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Za bolj zeleno okolje 
in več zdravja
Teden mobilnosti, ki so ga te dni pripravili skoraj po vsej Evropi, nam ponuja razmi-
slek o našem načinu potovanja od točke a do točke b. Še najbolj trka na vest tistih, ki 
se vsak dan pripeljejo v službo z avtomobilom. Z izbiro javnega prevoza, kolesa ali 
pešačenja bi ravnali koristneje tako za naše lastno zdravje kot tudi za okolje. To zavest 
je dobro čim prej vcepiti tudi našim otrokom in mladostnikom.

Foto: GrupA

Odzivi na pobudo o 
odpisu dolgov

Banka ustavila prodajo 
asfaltne baze

Velenje

Če to poletje vreme ne bi 
bilo tako klavrno, bi bila v 
Velenju zagotovo spet hit 
poletja Velenjska plaža. 
Tiste redke sončne in to-
ple dni je bil obisk dober 
in na plaži se je trlo kopal-
cev. A eno slabše poletje 
ne spremeni tega, da je 
Velenjska plaža, ki so jo 
v zadnjih letih uredili ob 
istoimenskem jezeru, ve-
lika pridobitev za mesto 
in priložnost tudi za pri-
hodnost.

»To v občini vemo že ne-
kaj časa, a pravi razvoj se 
je začel, ko smo na mestu, 
kjer je zdaj plaža, odkupili 
zemljišča, ki so bila v za-
sebni lasti,« pravi Alenka 
Rednjak, vodja urada za in-
vesticije in razvoj v Mestni 
občini Velenje. Po nakupu 
zemljišč so postopoma ure-
dili kanalizacijo, vodovod, 
javne sanitarije, zunanje 
tuše, obnovili čolnarno, 
plažo podaljšali in polepša-
li, s čimer je postala privlač-
no mesto za domačine in 
turiste. Kot je še povedala 
Alenka Rednjak, so za na-
kup zemljišč odšteli 650 ti-
soč evrov, poleg tega so lani 
v ureditev plaže vložili še 
200 in letos 150 tisoč evrov. 
Vse to zaenkrat s sredstvi iz 
občinskega proračuna.

Premik tudi zaradi 
kakovosti vode
Ključno, da sta plaža in Ve-

lenjsko jezero tako zaživela, 
je bilo izboljšanje kakovosti 
vode v jezeru, ki ima po me-
ritvah že zdaj status kopalne 
vode, čeprav jezero uradno 

»Z Velenjsko plažo imamo zelo ambi-
ciozne načrte,« pravi Alenka Rednjak, 
vodja urada za investicije in razvoj v 
Mestni občini Velenje.

Velenjska plaža ali 
ko je morje doma
Ob sončnih dneh poleti tudi do 1.500 kopalcev

še ni uvrščeno na seznam 
kopalnih voda, ki ga vsako 
leto objavi vlada. V velenjski 
občini zdaj čakajo na navo-
dila okoljskega minstrstva, 
kaj vse še morajo opraviti za 
ta status, saj je postopek za 
umetna jezera drugačen kot 
za naravna.

»Posledice rudarjenja so 
bile zelo vidne. Po različnih 
postopkih sanacije in čišče-
nja je jezero po svojih fi zi-
kalnih in kemijskih kazalcih 
takšno, da se lahko v njem 
brez težav kopamo. To potr-
jujejo namreč meritve, ki jih 
izvajamo dvakrat mesečno. 
Nasploh se je vrnilo življe-
nje v jezero, kar so opazili 
tudi ribiči, ki pravijo, da so 
v njem zelo velike ribe,« je 
povedala Alenka Rednjak.

Kopalci 
zadovoljni, ribiči 
manj

Ribiči sicer niso najbolj 
navdušeni nad vrvežem na 
Velenjski plaži, saj menijo, 
da poleti nimajo več prave-
ga miru in da so jim kopalci 
okrnili ribolovno območje. 
»Prej ko je bilo takšno div-
je jezero, je bilo odlično za 
lovljenje, poleti pa ne mo-
reš nič. Še pred kratkim so 
bile table ob jezeru, da je 
ribolov prepovedan, tako da 
smo komaj dosegli, da lah-
ko, takrat ko ni kopalcev, 
lovimo. Problem so tudi do-
stopi do jezera, še najbolje 
je na čolnu, a ga nima vsak 
ribič,« je potožil ribič Janez 
Dolinar iz Velenja.

»Ribiči imajo koncesijo za 
lov na celotnem območju je-
zera, vendar v času, ko je ve-
liko ljudi na plaži, ni primer-
no, da ribarijo na območju, 
kjer je kopališče. Sicer pa je 
v celoti ribarjenju namenje-
no sosednje Škalsko jezero, 
tam je tudi ribiška koča,« je 
še pojasnila Alenka Rednjak, 
ki je prepričana, da imajo z 
ribiči konstruktiven dialog.

Zato pa so z navdušenjem 
Velenjsko plažo sprejeli ko-
palci. Statistike obiska v ve-
lenjski občini sicer ne vodijo, 
ocenjujejo pa, da je bilo letos 
zaradi slabega vremena malo 
manj obiska kot lani, ko so 
ob lepih dnevih na Velenjski 
plaži zabeležili tudi do 1.500 
obiskovalcev dnevno. Ti so 
lahko letos preizkusili tudi 
novo pridobitev, skakalnico.

S pletno po 
zgodovini jezera 
in mesta
Velenjska plaža ni name-

njena samo kopalcem, ki 
se sicer še vedno kopajo na 
lastno odgovornost. K večji 
varnosti prispevata tudi za-
mejeno kopalno območje in 
razmejitev s plovili, ob kon-
cih tedna pa je bil navzoč 
tudi reševalec iz vode.

Na jezeru je mogoče preiz-
kusiti različne vodne športe, 
od surfanja, supanja, vesla-
nja, kajakaštva, do enostav-
ne vožnje s čolnom ali s 
pletno (ki je bila nekoč na 
Šmartinskem jezeru, sicer pa 
je to originalna blejska ple-
tna), za kar sicer skrbi Klub 
vodnih športov Velenje.

S pletno smo se tudi mi 
popeljali po Velenjskem 

jezeru in si plažo ogleda-
li še z druge perspektive. 
»Zanimanje za tovrstno po-
lurno vožnjo je odvisno od 
vremena, večinoma pa se 
zanjo odločijo družine, ki 
prihajajo na dnevne izlete. 
Ob tem jim razložimo, kako 
je jezero nastalo in še dru-
ge zanimivosti, povezane z 
njim,« je povedal naš »skiper 
na pletni« Jože Flis iz Kluba 
vodnih športov Velenje.

Pogled na dim iz 
Teša ne moti
Zaradi pogleda na Termo-

elektrarno Šoštanj in »svež« 
dim iz famoznega bloka 6 
bi ob kopanju v takšnem 
jezeru marsikdo lahko 
imel tudi predsodke. »Mi 
Velenjčani sploh ne, saj je 

to del naše doline in ni no-
benega razloga za to. Vse, 
kar se kadi iz dimnikov, je 
para, vse je očiščeno, zara-
di Teša in premogovništva 
nimamo onesnaženega zra-
ka ali vode,« razlaga Alenka 
Rednjak.

Ena glavnih znamenitosti 
jezera je tudi t. i. plavajoče 
vodno mesto oziroma premi-
kajoči se ponton, ki je zdaj 
na enem, zdaj na drugem 
koncu jezera. V tem cvetlič-
nem mestu so tudi po teden 
bivakirali in ustvarjali velenj-
ski umetniki, ki so jim s ple-
tno dovažali hrano in pijačo.

Tudi »pasjo plažo« 
imajo
Letošnja pridobitev ob 

Velenjskem jezeru je tudi 

V času našega obiska je Velenjska plaža bolj samevala, a ob lepih sončnih dneh se na njej zbere veliko 
kopalcev.

»S pletno me pa že ne boste prehiteli.«

Gospodarska 
prestolnica se spreminja

Donosno leto 
pridobitev

ROGAŠKA SLATINA

Nova fasada, novi 
programi in trgi

Rudar prikoval Celje 
na dno lestvice

Velenje v čašah poezije

str. 3

str. 4

str. 9-11

str. 12-13

str. 8

str. 14

str. 18

str. 28

str. 29

INTERVJU

Z Marijano Kolenko ob 
svetovnem dnevu miru

Janko Požežnik: 
»Gasilec ni poklic. Je 
poslanstvo.«

Najlepše
balkonsko

cv� je

Nagradni natečaj str. 42



2 Št. 37, 17. september 2015AKTUALNO

Misel tedna

»Življenje je kot vožnja s kolesom, neprestano mo-
raš naprej, da ne izgubiš ravnotežja.« 
(Albert Einstein)

TATJANA CVIRN

UVODNIK

V prostem času zelo rada sedem na 
kolo in se podam po okoliških krajih, 
v ustrezni opremi in s čelado na glavi 
seveda, kot se spodobi za osveščeno 
kolesarko. Izbiram takšne poti, ki niso 
preveč prometne, da se ne počutim ves 
čas življenjsko ogroženo. Kolesarskih 
stez namreč zmanjka, kakor hitro za-
pustim zadnje primestne zaselke, in 
potem sem prepuščena lastni sreči in 
(ne)previdnosti tistih v avtomobilih. 
V zadnjih letih sem nabrala že kar ne-
kaj kilometrov in kolesarskih izkušenj, tako da točno vem, 
katere poti moram izbrati, da bo rekreacija v veselje in užitek. 
Občasno preverim kakšen nov cilj. Enkrat sem tvegala po 
cesti naprej od Košnice proti Laškemu, a me je hitro minilo, 
ko so me mimovozeči tovornjaki prestavljali s kolesom vred, 
kot da sem iz papirja.

Ko v teh dneh organizatorji vsakoletnega Evropskega tedna 
mobilnosti spet trkajo na našo okoljsko zavest in nas pozivajo 
k raznolikemu potovanju – vožnji s kolesom, z javnim pre-
vozom – ali k pešačenju, lahko načeloma zadevo podpiram 

in prikimavam komisarki Vi-
oleti Bulc, ki v promocijskem 
spotu nagovarja Evropejce, 
naj poskusijo nekaj novega. 
To je okoljsko gotovo veliko 
manj obremenjujoče, koristi 
pa tudi našemu zdravju, saj 
tako brezplačno poskrbimo 
za rekreacijo in sprostitev. 

Ampak v praksi vse ni tako enostavno. Vselej najdemo kup 
izgovorov, zakaj nečesa ne bi spremenili, sploh ko gre za to, 
da se je treba malo bolj potruditi in da udobje vožnje z avtom 
od vrat do vrat s tem odpade.

Nekaj časa sem se res trudila z javnim prevozom, a sem 
zdržala le nekaj mesecev. V mesto sem še prišla, nazaj pa 
bolj težko, saj so se popoldne avtobusi tako zredčili, da se mi 
več kot pol ure pač ni ljubilo čakati na postaji. In sem vzela 
taksi in na koncu zapravila še več, kot če bi se sama vozila 
s svojim avtom. V tem času, ko sem čakala na avtobus, bi 
lahko bila že skoraj peš doma, bo kdo pripomnil. Drži, če ne 
bi bilo treba hoditi ob najbolj prometno obremenjenih cestah 
v mestu in se nadihati izpušnih plinov. Kaj pa kolo? V mesto 
se ne peljem rada zaradi gneče in nevarnih voznikov, ki niti 
zelene na semaforju ne vidijo. In ob slabem vremenu tudi 
ne gre, da ne omenjam, da z novo obleko res ne moreš na 
športno kolo! Moškim kolegom je bistveno lažje. Mogoče bi 
šlo s kakšnim drugim, bolj mestnim kolesom …

Si izmišljujem izgovore? Verjetno res, hkrati pa okolje niti 
najmanj ne spodbuja tovrstnih sprememb. Lokalni avtobu-
sni prevoz izumira, načrtovalci cestnih površin se do nas 
na kolesih obnašajo, kot da ne obstajamo. Je pa vedno več 
avtomobilov, zaradi katerih se še zelenice pred bloki spremi-
njajo v parkirišča.

Pozivi za drugačno pot v službo se zato vsaj v našem okolju 
zdijo nekoliko nerealni, saj je že vsak malo bolj oddaljen kraj 
v regiji tako rekoč odrezan od sveta, če človek nima lastnega 
prevoza. Zato marsikdo kolesarjenje raje prihrani za popol-
danske ure. Osrečujoči in sproščujoči učinki te dejavnosti 
bodo zagotovo še večji.

Kako raznoliko 
potovati?

Vselej najdemo 
kup izgovorov, 
zakaj nečesa ne bi 
spremenili.

Predsednik Gospodarske 
zbornice Slovenije (GZS) 
Marjan Mačkošek, sicer 
direktor uspešnega podje-
tja Štore Steel, pravi, da je v 
vseh razpravah o obračunu 
minimalnih plač osnovno 
vprašanje, ali želimo višje 
neto ali višje bruto osebne 
prejemke. Od odgovora na 
to vprašanje bo odvisna 
tako prihodnost delavcev, 
ki prejemajo minimalno 
plačo, kot tudi slovenskega 
gospodarstva.

»V GZS nismo proti višje-
mu neto minimalnemu iz-
plačilu, a smo odločno proti 
povečanju stroškov dela za 
delodajalce, saj to neposre-
dno ogroža delovna mesta. 
To, kar poskušajo uveljavi-
ti sindikati, razumemo kot 
poskus povečevanja bruto 
stroškov dela, ki bodo preko 
davkov in prispevkov v prvi 
vrsti namenjeni neposredne-
mu napajanju družbene nad-
gradnje, nenazadnje pa tudi 

Minimalne plače v 
državni zbor
Politika pri popravi krivic ob izplačilu minimalnih plač podpira sindikate – 
Gospodarstvo zahteva, da se država bolj zavzame zanj

Predstavniki sedmih sin-
dikalnih central so minuli 
četrtek v državni zbor vlo-
žili več kot 11 tisoč podpi-
sov podpore za pobudo za 
spremembo definicije mi-
nimalne plače. Ta pobuda 
terja spremembo Zakona 
o minimalni plači, s katero 
bi določili, da se delavcem 
dodatki za nočno, nedeljsko 
in praznično delo prištevajo 
k minimalni plači in ne več 
– tako kot velja zdaj – všte-
vajo vanjo v primerih, ko je 
njihova osnovna plača nižja 
od minimalne.

Kot kaže, ima pobuda sin-
dikatov zagotovljeno podpo-
ro, saj se je vladna koalicija 
že uskladila in se strinja, da je 
treba izenačiti pravice delav-

cev do plačila ne glede na to, 
ali dobivajo minimalno plačo 
ali višje. Da lahko povečanje 
minimalne plače potegne za 
seboj tudi izgubo več deset 
tisoč delovnih mest, pa opo-
zarjajo v gospodarstvu.

V Stranki modernega cen-
tra pravijo, da bodo obravna-
vo zakonske novele pospešili 
in prvo obravnavo predloga 
napovedujejo že za septem-
brsko redno sejo državnega 
zbora. Ob tem so na nogah 
v gospodarstvu. Združenje 
delodajalcev Slovenije opo-
zarja, da pomeni ta pobuda 
negiranje socialnega dia-
loga in kršitev sklenjenega 
socialnega sporazuma. Prav 
tako zanikajo, da deloda-
jalci kršijo zakonodajo, in 

opozarjajo, da bodo posledi-
ce sprememb pri obračunu 
minimalne plače veliko šir-
še, kot jih prikazuje sindikat. 
Združenje delodajalcev zato 
ostro nasprotuje zgolj reše-
vanju zahtev enega od so-
cialnih partnerjev. S tem se 
strinjajo tudi v Gospodarski 
zbornici Slovenije, kjer po-
udarjajo, da podpirajo višje 
neto plače delavcev, a hkrati 
državo opozarjajo, da mora 
znižati bruto obremenitve 
gospodarstva.

Posluh države?
Kot kaže, bo vlada opozo-

rilom gospodarstva prisluhni-
la. Minister za javno upravo 
Boris Koprivnikar namreč 
opozarja, da novela ne sme 

ogroziti konkurenčnosti in 
da je treba vnaprej razmisli-
ti o posledicah, da ne bo na 
koncu narejene več škode kot 
koristi. Tako naj bi vlada so-
časno predlagala tudi sveženj 
sprememb za ohranitev kon-
kurenčnosti gospodarstva. Ta 
naj bi vseboval davčno raz-
bremenitev delovnih mest z 
višjo dodano vrednostjo, kar 
bodo uravnotežili z dvigom 
davčne obremenitve kapita-
la oziroma dobička. Nujni so 
tudi bolj prožno zaposlova-
nje, boljše poslovno okolje ter 
zmanjšanje administrativnih 
ovir. Sveženj sprememb pa 
naj bi vključeval še spremem-
be glede udeležbe delavcev 
pri dobičku.

IVANA STAMEJČIČ

Več delavcem, manj državi
V Gospodarski zbornici Slovenije za višje neto plače, a nižje bruto obremenitve 
gospodarstva

članarini, ki jo sindikati pre-
jemajo od svojega članstva,« 
pravi Marjan Mačkošek.

V GZS v tem dialogu po-
grešate aktivnejšo vlogo 
tretjega partnerja, torej 
države?

Absolutno bi država mo-
rala nastopiti v popolnoma 
drugačni vlogi. Treba se 

je zavedati, da je leta 2009 
prišlo do velikega povečanja 
minimalne plače in to kljub 
temu, da so bile takrat raz-
mere v gospodarstvu kritič-
ne, saj smo izgubili več kot 
90 tisoč delovnih mest, plače 
zaposlenim v gospodarstvu 
pa so se zelo znižale. Če se 
danes pogovarjamo z ravni, 
ki je bila takrat nerealno po-
stavljena, pomeni to dodatno 
ukinjanje delovnih mest. Bo-
jimo se, da bi v naslednjem 
obdobju zaradi nerealnih 
zahtev po povečanju bru-
to stroškov dela ostali brez 
približno 40 tisoč delovnih 
mest. Mislim, da si tega 
družba nikakor ne more do-
voliti, kajti kratkoročni uči-
nek, ki bi ga to prineslo, bi 
bil dolgoročno katastrofalen.

A vendar – Slovenija je iz-
jema pri tem, kako obraču-
navamo minimalne plače. 
V večini evropskih držav 
dodatke k plači delavcem 
prištevajo k osnovi in jih 

Marjan Mačkošek

ne vštevajo v minimalno 
plačo.

Mislim, da je tudi to treba 
pogledati z več zornih kotov, 
in nisem prepričan, da po-
pulističen pristop sindikatov 
pije vodo, če natančno pogle-
damo vse podatke. Še enkrat 
poudarjam – smo za poveča-
nje neto izplačil delavcem, 
absolutno si prizadevamo, da 
bi bila ta neto izplačila višja, 
a pri tem nujno pridemo do 
tretjega sogovornika. Davki 
in prispevki bremenijo de-
lodajalca oziroma če sem še 
bolj natančen, bremenijo neto 
plačo zaposlenih. Ne želimo 
se zavedati in se bolj odločno 
lotiti družbenega problema, ki 
pa je v tem, da imamo v Slove-
niji na eni strani izredno viso-
ke stroške dela za delodajalca 
in na drugi strani nizka neto 
izplačila. Ne lotimo se ga zato, 
ker so interesi sindikatov in 
države na isti valovni dolžini, 
a žal na račun gospodarstva.

IS, foto: arhiv NT
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Začasni predsednik uprave Peter 
Kunstič bo morda v petek dobil prvo 
bitko pri reševanju tovarne nogavic, a 
s tem vojne za rešitev podjetja, ki mu 
gre zadnjih pet let samo na slabše, še 
zdaleč ne bo dobil. Tudi če bo fi nančna 
uprava pristala na obročno plačevanje 
zaostalih obveznosti in bo odblokirala 
poslovne račune podjetja, Kunstiča in 
njegovega naslednika Marka Klemen-
čiča čaka naporno pogajanje z lastniki 
in upniki.

Peter Kunstič, ki je prekaljen gospodarstvenik, sicer posku-
ša zadnja dva meseca storiti vse, da bi rešil podjetje, videz 
je, da se trudi bolj kot so se vsi njegovi predhodniki skupaj. 
Vendar – bo to dovolj? Polzele namreč ni sesula le kriza v teks-
tilni industriji, na kolena so jo spravila tudi prejšnja vodstva, 
ki so s podjetjem delala zelo po domače in so si po trditvah 
mnogih (tudi najbolj odgovornih v Ljubljani) jemala, kar ni 
bilo njihovo. Predvsem pa je tovarna v letih, ko so se vodilni 
bolj ukvarjali s sabo in svojimi predhodniki kot pa s proizvo-
dnjo in prodajo, zaostala v razvoju. Manevrskega prostora, 
ki bi zdajšnjemu vodstvu omogočal ukrepe pri nadaljnjem 
reševanju, je torej pravzaprav zelo malo. Podjetje je v začetku 
leta že dobilo državno pomoč, tudi ukrep prisilne poravnave 
je že izkoristilo, povrhu vsega pa je zaradi netočnih podatkov 
in izkrivljenega prikazovanja razmer, ki so jih zadnja leta 
»v svet« pošiljale prejšnje uprave, izgubilo zaupanje kupcev, 
dobaviteljev, fi nančne uprave ter ostalih, ki v državi odločajo 
o usodi podjetij, kakršna je Polzela. V tovarno pa očitno ne 
verjamejo niti njeni novi lastniki. Drugače si namreč njihovih 
namigov, da pri dokapitalizaciji podjetja ne bodo sodelovali, 
ni mogoče razlagati. Zaradi vsega tega zdajšnjemu vodstvu, 
pa če se še tako trudi, v kratkem času ne bo uspelo popraviti 
vsega, kar se je v preteklih letih slabega nabralo. Vendar je 
dejstvo, da se mora agonija Polzele čim prej končati, saj traja 
že predolgo. Se bo končala s stečajem?

Upajmo, da ne. Celjska regija je v zadnjih petih mesecih 
slišala že preveč žalostnih usod in videla že preveč obupanih 
obrazov delavcev, ki so zaradi stečaja izgubili službo. Propad 
tovarne nogavic, ki je nekoč zaposlovala več kot tisoč lju-
di, bi ne bil samo osebna katastrofa za 271 delavcev. Prava 
katastrofa bi bil tudi za občino Polzela, ki je pred časom že 
izgubila tovarno Garant, z izgubo tovarne nogavic pa bi se 
v občini število delovnih mest v gospodarstvu prepolovilo.

Se bo agonija 
končala?

Vodstvo tovarne nogavic 
s Polzele in 271 zaposlenih 
z nestrpnostjo, predvsem 
pa z velikim strahom čaka-
jo, ali bo fi nančna uprava 
jutri umaknila blokado po-
slovnih računov podjetja. 
Računi Polzele so zaradi 
neplačevanja prispevkov 
blokirani že od konca juli-
ja, delavci pa so že štirinajst 
dni na čakanju. »Pomem-
ben je vsak dan,« opozarja 
začasni predsednik uprave 
Peter Kunstič. »Z vsakim 
dodatnim dnem čakanja 
na deblokado se namreč 
verjetnost, da bomo izgu-
bili zaupanje kupcev in bo 
prišlo do odpovedi že preje-
tih naročil, povečuje. In če 
bomo izgubili naročila, bo 
škoda nepopravljiva.«

Polzela je fi nančni upravi 
ponudila zavarovanje njenih 
terjatev s premoženjem pod-
jetja, ki še ni obremenjeno s 
hipotekami, ter ji zagotovila, 
da bo imela od septembra 
do februarja prihodnje leto 
v celoti zasedeno proizvo-
dnjo, saj ji je kljub blokadi 
uspelo dobiti nova naročila. 
To pomeni, da bi oktobra že 
lahko začela redno poravna-
vati obveznosti iz plač in do 
dobaviteljev, novembra pa 
bi začela po desetinah vra-
čati dolg fi nančni upravi.

Vendar takšna ponudba 
Polzele za fi nančno upravo 
ni bila dovolj. Vodstvo druž-
be je moralo zato včeraj v 
Ljubljano poslati natančen 
načrt fi nančnega poslova-
nja v prihodnjih mesecih in 
natančen predlog poplačila 
dolgov, na osnovi katerega 
bo fi nančna uprava preso-
dila, ali bo tovarna nogavic 
res sposobna vrniti pol mi-
lijona evrov dolga in nato v 
prihodnje redno poravnavati 
svoje obveznosti.

Za vse ne bo dela
Če bo fi nančna uprava v 

petek umaknila blokado ra-
čunov Polzele, bi se delavci 
v ponedeljek lahko vrnili v 
tovarno. Vendar pa, kot je 
razumeti Petra Kunstiča, 
za vse ne bo dela. »Na vse 
načine si prizadevamo ohra-
niti proizvodnjo, v kateri bo 
takoj dovolj dela za štiri pe-
tine zaposlenih, po pridobi-

Odločilni dnevi za 
Polzelo Jutri odločitev fi nančne uprave o deblokadi ra-

čunov – Bo del proizvodnje kupil nemški Falke?

tvi novih poslov pa se bodo 
najkasneje v pol leta lahko 
vrnili na delo tudi ostali,« je 
povedal Kunstič. Napovedal 
je tudi, da v prihodnjih dneh 
velike spremembe čakajo 
tudi mrežo njihovih proda-
jaln.

Vendar deblokada računov 
ni edina težava, ki jo mora 

rešiti vodstvo Polzele. Pod-
jetje namreč za preživetje 
potrebuje svež denar, tega 
pa naj bi dobilo z dokapitali-
zacijo in pretvorbo nekaterih 
terjatev v lastniške deleže. 
Kunstič je poziv lastnikom 
in upnikom poslal že prejšnji 
teden, a za zdaj pozitivnih 
odzivov še ni dobil. Družba 

Delavci, ki so že dva tedna na čakanju, so se v torek spet sestali z vodstvom podjetja in s predstavniki 
sindikata. Bodo prihodnji teden namesto na kakšen nov zbor lahko končno prišli v tovarno na delo?

za upravljanje terjatev bank, 
ki je uradno še vedno po-
membna lastnica in upnica 
podjetja, je namreč že spo-
ročila, da pri dokapitaliza-
ciji ne namerava sodelovati, 
enako naj bi razmišljali tudi 
drugi delničarji. Polzela za 
odpravo plačilne nesposob-
nosti potrebuje 4,7 milijona 
evrov.

Je rešitev Falke?
Peter Kunstič je prejšnji 

teden skupaj z Markom Kle-
menčičem, ki bo vodenje 
Polzele prevzel 1. septembra, 
obiskal največjega partnerja 
podjetja, nemški Falke. Falke 
je sredi lanskega leta prekinil 
dolgoletno sodelovanje, za-
radi česar je promet Polzele 
padel za tretjino. Kunstič 
pravi, da jim je nesoglasja 
uspelo zgladiti in da se je 
zaupanje Nemcev v njiho-
vo podjetje začelo vračati. 
»Sodelovanje s tako uspe-
šno svetovno znamko, kot 
je Falke, je za Polzelo zelo 
pomembno. Občutke imam 
dobre in tudi Falke pričaku-
je, da bo dogovor s fi nančno 
upravo uspešen,« je povedal 
Kunstič. Razkril je tudi, da 
se Falke zanima za nakup 
Polzele.

JANJA INTIHAR
Foto: SHERPA

Zaposlenim paketi 
pomoči

Pomoč v stiski so delavcem v Tovarni nogavic Polzela 
ponudili tudi predstavniki žalske območne enote Rdečega 
križa. »Vsem smo razdelili osnovne prehranske pakete,« je 
povedal sekretar Matjaž Črešnovar. »Delavci nemočno ča-
kajo, kaj bo. Žalostno je. Pakete so prevzeli s sklonjenimi 
glavami, saj se zavedajo, da se morda nikoli več ne bodo 
vrnili na svoja delovna mesta,« je negotovo vzdušje med 
zaposlenimi opisal Črešnovar. Kljub temu tudi med zaposle-
nimi še ostaja kanček upanja. »Delavka, ki nam je pomagala 
pri razdeljevanju paketov, je dejala, da ima zelo dober obču-
tek,« je še povedal sogovornik, ki enako kot zaposleni upa, 
da bo vodstvu uspelo lastnike prepričati za novo fi nančno 
pomoč. Je pa hkrati priznal, da so pri območnem Rdečem 
križu pripravljeni tudi na morebitni črn scenarij. Delavcem 
bodo pomagali s prehranskimi paketi in z oblačili, pa tudi 
pri plačilu položnic. LK

Za Zupančeve 
nepremičnine ni 
zanimanja

Dobrih deset mesecev po stečaju je upravitelj Radovan 
Triplat začel prodajati premoženje celjske družbe PSZ, ki je 
bila v večinski lasti Darka Zupanca. Na štirih dražbah mu je 
uspelo prodati le dve nepremičnini. Nova lastnika sta dobila 
le stanovanje v Rečici pri Laškem in večji poslovni prostor na 
Krekovem trgu v Celju, ki ga je kupila dosedanja najemnica 
BKS banka. Banka bo za prostore, ki merijo 340 kvadratnih 
metrov, plačala malo manj kot 400 tisoč evrov.

Radovan Triplat je na dražbah prodajal štirinajst nepremičnin, 
med katerimi so bili tudi dva apartmaja na hrvaškem otoku Pag 
in nekaj trgovskih lokalov v središču Celja. »Tisti, ki jih nepremič-
nine sicer zanimajo, očitno čakajo na nižjo ceno. Do zdaj smo 
jih prodajali po pošteni tržni vrednosti, na naslednjih dražbah, 
ki bodo predvidoma že v začetku oktobra, pa bodo obveljale 
likvidacijske vrednosti. To pomeni, da bodo izklicne cene za 
nepremičnine od 25 do 30 odstotkov nižje,« slabo prvo prodajo 
premoženja PSZ pojasnjuje Triplat. Kot priznava, kakšnih velikih 
pričakovanj niti ni imel, upal pa je, da bo že na prvi dražbi pro-
dal tudi poslovni prostor v Cankarjevi ulici, ki ga ima v najemu 
Nova KBM.

Stečajni upravitelj je na posebni dražbi ponovno prodajal tudi 
17-metrsko jahto, ki je zasidrana v Zadru. Zanimanja za nakup 
spet ni bilo, čeprav je cena s 530 tisoč evrov padla na 369 tisoč. 
»Eden od morebitnih kupcev mi je dejal, da bom jahto lahko 
prodal šele potem, ko bo cena padla pod 300 tisočakov. Sicer 
pa je krog ljudi, ki se zanimajo za nakup jahte, zelo majhen. Le 
redki si namreč lahko privoščijo plovilo, ki za uro vožnje porabi 
kar 300 litrov goriva,« pravi Triplat.

Predvidoma še letos bo Radovan Triplat dal na dražbo še nekaj 
drugih nepremičnin, med katerimi bosta tudi dva apartmaja v Pe-
legrinu pri Umagu. Prodati bo poskušal tudi bivšo upravno stavbo 
PSZ v Kocenovi ulici in stanovanjsko-poslovni objekt v Prešernovi 
ulici, kjer ima trgovski lokal v najemu tudi trgovina DM.

Predstavniki sindikata so delavcem odsvetovali izredno 
odpoved, saj bi si s tem v primeru stečaja zaprli vrata do 
jamstvenega sklada.
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Življenja ne 
bo spremenilo 
nikomur

Po preizkušenem receptu »kru-
ha in iger« se od rimskih časov še 
danes vsakokratna oblast rada 
oprime načela deli in vladaj. Tran-
zicijski premik od vprašanja, kaj 
mi pripada, do tega, kaj lahko jaz 
prispevam, pa se je sila nerodno 
zataknil ravno na prelomu ideali-
zirane podobe socialne države v so-
cializmu in brezobzirnega pohoda 
kapitala v slabo razumljenem kon-
tekstu liberalizma in demokracije.

Ob tem očitnem trku različnih svetov je treba priznati, 
da smo nacionalno zgodbo o uspehu prodajali presenetlji-
vo dolgo. Očitno tudi zato, ker je bilo v malhah in koritih 
vsega dovolj. Tako za tiste z velikimi kot tiste z malimi 
žlicami. Beseda kriza, ki se kot sluz vleče že leta, pa je 
vse več nekoč samoumevnih pravic postavila pod vprašaj.

Čisto lahko se ti zgodi, da boš na starost brez pokojnine. 
Zelo verjetno boš ob njej lahko bolj životaril kot živel. In 
že danes ni nič nenavadnega, če se ljudje z redno plačo 
tu in tam oglasijo po paket na Rdeči križ ali Karitas. Ko 
se začnejo kopičiti še položnice, je spiralo navzdol težko 
ustaviti.

Pobudo ministrstva, ki diši po pravičnosti, socialni dr-
žavi, posluhu za malega človeka, je večina seveda pozdra-
vila. In ni bilo malo politikov, ki so se želeli pred kamere 
nastaviti s kuhalnico v tem lončku. A kot vedno je hudič 
v podrobnostih. Kot se kaže, je le malokateri dolg ravno 
pravšnje barve in oblike, da ustreza razpisani šabloni.

Pri tem pa država vsa ta leta ni znala stopiti na prste 
nikomur, ki je očitno zlorabljal socialni sistem. Kot seveda 
ni znala opraviti še marsikatere domače naloge, zaradi 
katere zdaj sedimo zaprti po šoli. Odpis dolgov poštenim 
ljudem, ki se jim je preprosto zalomilo, je hvalevredna 
gesta. Ni pa pravo sporočilo in vsekakor ni rešitev.

Odpustek kot 
kaplja na požar
Prvi odzivi na pobudo o odpisu dolgov so v naših občinah skromni

SAŠKA T. OCVIRK

Na pobudo ministrstva za 
delo, družino, socialne za-
deve in enake možnosti so k 
sporazumu o odpisu dolgov 
socialno najbolj ogroženim 
med 137 občinami in podje-
tji pristopili tudi nekateri iz 
naše regije. Med 12 občina-
mi, ki so podprle idejo, so po-
leg Celja in Velenja še Laško, 
Prebold, Rogaška Slatina, 
Slovenske Konjice, Šmarje 
pri Jelšah, Šoštanj, Tabor, 
Vojnik, Zreče in Žalec. Vlo-
ge sicer zbirajo do konca 
oktobra, a po prvih odzivih 
velikega zanimanja ni.

V Mestni občini Celje so 
doslej prejeli le štiri vloge za 
odpis dolgov, ki so nastali za-
radi neplačanih računov za 
prehrano v osnovnih šolah, 
ter 13 vlog za odpis dolgov v 
treh javnih vrtcih. Obe številki 
sta izredno nizki glede na to, 
da tako v šolah kot zlasti vrt-
cih opozarjajo, da se že nekaj 
časa povečuje število neplač-
nikov.

V Komunalnem podjetju 
Velenje so doslej prejeli 77 
vlog za odpust dolgov za ko-
munalne dobrine in storitve, 
kot so storitve oskrbe s to-
plotno energijo, mrzlo vodo, 
odvajanja in čiščenja odplak, 
pogrebno-pokopališke ter 
ostale storitve. Od tega 37 
vlog ni ustrezalo pogojem za 
odpis v skladu z veljavnim 
zakonom. Občina v postopku 
nima statusa upnika in lahko 
zgolj posreduje vlogo, na pri-
mer v šolo ali vrtec. Sicer pa 
bodo skupni zneski znani šele 
novembra. Ob tem pa na ve-
lenjski občini še poudarjajo, 
da je država s sprejetjem tega 
zakona prenesla na občine 
izvajanje odpisov doglov brez 
upoštevanja finančnih posle-
dic, ki bodo s tem nastali v 
javnih zavodih.

Na Konjiškem 
odpisujejo že ves 
čas
Kot pravi konjiški župan 

Miran Gorinšek, se z odpisi 
dolgov socialno najbolj ogro-
ženim srečujejo že ves čas. 
»V okviru te pobude še vedno 
zbiramo podatke, koliko je 
takih upravičencev, a po pr-
vih odzivih jih bo zelo malo. 
Kot sem seznanjen, v OŠ Loče 

ni nobenega takega primera, 
javno komunalno podjetje 
pa ima osem primerov v sku-
pnem znesku 1.800 evrov. Bo-
jim se, da gre pri vsem skupaj 
bolj za politični marketing kot 
pa za dejansko pomoč ljudem, 
ki jo potrebujejo,« je dodal 
sogovornik. »Glede na to, da 
je tudi država pri dohodnini 
na posameznika predvidela 
le petdeset evrov odpisa, ka-
šnih resnih učinkov ni priča-
kovati.«

Podobno lahko v Zrečah 
občani vložijo vlogo za odpis 
dolga v vrtcu za plačila pro-
gramov predšolske vzgoje, v 
osnovni šoli za plačilo šolske 
prehrane, na občini pa za pla-
čila komunalnih storitev in vo-
dovoda. Posebnega zanimanja 
doslej ni bilo nikjer.

V Šmarju zadeve 
rešujejo sproti
Po besedah v. d. direktorice 

občinske uprave Zlatke Pilko 
v Šmarju pri Jelšah vseskozi 
skrbijo za to, da ljudje svoje 
obveznosti redno plačujejo. 
Občina je po pristopu k spo-
razumu o odpisu dolgov o tem 
ukrepu obvestila tamkajšnjo 
šolo in vrtec ter obrtno-ko-
munalno podjetje. Dala jim je 
napotke, kako naj postopajo. 
Šola in vrtec sta tako pozvala 
vse tiste, ki so imeli 31. de-
cembra 2014 dolgove starejše 
od enega leta in so v prvem 
polletju dobivali denarno so-
cialno pomoč oz. veteranski 
dodatek, kar so osnovni po-
goji za odpis dolga. Od osmih 
upravičencev so na šoli doslej 
prejeli le dva predloga za od-

pis dolga v višini skoraj tristo 
evrov, znesek celotnega dol-
ga, ki bi lahko v tem javnem 
zavodu odpisali, znaša okoli 
tisoč evrov. V vrtcu so od 18 
upravičencev prošnjo za od-
pis podali štirje, javni zavod 
je ugodil dvema prošnjama v 
višini skoraj 800 evrov. Med-
tem ko celoten dolg, ki bi ga 
lahko odpisala ta vzgojno iz-
obraževalna ustanova, znaša 
nekaj več kot pet tisoč evrov. 
OKP Rogaška Slatina je prejel 
štiri predlog, med njimi je bila 
le ena vloga popolna.

Dolgove želijo 
plačati sami
Zlatka Pilko je še dodala, 

da imajo občani do konca 
oktobra še dovolj časa, da za-
prosijo za odpis dolga. Da bi 
bil odziv medel zaradi načina 
vlaganja prošenj, je sogovor-
nica zavrnila. Javni zavodi so 
upravičencem poslali obrazce, 
lahko jim jih tudi pomagajo 
izpolniti. »Prvi vzrok za slab 
odziv je, da pri nas dolžnikov 
ni veliko. Tisti, ki ne morejo 
plačevati šolske prehrane za 
otroke, so upravičeni do sub-
vencioniranja. Tudi cena vrtca 
je nižja za tiste, ki imajo niz-
ke dohodke ali so upravičenci 
do denarne socialne pomoči. 
Skupini, ki je socialno najbolj 
šibka, vrtčevskega varstva za 
otroke ni treba plačevati. Če 
ljudje izkoristijo omenjene 
pravice, dolgovi ne nastajajo. 
Drugi razlog za slab odziv za 
odpis pa je, da želijo ljudje 
svoje obveznosti poravnati s 
svojim denarjem,« je še do-
dala.

V Spodnji Savinjski 
na prste ene roke
Občina Žalec je bila med pr-

vimi, ki je podpisala pogodbo 
o sodelovanju pri državnem 
projektu odpisa dolgov, a je 
že takrat župan Janko Kos 
poudaril, da enkraten odpis 
ne bo rešil težav, s katerimi 
se ljudje soočajo. Čeprav je 
po podatkih, s katerimi raz-
polagajo, na pragu revščine 
vse več občanov, so prejeli 
izjemno malo vlog za odpis 
dolgov. V zavodu Vrtci občine 
Žalec so prejeli štiri vloge, v 
osnovnih šolah manj kot deset 

vlog in v javnem komunalnem 
podjetju sedem. Če bodo vse 
oddane vloge odobrili, bo 
žalska komunala odpisala za 
manj kot tisoč evrov dolga, v 
vrtcih je za zdaj vlog za manj 
kot tri tisoč evrov in v osnov-
nih šolah manj kot dva tisoč 
evrov. Kos je prepričan, da je 
sistem odpisa dolga v javnih 
podjetjih, ki so vključeni v to 
akcijo, že sedaj precej dobro 
urejen, zato bi morala država 
svojim državljanom pomaga-
ti kako drugače. Skrbi ga na-
mreč, da bi lahko z akcijo, kot 
je ta, nekaterim dali napačne 
signale, da obveznosti ni treba 
poravnati.

Ne odpis, ampak 
delo
Podobno je tudi v Občini 

Prebold. Odziv ljudi je maj-
hen, tamkajšnji župan Vinko 
Debelak pa pravi, da takšna 
enkratna gasilska akcija ne 
bo izboljšala razmer in dvi-
gnila življenjskega standar-
da. Poleg tega je prepričan, 
da njihovi občani položnice 
redno plačujejo. »Z zadnji-
mi centi plačajo položnice, 
potem pa jim zmanjka za 
hrano, obleko, kurjavo in 
podobno,« še pravi Debe-
lak, ki je prepričan, da bi se 
morali na državni ravni tega 
lotiti drugače. »Odpis dolga 
gotovo ni rešitev. Država bi 
morala ustvariti pogoje za 

Vlog za odpis dolgov občani ne vlagajo tako množično, kot je bilo pri-
čakovati. Foto: arhiv NT  (GrupA)

Celo račune ponarejajo
V Telekomu Slovenije so v preteklih dneh ugotovili, da se je pri naročnikih pojavil lažni 

račun, ki ga niso izdali v tej družbi. Zato opozarjajo na previdnost.
Na lažnem računu je znak Telekoma Slovenije, kot opravljena storitev pa je navedena »izterjava 

denarja«. Napačni sta tudi številki SPP in naročniškega računa, besedilo pa se nanaša na leto 
2014. Zato uporabnike opozarjajo, da lahko veljavne transakcijske računa Telekoma Slovenije 
preverijo na njihovi spletni strani, kjer je tudi na ogled primerek lažnega računa. BJ

Tako izgleda lažni račun Telekoma Slovenije.

delo, ljudem bi morala za-
gotoviti temeljni dohodek. 
Potem bi bilo pa od vsakega 
posameznika odvisno, kako 

bi se znašel. Sistem, ki trenu-
tno vlada, je precej krivičen,« 
razmišlja preboldski župan.

StO, IS, TS, LK, RG

Ob pristopu k akciji odpisa dolgov je celjska podžupa-
nja Darja Turk napovedovala, da se bodo vanjo vključila 
tudi celjska javna podjetja Energetika, Simbio in Vo-Ka. 
Vendar so se po temeljitem razmisleku v podjetjih odločili 
drugače. Kot pojasnjuje Helena Kojnik, predstavnica za 
odnose z javnostmi vseh treh javnih podjetij, se že zdaj 
trudijo, da gredo nasproti ljudem. »Obstoječa zakonodaja 
že vsebuje posredni socialni korektiv, zato smo že doslej 
v celoti odpisovali neizterljive dolgove, ki so posledica tež-
kega socialnega stanja. S postopki ugotavljanja dejanskega 
socialnega stanja dolžnikov in z odpisi, s katerimi v celoti 
razbremenimo ljudi, ki so se znašli v stiski, bomo nadalje-
vali tudi v prihodnje,« je povedala in dodala, da so v javnih 
podjetjih presodili, da vladni predlog sporazuma o odpisu 
dolgov ne omogoča učinkovitih, trajnih in celovitih rešitev 
za dolžnike, zato k sporazumu ne bodo pristopili.
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Banka ustavila prodajo 
asfaltne baze

Kdo bo gazela Savinjsko-Zasavske regije?
Letošnji nominiranci Biomasa, Baumüller Dravinja in Plastika Skaza

Danes popoldne bo medij-
ska družba Dnevnik v Vele-
nju v svojem vsakoletnem 
tradicionalnem izboru raz-
glasila gazelo Savinjsko-Za-
savske regije in tretjega fi-
nalista za zlato gazelo 2015. 
Za naziv najhitreje rastočega 
podjetja se letos potegujejo 
podjetja Biomasa iz Luč, 
Baumüller Dravinja iz Slo-
venskih Konjic in Plastika 
Skaza iz Velenja, ki je lanska 
dobitnica zlate gazele.

Nominiranci pod 
drobnogledom
V podjetju Baumüller 

Dravinja, ki je del nemške-
ga koncerna Baumüller, v 
zadnjih letih za 20 odstotkov 
povečujejo letne prihodke. 

Spomladi so iz Nemčije v 
celoti preselili proizvodnjo 

električnih omaric, kar je po-
menilo povečan obseg dela in 
tudi nove zaposlitve. Podjetje 
trenutno zaposluje 168 ljudi 
– skupaj z agencijskimi 193. 
Konec leta 2014 so ustvarili 
za 18,5 milijona evrov prihod-
kov, večino na tujih trgih.

Biomasa je manjše dru-
žinsko podjetje iz Luč, ki je 
začelo delovati leta 1995 na 
visokogorski kmetiji, kjer je 
razvilo prve rešitve za ogreva-
nje z lesno biomaso. Po usta-
novitvi podjetja leta 2000 so 
se sprva specializirali za pro-
izvodnjo lesnih sekancev in 
za prodajo, montažo in servis 
individualnih kotlov na lesno 
biomaso, kasneje pa tudi za 
gradnjo in vzdrževanje indu-
strijskih sistemov ogrevanja 

na lesno biomaso. Leta 2007 
so v nekdanjem Glinu Nazar-
je ustanovili biomasni center, 
kjer danes proizvajajo elektri-
ko, suhe sekance, brikete in 
pelete. Podjetje zaposluje 28 
ljudi, letošnje leto bodo imeli 
nekoliko manjši promet kot 
preteklo leto, ko so ustvarili 
za 12,7 milijona evrov pri-
hodkov.

Podjetje Plastika Skaza 
iz Velenja, ki je lani osvojilo 
naziv zlata gazela, se ukvarja 
z razvojem novih plastičnih 
izdelkov iz recikliranih ter 
do okolja in zdravja prijaznih 
materialov. Vzpostavljena 
ima dolgoletna partnerstva 
z velikimi tujimi podjetji, ki 
poslujejo v več državah na 
področju izdelovanja bele 

tehnike ter avtomobilske in 
elektroindustrije. V letu 2011 
so v Plastiki Skata razvili la-
stni blagovni znamki Cuisine 
in Organko. Plastika Skaza je 
eno najhitrejše rastočih pod-
jetij v Sloveniji: lani je imelo 
166 zaposlenih in je ustva-
rilo 29,4 milijona evrov pri-
hodkov. Letos je še povečalo 
število zaposlenih, in sicer 
na 190. Prav tako v Plastiki 
Skaza letos pričakujejo tudi 
povečanje prometa – na 32 
milijonov evrov.

Letošnje gazele 
s še boljšim 
poslovanjem
Največ podjetij s sezna-

ma stotih najhitreje rastočih 
podjetij v Savinjsko-Zasavski 
regiji ima Celje, in sicer 22, 
sledijo Žalec z desetimi in 
Slovenske Konjice ter Velenje 
s po sedmimi. Savinjsko-za-
savska hitro rastoča podjetja 
izkazujejo še boljše rezultate 
kot podjetja, ki so bila med 
najhitreje rastočimi v regiji 
lani. Sto najhitreje rastočih 
podjetij regije je med letoma 
2009 in 2014 ustvarilo 1.628 
novih delovnih mest, kar po-
meni 62-odstotno rast, med-
tem ko jih je regija izgubila 
2.382.

Pri rasti prodaje so bila 
najhitreje rastoča podjetja 
letos še nekoliko uspešnejša 
kot lani, saj so prodajo pove-
čala za 185 odstotkov (lanska 
za 160 odstotkov). Dobro je 
poslovalo tudi regijsko go-
spodarstvo v celoti, saj so 
podjetja prodajo povečala 
za 15 odstotkov. Medtem ko 
je sto najhitreje rastočih pod-
jetij v letu 2009 ustvarilo za 
251 milijonov evrov prodaje, 
je ta lani znašala 738 milijo-
nov evrov. Višjo rast proda-
je so imela samo najhitreje 
rastoča podjetja iz osrednje 
Slovenije in Dravsko-Pomur-
ske regije.

Delež lastnih sredstev v 
strukturi kapitala podjetij 
se je v primerjavi z najhi-
treje rastočimi gazelami leta 

2014 znižal, in sicer z 58,4 
na 42,21 odstotka, še neko-
liko nižji je v celotnem go-
spodarstvu, saj znaša 41,49 
odstotka.

Regija rekorderka 
po gazelah
Savinjsko-Zasavska regija 

je po prejetih najvišjih pri-
znanjih za gazele med šesti-
mi regijami rekorderka. Od 
leta 2001, ko so pripravili 
prvi izbor, do leta 2014 sta 
bronasto gazelo prejeli dve 
podjetji, srebrno so si prislu-
žila tri, medtem ko je zlata 
pripadla kar šestim.

ROBERT GORJANC
Foto: arhiv NT/GrupA

Asfaltna baza v Veliki Pi-
rešici, ki je pomemben del 
stečajne mase CM Celje, od 
1. septembra miruje. Dose-
danji najemnik Ahac NG jo 
je moral zapustiti, podjetje 
Remont pa kompleksa, v ka-
terem so poleg asfaltne baze 
še betonarna in več drugih 
stavb, kljub že podpisani 
kupoprodajni pogodbi še 
ne more prevzeti. Banka 
Koper, ki je ena od upnic 
CM Celja, se je namreč na 
postopek prodaje pritožila.

Podjetje Ahac NG, ki je 
lastnik celjskega Voca, je 

Ahac NG moral zapustiti Veliko Pirešico – Bo 
Remontu nakup kompleksa spolzel iz rok?

imelo asfaltno bazo v naje-
mu od leta 2013 in je bilo 
prepričano, da jo bo, ko bo 
za to prišel čas, tudi kupilo. 
Na dražbi januarja letos mu 
to zaradi administrativnega 
zapleta ni uspelo, »pogorelo« 
pa je tudi pri oddaji ponud-
be. Po neuspešni dražbi je 
namreč Družba za upravlja-
nje terjatev bank od stečajne 
upraviteljice CM Celja Mile-
ne Sisinger zahtevala, naj 
kupca za kompleks poišče 
z zbiranjem zavezujočih po-
nudb. Na presenečenje mno-
gih, predvsem pa lastnika 

Ahaca NG Romana Moško-
tevca, je najboljšo ponudbo v 
višini 3,3 milijona evrov po-
slalo podjetje Remont in le 
za 100 tisočakov premagalo 
konkurenta.

Enako mnenje 
Ahaca NG in banke
Moškotevc je takoj, ko je 

ugotovil, da njegova ponud-
ba ni bila najboljša in da 
bo ostal brez asfaltne baze, 
napovedal »uporabo vseh 
pravnih sredstev, da zaščiti 
interese podjetja, zaposle-
nih in tudi upnikov«. Kot 

je dejal, bi stečajna upravi-
teljica z obema kupcema, 
to je z njegovim podjetjem 
in z Remontom, morala na-
daljevati pogajanja in s tem 
morda ceno za kompleks še 
povišati.

Lastnik Ahaca NG svoje 
napovedi ni uresničil, je pa 
prav takšen razlog, to je nuj-
nost dodatnega pogajanja, 
v svoji pritožbi navedla tudi 
Banka Koper. Vsa zadeva je 
zdaj v rokah višjega sodišča, 
ki mora v dveh mesecih pre-
soditi, ali je pritožba banke 
utemeljena.

Bo potreben nov 
krog prodaje?

Stečajna upraviteljica ta-
kšnega zapleta ni pričakova-
la, čeprav se je, kot pravi, v 
ozadju dogajalo marsikaj. Ker 
se je Ahacu NG konec julija, 
ko je bil izbor najboljšega 
ponudnika že opravljen, iz-
tekla najemna pogodba, je z 
njim sklenila novo pogodbo, 
vendar le za mesec. Bila bi 
namreč storjena precejšnja 
škoda, če bi asfaltno bazo do 
takrat, ko bi jo prevzel novi 
lastnik, ustavili. Poleg tega 

sta se Remont in Ahac NG 
dogovarjala o podaljšanju 
najema do konca leta. Vendar 
potem z dogovorom ni bilo 
nič, saj naj bi med vodstvi 
podjetij prišlo do »kratkega 
stika«. Direktor Remonta Bo-
gomir Amon je 30. avgusta 
upraviteljico obvestil, da ne 
dovoli najema, zato so delavci 
Ahaca NG dan kasneje usta-
vili asfaltno bazo in zapustili 
kompleks.

Odgovora na vprašanje, 
kaj se bo s prodajo asfaltne 
baze oziroma celotnega za-
hodnega kompleksa v Veliki 
Pirešici dogajalo v prihodnjih 
mesecih, v tem trenutku ne 
more imeti nihče. Lahko se 
zgodi, da bo višje sodišče za-
vrnilo pritožbo Banke Koper 
in bo upraviteljica zaključila 
posel z Remontom, možno pa 
je tudi, da bo sodišče banki 
pritrdilo in bo potreben nov 
krog prodaje.

JANJA INTIHAR

Tanja Skaza, direktorica podjetja 
Plastika Skaza, ki je lani prejelo 
zlato gazelo v nacionalnem izboru.

Savinjsko- 
Zasavske gazele 
od 2001–2014:

2014 – Plastika Skaza,
 zlata gazela

2013 – Termo-tehnika,
 bronasta gazela

2012 – DEWESoft,
 zlata gazela

2011 – KLS Ljubno,
 zlata gazela

2010 – KLS Ljubno,
 srebrna gazela

2009 – DEWESoft,
 srebrna gazela

2008 – Monting

2007 – Termo-tehnika

2006 – Dat-Con,
 zlata gazela

2005 – Engrotuš,
 zlata gazela

2004 – Marovt

2003 – Kapis,
 bronasta gazela

2002 – Engrotuš

2001 – Engrotuš,
 zlata gazela
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Uspeh sejma 
so zadovoljni 
razstavljavci
Na Mosu približno 65 odstotkov razstavljavcev napovedalo 
vrnitev prihodnje leto – V šestih sejemskih dneh 122 tisoč 
obiskovalcev

V nedeljo se je na celjskem sejmišču končal 48. Medna-
rodni sejem obrti in podjetnosti. Prve ocene organizatorjev 
so spodbudne, saj se je za predstavitev v Celju odločilo več 
kot 1.500 razstavljavcev iz 38 držav, šest sejemskih dni pa je 
predstavljalo tudi priložnost za številna neposredna srečanja 
domačih in tujih gospodarstvenikov ter za strokovne in tudi 
politične razprave. Tudi predstavniki ministrstva za gospo-
darski razvoj in tehnologijo so v času sejma večino svojega 
uradovanja preselili na sejem, kjer so bili v neposrednem 
stiku z gospodarstvom. Od tega si zlasti veliko obetajo v Obr-
tno-podjetniški zbornici Slovenije.

podjetniškega dogodka in so 
bile med obiskovalci zelo do-
bro sprejete.

Končno posluh 
politike?
»Spodbudno je, da so se na 

sejmu predstavila podjetja, ki 
jih še pred nekaj leti ni nihče 
poznal, a so v tem obdobju 
iz garažnih podjetij z lastnim 
razvojem zrasla v podjetja s 
sto ali z dvesto zaposleni-
mi,« je izpostavil predsednik 
Obrtno-podjetniške zbor-
nice Slovenije Branko Meh 
in naštel še druge razloge, 
zaradi katerih je prepričan, 
da je Mos izpolnil zbornična 
pričakovanja. Poudaril je po-
men mednarodnega srečanja 
obrtnikov in podjetnikov na 
sejmu, saj je slovenski trg 
za naše podjetnike postal 
premajhen, prav tako je iz-
postavil tudi obiske številnih 
domačih politikov, ki so pri-
sluhnili obrtnikom in pod-
jetnikom. Tudi minister za 
gospodarstvo Zdravko Poči-
valšek je bil pogost sejemski 
gost, v petek je z državnima 
sekretarjema Margareto Gu-

ček Zakošek in Alešem Can-
taruttijem ves dan preživel na 
Mosu. Kot je poudaril, se je 
ministrstvo ves čas aktivno 
vključevalo v sejemsko doga-
janje, ob čemer je ugotavljal, 
da je med podjetniki mogoče 
čutiti pozitivno vzdušje. Po 
več letih stagnacije in upada 
smo v Sloveniji lani ustavili 
negativna gibanja v gospo-
darstvu in jih obrnili navzgor. 
»A če naj bo to začetek daljše 
stabilne zgodbe, nas dobri re-
zultati ne smejo preveč uspa-
vati,« je poudaril Počivalšek 
in napovedal prepotrebne 
strukturne reforme in zlasti 
tri ukrepe, s katerimi vlada 
že zdaj poskuša oziroma bo 
v najkrajšem času skušala 
izboljšati pogoje za konku-
renčnost gospodarstva. To so 
zmanjševanje administrativ-
nih ovir za domače in tuje in-
vestitorje, reforma davčnega 
sistema na področju obdav-
čitve stroška dela ter reforma 
delovno-pravne zakonodaje 
v smeri večje prožnosti, ki bi 
prinesla večje zaposlovanje.

IVANA STAMEJČIČ
Foto: GrupA

Eden od vsebinskih poudarkov letošnjega sejma je bil les oziroma to, kako veliko bogastvo naših gozdov 
čim bolj oplemenititi in ne zgolj poceni razprodajati. Ker se približno po dveh desetletjih obeta nova orga-
niziranosti gozdarstva pri nas, je bil sejem tudi priložnost, da na svoj negotov položaj opozorijo slovenski 
gozdarji, ki želijo biti bolj vključeni v pripravo sprememb.

Sejemska priznanja za odlične
Braslovška Termo-tehnika z dvema priznanjema – Nagrajen pogled v navidezno 
resničnost

Na mednarodnem obr-
tnem sejmu v Celju so Obr-
tno-podjetniška zbornica Slo-
venije, Mestna občina Celje 
in Celjski sejem podelili cehe 
in sejemska priznanja. Med 
nagrajenci so bili znova tudi 
podjetja in podjetniki s Celj-
skega. Obrtna zbornica letos 
ni podelila zlatega ceha, med-
tem ko sta srebrnega prejela 
Termo-tehnika iz Braslovč za 
sanitarno toplotno črpalko in 
murskosoboški Roto za čistil-
no napravo z membransko 
ultrafiltracijo.

Braslovško podjetje, ki si je 
priznanje prislužilo za inova-
tivnost in izkoristek ogrevane 
sanitarne vode, ki ga dosega 
na sejmu predstavljena sani-
tarna toplotna črpalka, je bilo 
nagrajeno kar dvakrat. Poleg 
priznanja zbornice je to dru-

žinsko zgodbo o uspehu z 
zlatim priznanjem nagradila 
tudi posebna komisija Celjske-
ga sejma. Podjetje je vodilni 
izdelovalec toplotnih črpalk 
pri nas, svoje izdelke razvija v 
Sloveniji in na domačem trgu 
jih tudi največ proda. Zaradi 
majhnosti domačega trga in 
trenutnih razmer v gospodar-
stvu direktor Bogdan Kronov-
šek pravi, da se bodo v priho-
dnje še bolj usmerili v izvoz. 
»Našo strategijo v naslednjih 
letih predstavlja dvig deleža 
izvoza, ker v Sloveniji na tem 
področju ni napredka.«

Priznanje za celostno pred-
stavitev dejavnosti, projektov 
in programov je komisija obr-
tne zbornice namenila žalske-
mu družinskemu podjetju z 
več kot stoletno zgodovino – 
Mizarstvu Strahovnik.

in komunikacija za moderno 
spletno in mobilno aplikaci-
jo Fatsell.com za prodajo na 
mednarodnem trgu; podjetje 
Dškatla, dejavnosti za prosti 
čas družine, Mateja Dobovšek, 
s. p., za družinsko naročniško 
škatlo; podjetje Viar, inže-
niring in razvoj programske 
opreme za kartonasta 3D-oča-
la ViarBox ter Zavod za zdravo 
življenje iz Jugorja pri Metliki 
za kuhano kozje maslo.

Virtualna 
resničnost postala 
realnost
Zložljiva očala za virtual-

no resničnost, ki jih je razvi-
lo podjetje Viar s sedežem v 
Celju, so pritegnila številne 
poglede obiskovalcev. Precej 
zanimanja so podjetniki in 
obiskovalci pokazali tudi za 
aplikacijo, s pomočjo katere 
je mogoče digitalizirati fizični 
prostor. Ideja o zložljivih oča-
lih za virtualno resničnost je 
ustanovitelju podjetja Jerne-
ju Mirtu sprva predstavljala 
le užitek ob razvoju izdelka in 
storitve. »Ko je do nas pristopil 

arhitekt, ki je želel, da razvije-
mo program za virtualizacijo 
prostorov, smo se resneje lotili 
dela. Glavni namen je, da v vir-
tualni resničnosti sam odločaš, 
kaj želiš videti in kam se boš 
sprehodil po prostoru,« je ra-
zložil Mirt.

Izdelek ponujajo podje-
tjem v kombinirani obliki. 
Naredijo aplikacijo, prilagoje-
no podjetju in naročnikovim 
željam, vgradijo oglaševalski 
material, da lahko stranke 
marketinško sporočilo tudi 
doživijo. »Na Mosu je veliko 
podjetij z ogromnimi stroji, ki 
jih ne moreš prinesti s sabo na 
predstavitve. Z našo rešitvijo 
lahko podjetja pokažejo, kako 
njihov izdelek fizično izgleda, 
uporabniki pa lahko to doživi-
jo,« je še pojasnil Mirt. Skupi-
ni mladih podjetnikov, ki so 
razvili lastna zložljiva očala za 
virtualno resničnost in razvi-
jajo storitev za digitalizacijo 
fizičnih prostorov, je največ 
točke prisodila tudi strokov-
na komisija, ki je ocenjevala 
Mosove podjetne talente.

LEA KOMERIČKI

Vitalne hiše za 
vitalne ljudi
Eno od treh srebrnih pri-

znanj Celjskega sejma je pre-
jelo šmarsko podjetje Arch 
Vitalis coop. za tehnologijo 
gradnje nizkoenergijskih 
Simprolit vitalnih hiš. Celoten 
koncept gradnje je primeren 
tako za individualne stavbe 
kot za blokovno in poslov-
no gradnjo ter za montažne 
mobilne zgradbe. Ekipo se-
stavljajo strokovnjaki z raz-
ličnih področij. Direktor Vito 
Andrenšek je prepričan, da je 
njihova tehnologija ena naj-
boljših v Evropi in zagotavlja 
najboljše rešitve pri načrtova-
nju in gradnji hiš. »Gradimo 
vitalne hiše za vitalne ljudi,« 
je dejal ob prejemu sejemske-
ga priznanja. Tega bodo po 
njegovih besedah skušali čim 

bolj izkoristiti za krepitev pre-
poznavnosti ter s svojo inova-
tivno tehnologijo in znanjem 
na področju zdravega bivanja 
še bolj prodreti na tuje trge.

Bronasto sejemsko prizna-
nje so si za osvajanje znanja 
pri predelavi klasičnega vozila 
v električno vozilo skupaj s 
polnilno postajo prislužili di-
jaki celjske Srednje šole za sto-
ritvene dejavnosti in logistiko.

Izvirnost nagradila 
tudi MOC
Posebna sejemska priznanja 

za kakovost, tržno zanimivost 
in izvirnost izdelkov ter poseb-
no priznanje za razstavljene iz-
delke tradicionalne slovenske 
obrti je znova podelila tudi 
Mestna občina Celje. Občinska 
komisija je nagradila podjetje 
Ljudje, strategija, oblikovanje 

ocenilo za uspešno oziroma 
celo za zelo uspešno,« je 
poudarila. Več kot polovica 
razstavljavcev je bilo zado-
voljnih z obiskom poslovne 
javnosti, kar dve tretjini jih 
je bilo zadovoljnih z obiskom 
splošnih obiskovalcev. Poleg 
poslovnežev iz Slovenije so 
razstavljavci na svojih raz-
stavnih prostorih gostili pod-
jetnike iz držav bivše Jugosla-
vije, Avstrije, Italije, Nemčije, 
Velike Britanije, s Kitajske, iz 
Indije, s Švedske, z Madžar-
ske, iz Brazilije, Kanade in z 

Japonske. Po podatkih razi-
skave Celjskega sejma se je 
v primerjavi z lanskim Mo-
som delež razstavljavcev, ki 
so potrdili sklenitev novega 
poslovnega dogovora nepo-
sredno na sejmišču, zvišal za 
več kot 15 odstotnih točk, in 
sicer na skoraj 54 odstotkov.

Več tudi 
obiskovalcev
Število sejemskih dni se 

je zadnja leta krčilo; z osem 
dni v letu 2011 na sedem dni 
v letih 2012 in 2013 ter šest 
v lanskem in letošnjem letu. 
Posledično je to pomenilo tudi 
manjše število obiskovalcev 
vse do letos, ko si je razstavi-
šča ogledalo za odstotek več 
ljudi kot lani oziroma 122 
tisoč obiskovalcev. Glede na 
anketne odgovore je sejem 
izpolnil pričakovanja več kot 
štirim petinam vprašanih 
poslovnih in splošnih obisko-
valcev iz Slovenije in tujine. 
Med tistim, kar je pritegnilo 
obiskovalce, Breda Obrez 
Preskar izpostavlja še letošnje 
sejemske novosti, ki so se iz-
kazale za dobro popestritev 

Mos si je letos ogledalo več kot 122 tisoč obiskovalcev. Glede na anketne odgovore je sejem izpolnil 
pričakovanja več kot štirim petinam vprašanih poslovnih in splošnih obiskovalcev iz Slovenije in tujine.

Sicer pa Breda Obrez 
Preskar, izvršna direktorica 
Celjskega sejma kot glavnega 
organizatorja Mosa, na prvo 
mesto postavlja razstavljavce. 

Brez njih, kot pravi, sejma 
sploh ne bi bilo. »48. Mos 
ocenjujemo za uspešen, saj 
je več kot 82 odstotkov raz-
stavljavcev svojo predstavitev 
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Celje bo ozelenelo
Festivalsko dogajanje zaradi dežja prestavljeno s spomladi na jesen

Zelena umetna trava, ki so jo med lanskim prvim festivalskim dogaja-
njem položili po tlaku mestnih ulic in trgov, je med meščani vzbudila 
deljena mnenja. Eni so zamisel pozdravljali, drugi so se zgražali, češ, 
kako naj plastika – čeprav zelena – nadomesti pravo zelenje v mestu. 
Direktorica MCC Glorjana Veber je ob tem poudarila, da je bil namen 
festivala vseeno dosežen. O tem, kako narediti mesto čim bolj zeleno, 
se je v Celju veliko govorilo, če so ljudje ob tem tudi razmišljali, pa še 
toliko bolje.

V Velenju najbolj 
pestro

CELJE, VELENJE – Včeraj se je začel Evropski teden mo-
bilnosti, ki bo trajal vse do 22. septembra. V preteklih letih 
je opozarjal predvsem na pomen spremembe potovalnih 
navad, tokrat pa občine akcijo združujejo s kampanjo Po-
tuj raznoliko, s čimer si prizadevajo za okolju in človeku 
prijaznejše načine mobilnosti. Poleg lokalnih skupnosti se 
v teden mobilnosti vključujejo tudi šole, različna društva, 
javna in zasebna podjetja ter druge nevladne organizacije. 
Res pa je, da zanimanje za aktivno sodelovanje v akciji še 
vedno ni na takšni ravni, kot bi bilo priporočljivo.

V Celju bodo danes (četrtek) v starem mestnem jedru pred-
stavili sistem izposoje koles, ki deluje tako, da si lahko upo-
rabnik izposodi kolo za krajše razdalje, nato pa ga vrne na 
katerokoli postajo, ki deluje znotraj izposojevalne mreže. V 
soboto bo v središču mesta mini rokomet v organizaciji kluba 
RK Celje Pivovarna Laško, naslednji torek pa bo v Prešernovi 
ulici osrednji dogodek, ko bo postavljen tudi kolesarski poli-
gon, ki bo posebej prilagojen za starejše.

Na ogled bosta tudi vozilo na alternativni pogon in priko-
lica za prevoz koles. V Celju bo možno skupno kolesarjenje, 
celjski policisti pa bodo na ogled postavili še simulator vožnje. 
Šolarji bodo v akciji sodelovali z različnimi aktivnostmi na 
temo kolesarjenja. Bolj pestro pa je že v Velenju, kjer je že v 
soboto bilo turistično vodenje s kolesom po mestu. Včeraj so 
bile velenjske ulice polne, saj so tam postavili različne stojni-
ce, tudi z rabljenimi rolerji in rolkami, ter gibalne poligone. 
Prisoten je bil tudi velenjski svet za vzgojo in preventivo v 
cestnem prometu, ki je javnosti predstavil varčno vožnjo in 
starodobnike. Organizirali so tudi tekmovanje s starimi kolesi 
in objavili fotonatečaj na temo trajnostne mobilnosti. V tednu 
mobilnosti na našem območju sodeluje tudi občina Zreče, kjer 
te dni več pozornosti v namenjajo nordijski hoji, rolanju in 
kolesarjenju, predvsem z električnimi kolesi.

SŠol

Gobarski konec tedna
CELJE – Ne Celjski koči 

bo ta konec tedna tradici-
onalni Gobarski vikend, že 
deveti po vrsti. Dogodek je 
običajno v času, ko je vrhu-
nec gobarske sezone.

V okviru gobarskega konca 
tedna bo Gobarsko društvo 
Bisernica iz Celja znova pri-
pravilo razstavo gob, poleg 
tega pa bo poskrbelo tudi za 
vodene oglede na gobarski 
učni poti. To je društvo pod 
vodstvom predsednice Ane 
Ivanovič uredilo pred leti, na 
njej pa je mogoče spoznati 
rastišča 35 gob.

V nedeljo bo na Celjski 
koči tudi tekmovanje gobar 
– gurman v kuhanju gobar-
ske enolončnice, ob čemer 
bodo razglasili tudi letošnje 
naj pohodnike.

RG
Foto: GD Bisernica Ob tradicionalnem Gobarskem vikendu Gobarsko društvo Bisernica iz Celja običajno pripravi tudi razstavo gob.

Pretovorna pošta v 
Gaje

CELJE – Pošta Slovenije gradi v Gajih nove poslovne 
prostore za paketno pretovorno pošto, ki bo pokrivala 
širše območje Celja. V novozgrajene prostore se bo pred-
vidoma v prvi polovici prihodnjega leta preselila pošta 
3102 Celje, ki zdaj posluje v Kosovi ulici 5. Vrednost 
naložbe je ocenjena na približno 3,5 milijona evrov.

V Pošti Slovenije kot glavni razlog za selitev oziroma 
gradnjo novih poslovnih prostorov navajajo to, da so z 
liberalizacijo trga poštnih storitev začeli upadati klasične 
poštne storitve in plačilni promet. Ta upad je bil še zlasti 
velik v zadnjih dveh letih, ko se je hkrati začel večati obseg 
paketnih in logističnih storitev. Prav zaradi tega se morajo 
v Pošti Slovenije prilagoditi razmeram na trgu in zago-
toviti ustrezne poslovne prostore za svoje delo. Prostori 
pošte 3102 Celje v Kosovi ulici so pretesni in neprimerni za 
opravljanje paketnih in logističnih storitev. Nova paketna 
pretovorna pošta pa ne bo zaposlenim zgolj omogočala 
boljših delovnih pogojev, temveč bo tudi bolj dostopna za 
stranke. Ob njej bo urejeno parkirišče, v bližini pa je tudi 
priključek na avtocesto. IS

Ojačanje pregrad
CELJE – V cinkarni so se že leta 2010 odločili, da bodo zaprli 

odlagališče nenevarnih odpadkov Bukovžlak, in tudi začeli 
pripravljati projekt za trajno sanacijo območja. Ker so ocenili, 
da vse dokumentacije ne bodo uspeli pridobiti pred začetkom 
slabega vremena, so se odločili za najnujnejša vzdrževalna 
dela in delavci so se konec avgusta lotili ojačanja pregrad.

Projekt celovite sanacije temelji na rezultatih raziskave terena, 
vendar cinkarna še ni uspela pridobiti vseh soglasij in gradbenega 
dovoljenja za začetek del. Lani decembra objavljeni rezultati 
skrbnega okoljskega pregleda odvzetih vzorcev tudi s tega ob-
močja so potrdili, da je bil v pregradne stene med drugim vgrajen 
okolju nevaren material stare cinkarniške proizvodnje. Zato kljub 
temu, da gre za deponijo nenevarnih odpadkov, to območje še 
posebej skrbno spremljajo. Zunanji izvajalec na vseh cinkarninih 
odlagališčih izvaja redno tehnično opazovanje, ob tem pa za 
dnevni nadzor skrbi še skrbnik odlagališča. Rezultati rednega 
opazovanja so pokazali, da se je poslabšalo delovanje drena-
žnega sistema za odvajanje vode iz odlagališča. Da bi preprečili 
to iztekanje, so se delavci že lotili ojačanja pregrad, navodila za 
nadaljnje ukrepe pa pripravlja pooblaščeni projektant. Celovita 
sanacija zajema še izvedbo nepropustne plasti na površini odla-
gališča, ureditev drenaž in odvajanja zalednih vod. IS

CELJE – Ta konec tedna bo mesto dobesedno ozelenelo, saj 
bo staro mestno jedro gostilo festival Naredimo Celje zeleno. 
Preplet ekologije s kulturo je mesto prvič gostilo lani, letos 
pa so ga morali organizatorji zaradi deževnega vremena s 
spomladi premakniti na začetek jeseni.

ne dejavnosti in logistiko bodo 
predstavili električni avto, ki so 
ga sami izdelali, Mestna obči-
na Celje in Zavod za gozdove 
Slovenije bosta predstavila 
projekt Green4Grey, v okviru 
E-transformerja bodo zbirali 
izrabljene baterije, varčne si-
jalke in e-odpadke …

Umetnost in 
zbiranje
Na Krekovem trgu bo po-

stavljena tudi inovativna pe-
sniška inštalacija Zlata klet-
ka, ob kateri si bodo pri štirih 
lesenih hiškah, štirih zlatih 
kletkah, ki bodo podobne 
ptičjim hiškam, obiskovalci 
nadeli slušalke in prisluhnili 
poeziji Jureta Jakoba, Aljaža 
Koprivnikarja, Toneta Škrjan-
ca in Glorjane Veber. Streljaj 

stran bo na ogled razstava pri-
merov dobre prakse krajinske 
politike v Sloveniji, ki so jo 
pripravili v Društvu krajinskih 
arhitektov Slovenije. Celotno 
dogajanje na Krekovem trgu 
bo v petek in soboto pospre-
mljeno s pestrim kulturnim 
programom, dopolnjevalo 
pa ga bo dogajanje v atriju 
Celjskega mladinskega cen-
tra, kjer bo Zavod Fokus na 
ogled postavil razstavo Črno 
na belem. Člani Kluba študen-
tov občine Celje bodo zbirali 
stara kolesa, pri čemer bodo 
še uporabna obnovili za na-
daljnjo uporabo, odslužena pa 
bodo predali podjetju Simbio, 
ki jih bo odpeljalo v regionalni 
center za ravnanje z odpadki.

IVANA STAMEJČIČ
Foto: arhiv NT (Sherpa)

Osrednji namen festivala 
Naredimo Celje zeleno je dvi-
gniti raven osveščenosti med 
mladimi in tudi odraslimi ter 
tako prispevati k lepši in bolj 
zeleni prihodnosti mesta. V 
Celjskem mladinskem centru 
(MCC) so ga zastavili na šti-
rih smernicah, in sicer bodo 
posamezne dejavnosti jutri, v 
petek, in v soboto ubrane na 
teme: reciklirana umetnost, 
zbiralne akcije, osveščanje 
in izobraževanje ter kultura. 
Večina dogajanja bo na Kre-
kovem trgu, nekaj pa tudi v 
atriju MCC.

Iz Reciklirne ulice 
na Zeleno avenijo
Na Krekovem trgu bo oba 

dneva med 10. in 19. uro po-
stavljena Reciklirna ulica, v 
kateri bodo mladi predsta-

MCC je k sodelovanju na festivalu povabil vse celjske 
vrtce, osnovne in srednje šole ter fakultete. Izdelali naj bi 
skulpturo iz recikliranih materialov in se z njo predstavili 
v Reciklirni ulici.

vljali šolske okoljske projekte, 
»v živo« pa bosta z meščani 
in drugimi obiskovalci Celja 
ustvarjala Miha Kaučič in Bori 
Zupančič. Med posameznimi 
stojnicami se bosta sprehaja-
li maskoti Ekorg in Herman 
Lisjak, ki bosta obiskali tudi 
ploščad na koncu trga proti 
vhodu na železniško postajo, 
kjer bo postavljena Zelena ave-
nija. To bodo zasedli partnerji 
v projektu, in sicer bodo zele-
ne tehnologije, ideje, postopke 
reciklaže in ponovne uporabe 
predstavili Šolski center Celje v 
sodelovanju z Zelenim progra-
mom Cinkarne Celje, Simbio, 
center ponovne uporabe, Fa-
kulteta za logistiko, Liviplant, 
E-comp in zavod Celeia. Druž-
ba ZPO bo na Zeleno avenijo 
pripeljala električna kolesa, 
dijaki Srednje šole za storitve-
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V Šaleški dolini se je kon-
čal projekt Celovita oskrba 
s pitno vodo, ki bo dolgo-
ročno zagotavljal varnejšo 
in zanesljivejšo oskrbo s 
pitno vodo za prebivalce.

Projekt je obsegal gradnjo 
treh naprav za čiščenje pitne 
vode, več kot 43 kilometrov 
magistralnega in primarne-

Šaleška dolina s 
čistejšo pitno vodo
Zaključek evropskega projekta, vrednega 41 milijonov evrov

Na zdravje s čisto pitno vodo iz Šaleške doline. Z leve: Leon Behin, generalni direktor Direktorata za vode 
in investicije pri ministrstvu za okolje, Bojan Kontič, župan Mestne občine Velenje, Darko Menih, župan 
Občine Šoštanj, Janko Kopušar, župan Občine Šmartno ob Paki, in Uroš Rotnik, direktor Komunalnega 
podjetja Velenje, ki je bilo koordinator projekta. Z desne je zakrit Marko Škoberne, direktor podjetja Esotech 
iz Velenja, ki je bil izvajalec del pri projektu.

Brez sprememb 
za odjemalce

1. oktobra bo kot drugi največji ponudnik energije z 
največ odjemalci v državi zaživelo podjetje ECE, v ka-
terega se bosta združili podjetji Elektro Celje Energija 
in Elektro Gorenjska Prodaja.

Podrobnosti združevanja, razloge zanj in prednosti, ki 
jih združitev prinaša za uporabnike, sta včeraj predstavila 
direktor Elektra Celje Energije mag. Mitja Terče in direktor 
podjetja Elektra Gorenjske Prodaje Rudolf Ogrinc. Pripoji-
tev Gorenjcev bo izvedena tako, da bodo Celjani prevzeli 
celotno premoženje ter pravice in obveznosti gorenjske 
družbe, ki bo z združitvijo prenehala obstajati. Celjska 
družba je imela doslej malo več kot 2,5 milijona evrov 
osnovnega kapitala, Gorenjci pol milijona več. Dogovor 
o pripojitvi je določil menjalno razmerje, po katerem bo 
Elektro Celje z 2,55 milijona evrov malo manj kot 75-odsto-
tni lastnik, Elektro Gorenjska pa z 880 tisočaki vstopa kot 
četrtinski lastnik, kar pomeni, da bo osnovi kapital družbe 
znašal malo več kot 3,4 milijona evrov. Družba ECE bo s 
100-odstotno čisto energijo oskrbovala približno 200 tisoč 
gospodinjstev in 30 tisoč manjših podjetij.

Združitev obeh trgovcev z energijo pomeni združitev 
dveh zdravih in uspešnih podjetij, zato Terče napoveduje 
tudi pozitivne poslovne učinke, ki se bodo še bolj izrazito 
pokazali v prihodnjem letu, saj bo ob obračunu letošnjih 
poslovnih rezultatov treba upoštevati stroške združeva-
nja. Za odjemalce združitev ne bo prinesla nikakršnih 
sprememb oziroma zaradi nje ne bodo imeli dodatnih 
opravkov. Kot pojasnjuje Terče, jim bo družba ECE ponu-
dila nekaj novosti. Obetajo si lahko prenovljeno spletno 
stran, spletni portal za kupce in novo mobilno aplikacijo, 
brezplačno telefonsko številko 080 ter podaljšan čas v klic-
nem centru. IS

Uvedli so modro cono
ŠMARJE PRI JELŠAH – Občina je 15. septembra uvedla 

časovno omejeno parkiranje oziroma modro cono. Na ozna-
čenih parkiriščih parkiranje še vedno ostaja brezplačno, 
vendar le do dveh ur.

Režim modre cone velja za parkirišča ob občinski stavbi, pri 
upravni enoti, knjižnici, pošti, zdravstvenem domu, fiziotera-
piji, Šmarskem hramu, trgovskem centru Jager in v enosmerni 
ulici pri cerkvi. Vsak delovni dan mora voznik med 7. in 15. uro 
na vidnem mestu v vozilu označiti čas prihoda na parkirišče. 
Po 15. uri do 7. ure zjutraj ter ob sobotah, nedeljah in praznikih 
označevanje časa prihoda na parkirišče ni potrebno. Nadzor 
nad parkiranjem izvaja občinsko redarstvo. TS

Mostovi na trdnejših temeljih

Modri coni slabo kaže

ga vodovodnega omrežja 
in vzpostavitev daljinskega 
nadzora s hidravlično anali-
zo ter zasnovo za daljinsko 
odčitavanje števcev. S to 
pridobitvijo je priključek na 
vodovodno omrežje dobilo 
1.730 prebivalcev. Skupno 
bo 45 tisoč prebivalcem, kot 
so povedali župani šaleških 

občin, zagotovljena zaneslji-
va oskrba z zdravo in s kako-
vostno pitno vodo.

Najsodobnejša 
tehnologija
Za čistilne naprave Grmov 

vrh, Čujež in Mazej se je v 
teh dneh končalo enoletno 
obdobje poskusnega obrato-

vanja, ki je bilo namenjeno 
postopnemu priključevanju 
objektov, testiranju in od-
pravi morebitnih tehničnih 
napak. Vse tri naprave za 
čiščenje vode uporabljajo 
metodo ultrafiltracije, ki 
velja za eno najsodobnejših 
tehnologij na svetu, ki za 
svoje delovanje ne upora-
blja kemičnih sredstev. Ob 
koncu operacije so konec 
minulega tedna na slove-
snosti v Grmovem vrhu pri 
Šoštanju uradno predali 
namenu nove naprave za 
čiščenje pitne vode.

Večino denarja od 
EU
Projekt Celovita oskrba s 

pitno vodo v Šaleški dolini 
je vreden več kot 41 mi-
lijonov evrov. Osemdeset 
odstotkov denarja sta pri-
spevali Evropska unija iz ko-
hezijskega sklada in država, 
preostalih malo več kot pet 
milijonov evrov pa šaleške 
občine – Velenje (3,7 mili-
jona evrov), Šoštanj (milijon 
evrov) in Šmartno ob Paki 
(0,7 milijona evrov). Pro-
jekt je bil izveden v okviru 
operativnega programa ra-
zvoja okoljske in prometne 
infrastrukture za preteklo 
finančno perspektivo EU za 
obdobje 2007–2013.

ROBERT GORJANC
Foto: Jasmina Šalamon

DOBRNA – Modre cone, 
ki naj bi jo prihodnji mesec 
uvedli v delu občinskega sre-
dišča, kot kaže ne bo. Odlo-
čitev o območju takšnega 
kratkotrajnega parkiranja 
so svetniki sprejeli na julijski 
seji občinskega sveta, na ka-
teri so odločili tudi, da naj bi 
bilo po novem mogoče parki-
rati po največ tri ure skupaj.

Gre za večje parkirišče za 
občinsko stavbo. Obiskovalci 

uradov in lokalov v središču 
Dobrne so se namreč v za-
dnjem obdobju posebej pri-
toževali zaradi pogosto zase-
denih parkirnih površin. Kot 
so omenjali na zadnji seji ob-
činskega sveta, puščajo na tem 
parkirišču svoje avtomobile 
po osem ur skupaj zaposleni 
v zdravilišču, kar onemogoča 
parkiranje drugih avtomobi-
lov. To je bilo še posebej pere-
če v času gradnje kanalizacije.

Vse kaže, da modre cone 
na Dobrni kljub julijski odlo-
čitvi občinskega sveta ne bo. 
»Ugotavljamo, da so se vozni-
ki med gradnjo navadili par-
kirati tudi drugje. Tako potre-
be po uvedbi modre cone ni 
več,« odgovarja župan Mar-
tin Brecl. O načrtovani modri 
coni bo imel zadnjo besedo 
občinski svet, ki se bo sestal 
konec meseca.

BJ

LAŠKO – Že večkrat smo poročali o težavah 
zaradi slabe nosilnosti mostov čez Gračnico 
v krajevni skupnosti Jurklošter. Direkcija 
za ceste je enega od mostov obnovila, enega 
še gradi, obnova tretjega je predvidena po 
letu 2017.

Krajani Jurkloštra so imeli zaradi omejene 
nosilnosti mostov na treh regionalnih cestah 
precej težav. Otežen je bil prevoz gradbenega 
materiala, kurjave, gramoza za vzdrževanje 
cest, asfalta … Ker je precejšen del tamkajšnje 
krajevne skupnosti porasel z gozdom, so imeli 
mnogi težave s prevozom lesa iz domačega 
kraja, tudi tisti, ki so od prodaje lesa finančno 
odvisni. Nasploh so morali krajani zaradi nizke 
nosilnosti mostov pogosto ubrati daljšo pot do 
želenega cilja.

A vendar imajo mostovi danes nekoliko moč-
nejše temelje. Direkcija Republike Slovenije za 

infrastrukturo je konec letošnjega maja konča-
la gradnjo mostu čez Gračnico v Lokavcu. Tam 
je zdaj armiranobetonski most, ki omogoča 
nemoteno vožnjo med Rimskimi Toplicami in 
Jurkloštrom vozilom s skupno težo do 40 ton. 
Vrednost naložbe je znašala 290 tisoč evrov.

Do konca letošnjega leta naj bi betonski most 
čez Gračnico v Jurkloštru nadomestil lesenega. 
Poleg novega mostu bo direkcija tam obnovila 
križišče dveh regionalnih cest, za kar bo name-
nila skoraj 800 tisoč evrov. Dokler tam brnijo 
stroji, morajo vozila čez montažni most voziti 
izmenično enosmerno.

Na mostu med Jurkloštrom in Dežnim pa 
je nosilnost še vedno omejena na deset ton. 
Direkcija že ima izdelano projektno dokumen-
tacijo za gradnjo nadomestnega mostu, vendar 
je njegova gradnja predvidena šele po letu 2017.

TS

Na Kočevsko z avtobusom

Gasilski avto še kilometer bliže

ŠMARTNO OB PAKI – Turistično društvo 
in mladinski center sta v sodelovanju še z 
nekaterimi partnerji pripravila že 14. tradi-
cionalno srečanje Saša in prijatelji. Gre za 
projekt ljubiteljev vožnje z vlakom iz Savinj-
ske in Šaleške regije, ki vsako leto obiščejo 
kakšen kraj v Sloveniji. Tja se seveda napo-
tijo z vlakom.

Pobudnik Marjan Knez je povedal, da pro-
jekt temelji na izhodišču, da je med kraji, ki 
imajo ime Šmartno, prav Šmartno ob Paki 
edini med kraj, ki še ima delujočo železniško 
postajo. Zato so se pobudniki projekta povezali 
s Slovenskimi železnicami, ki ljubitelje vožnje 
z vlakom iz Saša regije vsako leto odpeljejo v 
drug kraj. Ob 70-letnici konca druge svetovne 

vojne in 500-letnici kmečkih uporov so si or-
ganizatorji letos za cilj izbrali Kočevsko. Toda 
ker je železniška proga do Kočevja v obnovi, 
so morali tokrat projekt izpeljati z avtobusi.

Udeleženci so si najprej ogledali grad Turjak 
in Trubarjevo domačijo, spoznali zgodovino 
Baze 20 ter dolgo zaprtega območja Kočevske 
Reke. V Šeškovem domu v Kočevju je udele-
žence sprejel kočevski župan in jim predstavil 
zgodovino stavbe in mesta.

Kot je še povedal Marjan Knez, se je tradi-
cionalnega izleta Saša in prijatelji udeležilo 
približno sto udeležencev, imajo pa že načrte 
za prihodnje leto, za jubilejni projekt, ko bodo 
obiskali Porabje. Takrat spet z vlakom.

RG

VRANSKO – Gasilci prostovoljnega gasil-
skega društva so z županom Francem Sušni-
kom podpisali pogodbo o zagotovitvi sredstev 
za nakup novega gasilnega avtomobila in  
nakupno pogodbo z mariborskim podjetjem 
Webo, ki takšna gasilska vozila dobavlja.

Da je nakup vozila s cisterno nujen za izbolj-
šanje požarne varnosti v občini, so se mnogi 
zavedali že dolgo. Prav zaradi tega se je obči-
na kljub težkim gospodarskim časom odločila 
finančno podpreti ta nakup. »Zakonska obve-
znost občine je, da zagotavlja materialne pogoje 
za delovanje gasilcev, ki v občini izvajajo javno 
službo varstva pred požari. Nakup novega vozila 
je nujen, staro vozilo iz leta 1980 je odsluženo. 
Če želimo ohraniti raven požarne varnosti, je 
to treba nabaviti,« je bil jasen župan Vranskega 
Franc Sušnik.

Kot je ob podpisu pogodb pojasnil predse-
dnik vranskega gasilskega društva Miha Pe-
čovnik, bodo kmalu dobili vozilo s cisterno 
za prevoz približno 2.500 litrov vode in vso 
ostalo opremo, ki je v društvo primanjkuje.

Vrednost vozila brez opreme znaša 217 ti-
soč evrov. Stroške opreme, ki jo še potrebu-
jejo, Pečovnik ocenjuje na približno 15 tisoč 
evrov. Prostovoljno gasilsko društvo Vransko 
in Občina Vransko sta po mučnem dogovar-
janju z bankami le uspela zagotoviti večino 
sredstev za dobavo gasilskega vozila, medtem 
ko je bil postopek javnega naročanja za nakup 
vozila končan že lani. Občina bo za nakup 
vozila zagotovila 180 tisoč evrov, preostala 
sredstva bo zbralo gasilsko društvo s pomočjo 
donatorjev.

LK
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Nova fasada, novi 
programi in trgi
»Izpad ruskih gostov je težko nadoknaditi čez noč,« pravijo v največji zasebni 
zdravstveni ustanovi pri nas

ROGAŠKA SLATINA – V 
Medical centru Rogaška, 
največji zasebni zdravstve-
ni ustanovi v Sloveniji, so 
pred dnevi namenu predali 
obnovljeno pročelje. Dva-
najstnadstropna stavba, ki 
že pol stoletja kroji podobo 
Zdraviliškega parka, ima 
od avgusta stekleno fasado. 
V tej zdravstveni ustanovi, 
ki so jo pred leti obiskovali 
predvsem ruski gostje, se v 
zadnjem času trudijo priva-
biti goste iz ostalih držav.

Medical center Rogaška s 
145 redno in 50 pogodbeno 
zaposlenimi sodelavci letno 
ustvari devet milijonov evrov 
prometa. S približno osemod-
stotnim donosom se je center 
do pred časom uvrščal med 
visoko donosna podjetja. V 
zadnjem času tam občutijo 

upad ruskih gostov. Ti so si-
cer še vedno na prvem mestu 
med tujimi uporabniki centra, 
vendar se je v dveh letih delež 
njihovega obiska zmanjšal za 
30 odstotkov. Direktor Marko 
Lenček je pojasnil, da je izpad 
gostov iz največje države sveta 
sicer težko nadomestiti v krat-
kem času. Povečalo se je števi-
lo obiskovalcev iz Kazahstana 
in Azerbajdžana. Zaradi nemi-
rov in padca vrednosti njihove 
valute v primerjavi z evrom je 
upadel tudi obisk Ukrajincev.

Vstop na nove 
trge
Lenček je pojasnil, da bodo 

v zdravstvenem centru skuša-
li svojo ponudbo v naslednjih 
dveh letih ponovno približati 
predvsem Italijanom, ki so 
nekoč prednjačili med obisko-
valci Rogaške Slatine. Srednje-
ročno ciljajo tudi na arabski 
trg in ne toliko na Nemce ali 
Avstrijce. »Gostov, ki iščejo 
tovrstno ponudbo, ne more-
mo pridobiti čez noč. Kolegi 
iz drugih zdravilišč skušajo 
to doseči z raznimi akcijami, 
vendar so te kratkoročne. De-
lujejo na domačem tržišču, 

morda so bolj primerne za 
kopališča ali wellness kot za 
zdravstveno ponudbo.«

Odprti za 
sodelovanje
Menjave lastništva – ve-

činski lastnik Medical centra 

»Petdeset let stara fasada se ni skladala z visoko ravnjo storitev, ki jih nudimo, s številnimi priznanji, ki 
smo jih prejeli, in z zelo pomembnimi gosti, ki prihajajo v Rogaško Slatino,« je obnovo komentiral direktor 
Medical centra Rogaška Marko Lenček.

Rogaška je od lanskega leta 
namreč Boris Biček – so v 
Rogaški Slatini doslej vedno 
odpirale tudi vprašanje glede 
sodelovanja z ostalimi ponu-
dniki v kraju. Lenček slednje-
mu ne zapira vrat. »Povezova-
nja je sicer premalo, vendar ga 

Stavbo Medical centra Rogaška, bolj znano pod ime-
nom Terapija, je zasnoval arhitekt Danilo Fürst. Gradnja 
omenjene stavbe je takrat predstavljala prvo večjo na-
ložbo po drugi svetovni vojni. Zgradba je dala ponoven 
zagon zdraviliški dejavnosti v Rogaški Slatini. V 60. letih 
je zgradba veljala za eno najmodernejših v državi. Med 
drugim je zasedba Bele vrane pred njo posnela enega 
prvih glasbenih spotov v Jugoslaviji, in sicer za skladbo 
Na vrhu nebotičnika.

GORNJI GRAD – V kraju so se v soboto slovesno spomi-
njali 875-letnice ustanovitve nekdanjega benediktinskega 
samostana. Njegovo ustanovitev štejejo poznavalci med 
pomembnejše dogodke pri vzpostavljanju cerkvene or-
ganizacije na slovenskih tleh. »Z njegovo ustanovitvijo 
je seveda povezana prva omemba kraja Gornji Grad v 
pisnih virih,« je med sobotnim nagovorom opozoril župan 
Stanko Ogradi.

sami želimo spodbujati. Smo 
edini, ki nikomur nismo kon-
kurenca, ampak smo eden 
od osnovnih motivov, zakaj 
pride gost v kraj,« je dejal. 
Med drugim je Medical cen-
ter Rogaška doslej mesečno 
skliceval sestanke s podjetji, 

kot so Steklarna Rogaška, 
Atlantic Grupa, Afrodita, z 
domačimi gostinci in drugimi 
ponudniki.

Poldrugi milijon 
za obnovo
Center je avgusta dobil pov-

sem novo stekleno fasado, 
obnovljena so vsa razgledi-
šča, prenovljeno je stopnišče, 
zgrajeno je bilo zunanje eva-
kuacijsko stopnišče. Nalož-
ba je bila skupaj vredna 1,5 
milijona evrov. Stavba je po 
prenovi tudi energetsko bolj 
varčna, saj porabi od 30 do 
40 odstotkov manj energije 
za ogrevanje oziroma hlaje-
nje prostorov. Pri tem so ob 
odprtju prenovljene zunanje 
podobe Medical centra Ro-
gaška predstavili tudi nove 
zdravstvene programe. Od 
tega meseca je tam na voljo 
preventivni program za rekre-
ativne športnike, novembra 
bo začela delovati klinika za 
zdravo spanje, konec leta pa 
bo odprt center za zdravljenje 
motenj v delovanju spodnjih 
sečil.

TINA STRMČNIK
Foto: TS

Medical center je znan po 
tem, da so tam zdravje med 
drugim iskali Franc Jožef 
I., Aleksander I. Karad-
jordjević, Tito, Franz Liszt 
in člani vladarskih družin 
Habsburg in Bonaparte.

Po dolgoletnih 
obljubah nov jez

MOZIRJE – V kraju gradijo težko pričakovan nov jez na 
Savinji, ki bo omogočil poplavno varnost kraja. Gre za jez 
v Lokah, v okolici Mozirskega gaja, ki so ga obljubljali z 
ministrstva za okolje in prostor kar celo desetletje. Naložbo, 
ki jo na ministrstvu imenujejo »mozirski prag«, so namreč 
prestavljali iz leta v leto.

Nazadnje sta občina in država vendarle našli skupni jezik, 
prva je med drugim sama poskrbela za vso dokumentacijo. 
Nov loški jez so začeli graditi prejšnji mesec, glavni izvajalec 
je Hidrotehnika Ljubljana s podizvajalcem VNG Krajnc iz 
Žalca. Dela naj bi bila končana sredi prihodnjega meseca. 
Obsegajo tudi povišanje nasipa ob cvetličnem Mozirskem 
gaju in ureditev brežin.

Jez na Savinji v Lokah so doslej že imeli, vendar dosedanji 
protipoplavne varnosti ne zagotavlja. Nov loški jez bo omo-
gočil nižjo gladino Savinje, večjo prepustnost pritokov in 
manjšo erozijo rečnega brega. Omogočil bo predvsem večjo 
protipoplavno varnost Lok, kjer so pogoste poplave. Stal bo 
približno 350 tisoč evrov.

V občini Mozirje so na področju protipoplavnih ukrepov 
v zadnjih letih kar nekaj postorili. Tako je občina odkupila 
zemljišča za glavni zadrževalnik na Trnavi, ki prispeva k večji 
poplavni varnosti Mozirja, saj zadržuje vodo s širšega območja 
Golt. Poleg tega so uredili še manjši zadrževalnik na potoku 
Trnava in urejali brežine Mozirnice ter Ljubije. BJ

Spomin na nekdanji samostan
Udeležili so se je številni 

gosti iz drugih držav. Med 
številnimi predstavniki av-
strijskih benediktincev je 
bil nekdanji benediktinski 
opat in nekdanji škof iz Lin-
za Maximilian Aichern. 
Slovesnosti so se udeležili 
tudi skupina duhovnikov 
s Poljske ter predstavni-
ki Malteškega viteškega 
reda in srbske pravoslavne 

cerkve. V Gornji Grad sta 
prišla tudi župana prijatelj-
skih občin Gospa Sveta in 
Šentpavel v Labotski dolini, 
to je z avstrijske Koroške, ter 
predstavnik občine Forgaria 
iz Furlanije. Gornjegrajča-
ni sodelujejo z avstrijskim 
Šentpavlom pri vzpostavitvi 
Benediktove poti.

BRANE JERANKO
Foto: JOŽE POTRPIN

S sobotne slovesnosti v Gornjem Gradu, kjer so se spominjali 875-letnice ustanovitve nekdanjega bene-
diktinskega samostana.

Leta 1140 ustanovljen be-
nediktinski samostan je imel 
tudi obsežno posest, enako 
tudi pravico sodstva na njej. 
Po pustošenju med turškimi 
vpadi so samostan že leta 
1473 razpustili. Po razpusti-
tvi je samostansko poslopje 
dolgo služilo kot letna rezi-
denca ljubljanskih škofov, 
ki so jo nato zaščitili z ob-
zidjem, s stolpi in z obramb-
nim jarkom. Cerkev je bila 
v 18. stoletju prezidana in je 
danes največja na ozemlju 
Slovenije.

Slovesno mašo ob 875-le-
tnici ustanovitve samostana, 
ki ga je ustanovil oglejski 
patriarh Peregrin I., je vodil 
celjski škof dr. Stanislav Li-
povšek. »Samostan naj bi bil 
izhodišče in žarišče močne-
ga duhovnega in misijonar-
sko-pastoralnega delovanja 
v duhu benediktinske kariz-
me, ki jo navdihujeta zname-
nita regula očaka Benedikta 
in meniško vodilo Moli in 
delaj – Ora et labora, ki je 
postalo navdih in kažipot 
evropske kulture in civiliza-
cije,« je med slovesnostjo v 

gornjegrajski katedrali opo-
zoril celjski škof. Pripravili 
sta jo Škofija Celje in Občina 
Gornji Grad.
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Nazarje

Zreče

Osrednja prireditev občinskega prazni-
ka Nazarij bo jutri, 18. septembra, ob 
18. uri. Prireditev, ki bo v domu kultu-
re, bo v znamenju podelitve občinskih 
priznanj.

OBČINA NAZARJE V ŠTEVILKAH:

Površina km2 43

Število prebivalcev 2602

Število moških 1322

Število žensk 1280

Število delovno aktivnih prebivalcev (po prebivališču) 1125

Število zaposlenih oseb 1847

Število samozaposlenih oseb 159

Število registriranih brezposelnih oseb 142

Povprečna mesečna bruto plača na zaposlenega (EUR) 1330

Povprečna mesečna neto plača na zaposlenega (EUR) 888

Število podjetij 216

Število osebnih avtomobilov 1373

Vir: Statistični urad RS, podatki za leto 2013

Število prebivalcev 2602

Število žensk 1280

Število zaposlenih oseb 1847

Število registriranih brezposelnih oseb 142

Povprečna mesečna neto plača na zaposlenega (EUR) 888

Število osebnih avtomobilov 1373

Nazarje veljajo z 2.600 
prebivalci za manjšo slo-
vensko občino, vendar so 
za Zgornjo Savinjsko doli-
no posebej pomembne. V 
Nazarjah je namreč njeno 
gospodarsko središče. Na 
gospodarskem področju 
se je po spremembi poli-
tičnega in gospodarskega 
sistema seveda veliko spre-
menilo.

V Nazarjah se v zadnjih le-
tih nasploh veliko spreminja, 
saj je občina med drugim po-
skrbela za novo industrijsko-
-obrtno cono. Spremenilo se 
je tudi po lanskih jesenskih 
volitvah, saj je začel občino 
voditi nov prvi človek obči-
ne. O vsem tem in še o mar-
sičem drugem smo se po-
govarjali z novim županom 
Matejem Pečovnikom.

Na čelu občine ste od lan-
ske jeseni. Z novimi župani 
ponavadi zaveje drugačen 
veter. Se je v Nazarjah od 
začetka vašega vodenja kaj 
spremenilo?

Menim, da se je. Po znača-
ju sem miren in tako delujem 
tudi na okolico. Pri delu se 
srečujem z različno proble-
matiko in s časovno stisko. 
Menim, da s svojim znača-
jem, s pozitivnostjo in z mir-
nostjo vplivam na sodelav-
ce, da zadeve uredimo brez 
velike napetosti. Menim, da 
so tudi občani, ki pridejo v 
občino, opazili, da je ozračje 
bolj sproščeno in da je odnos 
do njih prijazen.

Kaj se je v občini nasploh 
spremenilo od lanskega ob-
činskega praznika? Katere 
nove pridobitve imate od 
takrat?

V času enega leta smo z 
občani marsikaj postorili. 
Postorjeno je marsikaj, kar 
se prej – ne vem, iz katerih 
razlogov – ni uredilo. Pri-
sluhnili smo problematiki, 
združili moči z občani in 
tako rešili marsikatero te-
žavo. To je doprineslo k po-
zitivnemu razmišljanju in 
občutku, da je občina lahko 
koristna.

Lotili smo se tudi večjih 
naložb. Med njimi je vse-
kakor preplastitev pol kilo-
metra državne ceste skozi 
Šmartno ob Dreti. Pri tem 
fi nančno sodelujeta država 
in občina, ki bo dodatno ure-
dila dvesto metrov pločnika, 
avtobusno postajališče in 

Gospodarska 
prestolnica se 
spreminja
Pogovor z županom Matejem Pečovnikom ob občinskem 
prazniku – Kakšen je utrip Nazarij?

odvodnjavanje ter pripravila 
vse za javno razsvetljavo. Po-
hvaliti moram izredno dobro 
sodelovanje in razumevanje 
krajanov, predvsem tistih, 
ki živijo ob državni cesti. 
Izvedli smo tudi prvo fazo 
ureditve parkirišča v Šmar-
tnem ob Dreti ter z državo 
sanirali plaz pri Beletovih in 
nekaj krajših cestnih odse-
kov, ki so bili poškodovani 
ob lanskem žledolomu. V 
krajevnih skupnostih Nazar-
je in Kokarje bomo uredili po 
en odsek občinskih cest. Na 
pokopališču v Nazarjah smo 
delno sanirali zid in očistili 
prodišče v Spodnjih Krašah. 
Pridobivamo tudi projektno 
dokumentacijo za ureditev 
parkirišča v središču Naza-
rij, pri pošti in lekarni. Do 
konca oktobra bomo uredili 
javno razsvetljavo na mostu 
čez Savinjo in tako omogo-
čili varnejšo pot občanom in 
zaposlenim v podjetju BSH 
Hišni aparati.

V občini Nazarje je ve-
lika naložba industrijsko-
-obrtna cona, ki omogoča 
razvoj kraja, ki je gospo-
darska prestolnica celotne 
doline. Kako je s to cono, 
koliko zemljišč v njej ste 
že prodali, kdaj naj bi bila 
pozidana?

Uspeli smo prodati večino 
parcel v IOC Prihova, ostali 
sta še dve. Večji del prodanih 
parcel sta kupila podjetni-
ka, katerih dejavnost pred-
stavljata odkup in prodaja 
gozdnolesnih sortimentov. 
Poleg skladiščenja lesa oba 
načrtujeta tudi gradnjo. 
Eden že pridobiva projektno 
dokumentacijo.

Kako je trenutno s splo-
šnim stanjem gospodarstva 
v občini Nazarje? Od njega 
živi kar lep del Zgornje Sa-
vinjske doline.

Življenje v naši dolini se je 
precej spremenilo. Še ne tako 
dolgo nazaj so ljudje lahko 
našli zaposlitev v lesnoprede-
lovalnih podjetjih. Večji Glin 
Nazarje je potem propadel, 
del nekoč zelo znane lesne 
industrije se je ohranil. Na 
tem območju so začela delo-
vati nova podjetja, ki niso več 
zgolj iz lesne panoge. Tu so 
našla svoj prostor avtoprevoz-
niška podjetja, ki uspešno po-
slujejo. Veseli nas, da bo letos 
v Nazarje svojo celotno pro-
izvodnjo preselilo podjetje 
Podkrižnik. Že vrsto let zelo 
uspešno poslujejo podjetja 
BSH Hišni aparati, Jeroplast, 
Kovinoplastika Benda in še 
druga. Svojo dejavnost uspe-
šno širi tudi podjetje Pfeifer. 

Skupaj z manjšimi podjetji 
zagotavljajo precej delovnih 
mest.

Za naložbe si občine 
denar ponavadi izposodi-
jo. Koliko približno znaša 
trenutni dolg Občine Na-
zarje in za katere naložbe 
dolguje?

Občina nameni za odpla-
čilo treh kreditov letno 106 
tisoč evrov. Tako bo ob kon-
cu leta iz naslova najetih kre-
ditov dolgovala še približno 
260 tisoč evrov. Posojila je 
najela za gradnjo vodovoda 
Bela, komunalno ureditev 
industrijsko-obrtne cone Pri-
hova in za odkup poslovnih 
prostorov v gradu Vrbovec.

Težav v vaši občini se-
veda ne manjka. V njej je 
sedež zgornjesavinjskega 
zdravstvenega doma. Kako 
je trenutno z nasprotova-
njem Zgornjesavinjčanov 
novi organizaciji nujne 
medicinske službe?

Menim, da so se zgornjesa-
vinjske občine in javni zavod 
Zgornjesavinjski zdravstveni 
dom Nazarje odzvali pravo-
časno in na pravilen način. 
Svoje nestrinjanje glede pre-
dlagane nove mreže nujne 
medicinske pomoči so več-
krat jasno izrazili. Sam sem 
bil na vseh sejah odbora za 
zdravje v slovenskem parla-
mentu. Tam sem poskušal 
vsakič z argumenti dokaza-
ti, da mora biti na območju 
naše doline zagotovljena 
nujna medicinska pomoč, in 
sicer v našem zdravstvenem 
domu.

Z delovno skupino, ki je 
pripravljala spremembe, smo 
se sestali zadnji dan avgusta. 
Če ji lahko verjamemo, se po 
prehodnem obdobju, ki se 
bo končalo leta 2019, razme-
re na tem področju za naše 
občane naj ne bi poslabša-
le. V prehodnem obdobju 
morajo občine poskrbeti za 
gradnjo prizidka, s katerim 
bo omogočeno boljše izvaja-
nje primarnega zdravstva in 
izvajanje nujne medicinske 
pomoči.

In katere so prednostne 
naloge Občine Nazarje do 
prihodnjega občinskega 
praznika? Kaj nameravate 
postoriti do takrat?

Nadaljevali oziroma kon-
čali bomo nedokončane 
projekte ter poskušali ure-
diti še kakšen cestni odsek. 
Kar se tiče večjih projektov, 
bomo morali sodelovati pri 
skupnih projektih z osta-
limi občinami. Poleg tega 
bomo morali nadaljevati 
aktivnosti, ki so povezane s 
prizidkom k zdravstvenemu 
domu. S tem mislim pred-
vsem na nakup zemljišča 
in pripravo dokumentacije 
za pridobitev gradbenega 
dovoljenja. Z občinama Mo-
zirje in Rečica ob Savinji bi 
morali začeti graditi čistilno 
napravo v Lokah. Za izvedbo 
teh skupnih projektov bodo 
morale občine nameniti kar 
precej fi nančnih sredstev.

BRANE JERANKO
Foto: BJ

Matej Pečovnik

Za večjo varnost pred 
reko

NAZARJE – Zaradi zagotavljanja večje protipoplav-
ne varnosti je občina v preteklih tednih poskrbela za 
čiščenje prodišča reke Drete v Spodnjih Krašah. Zaradi 
velike količine proda je postal kraj poplavno ogrožen, 
zato so odvečni prod odstranili.

To so storili v sodelovanju z republiško agencijo za 
okolje in republiškim zavodom za varstvo narave. Od-
stranili so približno štiri tisoč kvadratnih metrov proda, 
katerega večji del so prepeljali v industrijsko-obrtno cono 
Prihova, kjer so z njim na zemljišču poskrbeli za večjo 
poplavno varnost. Manjši del proda so uporabili za gra-
dnjo parkirišča v Šmartnem ob Dreti. Čiščenje prodišča 
je stalo 15 tisoč evrov. Pred tem so za prodišča v nazarski 
občini nazadnje poskrbeli pred koncem lanskega leta, ko 
so očistili tri.

BJ

Ceste ne morejo 
asfaltirati

NAZARJE – Občina, ki se je pospešeno pripravljala na 
asfaltiranje ceste Kokarje–Laze, te letos ne bo mogla as-
faltirati. Gre za pomembnejšo makadamsko javno pot, za 
katero je občina nameravala nameniti denar, ki ji pripada 
po Zakonu o fi nanciranju občin.

Na tem območju je med drugim lastni taborni prostor 
celjskih tabornikov. Asfaltiranje in ureditev odvodnjavanja 
ceste proti športno rekreacijskemu centru Laze naj bi v ce-
loti stala 30 tisoč evrov, od česar je pričakovala občina po 
23. členu Zakona o fi nanciranju občin približno polovico 
denarja. Med pripravami na asfaltiranje se občina z zemlji-
škoknjižnim lastnikom zemljišča, kjer bi bil del asfaltirane 
ceste, za brezplačen prenos zemljišča ni uspela dogovoriti.

Po tem zapletu naj bi se občina in KS Kokarje dogovorili 
za asfaltiranje nekega drugega odseka na tem območju. Za 
denar, ki pripada občini po Zakonu o fi nanciranju občin je 
ta že poslala ministrstvu vlogo za preplastitev odseka ceste 
na Prihovi. Občina je s tem denarjem sprva želela urediti 
parkirišče pri nazarski pošti, vendar tudi to ni bilo mogoče. 
Tam je del zemljišča prav tako v zasebni lasti in bi zato za 
priprave potrebovala precej časa. Med drugim potrebuje 
gradbeno dovoljenje.

BJ
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Ali ji bo že uspelo?
NAZARJE – Občina želi prodati precej parcel za gra-

dnjo družinskih hiš v občinskem središču in v Šmar-
tnem ob Dreti. Za oba kraja je začela občina načrte 
pripravljati že pred enajstimi leti, še pred gospodarsko 
krizo, ko je povpraševanje presegalo ponudbo.

Komunalno opremljene parcele so bile za prodajo na 
trgu pripravljene šele, ko se je začela splošna gospodarska 
kriza in jih tako še ni bilo mogoče prodati. Zaradi oživljanja 
nepremičninskega trga računajo v Občini Nazarje zdaj na 
večje zanimanje, zato je občina objavila razpisa za javno 
zbiranje ponudb za prodajo parcel. Izhodiščna cena kva-
dratnega metra zemljišča v občinskem središču znaša 39 
evrov in v Šmartnem ob Dreti 32, saj namerava parcele 
prodati najboljšim ponudnikom. V primeru, če bi občini 
uspelo prodati vseh enajst parcel, bi bil njen proračun tako 
bogatejši za vsaj tristo tisoč evrov. BJ

V Zgornji Savinjski dolini 
imajo več muzejskih zbirk, 
vendar en sam muzej. In 
čemu je ta razmeroma mlad 
muzej posvečen? To pove že 
samo ime javnega zavoda, 
ki zanj skrbi. Ta se imenuje 
Muzej Vrbovec – muzej goz-
darstva in lesarstva. Njegov 
sedež je v Nazarjah, kjer 
spadata k temu zavodu še 
muzejska zbirka Nazarje 
skozi čas, postavljena v ve-
likem kozolcu toplarju, in 
učna pot Samostanski hrib.

Gozdarska in lesarska de-
javnost sta za območje Zgor-
nje Savinjske doline izjemno 
pomembni, čeprav sta bili v 
starih časih še veliko bolj kot 
dandanes. Želja po takšnem 
muzeju je bila zato dolgotraj-
na. Pobuda za ustanovitev 
muzeja v Nazarjah je nastala 
v občini, dal jo je nekdanji žu-
pan Ivan Purnat. Občina se 
je povezala z Muzejem novej-
še zgodovine Celje, kjer so za 
nazarski muzej poskrbeli po 
strokovni plati. V ustanovi-
tveni skupini je po vsebinski 
plati zamisel posebej uresni-
čevala Barbara Šoster Rutar, 
takrat zaposlena v celjskem 
muzeju. Danes je direktori-
ca muzeja v Nazarjah, ki je v 
graščini Vrbovec, edini takšni 
v Zgornji Savinjski dolini.

Tudi sami 
prinesejo
To je bilo na prelomu tisoč-

letja, ko sta se začela zbiranje 
muzejskega gradiva in priče-
vanj ter ureditev stalne raz-
stave. To so odprli leta 2001. 
Gradivo sta zbirala Barbara 
Šoster Rutar in gozdar Franc 
Firšt. »V zavodu za gozdo-
ve so nama pripravili spisek 
kmetij, kjer bi bilo mogoče 
dobiti kakšno gradivo. Nato 
sva celo leto hodila po tere-
nu. Včasih je bil dan uspešen, 
včasih tudi zelo neuspešen,« 
se spominja sedanja direkto-
rica. Gradivo sta dobila pred-
vsem od zasebnikov, pozneje 
ga je muzej nekaj še odkupil. 
»Moram reči, da so se občani 
že navadili, da tudi sami kaj 
prinesejo,« je povedala direk-
torica, ki dela skupaj z mu-
zejsko informatorko Jasmino 
Jurčič. Ob deseti obletnici 
muzeja so njegov manjši del 
vsebinsko prenovili.

Pogosto služijo prazne gra-
ščine za namestitev različnih 
muzejskih zbirk, ko njihovi 
lastniki po celoviti obnovi ne 
vedo, kaj bi z njimi po vse-
binski plati. V nazarskem 
primeru ni bilo tako, saj so 
bili v graščini Vrbovec med 
drugim že prostori občine, 
poročna dvorana in gostilna. 
Prostori muzeja so v občinski 
lasti, muzej Vrbovec je tam 
upravljavec.

Mogočni gozdovi
»Zgornja Savinjska dolina 

je bila od nekdaj odvisna 
od gozda in lesa,« se ozira 
v pretekla stoletja Barbara 
Šoster Rutar. Njen velik del 

Ob gradu Vrbovec, 
kjer je muzej, se 
začne naravoslov-
no-kulturna učna 
pot Samostanski 
hrib, ki je nastala 
leta 2003. Njen 
upravljavec je 
nazarski muzej 
v sodelovanju z 
enoto Zavoda za 
gozdove Sloveni-
je. Med enourno 
hojo opozarjajo na 
preteklost graščine 
in bližnjega samo-
stana, po gozdu 
poteka le njen 
manjši del. Med 
drugim opozorijo 
še na reko Dreto, 
gozdni rob, po-
men gozda in na 
širjenje tujerodnih 
invazivnih rastlin. 
Pot je označena.

Skrivnosti preteklosti ob Dreti in Savinji
V Zgornji Savinjski dolini so bili nekoč vsi bolj ali manj povezani z gozdarstvom in lesarstvom – 
Muzejski zbirki iz graščine in s kozolca

pokrivajo gozdovi. »Po drugi 
strani je tu malo rodovitne 
zemlje, zato se kmetijstvo v 
večjem obsegu ni razvilo. Niti 
ni rudnih bogastev. Ne pre-
tiravamo, če rečemo, da so 
bili tu vsi ljudje neposredno 
ali vsaj posredno odvisni od 
gozda in lesa,« razlaga o ne-
koč prometno zaprti in veliko 
težje dostopni dolini. Barba-
ra Šoster Rutar poudarja, da 
predstavlja nazarski muzej 
spomenik tem ljudem, ki so 
delali v gozdovih, na žagah 
in splavih. V njem je skrita 
zgodba o nekdanjih »olcar-
jih« (gozdnih delavcih), »fur-
manih«, žagarjih, mizarjih in 
tesarjih. Ko so v gozdu sekali, 
je bil zgornjesavinjski človek 
sekač in drvar, in ko so ga 
plavili, plavec. Splavar je bil 
že drug poklic.

Ko vstopiš v nazarski mu-
zej, je tako kot bi vstopil v 
gozd, za kar poskrbijo sekan-
ci. Za še bolj pristno doživetje 
poskrbijo zvočni učinki se-
kanja in ptičjega žvrgolenja. 
Skozi muzej teče celo poto-
ček s pravo vodo. V Muzeju 
Vrbovec je tako veliko orodja, 
ki so ga uprabljali vsi prej na-
šteti, in fotografij. »Nekdanje 
življenje skušamo ponazoriti 
skozi ambietalne postavitve,« 
je opozorila direktorica na del 
drče (po domače »riže«) ter 
skorjevko v naravni velikosti. 
Po drči so potiskali z višine 
posekana debla tudi po več 
kilometrov daleč, skorjevka 
je služila kot skromno biva-
lišče iz drevesne skorje. V 
muzeju so prav tako makete 
žage venecijanke, žičnice in 
splava.

Ti časi, ki so predstavljeni 
v muzeju, sploh niso tako 
zelo oddaljeni, saj se jih da-
našnji dedje še spomnijo. Na 
takšen način so delali v gozdu 
in lesarstvu še nekaj časa po 
drugi svetovni vojni. »Delo je 
bilo težko, naporno in nevar-
no, a kljub temu je bilo plačilo 
skromno,« ve o teh časih po-
vedati Barbara Šoster Rutar, ki 
je univerzitetna diplomirana 
zgodovinarka. Po drugi strani 
so lesni trgovci dobro služili.

Muzej v kozolcu
Pred štirimi leti so postale 

Nazarje bogatejše še za mu-

V muzeju je med drugim predstavljena nekdanja mizarska delavnica.

Šolarjem je všeč v muzejski skorjevki, ki je nekoč služila kot skromno prebivališče gozdnega delavca.

Iz Bohačevega toplarja. Spomini na črno zadrečko lončarstvo.

V muzejski razstavno-prodajni galeriji domače in umetnostne obrti so med drugim zanimivi zgornjesavinjski 
izdelki iz gline, lesa, stekla in volne.
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h
BSH Hišni aparati d.o.o. Nazarje

Ponosni smo, da že vrsto let sodelujemo pri razvoju naše občine in soustvarjamo
ugodnejše pogoje za delo in življenje. Zavedamo se naše povezanosti in soodvisnosti 
z okoljem, v katerem delujemo. Zato si bomo tudi v prihodnje prizadevali za trajnostni

odnos do družbenega in naravnega okolja ter za izboljšanje kakovosti 
našega dela in življenja na vseh področjih. Za boljši jutri.

Vsem občanom občine Nazarje iskreno čestitamo ob občinskem prazniku.

BSH Hišni aparati d.o.o. Nazarje

Skupaj dosegamo uspehe. Za boljši jutri.

BSH HOME APPLIANCES GROUP www.bsh-group.si
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Nočeta občinskih priznanj
NAZARJE – V občini so se konec tedna začele prireditve ob občinskem prazniku, ki ga 

bodo praznovali 18. septembra. Takrat bodo med slavnostno sejo občinskega sveta pode-
lili občinska priznanja. Kar dva prejemnika, ki naj bi priznanji dobila, sta ju odklonila.

Med praznovanjem nazarskega občinskega praznika se bo zvrstilo osemnajst različnih 
prireditev. Za začetek sta bila v soboto pohod po Lončarski poti in lokostrelsko tekmovanje, 
jutri 11. septembra bo sledilo odprtje pregledne razstave slikarja Gorana Horvata ob nje-
govi 60-letnici. Med praznovanjem bodo prav tako uradno odprli nove prostore knjižnice 
ter balinišča na Lazah.

Med slavnostno sejo občinskega sveta bodo podelili dve občinski priznanji manj, kot 
so načrtovali. Nekdanji župan Ivan Purnat, ki naj bi po odločitvi občinskega sveta prejel 
letošnji zlati grb, je namreč priznanje odklonil. To je prvič storil že pred štirimi leti. Zlati 
grb je odklonil z obrazložitvijo, da ni deloval za priznanja. Purnat je kot župan vodil Občino 
Nazarje kar šestnajst let, vse do leta 2010. Letos je priznanje prav tako odklonil nekdanji 
občinski svetnik Stanko Flere, ki naj bi prejel enega od srebrnih grbov.

Tako bo letošnje najvišje nazarsko priznanje, srebrni grb, prejela Irena Vačovnik, ki ji 
ga namenjajo za delo v občini in občinskih organih. Med drugim je bila dva mandata pod-
županja. Bronasta grba bosta prejela prizadevna gasilka Darja Acman in Miro Brezovnik, 
ki ga bo prejel za delo na različnih področjih. Podelili bodo tudi pet županovih priznanj.

BRANE JERANKO

Skrivnosti preteklosti ob Dreti in Savinji

Pogled na graščino Vrbovec v Nazarjah. V njej je med drugim muzej gozdarstva in lesarstva.

zejsko zbirko Nazarje skozi 
čas, ki je v nekdanjem dvoj-
nem kozolcu, v velikem Bo-
hačevem toplarju v središču 
Nazarij. Ta spomeniško zašči-
tena stavba je nekoč služila 
bogati Bohačevi domačiji v 
lasti trgovca in gostilničarja 
Antona Turnška. Razkošni 
dvojni kozolec so v drugi 
polovici 19. stoletja zgradili 
furlanski zidarji, enako kot 
so jih še ponekod na bogatih 
štajerskih kmetijah. Njegova 
posebnost je, da sta čelni 
steni zidani ter okrašeni z 
opečnimi prezračevalnimi 
odprtinami.

Nekoč je služil za skla-
diščenje sena in kmetijske 
mehanizacije, nato so prišli 
zanj novi časi. Ko je kozolec 
izgubil osnovno namemb-
nost, je dolgo časa propadal, 
dokler ga ni odkupila Občina 
Nazarje. Prenovila ga je pred 
petimi leti in ga namenila za 
potrebe novih časov. Tako je 
v pritličju kmečka tržnica, 
v prvem nadstropju je na-
zarska muzejska zbirka in v 
zgornjem razstavno prodajna 
galerija domače in umetno-
stne obrti. V prodajni galeriji 
so privlačni zgornjesavinjski 
izdelki iz gline, lesa, stekla in 

volne. Od različnih skled do 
stenskih ur.

Črna posoda
V zbirki o Nazarjah skozi 

čas v Bohačevem toplarju 
predstavljajo, kar je v krajih 
te občine posebnega. V Nazar-
jah so bili v starih časih le ne-
kaj hiš, graščina in samostan, 
nato je prišlo do industrijske-
ga razvoja. Prva industrijska 
žaga je bila postavljena leta 
1901, nato se ji je pridružila 
zabojarna, po drugi svetovni 
vojni je nastal Glin Nazarje, 
potem je prišlo do postavitve 
tovarn Elkroj in tovarne go-
spodinjskih aparatov …

V zbirki v Bohačevem to-
plarju je med drugim pred-
stavljeno nekoč za Zadreč-
ko dolino zelo pomembno 
zadrečko lončarstvo. »To je 
najstarejše v virih izpričano 
lončarstvo na Slovenskem. 
Izvira iz 14. stoletja,« je 
opozorila direktorica. Zna-
no je po svoji kot grafit črni 
posodi, ki je bila pomemben 
prodajni izdelek,« je dodala. 
Prodajali so jo tudi v drugih 
slovenskih pokrajinah. Iz-
delovali so kuhinjsko poso-
do, najbolj znan izdelek je 
bil tako imenovani kokarski 

klobuk, v katerem so pekli 
klobase. V spodnjem delu 
klobuka sta bila ponavadi ze-
lje in krompir, zgoraj so bile 
klobase. Središče zadrečkega 
lončarstva so bile Kokarje, 
kjer je vsakoletna prireditev 
Lončarski praznik. Zbirka 
Nazarje skozi čas, za katero 
je poskrbel domači muzej, 
je na ogled ob sobotah do-
poldne.

Med obiskovalci je največ 
šolskih skupin, prihajajo tudi 
tuji turisti, največ Nizozemci 
iz bližnjega kampa. »Osnov-
no muzejsko dejavnost 
predstavljajo evidentiranje 
na terenu, zbiranje in razsta-
vljanje.« poudarja direktori-
ca nazarskega muzeja. Med 
drugim pripravljajo muzejske 
kulturne večere in občasne 
razstave. Letos so pripravili 
celo doživljajsko gledališko 
predstavo Z lesom v svet, kjer 
so se gledalci v muzeju selili 
od scene do scene, ki so bile 
v gozdu, na žagi, splavu … 
Muzej obenem služi kot tu-
rističnoinformacijski center. 
V pretežni meri ga financira 
občina, približno petino ima 
lastnih prihodkov.

BRANE JERANKO
Foto: BJ, arhiv muzeja

Bahat Bohačev toplar, ki so ga zgradili furlanski zidarji. Nekoč je bil v njem muzej, danes je tam muzejska 
zbirka Nazarje skozi čas.
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Enostavno do popolnih rezultatov
Bosch je na sejmu IFA 2015 

predstavil popolnoma novo 
generacijo energijsko varčnih 
A+++ NoFrost hladilnikov z 
zamrzovalnikom z več prosto-
ra (480 l) in več svežine, nove 
kuhalne plošče Serije 8 za 
popolno kuho z avtomatskim 
uravnavanjem temperature s 
senzorjema za cvrtje in kuho 
(PerfectFry in Perfect Cook) ter 
svetovno novost pri pranju pe-
rila – funkcijo ActiveOxygen™.

Funkcija ActiveOxygen™ pri 
novih pralnih strojih Bosch 
Serije 8 omogoča, da so tudi 
po pranju pri nizkih tempera-
turah obleke popolnoma čiste, 
saj nežno in brez kemikalij od-
strani 99,99 odstotka bakterij 
in bacilov.

www.bosch-home.si
Promocijsko besedilo



Bojan Kontič je že drugi mandat na položaju župana Mestne občine Velenje. Pred tem je bil poslanec v 
državnem zboru, ob županovanju pa opravlja še funkcijo državnega svetnika kot predstavnik lokalnih 
interesov in funkcijo podpredsednika Skupnosti občin Slovenije (SOS).

Donosno leto pridobitev
Intervju z Bojanom Kontičem, županom Mestne občine Velenje

Kar zadeva infrastruk-
turne pridobitve za Mestno 
občino Velenje, bo letošnji 
občinski praznik zagotovo 
eden »obilnejših« v zadnjih 
letih. Zaznamovali ga bodo 
konec evropskega projekta 
oskrbe s čisto pitno vodo, 
nova neprofi tna stanovanja 
v naselju Gorica in podje-
tniški prostori v centru 
Standard. Zadovoljstvo ob 
teh dosežkih spremlja tudi 
nekaj negotovosti zaradi 
pogajanj s Tešem ob reše-
vanju problematike toplo-
tnega ogrevanja v Šaleški 
dolini in zaradi umeščanja 
trase hitre ceste do Velenja. 
O teh in drugih temah smo 
se ob bližnjem občinskem 
prazniku pogovarjali z Bo-
janom Kontičem, županom 
Mestne občine Velenje.

Ne glede na razplet po-
gajanj vodstvo Teša pravi, 
da zagotavljanje toplotne 
oskrbe za Šaleško dolino 
ni vprašljivo. Vi menite, 
da bi bilo »butalsko«, če ne 
bi uporabljali termoelek-
trarne za ogrevanje doline. 
Ali ob vseh teh zapletih v 
občini razmišljate tudi o 
kakšni alternativni rešitvi 
za ogrevanje?

Še vedno trdim, da bi bilo 
to neumno, glede na to, da 
imamo ta energetski objekt 
v dolini. Vendar po letu 
2054 Teš ne bo več proizva-
jal elektrike, ker velenjskega 
premoga ne bo več, zato bo 
treba najti ustrezno rešitev. 
Vendar se bodo do takrat 
verjetno tudi tehnična spo-
znanja in razvoj spremenili, 
zato bi bilo danes nesmi-
selno načrtovati, kaj bomo 
počeli leta 2050. Do takrat 
je treba izkoristiti to, kar 
imamo. Nenazadnje verja-
mem, da do tako družbeno 
neodgovornega ravnanja 
državnega podjetja, ki bi 

ustavilo dobavo toplotne 
energije okolju, kjer proi-
zvaja električno energijo, 
ne more priti.

Po eni strani se pojavlja-
jo zapleti s Tešem, po dru-
gi tudi s hitro cesto, kjer se 
stvari komaj premikajo z 
mrtve točke. Če se bo tudi 
pri hitri ceste kaj zalomilo, 
potem perspektiva za Šale-
ško dolino ne bo več tako 
rožnata.

Se strinjam. Potem bomo 
blizu usodi Zasavja. Gorenje 
se obnaša okolju primerno, 
kar je povsem logično. Hi-
tre ceste nimamo, na to v 
Gorenju opozarjajo že več 
kot deset let. Postopki za-
njo se kljub nasprotovanju 
ministrstva za kmetijstvo 
sicer nadaljujejo. Da bi Go-
renje čakala še nestabilna 
oskrba s toplotno energijo, 
bi bil dodaten udarec za 

Gorenje kot tudi za ostale 
potrošnike toplotne energi-
je. Treba se bo odločiti, ali 
bo v Šaleški dolini še naprej 
industrija, ali bomo še na-
prej imeli Gorenje in hkrati 
energetiko, ali pa bodo mo-
rali na državni ravni sprejeti 
druge odločitve. V Velenju 
smo pripravljeni – z rento, 
ki nam vsekakor pripada 
vsaj toliko, kot jo dobivajo 
v Krškem ali še kje drugje 
– sami poskrbeti za nova de-
lovna mesta. A dokler tega 
nimamo, bo morala država 
storiti nekaj več.

V občini se končuje velik 
evropski projekt, celovita 
oskrba s pitno v Šaleški 
dolini, vreden več kot šti-
rideset milijonov evrov. 
Kako vidite pomen tega 
projekta?

Oskrba Šaleške doline s 
čisto pitno je eden največjih 

infrastrukturnih projektov v 
občini v zadnjih letih, prav 
v teh dneh smo namenu 
predali tudi nove čistilne 
naprave. Zagotovo projekta 
ne bi mogli izvesti, če ne bi 
bili uspešni na razpisih in če 
investicije ne bi vodili tako, 
kot smo jo. Revizija na pri-
mer pri gradnji čistih naprav 
ni imela bistvenih pripomb, 
investicija pa je na koncu 
tudi stala manj od prvotne 
ocene.

Kaj bo mesto pridobili s 
prenovljeno Galerijo Vele-
nje in Podjetniškim cen-
trom Standard, s projek-
toma, ki ste ju v občini z 
lastno udeležbo prav tako 
fi nancirali z nepovratnim 
evropskim denarjem?

Galerija Velenje bo s po-
sodobitvijo omogočala bo-
gatejše kulturne vsebine in 
umetniške postavitve. Pod-
jetniki pa bodo v Standardu 
dobili primerne prostore za 
majhno najemnino, se po-
vezovali in iskali nove prilo-
žnosti za svoj razvoj. Poleg 
tega bo celotna stavba tudi 
veliko lepša, kot je bila do-
slej. Ob tem velja še omeniti, 
da bomo v Sončnem parku 
odprli prenovljeno stavbo 
Vile Rožle, ki bo namenje-
na društvu prijateljev mla-
dine in drugim vsebinam za 
ustvarjenje mladih.

Katere ključne projekte 
nameravate izpeljati v pri-
hodnji fi nančno perspekti-
vi? Ali pričakujete podob-
no uspešno bero črpanja 
evropskih sredstev?

V MOV si želimo, da bi 
še naprej tako uspešno čr-
pali evropski denar kot do-
slej. Finančna perspektiva 
2014–2020 sicer ni tako na-

klonjena infrastrukturnim 
projektom, kot je bila v pre-
teklosti. Ampak kljub vse-
mu nekaj denarja na tem 
področju bo. Prizadevamo 
si, da bi v okviru mreže in-
kubatorjev znotraj Savinj-
ske regije pridobili projekt 
za gradnjo poslovno-obrtne 
cone, zanimive za vlagate-
lje. Z Gorenjem načrtujemo 
gradnjo razvojnega centra, 
v katerem bi delo dobili vi-
soko izobraženi kadri, ki 
potem ne bi odhajali dru-
gam. Pomembne razvojne 
načrte imamo z Velenjskim 
jezerom, poleg tega želimo 
Spodnjo in Zgornjo Savinj-
sko dolino povezati z našo 
občino in s Koroško z mre-
žo kolesarskih poti.

Kaj za reševanje stano-
vanjske problematike v 
MOV po dolgih letih za-
pletov pomeni odprtje 
poslovno-stanovanjskega 
objekta Gorica, z novimi 
neprofi tnimi stanovanji, 
in sicer prav ob občinskem 
prazniku?

Predvsem pomeni 132 
novih neprofi tnih stano-
vanj, s čimer bomo v celoti 
uresničili potrebe po stano-
vanjih z zadnjega razpisa. 
Letos bomo v občini pripra-
vili nov razpis, na podlagi 
prejetih prijav se bomo ka-
sneje odločili, kako bomo 
v naslednjih letih ravnali 
na stanovanjskem podro-
čju. Upoštevali bomo izku-
šnjo, ki jo imamo z Gorico 
in ni dobra, zato ne želim, 
da se ponovi. Namesto so-

investitorstva je najbolje, 
da občina ugotovi potrebe 
po stanovanjih na podlagi 
javnega razpisa, pridobi 
najboljše ponudnike stano-
vanj, jih kot končana odku-
pi in odda v najem.

V zadnjih letih ste te-
meljito uredili središče, 
urbani del Velenja oziro-
ma tako imenovano novo 
Velenje. Staro Velenje pa 
se zdi, kot da je malo za-
postavljeno. Imate kakšne 
ambicioznejše načrte tudi 
za ta del mesta?

Staro Velenje ni šlo v ko-
rak z investicijami v novej-
šem delu Velenja, vsekakor 
pa nekaj je bilo storjeno 
tudi v tem delu mesta. Med 
drugim smo obnovili Vilo 
Bianca in uredili še nekaj 
stavb. To seveda ne pome-
ni, da smo naredili dovolj. 
V okviru evropskih razpi-
sov za ureditev starih me-
stnih jeder se povezujemo 
z drugimi mesti v Savinjski 
regiji. Predvidevamo, da bi 
lahko iz tega naslova prejeli 
tri milijone evrov, s čimer 
bi na mestu stare pekarne 
uredili novo trško središče 
v Starem Velenju, seveda v 
skladu s pogoji zavoda za 
varstvo kulturne dediščine. 
V tem delu mesta načrtuje-
mo še ureditev inkubatorja, 
nadhod, ki bi povezal novo 
in staro Velenje, ter spre-
membo prometnega reži-
ma. S tem bi staremu delu 
Velenja dali novo vrednost.

ROBERT GORJANC
Foto: GrupA

»Še vedno mislimo, da je bilo šesti blok 
treba zgraditi, in še vedno tudi verjame-
mo strokovnjakom, ki zagotavljajo, da 
je premoga na tem območju dovolj do 
leta 2054. Šesti blok je preprečil scenarij, 
ki se je zgodil v Zasavju. Tam so odgo-
vorni za energetsko politiko v državi 
podobno ›mečkali‹ in danes ima Zasavje 
velike težave.«

»Na Gorici je šlo narobe vse, kar je lah-
ko šlo, vključno z bankami, izvajalci, z 
vsemi so bile težave. Sam nikoli več ne 
bi sodeloval v soinvestitorskem projektu. 
Res pa je, da je to bil edini način, da 
smo k sodelovanju pritegnili državni 
stanovanjski sklad s polovičnim fi nanč-
nim vložkom. S soinvestitorstvom pri 
fi nanciranju, ki ga banke v Sloveniji 
zelo uspešno zatirajo, ni mogoče voditi 
takšnih projektov.«w
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Velenje

Če to poletje vreme ne bi 
bilo tako klavrno, bi bila v 
Velenju zagotovo spet hit 
poletja Velenjska plaža. 
Tiste redke sončne in to-
ple dni je bil obisk dober 
in na plaži se je trlo kopal-
cev. A eno slabše poletje 
ne spremeni tega, da je 
Velenjska plaža, ki so jo 
v zadnjih letih uredili ob 
istoimenskem jezeru, ve-
lika pridobitev za mesto 
in priložnost tudi za pri-
hodnost.

»To v občini vemo že ne-
kaj časa, a pravi razvoj se 
je začel, ko smo na mestu, 
kjer je zdaj plaža, odkupili 
zemljišča, ki so bila v za-
sebni lasti,« pravi Alenka 
Rednjak, vodja urada za in-
vesticije in razvoj v Mestni 
občini Velenje. Po nakupu 
zemljišč so postopoma ure-
dili kanalizacijo, vodovod, 
javne sanitarije, zunanje 
tuše, obnovili čolnarno, 
plažo podaljšali in polepša-
li, s čimer je postala privlač-
no mesto za domačine in 
turiste. Kot je še povedala 
Alenka Rednjak, so za na-
kup zemljišč odšteli 650 ti-
soč evrov, poleg tega so lani 
v ureditev plaže vložili še 
200 in letos 150 tisoč evrov. 
Vse to zaenkrat s sredstvi iz 
občinskega proračuna.

Premik tudi zaradi 
kakovosti vode
Ključno, da sta plaža in Ve-

lenjsko jezero tako zaživela, 
je bilo izboljšanje kakovosti 
vode v jezeru, ki ima po me-
ritvah že zdaj status kopalne 
vode, čeprav jezero uradno 

»Z Velenjsko plažo imamo zelo ambi-
ciozne načrte,« pravi Alenka Rednjak, 
vodja urada za investicije in razvoj v 
Mestni občini Velenje.

Velenjska plaža ali 
ko je morje doma
Ob sončnih dneh poleti tudi do 1.500 kopalcev

še ni uvrščeno na seznam 
kopalnih voda, ki ga vsako 
leto objavi vlada. V velenjski 
občini zdaj čakajo na navo-
dila okoljskega minstrstva, 
kaj vse še morajo opraviti za 
ta status, saj je postopek za 
umetna jezera drugačen kot 
za naravna.

»Posledice rudarjenja so 
bile zelo vidne. Po različnih 
postopkih sanacije in čišče-
nja je jezero po svojih fi zi-
kalnih in kemijskih kazalcih 
takšno, da se lahko v njem 
brez težav kopamo. To potr-
jujejo namreč meritve, ki jih 
izvajamo dvakrat mesečno. 
Nasploh se je vrnilo življe-
nje v jezero, kar so opazili 
tudi ribiči, ki pravijo, da so 
v njem zelo velike ribe,« je 
povedala Alenka Rednjak.

Kopalci 
zadovoljni, ribiči 
manj

Ribiči sicer niso najbolj 
navdušeni nad vrvežem na 
Velenjski plaži, saj menijo, 
da poleti nimajo več prave-
ga miru in da so jim kopalci 
okrnili ribolovno območje. 
»Prej ko je bilo takšno div-
je jezero, je bilo odlično za 
lovljenje, poleti pa ne mo-
reš nič. Še pred kratkim so 
bile table ob jezeru, da je 
ribolov prepovedan, tako da 
smo komaj dosegli, da lah-
ko, takrat ko ni kopalcev, 
lovimo. Problem so tudi do-
stopi do jezera, še najbolje 
je na čolnu, a ga nima vsak 
ribič,« je potožil ribič Janez 
Dolinar iz Velenja.

»Ribiči imajo koncesijo za 
lov na celotnem območju je-
zera, vendar v času, ko je ve-
liko ljudi na plaži, ni primer-
no, da ribarijo na območju, 
kjer je kopališče. Sicer pa je 
v celoti ribarjenju namenje-
no sosednje Škalsko jezero, 
tam je tudi ribiška koča,« je 
še pojasnila Alenka Rednjak, 
ki je prepričana, da imajo z 
ribiči konstruktiven dialog.

Zato pa so z navdušenjem 
Velenjsko plažo sprejeli ko-
palci. Statistike obiska v ve-
lenjski občini sicer ne vodijo, 
ocenjujejo pa, da je bilo letos 
zaradi slabega vremena malo 
manj obiska kot lani, ko so 
ob lepih dnevih na Velenjski 
plaži zabeležili tudi do 1.500 
obiskovalcev dnevno. Ti so 
lahko letos preizkusili tudi 
novo pridobitev, skakalnico.

S pletno po 
zgodovini jezera 
in mesta
Velenjska plaža ni name-

njena samo kopalcem, ki 
se sicer še vedno kopajo na 
lastno odgovornost. K večji 
varnosti prispevata tudi za-
mejeno kopalno območje in 
razmejitev s plovili, ob kon-
cih tedna pa je bil navzoč 
tudi reševalec iz vode.

Na jezeru je mogoče preiz-
kusiti različne vodne športe, 
od surfanja, supanja, vesla-
nja, kajakaštva, do enostav-
ne vožnje s čolnom ali s 
pletno (ki je bila nekoč na 
Šmartinskem jezeru, sicer pa 
je to originalna blejska ple-
tna), za kar sicer skrbi Klub 
vodnih športov Velenje.

S pletno smo se tudi mi 
popeljali po Velenjskem 

jezeru in si plažo ogleda-
li še z druge perspektive. 
»Zanimanje za tovrstno po-
lurno vožnjo je odvisno od 
vremena, večinoma pa se 
zanjo odločijo družine, ki 
prihajajo na dnevne izlete. 
Ob tem jim razložimo, kako 
je jezero nastalo in še dru-
ge zanimivosti, povezane z 
njim,« je povedal naš »skiper 
na pletni« Jože Flis iz Kluba 
vodnih športov Velenje.

Pogled na dim iz 
Teša ne moti
Zaradi pogleda na Termo-

elektrarno Šoštanj in »svež« 
dim iz famoznega bloka 6 
bi ob kopanju v takšnem 
jezeru marsikdo lahko 
imel tudi predsodke. »Mi 
Velenjčani sploh ne, saj je 

to del naše doline in ni no-
benega razloga za to. Vse, 
kar se kadi iz dimnikov, je 
para, vse je očiščeno, zara-
di Teša in premogovništva 
nimamo onesnaženega zra-
ka ali vode,« razlaga Alenka 
Rednjak.

Ena glavnih znamenitosti 
jezera je tudi t. i. plavajoče 
vodno mesto oziroma premi-
kajoči se ponton, ki je zdaj 
na enem, zdaj na drugem 
koncu jezera. V tem cvetlič-
nem mestu so tudi po teden 
bivakirali in ustvarjali velenj-
ski umetniki, ki so jim s ple-
tno dovažali hrano in pijačo.

Tudi »pasjo plažo« 
imajo
Letošnja pridobitev ob 

Velenjskem jezeru je tudi 

V času našega obiska je Velenjska plaža bolj samevala, a ob lepih sončnih dneh se na njej zbere veliko 
kopalcev.

»S pletno me pa že ne boste prehiteli.«
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Krajevna skupnost Staro 
Velenje spada med večje v 
Mestni občini Velenje in 
ima posebno zgodovin-
sko vlogo, saj predstavlja 
zametek razvoja danes 
enega najrazvitejših in 
največjih mest v državi. 
Na račun hitrega razvoja 
urbanega središča Velenja 
je bil stari del morda v za-
dnjih letih nekoliko zapo-
stavljen, a zato vendarle 
ne brez pridobitev in tudi 
ne brez načrtov.

Lani je KS Staro Velenje 
praznovala jubilejnih šti-
rideset let, a tudi letošnji 
praznik so konec avgusta 
zaznamovale številne pri-
reditve, med katerim je ena 
osrednjih vedno bolj uvelja-
vljena rokodelska tržnica. 
»Gre za enega večjih pro-
jektov KS Staro Velenje, ki 
smo ga pripravili že drugič 
in se je začel aprila, trajal 
pa bo do oktobra. Projekt 
financira MOV. V njem s 
strokovno pomočjo sode-
luje tudi Tic Velenje,« je 
povedal Andrej Kozlevčar, 
predsednik Sveta KS Staro 
Velenje. Na tem mestu je 
že drugi mandat, po lan-
skih lokalnih volitvah, z 

isto ekipo v svetu KS kot v 
preteklem mandatu.

Številne 
pridobitve
»V prejšnjem mandatu smo 

uresničili skoraj vse, kar smo 
si zadali v štiriletnem načr-
tu. Med drugim smo obnovili 
večino cest v KS in odstranili 
nekatere propadajoče stav-
be. Največji projekt je bila 
zagotovo gradnja kanalizaci-
je v zaselku Straža, za kar je 
MOV poskrbela tudi s pomo-
čjo evropskega denarja,« je še 
poudaril Andrej Kozlevčar. 
Ob tem je še dodal, da so v 
KS uredili tudi prometno 
signalizacijo, zanemarjen 
vodnjak v središču Starega 
Velenja in zapuščeno pekar-
no. V njej so našli mesto za 
svoje udejstvovanje tako upo-
kojenci kot mladi kulturni in 
drugi ustvarjalci, prav tako 
so z novimi igrali opremili 
otroško igrišče. »Bili smo tudi 
humanitarni in dobrodelni v 
času gospodarske krize, ki je 
potrkala tudi na vrata neka-
terih prebivalcev v naši kra-
jevni skupnosti. Nudili smo 
jim pomoč, kolikor je pač bilo 
mogoče,« je še poudaril An-
drej Kozlevčar.

OBČINA VELENJE V ŠTEVILKAH
Površina km2  84

Število prebivalcev  33.034

Število moških  16.851

Število žensk  16.183

Število delovno aktivnih prebivalcev  12.854
(po prebivališču)

Število zaposlenih oseb  15.122

Število registriranih brezposelnih oseb  2.230

Povprečna mesečna bruto plača na zaposlenega (EUR)  1.475,48

Povprečna mesečna neto plača na zaposlenega (EUR)  972,45

Število podjetij  2.092

Število osebnih avtomobilov  15.892
Vir: Statistični urad RS, podatki za leto 2013

Radi bi vrnili življenje 
v staro mestno jedro
KS Staro Velenje ima v pojubilejnem letu ambiciozne načrte

Dejstva in številke o KS Staro Velenje:

Prva omemba: 1264

Ustanovitev: 1974

Število prebivalcev: 1175

Površina: 3,1 km2

Pomembnejši objekti:  
Velenjski grad, Vila Bianca, Hiša mineralov.

Andrej Kozlevčar, predsednik KS Staro Velenje, pri obnovljenem vo-
dnjaku v središču te krajevne skupnosti

Stavba stare pekarne, kjer so prostore za svoje udejstvovanje našli tako mladi kot upokojenci.

Zapostavljeni?
Mesto se je v zadnjih le-

tih precej razvilo, bilo je 
kar nekaj večjih pridobitev 
v t. i. novem Velenju. Ali se 
morda na račun tega v za-
dnjih letih v StaremVelenju 
čutijo nekoliko zapostavlje-
no? »Staro mestno jedro je 
načel zob časa, nekatere 
stavbe kličejo po obnovi. 
Zavedamo se, da je kriza in 
da MOV finančno pomaga 
po svojih močeh, poskuša 
pridobiti kakšen evropski 
denar. Res pa je, da je na 
manj učinkovito obnovo 
objektov vplival tudi proces 
denacionalizacije,« je še 
povedal Andrej Kozlevčar, 
ki kot večni optimist verja-
me, da bodo načrte, pred-
videne tudi za to mandatno 
obdobje, uspeli uresničiti.

Ambiciozni načrti
Ti so kar ambiciozni, saj 

nameravajo v celoti obno-
viti in oživiti staro mestno 
jedro. »Kar pomeni, da že-
limo prenoviti še preostale 
propadajoče stavbe, komu-
nalno infrastrukturo, ure-
diti mirujoči promet. Vse 
s ciljem, da bi staro trško 
središče Velenja postalo 
podobno urejenim starim 

mestnim jedrom v drugih 
večjih mestih in da bi se 
vanj vrnilo živahno življe-
nje,« je razkril načrte An-
drej Kozlevčar. Predsednik 
KS Staro Velenje si še želi, 
da bi prebivalci tega dela 
mesta bolj aktivno sodelo-
vali pri dogajanju v Starem 
Velenju, zato so v vodstvu 
KS odprti za nove ideje.

Velenje ni le novo 
Velenje
»Pogrešamo ljudi iz urba-

nega dela mesta in zdi se, 
da je v Velenju samo eno 
središče dogajanja. A tudi 
pri nas je zanimivo, ima-
mo grad, do katerega vodi 
lepa sprehajalna steza, v 
starem mestnem jedru si 
ljudje lahko ogledajo hišo 
mineralov, popijejo kakšno 
kavo,« je Andrej Kozlev-
čar naštel nekaj mikavnih 
mest. Ob tem je poudaril, 
da bi morda bilo dobro več-
krat spomniti, da se je raz-
cvet mesta začel prav v Sta-
rem Velenju. Kot vzrok, da 
ni več »domačih turistov« 
iz novega v staro Velenje, 
navaja morebitno pomanj-
kanje prireditev, a pravi, da 
se trudijo po svojih močeh. 
Predvsem pa v KS Staro Ve-

Na rokodelski tržnici je vedno dobro razpoloženje.
(Foto: KS Staro Velenje)

lenje zelo pogrešajo večjo 
aktivnost mladih. »Nudimo 
jim prostore, športne objek-
te, ampak ni odziva. Ali je 
to res slika stanja v državi, 
krize, študijskih obvezno-

sti? Vsaj ob koncih tedna bi 
mladi lahko bili bolj vpeti 
v dogajanje pri nas,« je še 
sklenil Andrej Kozlevčar.

ROBERT GORJANC
Foto: RG
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SKUPAJ NAJBOLJŠI

Dve energiji. Vsaka zase odlični.
A ko se združita, dobimo najboljše.

Član skupine

El
ek

tr
o 

Ce
lje

 E
ne

rg
ija

 d
.o

.o
., 

Vr
un

če
va

 u
lic

a 
2 

a,
 3

00
0 

Ce
lje

Priporočamo

V Slovenskem ljudskem gledališču Celje bodo ta petek 
ob 19.30 uprizorili prvo letošnjo premiero. Gre za avtorski 
projekt Učene ženske po istoimenski komediji dramatika 
Molièra, ki jo je napisal v 17. stoletju. Igra, ki jo je režiral 
Jernej Lorenci, za dramaturgijo pa je poskrbel Matic Sta-
rina, je nastala v koprodukciji Mestnega gledališča Ptuj.

V Molièrovi komediji gre za razkorak med duhovnostjo in 
ljubeznijo, spolnostjo. Med »višjo sfero« in zemeljskim, vulgar-
nim, zastarelim. Med žensko z umom, ki živi polno življenje, 
in žensko, ki je sužnja ljubezni, otroku, soprogu. Predstava 
temo razširi in se sprašuje, zakaj ima spolnost danes še vedno 
negativen predznak. Sprašuje se o njenem mestu v vsakdanjem 
življenju, v medijih in spalnici. V predstavi igrajo Pia Zemljič, 
Minca Lorenci, Barbara Medvešček, Liza Marija Grašič, Primož 
Vrhovec, Vojko Belšak, Gregor Zorc in Andrej Murenc.

TS

O mladih 
letih
Razstava na prostem najavlja praznik 
gimnazije

Gimnazija Celje – Center 
je letošnje praznovanje svo-
je 103-letnice pospremila 
z odprtjem razstave Moja 
mlada leta – Celje 1945. Gre 
za ulično razstavo ob 70. 
obletnici svobodnega Celja, 
ki bo do konca septembra 
na ogled na Glavnem trgu.

Razstava, ki sta jo pri-
pravila Darja Jan iz Muzeja 
novejše zgodovine Celje in 
Bojan Himmelreich iz tam-
kajšnjega zgodovinskega 
arhiva, oblikovala pa jo je 
Ana Pečnik z gimnazije sla-
vljenke, prikazuje otroke in 
mladino Celja v drugi po-
lovici leta 1945, po izgonu 
okupatorja. Pri tem se ne 
spušča v podrobnejše preu-
čevanje njihovega življenja, 
temveč prinaša le utrinke iz 
njihovega vsakdana. Ravna-
telj Gregor Deleja je namreč 
pojasnil, da gre za dokumen-
tarno razstavo. Na gimnaziji 
namreč povojnega obdobja 
niso želeli podrobneje raz-
iskovati, ga vrednotiti ali 
postavljati v zgodovinske 
okvire. Želeli so pobrskati za 
dokumenti tedanjega časa in 
jih predstaviti na malce dru-

gačen način. »Ponosni smo, 
da imamo kot šola možnost 
sodelovati z dvema tako 
uglednimi ustanovama ter 
da lahko z razstavo pope-
strimo pouk zgodovine, po 
drugi strani pa tudi utrip 
mestnega središča.«

Čeprav je to obdobje po 
drugi vojni precej pereče 
za narodovo zgodovino, so 
ustvarjalci skušali na Celje 
po osvoboditvi zreti skozi 
prizmo mladosti, je še do-
dal Deleja. Navdušenje in 
optimizem po letih težkega 
življenja sta predstavljena 
skozi objektiv takratnih fo-
tografov, kot je bil na primer 
Josip Pelikan. O takratnem 
življenju mladine pričajo 
tudi izseki iz časopisnih 
člankov in šolskih kronik. 
Svetla plat razstave govori o 
tem, kako pomembna je svo-
boda. In da jo morda mlajše 
generacije ne znamo ceniti, 
saj nam je dana. Postavitev 
pa ne zatiska oči tudi pred 
temnejšimi platmi povojne-
ga obdobja, kot so ukradeni 
otroci in povojni poboji.

TS
Foto: SHERPA

Razstava na Glavnem trgu je del tradicionalnega projekta, ki ga na 
Gimnaziji Celje – Center že štiri leta pripravljajo z namenom povezova-
nja različnih generacij dijakov. Praznovanje se bo nadaljevalo ta petek 
zvečer, ko bo trg utripal v znamenju 50. let – swinga, umetniškega 
ustvarjanja, uličnega gledališča in izbrane kulinarike.

»Vrh festivala je na 
splošno trenutek, 
ki ga morda nihče 
ne vidi kot vrhu-
nec. To je trenutek, 
ko lahko prisluh-
nemo in skušamo 
razumeti poezijo, 
ki živi med nami. 
Ves ostali protokol 
in blišč sta tu zato, 
da lahko pesnik 
stopi na oder in 
pove svojo pesem,« 
je povedal vodja fe-
stivala Lirikonfest 
Ivo Stropnik.

Velenje v 
čašah poezije
Nagrado za desetletni opus ustvarjalca tokrat prejela Maja 
Vidmar

14. mednarodno književno srečanje Lirikonfest je v ospredje postavilo vprašanja ustvarjalcev literature 
21. stoletja.

Velenje je v zadnjih dneh 
dihalo s 14. mednarodnim 
književnim srečanjem Li-
rikonfest, ki ga organizira 
Ustanova Velenjska knjižna 
fundacija ob podpori tam-
kajšnje mestne občine in re-
publiške javne agencije za 
knjigo. Festival je v ospredje 
ponovno postavil umetni-
ško literaturo 21. stoletja 
in povezal 45 ustvarjalcev, 
prevajalcev, mednarodnih 
posrednikov, strokovnih in-
terpretov, urednike in druge 
poznavalce iz devetih držav.

Književno srečanje Li-
rikonfest z esejističnimi 
premišljevanji, debatnimi 
književnimi omizji ter s pe-

sniškimi branji izvirne in no-
vejše poezije vzpostavlja in 
širi mednarodna književna 
sodelovanja ter odpira aktu-
alna vprašanja o spoznavni, 
povezovalni in kritični vlogi 
literature v evropski družbi in 
širše. Vodja festivala Ivo Stro-
pnik je povedal, da je bila le-
tošnja osrednja tema srečanja 
pesnik – evropska stigma 21. 
stoletja. Udeleženci so si po-
stavljali vprašanja o literatu-
ri in smiselnosti književne 
ustvarjalnosti. Sodelovali so 
na festivalnih omizjih o po-
eziji kot blagovni znamki, o 
pojavu trivialne literature in 
poeziji kot prostoru počitka 
in umiritve. »Gre za večna 

vprašanja ustvarjalcev,« je 
dejal Stropnik.

Nagrade za 
ustvarjalce, 
prevajalce
V okviru festivala vsako leto 

podelijo posebne nagrade in 
priznanja. Osrednjo nagrado 
velenjico – čašo nesmrtnosti 
za vrhunski desetletni opus 
ustvarjalca je letos prejela slo-
venska pesnica Maja Vidmar. 
Mednarodno Pretnarjevo na-
grado za ambasadorja sloven-
ske književnosti in jezika ter 
slovanskih kultur po svetu je 
prejel slovaški književnik in 
prevajalec Karol Chmel. Fe-
stivalni priznanji za vrhunske 

revijalne prevode poezije sta 
letos romali v roke Andreju 
Pleterskemu, ki prevaja iz 
angleščine v slovenščino in 
obratno, in Danieli Kocmut 
za prevode slovenske litera-
ture v nemški prostor.

Pestro 
spremljevalno 
dogajanje
Festival je pospremilo tudi 

pestro spremljevalno dogaja-
nje. Zvrstilo se je več koncer-
tov, ki so potrkali na pesniške 
duše, občinstvo je uživalo ob 
ugledu plesnega performan-
sa, razstav. Med drugim so 
na Lirikonfestu predstavili 
antologijski 25. zvezek šale-
škega literarnega zbornika 
Hotenja. V njega je uredniški 
selektor Zoran Pevec uvrstil 
dela 55 avtorjev, ki so svoje 
prispevke za zbornik oddali 
med letoma 1981 in 2015. Si-
cer pa so Hotenja s 34-letno 
tradicijo izhajanja ena najsta-
rejših območnih slovenskih 
literarnih revij.

TINA STRMČNIK
Foto: Lirikonfest
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Razstavo Se dobimo ob 
šestih, ki so jo v Galeriji 
sodobne umetnosti Celje 
za ogled odprli v petek zve-
čer, bo vse do 18. oktobra 
dopolnjeval niz spremlja-
jočih dogodkov. Ob koncu 
dvotedenskega projekta 
skupnostne umetnosti Ar-
hitektura medčloveških 
odnosov, ki so ga ume-
tniki z meščani izvedli v 
kareju 9 med Cankarjevo, 
Aškerčevo, Levstikovo in 
Stanetovo ulico, so ustvar-
jeno v tem času združili z 
izsledki še treh pobud za 
skupnostne prakse in zele-
ne prostore v mestu. Ogled 
razstave je zato hkrati tudi 
odlična priložnost za raz-
mislek, v kakšnem okolju 
živimo in kakšne vsebine 
vse bi lahko vdahnili jav-
nim površinam v urbanem 
okolju, da bi bilo naše ži-
vljenje prijetnejše in bolj 
kakovostno.

Ob dokumentarnem gra-
divu in otroških risbah, vi-
deoposnetkih in različnih 
animacijah, ustvarjenih v 
kareju 9, so v galeriji so-
dobne umetnosti na ogled 
tudi podobe visečih vrtov, 
drevesnega parka in me-
stnih dreves, za katera se 
zavzema iniciativa Ohrani-
mo drevesa. Po razstavi so 
obiskovalce, ki se jih je v 
galeriji zbralo zelo veliko – 
precej manj Celjanov je bilo, 
žal, pripravljenih sodelovati 
v delavnicah na terenu – vo-
dili kar sodelujoči umetniki 
Andreja Džakušič, Daniela 
Krajčová, Simon Macuh, 
Estela Žutić in Gilles Duvi-
vier. Slednja sta po odprtju 
in javnem vodenju po raz-
stavi izvedla še performans 
Initiati ti ti ti. Koproducent 
razstave Se dobimo ob še-

stih je Galerija Alkatraz lju-
bljanskega Kulturno-ume-
tniškega društva Mreža, 
ob razstavi pa so umetniki 
pripravili tudi spremljajoči 
katalog.

Spremljajoči 
dogodki
Čeprav je že razstava 

več kot vredna ogleda, so v 
Centru sodobne umetnosti 
Celje po besedah kustosinje 
Irene Čerčnik poskrbeli še 
za niz spremljajočih dogod-
kov. Tako je že v torek rezi-
denčna umetnica s Slovaške 
Daniela Krajčová pripravila 
predstavitev svojih video in 
zvočnih animacij, v soboto 
med 9. in 12. uro pa bo na 
dvorišču galerije na Trgu 
celjskih knezov sledila Ze-
lemenjava. Septembra, in si-
cer 23., na prvi jesenski dan, 
bodo pripravili praznovanje 
jesenskega enakonočja in 
obisk drevesnega parka v 
Medlogu.

Med oktobrskimi dogod-
ki Irena Čerčnik posebej 
izpostavlja predavanje in 
razpravo Utopični urbani-
zem in modeli skupnostne-
ga bivanja z dr. Gojkom 
Staničem ter s celjskim 
arhitektom, mag. Goraz-
dom Furmanom Omanom, 
ter okroglo mizo na temo 
okoljske problematike in 
urbanega vrtnarjenja v 
Celju. Na njej bodo ob po-
budnikih, domačih umetni-
kih, med drugim sodelovali 
mag. Tomaž Ogrin z Inštitu-
ta Jožefa Štefana, dr. Marko 
Zupan z ljubljanske bioteh-
niške fakultete, predstavni-
ki društva za naravovarstvo 
in okoljevarstvo Eko krog 
iz Zagorja ob Savi ter dr. 
Borut Vrščaj iz Kmetijske-
ga inštituta Slovenije, mag. 

Ob 60-letnici življenja li-
kovnega ustvarjalca Gora-
na Horvata se letos vrstijo 
pregledne razstave njego-
vih del v Ljubljani, Velenju, 
Beogradu, Mozirju in Na-
zarjah. Zadnjo, ki je tesno 
povezana z mozirsko, so 
odprli v petek v Nazarjah. 
Odprli so jo v Jakijevi hiši, 
kjer je živel in ustvarjal 
njegov oče Jože Horvat 
Jaki.

V tej stavbi je začel svojo 
ustvarjalno pot tudi sin Go-
ran. Nekoč so o njem govori-
li kot o Jakijevem sinu, nato 
je postala izrazita njegova 
samostojna pot. Med njego-
vimi opusi je najbolj znan 
velikanski svetopisemski, ki 
obsega kar tristo različnih 
slik in je bil ustvarjen v ko-
maj treh letih. Sveto pismo 
namreč vidi kot temeljno 
delo zahodne civilizacije. 
Poznavalci omenjajo, da 
je Horvatov svetopisemski 
opus dosežek celo v svetov-
nem merilu.

Goran Horvat, ki je slikar, 
grafik, risar in kipar, je imel 
že vsega skupaj 130 razstav 
svojih del. V Jakijevi hiši se 
predstavlja tako s slikami kot 
s skulpturami. Pregledni raz-
stavi v Mozirju in Nazarjah, 
ki se dopolnjujeta, je postavi-
la umetnostna zgodovinarka 
in likovna kritičarka Tatja-
na Pregl Kobe. V Nazarjah, 
kjer je drugi del pregledne 
razstave, so med drugim na 
ogled Horvatov Shakespear-

Se dobimo ob 
šestih
Izsledki štirih pobud za skupnostne prakse in zelene pro-
store v mestu v Galeriji sodobne umetnosti Celje na ogled 
do 18. oktobra

Simon Macuh (v rdeči majici) je svoj prispevek predstavil v delu galerije, v katerega je postavil udoben 
kavč in tako obiskovalcem pričaral vzdušje domače dnevne sobe.

Jure Radišek iz podjetja 
ProTellus, rešitve za tla in 
okolje našega prostora, pa 
bo predstavil rezultate ana-
lize zemlje, ki jo je odvzel z 
vrtov v kareju 9.

IVANA STAMEJČIČ
Foto: SHERPA

Oziranje po 
Horvatovem delu

Goran Horvat v ateljeju

jev opus, njegove skulpture 
živali in zadnji kip begunca, 
pri katerem gre za trenutno 
aktualno temo. Horvat se 
nasploh rad likovno odziva 
na različne pomembne do-
godke, kot so bili na primer 
bolezen norih krav, klonira-
nje ovce in tragedija v New 
Yorku.

»V ustvarjanju Gorana 
Horvata je nekaj drugačne-
ga. To sta že dediščina nje-
govega očeta Jakija in nje-
govo stalno izobraževanje, 
čeprav akademske izobraz-
be nima,« pravi o likovnem 

ustvarjanju Gorana Horva-
ta likovna kritičarka Tatja-
na Pregl Kobe. »Preseneča 
me, koliko je narejenega. 
Prijatelje in znance ter tudi 
mene preseneča tudi to, da 
pri meni po novem stopa v 
prvi plan kiparstvo,« pravi 
ob svoji 60-letnici likovni 
ustvarjalec iz Nizke iz oko-
lice Rečice ob Savinji.

Pregledna razstava v Na-
zarjah, ki jo pripravilo do-
mače kulturno društvo, bo 
odprta do 11. oktobra.

BRANE JERANKO
Foto: BJ
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Živeti z 
demenco

Tudi v Sloveniji se srečujemo s 
starajočo in dolgoživo družbo, ki 
med drugim povečuje tudi tvega-
nje za hiter porast oseb, obolelih 
z demenco. Kompleksni družbeni, 
socialni in ekonomski vplivi na-
raščajočega deleža starostnikov 
in bolnikov z demenco zahtevajo 
hitrejše ukrepanje in iskanje ustre-
znejših načinov obvladovanja in 
obravnave tovrstne problematike. 
V Sloveniji obstaja zelo malo razi-
skav v zvezi z demenco, predvsem 
tistih, v katerih bi skupaj z uporab-
niki in svojci evidentirali potrebe 
po storitvah in drugih oblikah po-
moči osebam z demenco, ki živijo 
v domačem okolju.

Vsebina projekta se želi čim 
bolj približati potrebam oseb z 
demenco in njihovih svojcev s pri-
lagoditvijo obstoječih storitev in z 
razvojem novih, hkrati pa pilotno 
uvaja multidisciplinarno obravnavo 
z ustanovitvijo Centra za pomoč 
pri demenci. Prepričani smo, da 
bo center ponujal eno izmed po-
zitivnih praks, saj bo osebam z de-
menco ter njihovim oskrbovalcem 
in svojcem na enem mestu ponujal 
svetovanja različnih strokovnjakov, 
informacije o ponudbi storitev in 
druge pomoči, izobraževanja, raz-
lične delavnice in treninge, skupine 
za samopomoč ter mrežo (posebej 

za osebe z demenco in za sodelova-
nje z njihovimi svojci) usposoblje-
nih prostovoljcev.

SPLOŠNI CILJ PROJEKTA je iz-
boljšanje storitev za osebe, obolele 
z demenco in njihove svojce.

SPECIFIČNI CILJI IN UČINKI so 
pripraviti in izvesti analizo, ki bo 
pomagala prepoznati potrebe po 
prilagojenih storitvah za osebe 
z demenco ter prepoznati oblike 
pomoči, ki bodo v pomoč svojcem. 
Center za pomoč pri demenci bo 
omogočal svojcem hitrejše prepo-
znavanje znakov demence, nova 
znanja o razumevanju bolezni ter 
ponujal svetovanje različnih stro-
kovnjakov. Usposobili bodo stro-
kovni kader za potrebe centra in 
prostovoljce za pomoč osebam z 
demenco in njihovim svojcem. Pri-
lagojene bodo storitve in ponujene 
nove oblike pomoči, velik poudarek 
pa bo tudi na osveščanju prebival-
stva in okolja ter na zmanjševanju 
stereotipov o demenci. Pri izvedbi 
projekta bodo v veliko pomoč tudi 
bogate izkušnje norveškega par-
tnerja, na področju obvladovanja 
demence in pri razvoju storitev v 
skupnosti.

CILJNE SKUPINE so osebe z de-
menco, njihovi oskrbovalci in svoj-
ci, strokovni kader, ki se bo uspo-
sobil za delo v Centru za pomoč 
pri demenci, prostovoljci in širša 
javnost, ki se bo preko različnih 
oblik informiranja in izobraževanja 
osveščala o demenci.

Center za pomoč pri demenci bo predvidoma za-
čel delovati v oktobru 2015. Storitve centra bodo 
v času projekta brezplačne. Vse zainteresirane va-
bimo, da svoj interes sporočite na telefon: 03 620 
97 06 ali na e-mail: alenka@zavod-zri.si. O vseh 
aktivnostih vas bomo tekoče obveščali.

PARTNERJI PROJEKTA
•  Zavod za raziskave, izobraževanje in trajnostni 

razvoj Celje
•  Univerzitetni klinični center Ljubljana, Klinični od-

delek za bolezni živčevja
•  Dom ob Savinji
•  Center za socialno delo Celje
•  Združenje zahodnoštajerske pokrajine za pomoč 

pri demenci Spominčica Šentjur
•  Stavanger University hospital, Norveška
Projekt se bo zaključil aprila 2016.

Ž z  d e m e n c o
IVETIŽ z  d e m e n c o

IVETI
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RE/MAX je vodilna nepremičninska mreža 
v svetu in tudi v Sloveniji. Znani smo kot stro-
kovnjaki na področju nepremičnin, ki nudimo 
strankam celovite rešitve in poskrbimo za nji-
hovo zadovoljstvo.

RE/MAX Premium je ena od več kot desetih 
RE/MAX nepremičninskih agencij v Sloveniji, v 
okviru katere deluje devet strokovno usposo-
bljenih nepremičninskih svetovalcev z licenco. 
Na voljo imamo najboljše tehnologije, izobraže-
vanja in marketing, zato lahko svojim strankam 
nudimo edinstveno stopnjo kakovosti storitve 
na trgu nepremičnin.

Izpeljemo celoten proces prodaje, nakupa, 
najema ali oddaje nepremičnine, od izbire pra-
ve nepremičnine, svetovanja pri financiranju, 
pridobitve energetske izkaznice, izpeljave vseh 
potrebnih pravnih poslov do uspešnega zaključ-
ka posla.

Pri nas vam je na voljo največja ponudba ne-
premičnin na Celjskem.

Prisrčno vas vabimo, da nas pokličete ali obi-
ščete v agenciji, in skupaj bomo našli pravo ne-
premičnino za vas!

Promocijsko besedilo

Kupujete, prodajate, najemate ali oddajate 
nepremičnino? Zaupajte nam.
RE/MAX Premium

Vrunčeva ulica 1

3000 Celje

Tel.: 03 620 05 90

E-pošta: premium@re-max.si
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Policisti še vedno iščejo povzročiteljico 
prometne nesreče, ki se je zgodila pretekli 
teden v Drapšinovi ulici v Celju. Neznana 
voznica osebnega vozila je vozila po Drap-
šinovi ulici proti Ulici mesta Grevenbroich.

V neposredni bližini hiše Drapšinova 
ulica 1, kjer je označen prehod za pešce, 

je vozila s preveliko hitrostjo, zaradi česar 
je trčila v mladoletnika na rolerjih, ki je 
prečkal ulico. Mladoletnik je padel in se pri 
tem telesno poškodoval, voznica pa je od-
peljala, ne da bi ustavila in mu pomagala. 
Policija zato naproša morebitne očividce, 
naj pokličejo na 113.

Nad policiste tudi s pestmi
Vročekrvneže pogosto umirijo z lisicami ali s solzivcem

Policisti se skoraj vsako-
dnevno srečujejo s prime-
ri, ko morajo v postopkih 
zoper kršitelje uporabiti 
tudi prisilna sredstva. 
Samo lani so jih pri delu 
uporabili malo več kot ti-
sočkrat. Vročo kršiteljsko 
kri največkrat poskuša-
jo umiriti z »najmilejšo 
obliko prisilnih sredstev«, 
kot jih imenujejo, in sicer 
s telesno silo ter sredstvi 
za vklepanje in vezanje. 
Vendar niti prisilna sred-
stva kršiteljev ali storilcev 
kaznivih dejanj ne umirijo 
povsem, saj ti svoje početje 
pogosto kronajo še z žali-
tvami in celo grožnjami 
uniformirancem.

Tako hudega primera, da 
bi celjski policisti pri tem 
uporabili tudi strelno orož-
je, v zadnjem času ni bilo, 
v zadnjem letu nihče od 
celjskih policistov tudi ni 
izstrelil opozorilnega strela. 
Je pa med prisilnimi sredstvi 
na Celjskem zelo priljubljen 
plinski razpršilec oziroma 
solzivec, ki nasilne kršitelje 
hitro ustavi. Prisilno sred-
stvo je tudi tako imenovani 
»stinger«, ki je namenjen za 
ustavljanje voznikov, ki ne 
upoštevajo znakov policistov 
pri prometnem nadzoru. 
Tega so v obdobju zadnjega 

v t. i. pomiritvenem 
postopku pri vodji organi-
zacijske enote policije ali 
pred senatom ministrstva. 
Pomiritveni postopek 
predstavlja razgovor 
vodje policijske enote, 
v kateri dela policist, z 
osebo, ki se je zaradi 
njegovega dela pritožila. 
Senat ministrstva pa 
pritožbo rešuje, če se 
posameznik, ki se je pri-
tožil, ne odzove vabilu na 
razgovor pri vodji enote 
policije oziroma če se z 
njegovimi ugotovitvami 
ne strinja. Senat je tri-
članski, sestavljajo pa ga 
pooblaščenec ministra in 
dva predstavnika javnosti.

Pritožb zaradi dela policistov je ponavadi veliko tudi zato, ker se marsikateri kršitelj prometnih predpisov 
ne strinja z ugotovitvami policije. (slika je simbolična)

leta na Celjskem uporabili 
enkrat, prav tako enkrat je 
vročekrvneže moral umiriti 
policijski službeni pes. Pri 
tovrstnih primerih se seveda 
zgodi še kakšna poškodba. 
Skoraj 90 kršiteljev je bilo 
zaradi tega lažje poškodo-
vanih, eden je bil huje. A s 
poškodbami jih odnese tudi 
kar nekaj policistov. Več kot 
30 jih je bilo v obdobju ene-
ga leta ranjenih ravno zaradi 
prerivanja s kršitelji.

Tudi grožnje
Da so policisti pogosto 

tudi tarča napada, kažejo 
dogodki zadnjega leta, v 
katerem je v Sloveniji prišlo 
do uboja dveh policistov in 
poskusa uboja. Na Celjskem 
takšnega primera ni bilo, je 
pa bilo med delom napade-
nih več kot 60 policistov, za-
radi česar so podali skoraj 
50 ovadb zaradi kaznivega 
dejanja napada na uradno 
osebo oziroma kaznivega 

je več kot očitno tudi ne-
zakonita obdelava osebnih 
podatkov, do katerih imajo 
kot uradne osebe dostop. 
Takšnih primerov naj bi bilo 
v zadnjem letu na PU Celje 
najmanj 13.

SŠol
Foto: Arhiv NT (SHERPA)

dejanja preprečitve uradne-
ga dejanja uradni osebi. Naj-
več takšnih napadov se zgo-
di, ko policisti posredujejo 
zaradi kršenja javnega reda 
in miru, kjer so storilci alko-
holizirani. Čeprav policisti 
povedo, da jim pogosto tudi 
grozijo, vse grožnje nimajo 
visoke stopnje nevarnosti. V 
zadnjem času je bilo tako na 
Celjskem 14 groženj polici-
stom. Do verbalnih groženj 
z maščevanjem največkrat 
prihaja med postopki pri 
izvajanju nadzora prometa 
ali med posredovanjem za-
radi kaznivih dejanj. Ker so 

Na Okrožnem sodišču v 
Ljubljani se je pretekli te-
den končala sodna obrav-
nava zoper Iko Plevnik 
zaradi domnevnega kazni-
vega dejanja žaljive obdol-
žitve. Plevnikove ni prega-
njalo tožilstvo, temveč jo je 
zasebno tožil Rok Jeraša. 
Gre za moškega, čigar ime 
se vsa ta leta sicer neura-
dno omenja v povezavi s 
Plevnikovim izginotjem, 
vendar policija nikoli ni 
mogla dokazati, da je Jera-
ša v njegovo izginotje sploh 
vpleten.

Plevnikovo je pred sodni-
ka postavil zato, ker naj bi 
ga v eni od televizijskih od-

V Sloveniji deluje štirinajst 
svetovalnih središč, ki vsako 
leto – letos že enajstič – tradi-
cionalno pripravijo takoimeno-
vane Dneve slovenskih sveto-
valnih središč.

Z dogodki v teh dneh, letos 
bodo od 23. do 25. septembra, 
želijo povečati prepoznavnost 
svetovalnega središča in lju-
dem predstaviti, kakšne brez-
plačne možnosti svetovanja in 
podpore jim nudijo. Hkrati želi-
jo promovirati učenje in izobra-
ževanje ter motivirati odrasle 
za vključevanje tako v formalne 
kot v neformalne izobraževalne 
programe.

Osnovna dejavnost sveto-
valnih središč je namreč infor-
miranje in svetovanje odraslim 
pred vključitvijo v izobraževa-
nje, med izobraževanjem in 
ob njegovem dokončanju. V 
ta namen informirajo o izobra-
ževalni ponudbi, svetujejo pri 
odločitvi glede izbire primerne-
ga izobraževanja, pomagajo pri 
premagovanju učnih in drugih 
z izobraževanjem povezanih 
težav, skupaj s posameznikom 
načrtujejo izobraževalno pot 
ter poklicno in osebno kariero.

Tudi v Svetovalnem središču 
Žalec bodo v teh dneh pripravili 
nekaj posebnih aktivnosti, med 
katerimi bi izpostavili stojnici, ki 

Utrinek z lanskoletnih Dnevov slovenskih svetovalnih središč v Celju

Dnevi slovenskih svetovalnih 
središč tokrat že enajstič

ju bodo postavili v Citycentru 
Celje v četrtek, 24. septembra, 
in pred Intersparom Žalec v 
petek, 25. septembra. Pri obeh 
stojnicah bodo skupaj s pred-
stavniki različnih izobraževal-

nih organizacij odgovarjali na 
vsa vprašanja v zvezi z učenjem 
in izobraževanjem, obiskovalci 
pa bodo lahko preizkusili tudi 
svoj spomin in koncentracijo.

Promocijsko besedilo

grožnje tudi konkretne, se 
vodstvo policije najpogo-
steje odloči tudi za fizično 
varovanje svojih zaposlenih. 
Med tistimi, ki grozijo, je 
namreč veliko povratnikov, 
ki so že bili ovadeni zaradi 
hujših kaznivih dejanj, zato 
je treba takšne grožnje ve-
dno jemati resno.

Trije so ostali brez 
dela
Toda tudi policisti so ob-

časno kršitelji. To se lahko 
hitro zgodi tudi zaradi prijav 
občanov, ki menijo, da so po-
licisti prekoračili svoja poo-
blastila, a se v večini prime-
rov takšne pritožbe izkažejo 
za neutemeljene. Največkrat 
se ljudje pritožujejo ravno 
zaradi domnevno pretirane 
uporabe policijskih poobla-
stil, velikokrat jih moti tudi 
uporaba prisilnih sredstev 
ali so nezadovoljni s komu-
nikacijo policistov na tere-
nu. Nekaj ljudi, vendar zelo 
malo, se pritoži, ker menijo, 
da se policisti niso odzvali v 
določenih situacijah. V letu 
2014 je bilo ovadenih 27 po-
licistov, vendar te primere 
preiskuje poseben oddelek 
Specializiranega državnega 
tožilstva Republike Sloveni-
je, saj gre za uradne osebe. 
Ker so se nekateri sumi izka-
zali za utemeljene, je celjska 
policija trem policistom celo 
odpovedala redno delovno 
razmerje. Hiba policistov 

Vsak občan se lahko 
glede dela policistov 
pritoži na Ministrstvu RS 
za notranje zadeve, kjer 
pritožbo nato rešujejo 
na dva načina:

Peno v parkomate
V teh dneh so neznanci 

ponovno poškodovali več 
parkomatov v Celju. Po do 
zdaj znanih podatkih naj bi 
povzročili kar za šest tisoč 

Je kdo videl voznico?

Opravičilo da, vendar 
bo sina še naprej iskala

daj užalila v svoji izjavi. Lju-
bljanski sodnik je postopek 
končal hitro, saj je Jeraševa 
odvetnica Alenka Pečnik 
predlagala poravnavo, ki jo 
je Plevnikova sprejela. Za 
izrečene besede se je Jeraši 
opravičila. Na ta način so 
zadevo rešili brez nadaljnjih 
obravnav. Naj spomnimo, da 
je 18-letni Jure Plevnik izgi-
nil aprila 2000 in okoliščine 
izginotja do danes še vedno 
niso znane. Policija je sicer 
– in to je edini takšen pri-
mer – vložila celo kazensko 
ovadbo zaradi umora proti 
neznanemu storilcu, čeprav 
Plevnikovega trupla niso 
našli. Jeraša je bil zadnji, 

ki naj bi ga na dan izginotja 
videl, v preiskavi pa naj bi 
večkrat spreminjal svoje iz-
jave, vendar policisti nikoli 
niso uradno potrdili, da je 
Jeraša osumljenec kakršne-
ga koli kaznivega dejanja v 
tem primeru.

Policisti sicer pravijo, da 
preiskava še ni končana, je 
pa dejstvo, da novih sledi in 
dokazov ali informacij poli-
cija vsa ta leta ni pokazala 
javnosti. Ika Plevnik, ki je 
danes prepričana, da sin ni 
več živ, ne more razumeti, 
kako policija primera ves ta 
čas nikakor ne more končati 
in najti krivca za sinovo iz-
ginotje. Ne glede na razplet 
minuli teden na sodišču 
pravi, da njenega truda pri 
iskanju lastnega sina nič ne 
bo ustavilo.

evrov škode. Vendar storilci 
do denarja v blagajni niso pri-
šli, saj so blagajne ustrezno 
zaščitene in varovane. Škoda 
naj bi bila tako visoka zato, 

ker so neznanci nekatere dele 
parkomatov poškodovali s 
poliuretansko peno, ki so jo 
vbrizgali v reže. Parkomate 
so vzdrževalci že popravili. 
Poškodovanih jih je bilo kar 
12 na vseh večjih parkiriščih.
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Sosedi so jih prikovali na dno
V lokalnem derbiju Rudar Celju zabil štiri gole – Kapušin: »Jutri za biti ali ne biti!«

Po prvi četrtini državne-
ga nogometnega prvenstva 
so Celjani z zgolj petimi 
točkami na zadnjem mestu. 
Tam bodo zaradi slabe raz-
like v zadetkih ostali tudi 
po jutrišnji tekmi s Krškim, 
ki pa ga lahko dohitijo po 
točkah, če bodo zmagali. 
»Kvalifikacije« se bodo na-
daljevale naslednji teden, 
v sredo v Novem mestu s 
Krko in v soboto doma s 
Koprom.

Za celjskim klubom je to-
rej katastrofalna četrtina v 1. 
SNL. Premagal je Zavrč (2:1), 
neodločeno igral s Krko in 
Koprom (obakrat 1:1), izgu-
bil pa s Krškim (1:0), Gori-
co (2:3), Mariborom (1:0), 
Olimpijo (6:0), Domžalami 
(0:3) in Rudarjem (4:0). Raz-
lika med danimi in prejetimi 
goli je 6:21! Zdaj je potrebna 
pomoč navijačev. Tisti zve-
sti tako ali tako niso nikoli 
manjkali.

»Fantastični proti 
Muri«
Kdo bi si mislil, da bo še 

velenjska zasedba popol-
noma potolkla celjsko. Kar 
štiri gole ji je zabila. Pr-
venstveni prvoligaški debi 

trenerja Iztoka Kapušina je 
bil pravi polom: »Rezultat 
pove vse. Slabo smo začeli 
tekmo, Rudar je bil agre-
sivnejši, hitrejši, zato si je 
ustvarjal višek v napadu. 
Naši igralci so stali preda-
leč od tekmecev. Drugi del 
smo začeli bolje, potisnili 
smo domačine na njihovo 
polovico, toda individualne 
napake so nas drago stale.« 
Bržkone je bil razočaran, 
ko je uvidel, da njegovi va-
rovanci ne upoštevajo na-
vodil. »Proti Muri so fantje 
na moje presenečenje od-
igrali fantastično. Drži, 
da je Mura tretjeligaš. Bili 
smo tekaško razpoloženi. 
Naše ekipe še nisem dobro 
spoznal in nisem vedel, ali 
lahko v štirih dneh ponovi 
predstavo.«

Biti ali ne biti
Kapušin je želel izbolj-

šati celjsko obrambo, toda 
napake so se vrstile ena za 
drugo. »V Velenju je bila 
pri naših igralcih želja po 
zmagi vsekakor prisotna, a 
šele pogovor pred drugim 
polčasom je prinesel nekaj 
napredka. Toda nismo uspeli 
zadeti, prejeli pa smo še tri 

Rudar (4-3-1-2): Radan – 
Kocić, Žitko, Knezović, Ih-
beisheh – Bolha, S. Babić, 
Trifkovič – M. Babić – Krcić, 
Prašnikar. Igrali so še Toli-
mir, Lešnik, Pišek.

Celje (4-2-3-1): Hosman 
– Vidmajer, Travner, Soria, 
Kous – Vrhovec, Miškić 
– Đurkovič, Klapan, Ali – 
Firer. Igrali so še Ahmedi, 
Težak, Spremo.

Začetek poloma. Ivan Hosman je zapustil vrata, Ivan Knezović pa je preskočil Jureta Travnerja.

»Knez« je z golom razveselil Matica Žitka, Luko Prašnikarja in Amerja Krcića.

Predsednik cilja pod vrh
V dvorani kulturnega doma v Braslovčah so se pred novo sezono predstavile tri odboj-

karske ekipe, največ pozornosti pa so bila deležna dekleta iz prvoligaša ŽOK Braslovče.
Predsednik Marjan Kumer želi, da bi bila ekipa znova konkurenčna najboljšim v državi. Jedro 

ekipe je le malce spremenjeno. Podajalko Zalo Zbičajnik (študij v Novi Gorici) bo zamenjala 
Jelena Raković iz Srbije, od koder prihaja tudi novi trener Slobodan Nikolić, ki je nasledil zelo 
uspešnega Zorana Jerončiča. Pomočnica trenerja bo še naprej Damijana Mihalinec.

Na mesto sprejemalke je iz Šempetra prišla Anastazija Žnidar, ki je zamenjala Ano Marijo 
Vovk (odhod v Maribor). Zaradi študijskih obveznosti sta prenehali igrati Anja Jerman in Nina 
Turnšek. Iz mlajše selekcije se je kot druga podajalka pridružila Angelika Anzelc. Poleg njih 
so v ekipi še Špela Bednjanič, Nuša Mihalinec, Nika Muhovic, Nika Marković, Katja Mihevc, 
Maja Marovt, Katja Mihalinec, Iza Vodlan, Janja Hribernik, Nina Praunseis in Samanta Rituper.

TONE TAVČAR

NOGOMET
1. SL, 9. krog: Rudar – Celje 

4:0 (1:0); Knezović (44), S. 
Babić (67–11 m), Krcić (76), 
Kocić (89), Krka – Olimpija 
1:3 (0:0), Zavrč – Luka Koper 
1:0 (1:0), Gorica – Maribor 
1:4 (1:2), Domžale – Krško 
2:0 (1:0).

3. SL – sever, 4. krog: 
Šmarje – Maribor B 1:4 (0:0), 
Brežice – Šampion 3:0 (2:0), 
Dravinja – Podvinci 0:1 (0:1), 
Radlje – Mons Claudius 0:1 
(0:1), Videm – Šmartno 3:3 
(0:1). Vrstni red: Brežice, 
Fužinar 10, Maribor B, Mons 
Claudius 9, Šampion 7, Šmar-
je 6, Videm, Šmartno, Dravi-
nja 5, Dravograd 4, Dobrovce, 
Podvinci 3, Radlje, Lenart 0.

MČL, MNZ Celje, 3. krog: 
Zreče – Kozje 6:0 (3:0), Ro-
gaška – Šentjur 5:0 (1:0), 
Šoštanj – Vojnik 8:0 (3:0), 
Štore – Mozirje 1:1 (1:0). Vr-
stni red: Rogaška 9, Šoštanj, 
Zreče 6, Mozirje 4, Žalec, 

Šentjur 3, Kovinar 2, Kozje 
1, Vojnik 0.

MALI NOGOMET
1. SFL, 1. krog: Litija – Do-

bovec 3:3 (2:1); Stres (15, 
38), Vojsk (37).

ROKOMET
1. SL, 2. krog: Celje Pivo-

varna Laško – Ormož 35:23 
(14:11); Razgor 6, Ivić, Žvižej 5; 
Čudič 8, Loka – Gorenje 25:27 
(10:16); Kete 7; Skube, Šoštarič 
8. Vrstni red: Celje, Gorenje, 
Ribnica, Koper 4, Krka, Trimo, 
Ormož, Dobova, Izola 2, Loka, 
Slovenj Gradec 1, Maribor, Slo-
van, Sevnica 0. (MiK)

Panorama

Športni koledar

Petek, 18. 9.

NOGOMET
1. SL, 10. krog: Celje – Kr-

ško (18).

MALI NOGOMET
1. SFL, 2. krog, Škofije: 

Bronx – Dobovec (20.30).

ROKOMET
1. SL, 3. krog, Velenje: Go-

renje – Izola (18).

Sobota, 19. 9.

NOGOMET
1. SL, 10. krog, Novo me-

sto: Krka – Rudar (16).
3. SL – sever, 5. krog: Le-

nart – Dravinja, Mons Clau-
dius – Dravograd (16.30).

MČL, MNZ Celje, 4. krog: 
Kozje – Mozirje, Vojnik – 
Kovinar, Šentjur – Šoštanj, 
Zreče – Žalec (16).

ROKOMET
Liga prvakov, 1. krog: 

Bešiktaš – Celje Pivovarna 
Laško (18).

1. SL (ž), 1. krog: Zelene 
doline Žalec – Celje Celjske 
mesnine (18).

Nedelja, 20. 9.

NOGOMET
3. SL – sever, 5. krog: Šam-

pion – Fužinar, Šmartno – 
Šmarje (16.30).

gole.« Kapušin je bil večino 
svoje kariere v Krškem, zdaj 
sledi medsebojni obračun. 
Ali sploh pozna ekipo Kr-
škega bolje kot ostale? »Ne, 
žal. Čeprav sem blizu doma, 
si nisem uspel ogledati no-
bene tekme. Pred nami je 
obračun za biti ali ne biti. 
Moramo zmagati. Pod priti-
skom bomo, a verjamem v 
svoje fante.« Ni mu lahko, 
nezavidljiv položaj na srečo 
še ni alarmanten.

Rešiti se krča
Zelo potrt je bil kapetan 

celjske barke Blaž Vrho-
vec, ki smo ga spomnili na 
pokalno zmago v Murski 
Soboti, po kateri je bilo pri-
čakovati kakovosten vzpon, 
a do njega ni prišlo: »Razli-
ka v kakovosti med nami in 
Muro je tolikšna, da dvomov 
o zmagovalcu sploh ni bilo. 
Obenem ni bilo vse tako ro-
žnato, kot se prikazuje. V 
krču smo, težko je. Treba je 
delati, treba je ›izplavati‹.« 
Najbrž nihče pred sezono 
ni predvideval, da bo doma-
ča tekma s Krčani zelo po-
membna. »Če jutri ne osvo-
jimo vseh treh točk, bomo 
v zelo težkem položaju. Že 
tako smo v globokem ›kana-
lu‹. Vse razen zmage bo velik 
neuspeh,« meni Vrhovec.

Povedli v pravem 
trenutku
Stratega Rudarja Jerneja 

Javornika visoka zmaga ni 
prevzela: »Tekma je bila za 
nas zelo pomembna, kajti v 
novi sezoni svojih gledalcev 
še nismo razveselili z zma-
go. Končno nam je uspelo. 

V prvem delu smo bili zelo 
dobri in imeli veliko pri-
ložnosti za zadetek, a jih 
nismo izkoristili. Zbal sem 
se, da bomo kaznovani za 
neučinkovitost. Potem pa 
smo povedli v pravem tre-
nutku. V nadaljevanju je bil 
naš učinek v napadu popoln, 
toda videlo se je, da smo v 
prvem polčasu porabili pre-
več energije.« Rudar je skočil 
na 6. mesto, a ostaja v boju 
za obstanek.

24:22 za Rudar
Tudi malce sreče so imeli 

»knapi«. Najprej je »izlet v 
prazno« za Knezovićev la-
hek gol izvedel vratar Ivan 
Hosman (v uvodu tekme 
ga je rešil Vidmajer), nato 
je mariborski sodnik Vin-
čič nasedel spretnemu 
Luki Prašnikarju, ki mu 
je vlečenje Ramona Sorie 
spodneslo nogi … Pred 3:0 
je Žiga Kous storil »pio-
nirsko« napako, predložek 
pa je osamljen, brez sko-
ka, izkoristil nizki Amer 
Krcić. Vsak celjski strel je 
letel prav v Mateja Rada-
na, za piko na i pa je Milan 
Kocić švignil mimo dveh 

branilcev, predvsem Jureta 
Travnerja, in mojstrsko za-
ključil 68. lokalni derbi za 
24:22 v zmagah za Rudar. 
Mnogi so si enotni, da ima 
Mihovil Klapan dovolj zna-
nja le za preprečevanje akcij 
nasprotnika. Enis Đurkovič 
bi več postoril v konici na-
pada; tudi Ivan Firer bi ga 
lahko hranil z žogami. Ne 
zdi se sporen Osman Ali, 
formo pa s prizadevnostjo 
lovi Danijel Miškić. Vseka-
kor si morajo v Areni Petrol 
čim prej naliti čistega. Če ne 
bodo priznali napak, bo še 
slabše. Vesela novica? Znova 
vadi vratar Matic Kotnik.

DEAN ŠUSTER
Foto: GrupA
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Pri Ženskem rokome-
tnem klubu Celje Celjske 
mesnine so usmerjeni zgolj 
na lastni kader, podobno 
pa je tudi pri Rokometnem 
klubu Zelene doline Žalec. 
Tudi v novi sezoni bo mla-
do žalsko ekipo vodil tre-
ner Jernej Rantah.

»Naša največja okrepitev 
je Katja Čerenjak, ki zelo 
dobro vpliva na večinoma 
mlajše in manj izkušene 
soigralke,« je poudaril Ran-
tah. Bivša reprezentantka iz 
Levca se je na parket vrnila 
po porodu, nazadnje je bila 
članica Krke. Nosilka igre 
bo še naprej leva zunanja 
napadalka Jasna Turnšek, 
reprezentantka, ki je zavr-
nila vabljive domače in tuje 
ponudbe. Njen oče Mitja je 
športni direktor kluba: »Eki-
pa je ena izmed najmlajših 
v ligi, s starostnim povpre-
čjem malo nad dvajset let. 
Pričakujemo, da se bo v 
polni meri izkazala šele čez 
dve leti. Letos pričakujemo 
uvrstitev v sredino lestvice.«

Precej prometa
Strokovni štab je okrepil 

Aleš Filipčič, nekdaj zelo 
uspešni trener članic. Zdaj 
je svetovalec trenerja, vodil 
bo tudi kadetinje in starejše 
deklice A. Za vratarke vseh 
selekcij bo še naprej skrbel 

Fidelova kar 607
Celje: Uvodni krog 1. slo-

venske lige za kegljavke je 
minil v znamenju Barbare 
Fidel, ki je na domačem ke-
gljišču podrla 607 kegljev. 
Celjska ekipa je premagala 
Ljubelj s 7:1. Dosežki pre-
ostalih Celjank: Saša Črep 
571 kegljev, Anja Kozmus 
572, Eva Sajko 526, Rada 
Savič 530 in Nada Savič 
556.

Led pripravljen
Celje: Hokejisti Celja so 

odigrali prvo pripravljalno 
tekmo. Gostili so Slavijo 
in izenačen obračun – raz-
merje v strelih je bilo 25:24 
– izgubili z 2:0. Včeraj so 
igrali še v Mariboru. Prvo 
tekmo v ligi INL bodo odi-
grali v soboto, 26. septem-
bra, doma proti Feldkirchu, 
štiri dni kasneje pa bodo v 
uvodu DP gostovali v Zalo-
gu pri Slaviji.

Naslednja postaja 
– Libanon
Poreč: Košarkarice Athle-

tea so odigrale prvo pripra-
vljalno tekmo. V hrvaški Is-
tri so se pomerile z ruskim 
Krasnojarskom in izgubile 
z 79:66. Najboljše strelke v 
celjski ekipi so bile Marica 
Gajić 17 točk, Annamaria 
Prezelj 16, Ivana Dojkić 10 
ter Altea Gwashavanhu in 
Iva Slonjšak po 6 točk. Da-
nes bodo poletele v Bejrut 
na petdnevni turnir.

Izognil se je 
porazu
Litija: V uvodnem krogu 1. 

slovenske futsal lige je držav-
ni prvak Dobovec Pivovarna 
Kozel v zadnjih minutah s 
preobratom prišel do točke. 
Zaostajal je namreč z 2:0 in 
3:1. Za Dobovčane je dva 
gola dal Peter Stres, enega 
pa Matjaž Vojsk. Dobovec 
bo še dvakrat gostoval, jutri 

NA KRATKO

v Škofijah pri Bronxu, 25. 
septembra pa v Tolminu pri 
Puntarju. Nato bo v Podče-
trtku gostil skupino lige pr-
vakov.

Seznam za Srbe
Podčetrtek: Futsal re-

prezentanca Slovenije bo v 
okviru priprav na decembr-
ske kvalifikacije za uvrsti-
tev na svetovno prvenstvo 
in za nastop na evropskem 
prvenstvu februarja v Srbi-
ji odigrala prijateljski tekmi 
s selekcijo Srbije. Uvodni 
zbor izbrane vrste bo v ne-
deljo v Podčetrtku. Nanj je 
selektor, Celjan Andrej Do-
bovičnik povabil tri igralce 
Kluba malega nogometa 
Dobovec, Uroša Krofliča ter 
Roka in Alena Mordeja. Nji-
hov soigralec Aleš Vrabel 
pa bo čakal na priložnost 
iz ozadja, če bi se kdo od 
reprezentantov poškodoval. 
Dobovičnik je dosedaj na 
132 tekmah vodil člansko 
izbrano vrsto. Prva tekma s 
Srbijo bo v Brežicah, druga, 
23. septembra, pa v Podče-
trtku.

Celjske atletinje 
druge
Novo mesto: Atletska se-

zona še ni končana, kajti v 
Velenju bo 26. septembra 
mednarodno ekipno tek-
movanje imenovano Bal-
kanation. Za večino slo-
venskih atletov pa je bilo 
zadnje letošnje dejanje 
državno ekipno prvenstvo 
v Novem mestu. Atletinje 
celjskega Kladivarja so 
bile podprvakinje, njihovi 
klubski kolegi pa so osvo-
jili tretje mesto. Posamično 
so predstavniki celjskega 
kluba osvojili enajst prvih 
mest. Po dvakrat so zma-
gali Marina Tomič, Luka 
Janežič in Mitja Krevs, po 
enkrat pa Martina Ratej, 
Robert Renner, Jan Kokalj, 
Tomaž Selčan in Andrej Ba-
tagelj. (DŠ)

Rokometaši Celja Pi-
vovarne Laško so v prvih 
dveh krogih domačega 
prvenstva vpisali dve vi-
soki zmagi. Na gostovanju 
pri Slovanu so zmagali za 
dvanajst golov, z identično 
razliko so v domačem Zla-
torogu odpravili Ormož.

»V prvih dveh krogih šte-
jeta dve zmagi. Precej je še 
bilo nihanj, a pomembne so 
štiri točke. Razumljivo je, da 
bo treba še veliko delati,« je 
po drugi zmagi dejal celjski 
trener Branko Tamše. Ce-
ljani eno letošnjo lovoriko, 

superpokalno, že imajo v 
svojih vitrinah.

Cilj dosegljiv
Če igra v uvodu v sezono 

še ni bila tako prepričljiva, pa 
bo morala biti zdaj na precej 
višji ravni, saj se začenja pe-
klenski ritem, ki ga bo nare-
kovala evropska liga prvakov. 
Začela se je že v sredo. Celjsko 
moštvo, ki je sinoči v Ribnici 
odigralo tekmo 3. kroga dr-
žavnega prvenstva, v uvodu 
čaka gostovanje pri Bešikta-
šu v Izmitu, ki leži v azijskem 
delu Turčije. V skupini med 

osmimi ekipami bo treba 
za uvrstitev v nadaljevanje 
tekmovanja prehiteti dva na-
sprotnika. Sezone nista začela 
Miha Zarabec in Blaž Janc, 
pomembna člena ekipe Bran-
ka Tamšeta. Zarabec naj bi v 
Turčiji po sanirani poškodbi 
le igral, Janc je še vprašljiv. Še 
vedno je poškodovan Arthur 
Patrianova.

Magnet Zagreb
»Zbrali smo se 22. julija 

in začeli trenirati, vendar 
pa do sedaj niti na enem 
treningu nismo bili popolni. 

Ne bomo jokali, gremo na-
prej. Poškodbe so sestavni 
del športa. Upam, da bomo 
kaj kmalu popolni. S tem 
bi lahko začeli nadgrajevati 
našo igro,« je znano dejstvo 
izpostavil trener Tamše. Po 
sobotnem gostovanju v Tur-
čiji celjske rokometaše naj-
prej čaka srečanje s Krko, 
nato pa domača evropska 
tekma. V Celju bo gostoval 
Zagreb. Iz klubskih pisarn 
so sporočili, da je prodanih 
že več kot dva tisoč vstopnic.

MITJA KNEZ
Foto: SLAVKO KOLAR

Lokalni derbi za uvod
V Žalcu bodo gostili Celjanke

V žalski ekipi ni več vratarke Amre Pandžič in Tane Sutaj, okrepila pa 
jo je Katja Čerenjak. Bistveno je, da je v Žalcu ostala najboljša strelka, 
Jasna Turnšek.

Evropsko ligo prvakov 
bodo začeli v Aziji
Poškodbe še krojijo sestavo celjskega moštva

Do prve lovorike so se celjski rokometaši dokopali na spolzkem igri-
šču v Portorožu, kjer je Urban Majcen v prelomnih trenutkih obranil 
sedemmetrovko Stašu Skubetu.

Luka Kisovec. Igralsko ka-
riero je po minuli sezoni 
zaključila odlična strelka 
Tana Sutaj, ki ostaja trener-
ka mlajših selekcij. Igrati je 
prenehala še Špela Okle-
ščen. Vratarka Amra Pan-
džič se je preselila v Krim, 
krožna napadalka Sabina 
Majcen se je začasno po-
slovila zaradi nosečnosti. 
Krožno napadalko Patricijo 

Feldin so posodili v Velenje. 
Po enoletnem premoru sta 
se vrnili domači igralki, sre-
dnja zunanja napadalka Eva 
Tratnik in vratarka Karmen 
Križan. Ker bo tudi vratar-
ka Jerneja Potočnik zaradi 
študijskih obveznosti v tujini 
odsotna do januarja, je vra-
tarske vrste dopolnila mla-
da Ajda Zubak, ki prihaja 
iz Zagorja, lani pa je branila 

vrata Nazarij. Iz Rač je prišla 
desna zunanja igralka Asja 
Frangež. V ekipi ostajajo 
Petra Čede, Maruša Kom-
pan, Anja Pirc, sestri Jana 
in Maja Košir. Že nekaj let 
je del ekipe tudi organizato-
rica igre iz okolice Ljutomera 
Patricija Korotaj. Ekipo zao-
krožujejo najmlajše domače 
igralke, kadetska državna re-
prezentantka Anika Strnad, 
Maja Danijel, Lucija Lobni-
kar in Tina Krulec.

Mladinke pri 
Nazarju
Pojutrišnjem se bodo v uvo-

du 1. slovenske lige spopadle 
Žalčanke in Celjanke (18.00). 
Tudi v 2. krogu bodo Ranta-
hove varovanke igrale doma, 
proti novomeški Krki. Žalski 
klub ob vse številčnejšem 
podmladku tare prostorska 
stiska in ne zmore zadovolji-
ti potreb vseh selekcij. Zato 
se je z Rokometnim klubom 
Nazarje dogovoril za skupen 
nastop v mladinski konkuren-
ci. Deset Žalčank, ki igrajo za 
kadetsko ali tudi člansko eki-
po, bo nastopalo v mladinski 
ligi. Skupno ekipo bo še z ne-
kaj svojimi rokometašicami v 
državno tekmovanje prijavilo 
Nazarje. Mladinsko ekipo bo 
vodil Jernej Gologranc.

DEAN ŠUSTER
Foto: LUCIJA KOLAR
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Prednosti posod TO GO:
Moderno oblikovanje, izjemno kakovosten material brez BPA, 100 % zrakotesnost, srajčka 

iz kakovostnega neoprena, obdrži temperaturo do 3 ure, enostavno shranjevanje hrane, 
ergonomičen način zapiranja, hitro čiščenje (pomivanje v pomivalnem stroju), velikost pri-
lagojena priporočilu nutricistov …

www.zdravo-kosilo.si
Prodajna mesta: 
Celje – Danstudio Celje, Teharska cesta 4 in
vse trgovine Tuš po Sloveniji.

Med vsemi naročniki, tako tistimi, ki ste nam zve-
sti že vrsto let, kot tistimi, ki se nam boste pridružili 
do konca leta, bomo ob novem letu izžrebali preje-
mnika čudovite nagrade:

vgradne indukcijske plošče Simfer 6040 DEISP

Indukcijska plošča Simfer 
s 5-letno garancijo vam nudi 
4 indukcijske kuhalne povr-
šine: 2 x Ø 16 cm, 1 x Ø 16 
cm, s Power Boost funkcijo 
in 1 x Ø 20 cm s Power Boost 
funkcijo. Ploščo upravljate 
na dotik, ima programsko 
uro/timer ter pokazatelja 
preostanka toplote. Plošča 
vam omogoča kakovostno 
in hitro kuhanje. K plošči 
pa lahko izberete svoj set 
gospodinjskih aparatov na 
www.simfer.si

Naročniki Novega tednika boste lahko 
naročniške ugodnosti za leto 2015 – 4 
male oglase v Novem tedniku do 10 besed 
in 2 čestitki s 50-odstotnim popustom na 
Radiu Celju – izkoristili izključno s svojo na-
ročniško kartico ali naročniško položnico 
in s svojim osebnim dokumentom.

Naročniške bonitete, ki niso prenosljive, 
lahko koristijo samo naročniki Novega te-
dnika, ki imajo poravnane svoje obvezno-
sti.

Neizkoriščene ugodnosti se v naslednje 
leto ne prenašajo.

Uredništvo NT&RC

MOTORNA 
VOZILA

PRODAM

AVTO Opel astra klasik, letnik 2004, 
prevoženih 65.000 km, prvi lastnik, 
prodam. Telefon 041 882-422. 2093

KUPIM

OSEBNO vozilo od letnika 2000 kupim. 
Telefon 041 708-497. Š 140

KUPIM

TRAKTOR Ursus, Imt, Zetor, Deutz, Univer-
zal ali Štore in traktorske priključke 
kupim. Telefon 041 235-349. p

ŠENTJUR, okolica. Prodava delno pozida-
no zemljišče, 111 m² in delno kmetij-
sko zemljišče, 702 m², v k. o. Kameno, 
podrobnejša namenska raba: stavbno 
zemljišče, na katerem stoji nestano-
vanjska stavba uporabne površine 36 
m², za 39.800 EUR. Telefon 041 708-
198. n

ŠTORE. Prodam opremljeno dvosobno sta-
novanje v I. nadstropju večstanovanj-
ske stavbe (Cesta na Svetino 5, 3220 
Štore), 73,90 m² s kletno shrambo 
18,40 m², skupaj s samostoječo ga-
ražo 17,50 m² na dvorišču, skupaj za 
43.000 EUR. Možna ločena prodaja, 
stanovanje za 36.000 EUR in garaža 
za 7.000 EUR. Stanovanje ima izdano 
energetsko izkaznico stavbe 2015-145-
162-9475. Telefon 041 708-198. n

IŠČEM

PARCELO v okolici Celja in Šentjurja za 
postavitev čebelnjaka iščem. Od 200 
m² naprej v bližini gozda z možnostjo 
dostopa z vozilom in odmaknjeno od 
hiš vsaj 50 m. Telefon 041 684-410; 
andrej.kavka@siol.net. Š 143

STANOVANJE

PRODAM

ENOSOBNO stanovanje, 42 m², letnik 
2002, prodam za 55.000 EUR. Ener-
getska izkaznica: B2. Celje, telefon 
040 229-743. 2109

ODDAM

DVOSOBNO pritlično stanovanje, 70 m², 
mirna lokacija, lepo, delno opremlje-
no, oddam. Telefon 041 720-568.
 2192

OPREMA

PRODAM

DOBRO ohranjeno sedežno garnituro 
Natuzzi, trosed z dvema električnima 
počivalnikoma in dvosed, prodam za 
370 EUR. Telefon 041 629-644. 2190

ŽIVALI

PRODAM

KOKOŠI nesnice, mlade, grahaste, rjave, 
črne, štajerke, prodamo. Nakup 10 
nesnic – petelin brezplačno. Kmetija 
Winter-Lešer, Lopata 55, Celje, telefon 
031 461-798, 041 582-119, 070 270-
438, (03) 5471-244, 041 763-800, 
(03) 5472-070. p

NESNICE, rjave, grahaste, črne, pred ne-
snostjo, prodamo. Brezplačna dostava 
na dom. Perutninarstvo, vzreja nesnic 
Tibaot, telefon (02) 582-1401. p

PONIJA prodam ali menjam za deset dni 
staro teličko z našim doplačilom. Star 
je dve leti, kratkodlak, rjave barve. 
Telefon 031 809-101. 2174

KOKOŠI nesnice – jarkice, rjave in bele, 
pred nesnostjo, prodamo. Pripeljemo 
na dom. Telefon 070 545-481. p

DVA bika, eden star 10 tednov, drug 10 
dni, simentalca, prodam. Telefon 031 
840-282. 2075

PUJSKE, težke 25 do 40 kg, prodam. 
Telefon 041 836-398. 2134

BIKCA, starega enajst tednov, prodam. 
Telefon 031 790-721. 2156

GOSI, stare 4 do 5 mesecev, za pleme ali 
zakol, prodam. Telefon 051 380 170.
 2161

TELICO simentalko, brejo 9 mesecev, pro-
damo. Cena po dogovoru. Telefon 031 
581-087. 2168

DVE telici simentalki, eko reja, težki 200 
kg, prodam. Telefon 070 419-631.
 2182

TELIČKO simentalko, težko 180 kg in bikca 
simentalca, 180 kg, prodam. Telefon 
041 794-301. p

TELICO simentalko, brejo 5 mesecev, pro-
dam. Telefon 031 766-527. 2180

BIKCE simentalce, od 150 do 220 kg, 
prodam. Telefon 041 906-913. 2197

KOZO z dvema mladičema prodam. Tele-
fon 031 553-769, 051 371-596. 2187

TELIČKE, težke od 170 do 250 kg, možna 
dostava, prodam. Telefon 031 743-
351. 2183

DVA bikca, težka 250 in 180 kg, prodam. 
Telefon 070 485-951. L 222

KUPIM

PITANE krave in telice za zakol kupim po 
širši Štajerski. Plačilo takoj + davek. 
Telefon 040 647-223. p

ŠTIRI bike, za nadaljnjo rejo, 350 do 
600 kg, kupim. Telefon 041 522-720.
 1971

VSE vrste krav in telic za zakol, plačilo 
takoj, kupim. Telefon 041 544-270. p

DEBELE in suhe krave in telice, plačilo 
takoj, kupim. Telefon 041 653-286. p

KMETIJSKI 
PRIDELKI

PRODAM

GROZDJE, domače, odlična kakovost, ni-
koli škropljeno, samorodnica, jurka, 
šmarnica, izabela, ugodno prodamo. 
Telefon 5771-290. 2021

NA Tinskem prodamo sortno belo in rde-
če grozdje. Cena po dogovoru. Telefon 
(03) 5795-535, 070 897-897-014.
 2096

NA Tinskem prodamo belo in črno grozd-
je, tudi sortno. Telefon 041 478-455.
 2095

MEŠANO brajdno grozdje prodam. Telefon 
041 277-327. 2107

GROZDJE, belo in rdeče ter 40 a silažne 
koruze prodam. Telefon 031 637-267.
 2129

GROZDJE belih sort: rumeni muškat, 
renski in laški rizling, sauvignon in 
mešano belo ter rdečih sort modra 
frankinja in žametna črnina, prodam. 
Telefon 031 575-777. p

MLADO vino, mošt, belo in rdeče, žlahtnih 
sort, virštanjski okoliš, možna dostava, 
prodam. Telefon 041 407-130. 2070

BELO grozdje: chardonnay, silvanec, sauvi-
gnon in mešano belo prodam. Telefon 
041 222-375. 2157

50 arov koruze za zrnje prodam. Cena po 
dogovoru. Telefon 041 631-230. 2164

VINO, belo in rdeče ter mešano grozdje, 
prodam. Telefon 041 593-572. 2166

MEŠANO belo grozdje, možnost dostave, 
prodam. Cena po dogovoru. Telefon 
031 419-532. 2167

GROZDJE priznanih kakovostnih sort ali 
mošt izpod preše prodam. Telefon 031 
744-163. 2171

GROZDJE laški rizling, sauvignon, char-
donnay in rumeni muškat prodam. 
Informacije po telefonu 041 836-745.
 2173

GROZDJE na brajdi, sorta jurka, približno 
500 kg, 0,40 EUR/kg, prodam. Telefon 
070 685-129. 2177

GROZDJE, belo in rdeče, iz virštanjskega 
okoliša, z dostavo, prodam. Telefon 
040 211-346. p

GROZDJE, neškropljeno, bela izabela, 
jurka, šmarnica, od 80 do 100 kg, 
prodam po simbolični ceni. Šentjur, 
telefon 041 930-122. 2184

MEŠANO belo grozdje in modro frankinjo 
ugodno prodamo. Telefon 031 478-
841, 041 886-935. 2194

KAKOVOSTNO belo in rdeče grozdje pro-
damo. Telefon 031 237-193. 2195

GROZDJE, belo in rdeče, drameljski okoliš, 
lahko tudi mošt, prodam. Telefon 041 
223-798. 2193

STROJI

PRODAM

MLIN za sadje, možna dostava, prodam. 
Telefon 041 818-899, popoldan. 2160

MIZARSKI rezkar, cirkular in dva trifazna 
elektromotorja prodam. Telefon 040 
856-911. 4470

ŠIVALNI stroj »entlarico« in dva šivalna 
stroja v omarici prodam. Telefon 040 
856-911. 2165

POSEST

PRODAM

GRADBENO parcelo v Hruševcu prodam. 
Telefon 041 836-398. 2134

HIŠO, visokopritlično, z urejeno okolico, 
asfaltni dostop, na Brestovški cesti, Ro-
gaška Slatina, 1 km od centra, možen 
takojšnji prevzem, prodam. Telefon 
031 677-707. 2150

DOLENJA vas, Prebold. Prodamo hišo, 
vseljivo takoj, 190 m2, dve opremljeni 
stanovanji, dva vhoda, grajeno 1993, 
obnovljeno 2009. Cena 139.000 EUR. 
Telefon 040 252-175. 2094

ROGAŠKA Slatina, Ratanska vas. Prodam 
stavbno zemljišče, 965 m², z urejenim 
pristopom, komunalna infrastruktura v 
bližini, asfaltna cesta 20 m od parcele, 
na parceli lesen gradbeni objekt, za 
19.800 EUR. Telefon 041 708-198. n

V ŠEMPETRU prodamo stanovanjsko hišo. 
Cena po dogovoru. Telefon 031 754-
156. 2207

LAŠKO, Plazovje. Prodava stanovanjsko 
hišo (Plazovje 13, 3270 Laško), 
grajeno med 1993 in 2000, skupne 
stanovanjske površine približno 83 
m² (klet + pritličje), staro stanovanj-
sko hišo - zemljišče pod stavbo 50 m² 
in gospodarski objekt z nadstrešnico v 
izmeri približno 54 m², kmetijskega in 
stavbnega zemljišča približno 17.400 
m², priključki: voda, elektrika, skupaj 
za 99.900 EUR. Izdelan izkaz ener-
gijskih lastnosti stavbe. Telefon 041 
708-198. n

ŠMARJE pri Jelšah. Prodam stanovanjsko 
hišo na naslovu Zgornje Tinsko 47, 
194,60 m² neto tlorisne površine, s 
kletjo, odprtim balkonom, kurilnico 
in garažo ter pripadajočimi zemljišči 
3.158 m² (vse ob hiši), centralno 
ogrevanje na kurilno olje. Priključki: 
elektrika, voda, telefon. Prodajna 
cena 49.900 EUR. Stavba ima izdano 
energetsko izkaznico stavbe 2015-145-
162-15372. Telefon 041 708-198. n

NA vrhu Žusma, ob vznožju stolpa ljube-
zni, je za smešno ceno naprodaj gostin-
sko-stanovanjski objekt, predviden za 
planinsko kočo. Dostop do objekta z 
dveh strani po asfaltirani cesti. Ener-
getska izkaznica 2015-70-104-8030. 
Telefon 041 987-864. Š 145
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Pepelin WG
Sredstvo Pepelin WG se uporablja 
kot preventivni kontaktni fungicid 
na vinski trti, pečkarjih, koščičarjih, 
ozimnih in jarih žitih, bučnicah, 
plodovkah, hmelju, vrtnicah, grahu 
in na okrasnih rastlinah.

Največji kohezijski 
projekt Šaleške doline
Končna cena projekta nekaj milijonov nižja od predvidene

Novi ribiški car
Zmagovalni ulov Roberta Misje

ŠOŠTANJ – Tik pred kon-
cem je največji kohezijski 
projekt v Šaleški dolini, ce-
lovita oskrba s pitno vodo, ki 
je po prvotnih projekcijah te-
žak 42 milijonov evrov. Pred 
dnevi so na letališču v Lajšah 
predali namenu še zadnji, in 
sicer letos zgrajeni odsek vo-
dovodnega omrežja.

Projekt, v katerega so vklju-
čeni Mestna občina Velenje in 
občini Šoštanj ter Šmartno ob 
Paki, je obsegal gradnjo 43,5 
kilometra magistralnega in 
primarnega vodovodnega 
omrežja, gradnjo treh naprav 
za pripravo pitne vode, vzpo-
stavitev daljinskega nadzora 
in tudi takšnega sistema odči-
tavanja števcev. Poleg primar-

nih vodov je bilo treba zgraditi 
tudi 12,4 kilometra sekundar-
nega omrežja, ki so ga občine 
fi nancirale iz lastnih sredstev. 
Kot je povedal dr. Uroš Ro-
tnik, direktor Komunalnega 
podjetja Velenje, ki je nosilec 
projekta, so pretekli mesec 
pridobili uporabno dovolje-
nje, zdaj pa je v teku enoletni 
reklamacijski rok.

Voda bo vedno 
bolj cenjena
»Gre za enega najbolj zah-

tevnih evropskih projektov v 
naši dolini, ki bo vsaj v nasle-
dnjih nekaj letih neponovljiv, 
tudi zaradi načina fi nancira-
nja. Brez evropskega denar-
ja, 80 odstotkov sredstev je 
nepovratnih, ga zagotovo 

ne bi zmogli. Uporabniki so 
pridobili kakovostno pitno 
vodo, z zamenjavo azbestnih 
cevi pa smo za četrtino zmanj-
šali izgube pri pretoku vode. 
Prihajajo namreč časi, ko bo 
voda vedno bolj cenjena,« je 
na novinarski konferenci v 
Vili Bianca poudaril velenjski 
župan Bojan Kontič. V obči-
ni Šoštanj se je na novozgra-
jeno omrežje priklopilo 490 
gospodinjstev. »To je veliko 
za našo občino. Kar se vo-
dooskrbe tiče, smo bili pred 
nekaj leti precej na slabšem, 
zlasti na območju Raven, kjer 
je bila pokritost z vodovodnim 
omrežjem komaj 38-odstotna, 
zdaj pa je na ravni občine že 
skoraj 84-odstotna,« je pove-
dal župan Darko Menih.

Ogromen zalogaj 
za majhno 
Šmartno

Župan Občine Šmartno ob 
Paki Janko Kopušar je po-
udaril, da so pred začetkom 
projekta v občini imeli velike 
težave tako s kakovostjo vode 
kot v sušnih obdobjih tudi s 
količinami vode, ki so jo zaje-
mali iz vodnjakov. Finančno je 
bil ta projekt za občino najve-
čji zalogaj v njeni 20-letni zgo-
dovini. »Bali smo se, ali mu 
bomo kos. Iz proračuna smo 
zanj namenili 700 tisoč evrov, 
poleg tega še 100 tisoč evrov 
za t. i. neupravičene stroške 
investicije, kot je priprava pro-
jektne dokumentacije …«

ROBERT GORJANC

Vsi župani so poudarili 
zgledno sodelovanje občin. 
Vrednost projekta po podpi-
sanih pogodbah znaša 35,8 
milijona evrov, kar je manj 
od prvotno predvidenih 42 
milijonov evrov. 80 odstot-
kov vrednosti naložbe sta 
fi nancirali Evropski unija iz 
Kohezijskega sklada in dr-
žava, prispevek občin je bil 
malo več kot 18-odstoten ali 
približno 5,5 milijona evrov.

CELJE – Člani celjske ribiške družine so na tradicional-
nem družabnem ribolovu ob Šmartinskem jezeru okronali 
novega ribiškega carja.

Minulo soboto so se na obali polotoka Brezova ribiči pome-
rili za naziv in krono, s katerima se nato zmagovalec ponaša 
leto dni. Ribiški car je s svojim ulovom postal Robert Misja. 
Krap, ki je zgrabil njegovo vabo je tehtal 4.760 gramov. Na 
drugo mesto se je uvrstil Boštjan Lešnik, njegov ulov je bil 
precej bolj skromen, tehtal je 1.690 gramov. Tretji je bil Marko 
Blasutto. Vse ribe, ki so jih ribiči ta dan potegnili na kopno, 
so kmalu za tem izpustili nazaj v njihovo vodno domovanje.

LK

Celovita oskrba s pitno vodo v Šaleški dolini v številkah

Predvidena vrednost naložbe in struktura fi nanciranja: 41,487 milijona EUR

Kohezijski sklad: 23,935 milijona EUR

Državni proračun: 4,223 milijona EUR

Občinski proračuni: 13,327 milijona EUR

Vrednost projekta po podpisanih pogodbah: 35, 8 milijona EUR

Skupna dolžina vodovodnega omrežja 43,5 km

Prijatelji 
slepih

CELJE – Pred dnevi so 
svoj dan praznovali prijate-
lji slepih. 9. junij je namreč 
dan vseh tistih, ki so s sle-
pimi kakorkoli povezani in 
pomagajo k njihovemu bolj-
šemu in kvalitetnejšemu ži-
vljenju, delu in ustvarjanju.

Pred 11 leti so v Celju usta-
novili Združenje prijateljev 
slepih, ki ima danes že več 
kot 250 članov, dejavni pa so 
po vsej Sloveniji. V tem času 
so na noge postavili številnie 
projekte. Med njimi je najbolj 
prepoznavno srečanje slepih 
literatov, ki je postalo med-
narodno. Veliko pozornosti 
namenjajo ozaveščanju mla-
dih in vseh ostalih o slepih in 
slabovidnih, saj je po mnenju 
Sebastjana Kamenika iz 
združenja v javnosti še vedno 
preveč predsodkov do slepih. 
Za ozaveščanje ljudi bodo v 
kratkem izdali tudi brošuro 
10 zmot in resnic o slepoti 
in slabovidnosti, ki bo brez-
plačno na voljo v vseh javnih 
ustanovah.

LK

NA KRATKO

Praznovanje po 
malteško

POLZELA – Zavod za kulturo, turizem in šport je v so-
delovanju z občino zavrtel časovni stroj v srednji vek in 
na gradu Komenda obiskovalce popeljal v čas, ko so živeli 
graščaki.

Celodnevno malteško praznovanje je tokrat prvič postreglo 
z dvema do zdaj sicer ločenima dogodkoma. Dopoldne so se 
najmlajši zabavali na Malteškem balu princev in princesk, 
popoldne pa je sledil Malteški pozdrav poletju, pri organiza-
ciji katerega so že tradicionalno pomagala občinska društva 
z osnovno šolo. Prireditev je ob zvokih fanfar in z dvigom 
polzelske zastave v vlogi grajskega gospoda odprl župan Jože 
Kužnik. Sledili so delavnice srednjeveških plesov, ustvarjanje 
polzelskih likovnikov na grajskem obzidju, srednjeveška 
tržnica in delavnice, namenjene otrokom, ki so zaznamo-
vale sicer tudi dopoldansko dogajanje na Malteškem balu 
princev in princesk.

ŠO

LET
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Srce je omagalo, 
tvoj dih je zastal, 

a nate, draga mama, 
spomin bo večno ostal.

Z A H VA L A

Ob boleči izgubi drage mame

LEOPOLDINE PERC
rojene Žibret 

iz Gubnega 26

se iskreno zahvaljujemo sorodnikom, sosedom, pri-
jateljem in znancem, ki ste jo pospremili na njeni 

zadnji poti ter darovali sveče in za svete maše.
Hvala osebju Zdravstvenega doma Kozje za lajšanje 
bolečin, gospodu župniku, pevcem, trobentaču, 
gospodu Plahuti za poslovilne besede ob grobu in 

pogrebni službi Guzej.
Še enkrat vsem iskrena hvala.

Žalujoči vsi njeni
2159

Z A H VA L A

Ob odhodu naše drage mame, ome in prababice

VERONIKE 
LESKOVŠEK

ki nas je v 85. letu zapustila v nedeljo, 30. 
avgusta 2015,

se najlepše zahvaljujemo vsem, ki ste jo pospremili 
na zadnji poti, darovali cvetje in sveče in jo z moli-
tvijo ohranjate v lepem spominu. Hvala pogrebnemu 
podjetju Veking, zdravniku in osebju doma svetega 
Jožefa ter gospodu župniku Vladu Bizantu, gospodu 
župniku Ludviku Žagarju in gospodu župniku Jožetu 

Brileju za pokop in sveto mašo.
Hvala pevcem – od nje smo se poslovili s pesmijo 

v srcu.

Vsi njeni žalujoči
n

V  S P O M I N

ZVIJEZDANI
(21. 9. 2009)

Kako mi vrijeme prolazi. 
Moj život kao da je san. 

Ti si moje jutro, moja noč 
i moj dan. 

Ti si sunce što me grije. 
Zvijezda što na nočnom nebu blista. 

Ti si ljubav moja nevina i čista.

Tvoj Jovica

Kako mi čas mineva. 
Moje življenje je kot sanje. 
Ti si moje jutro, moja noč 

in moj dan. 
Ti si sonce, ki me greje. 

Zvezda, ki ponoči na nebu žari. 
Ti si ljubezen moja nedolžna 

in čista.
L 223

Poroke
Celje
Poročili so se: Renata ZE-

BEC iz Celja in Matej ŽNI-
DARKO iz Slovenskih Konjic, 
Špela POLENIK in Andrej 
ŠTERK, oba iz Vizor, Katja 
GOMBOC iz Nemčavcev in 
Sandi BOBNAR iz Grušc, 
Manca ŽNIDARŠIČ in Matej 
GRUBIČ, oba iz Razgorja, 
Valentina ROŠKARIČ in Aleš 
KOŠTOMAJ, oba iz Celja, 
Toja POŽUN iz Šmarjete pri 
Celju in Tadej HOSTNIK iz 
Primoža pri Šentjurju, Mo-
nika DIMEC iz Polž in Igor 
ŠTRAJHAR iz Blodnika.

Šentjur pri Celju
Poročili so se: Urška KO-

LAR iz Celja in Bojan ĐA-
KOVIĆ iz Šentjurja, Dušica 
ISKRAČ in Bojan OBREZ, 
oba iz Podlešja.

Laško
Poročili so se: Sara VUČ-

KO iz Zagorja ob Savi in Kri-
stjan KOROŠEC iz Trbovelj, 
Staša LESAR iz Trbovelj in 
Aleksander CILENŠEK iz 
Hrastnika, Tjaša ILAR in 
Jure MODRIJAN, oba iz Ce-
rovca, Nataša ŽIKOVŠEK iz 
Ojstrega in Simon BREČKO 
iz Spodnje Rečice.

Žalec
Poročili so se: Tina GRE-

BENŠEK iz Velenja in Da-
vid SLATINŠEK iz Šaleka, 
Marjeta DOLAR iz Loke in 
Nejc BLATNIK iz Stropnika, 
Sandra ŠLOSSER in Boštjan 
BIZJAK, oba iz Liboj.

Mozirje
Poročili so se: Katarina 

BOBEK iz Ljubljane in Bo-
rut ODLAZEK iz Celja, Sta-
ša LEDINEK iz Lokovice in 
Gašper GLOBAČNIK iz Le-
tuša, Aleksandra LAZIĆ in 
Primož PODSREDENŠEK, 
oba iz Mozirja, Tea KLEMEN 
NAVERŠNIK iz Hrastnika in 
Andrei Gabrijel SERDELIUC 
iz Ljubljane, Andreja VRBO-
VŠEK in Božo SKLEDAR, oba 
iz Nove Štifte, Mojca KORE-
NJAK iz Poljan in Gašper JA-
GODIČ iz Gorice pri Slivnici, 
Ana AVBERŠEK iz Velenja 
in Janis TIJSSEN iz Avstrije, 
Brigita ACCETO iz Krtine in 
Matjaž ROŽENBERGAR iz 
Stranske vasi, Željka VASIĆ 
in Bojan POGOREVC, oba iz 
Avstrije.

Velenje
Poročili so se: Polonca 

VIDEMŠEK in Dejan STARC, 
oba iz Velenja, Jana HRNČIČ 
iz Velenja in Jure PART iz 
Šmartnega ob Paki, Valenti-
na GRUDNIK DELIĆ iz Vele-
nja in Željko KRAMARIĆ iz 
Hrvaške, Marijana MARINO-
VIĆ in Goran ZEČEVIĆ, oba 
iz Avstrije, Tanja JELEN iz 
Šoštanja in Zoran KOČNIK 
iz Velenja.

Smrti
Celje
Umrli so: Viljem SIVKA 

iz Nove Cerkve, 70 let, Jožef 
ŠKORJANC iz Celja, 77 let, 
Kristina MERNIK iz Celja, 85 
let, Vida VIDIC iz Jurkloštra, 
80 let, Adolf VREČER iz Celja, 
89 let, Peter ZEME iz Celja, 77 
let, Emil Valerij GRABAR iz 
Celja, 74 let, Marija PUŠNIK 
iz Gotovelj, 74 let, Veronika 
LESKOVŠEK iz Krškega, 84 
let, Alojzij ARTNAK iz Šen-
tjurja, 86 let, Franc FILKOVIČ 
iz Šmarja pri Jelšah, 84 let, 
Marija LIPUŠ iz Ljubečne, 80 
let, Franz JERNEITZ iz Žalca, 
73 let, Olga LENART iz Šen-
tjurja, 80 let, Anton MEŠIČ s 
Polzele, 92 let, Helena Dani-

jela ČOP iz Celja, 86 let, Janez 
Jožef ZORKO iz Celja, 69 let, 
Janez VITANC iz Prebolda, 
48 let, Ivana ŽNIDAR iz Štor, 
82 let, Ladislav ZEME iz Šen-
tjurja, 83 let.

Mozirje
Umrla je: Štefanija ŽAGAR 

iz Nazarij, 75 let.
Šmarje pri Jelšah
Umrli so: Viktor ŠRAML 

iz Imenega, 56 let, Marija 
LORGER iz Tekačevega, 83 
let, Leopoldina PERC iz Gub-
nega, 86 let.

Šentjur pri Celju
Umrla sta: Frančiška ZBI-

ČAJNIK iz Zgornjih Slemen, 
85 let, Mihael JAZBEC iz 
Straške Gorce, 75 let.

Žalec
Umrli so: Silvana KRBA-

VAC iz Prebolda, 61 let, Stan-
ko KUKEC iz Pariželj, 82 let, 
Martin AŠKERC iz Vrbja, 57 
let, Bogomir ŠIPEC s Polzele, 
83 let, Ferdinand DOBNIK iz 
Dolenje vasi, 86 let, Terezija 
JANIČ iz Žalca, 77 let, Fran-
čišek TRATNIK iz Marija 
Reke, 81 let.

Velenje
Umrli so: Anton TOTER 

iz Šoštanja, 83 let, Fikret 
ČEHAJIĆ iz Celja, 75 let, 
Marjan PEČEK iz Šentjurja, 
54 let, Marija SLATINŠEK z 
Ljubnega ob Savinji, 76 let, 
Vincenc KLINER iz Šmar-
tnega ob Paki, 86 let, Dragica 
LETONJE iz Velenja, 81 let, 
Jožef MENIH iz Topolšice, 
83 let, Milan AVBRECHT iz 
Velenja, 47 let, Štefan ŽO-
HAR iz Velenja, 76 let, Franc 
MEŽA iz Velenja, 84 let, Ma-
rija MEH iz Velenja, 74 let, 
Vasilij KOSTELNIK iz Šaleka, 
69 let, Miloš PLETERŠEK iz 
Šoštanja, 93 let, Boris KRT s 
Polzele, 59 let, Jožef ŽELE-
ZNIK iz Rimskih Toplic, 79 
let, Bernard MAROVŠEK iz 
Vojnika, 82 let, Franc Peter 
ES iz Mozirja, 78 let, Eduard 
ACMAN iz Griž, 84 let, Vida 
TURK s Polzele, 90 let, Karl 
PILIH iz Vojnika, 70 let, Erna 
SLAPNIK iz Celja, 82 let.

ponudbe iz vse države, 
različnih starosti

www.zau.si

Srce je omagalo, 
tvoj dih je zastal, 

a nate spomin 
bo večno ostal.

V  S P O M I N

16. septembra je minilo 10 let, 
kar si nas zapustil, naš dragi

IZIDOR ŽIROVEC
Hvala vsem, ki ga ohranjate v lepem spominu.

Žalujoči vsi njegovi
2210

KAKOVOSTNO vino, belo in rdeče, možna 
dostava, prodam. Cena po dogovoru. 
Telefon 031 534-970. 2185

GROZDJE, modra frankinja in žametna 
črnina, 600 kg, Dramlje, po 0,45 EUR/
kg, prodam. Telefon 051 210-346, 
(03) 5798-242. 2181

MEŠANO belo grozdje, laški rizling in 
razsluzen mošt prodam. Telefon 031 
572-314. 2188

JABOLKA kanade, carjevič, krivopecelj 
itd., za sok, jabolčnik ali obrana za 
ozimnico, prodam. Telefon 031 747-
930. 2198

GROZDJE, belo, mešano, prodam. Telefon 
031 301-738. 2186

GROZDJE izabela, neškropljeno in jabolka 
bobovec prodam. Telefon 031 317-714.
 2199

GROZDJE šmarnica, približno 400 kg, 
prodam. Informacije po telefonu 041 
381-243. 220

JURKA, neškropljena, 300 kg, po 0,35 
EUR, prodam. Obrati morate sami. 
Telefon (03) 5793-453, v večernih 
urah. 2202

RDEČE grozdje prodam. Možnost dostave. 
Telefon 041 851-411. p

GROZDJE/mošt, belo/rdeče, burgundec, 
rizling, chardonnay, Šmarje pri Jelšah, 
prodam. Telefon 031 337-361. p

BELO grozdje, sortno (rizling, šipon, pi-
not) ali mešano ter modro frankinjo 
in žametno črnino, prodamo. Telefon 
(03) 5823-185 ali 031 805-808.
 2208

MEŠANO belo grozdje prodamo po ugodni 
ceni. Telefon 041 395-213. 2209

V OKOLICI Celja prodam grozdje jurka. 
Telefon 031 531-746. 2212

OSTALO

PRODAM

SADIKE agapantosa in strelicije in cisterno 
za kurilno olje prodam. Telefon 031 
287-258. 2020

JARKICE, rjave, bele leghorn, črne, gra-
haste, težke črne in rjave in vse vrste 
perutninske krme prodajamo od 10. 
9. na farmi Roje pri Šempetru. Spre-
jemamo naročila za enodnevne in 
5-tedenske bele piščance. Telefon (03) 
700-1446. 2033

SUHA bukova drva prodam. Telefon 031 
851-448. 2114

MEŠANA drva, cena ugodna, prodam. 
Telefon 041 505-832. 2155

SUHA drva, metrska ali žagana, prodam. 
Po dogovoru možen prevoz. Telefon 
031 509-688. L 219

SUHA metrska drva prodam. Telefon 041 
520-588. 2178

DRVA, dolga v hlodih ter kratko žagana, 
možna dostava, prodam. Telefon 040 
211-346. p

POTREBUJEMO moškega za pomoč na 
kmetiji. Telefon 041 480-486. 2196

IŠČEMO frizerko Jelko, ki je nekoč delala 
v Plavi laguni. Telefon 070 348-734.
 2200

GROZDJE jurka, izabela, šmarnica, mlin 
in »paromača« stiskalnico prodam. 
Telefon 041 313-774. 2211

ODOJKE, bukova klaftrska drva, domače 
purane, bučnice ter papriko za vlaga-
nje prodamo. Informacije po telefonu 
031 549-565, Ivanka. 2191

13 parov slemenjakov Salonit, dvodelnih, 
ravni, sivi, novi, prodam. Telefon 041 
500-665. 2189

KUPIM

MOTOKULTIVATOR, priključke, traktor, 
trosilec, drug stroj in manjše motorno 
vozilo, tudi v okvari, kupim. Telefon 
041 407-130. 2070

RAZNO
STARO železo, radiatorje, peči in ostalo 

brezplačno odpeljemo. Miladin Goli-
jan, s. p., Kidričeva 3, Velenje, telefon 
040 465-214. n

POSOJILA za zaposlene in upokojence! 
Izplačilo gotovine takoj. Posojilo lahko 
vračate s položnicami (tudi za osebe 
z nižjimi dohodki). Info-kredit, d. o. 
o., Mariborska cesta 86, Celje, telefon 
059 226-600, 051 886-600. n

GRADITELJI, pozor! Po ugodnih cenah 
izdelujem peči in bojlerje za central-
no ogrevanje. Garancija za peči je 5 
let. Tone Aplenc, s. p., Prekorje 29 a, 
telefon 541-5011, 041 531-976. 2204
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KINO
CINEPLEXX

PRIREDITVE

TUJA LESTVICA
 1. CAN’T FEEL MY FACE -

THE WEEKND (3)
 2. GLITTERBALL - SIGMA

FEAT.ELLA HENDERSON (5)
 3. DON’T BE SO HARD ON

YOURSELF - JESS GLYNNE (2)
 4. COME AND GET IT – JOHN

NEWMAN (5)
 5. DRAG ME DOWN - ONE

DIRECTION (4)
 6. BLACK MAGIC - LITTLE MIX (6)
 7. WALKING IN THE SUN – PANG! (3)
 8. FIGHT SONG - RACHEL

PLATTEN (1)
 9. AIN’T NOBODY (LOVES ME

BETTER) - FELIX JAEHN (2)
 10. GOOD FOR YOU - SELENA

GOMEZ FEAT.A$AP ROCKY (1)
DOMAČA LESTVICA

1. PEJT VN - DAVID FEAT. MURAT (6)
 2. ZADNJI POLJUB - NUDE &

URŠKA TEKAVC (2)
 3. SLADOLED Z VESOLJEM,

PROSIM - NINA PUŠLAR (1)
 4. EDINO KAR – PLIŠ (3)
 5. VANILIJA - LOS VENTILOS &

TOMI MEGLIČ (2)
 6. V NEBO – ANZHE (5)
 7. KEŠ TIP - KLEMEN KLEMEN (4)
 8. VSEČ TKO K JE – NIPKE (5)
 9. NA VRHU SVETA – DREAMON (3)
 10. VSAK DAN – MIKA (1)

PREDLOGA ZA TUJO
LESTVICO:
WHAT DO YOU MEAN - JUSTIN 
BIEBER
UMA THURMAN – FALL OUT BOY

PREDLOGA ZA DOMAČO 
LESTVICO:
GOSPA MAGISTER - HAMO & 
TRIBUTE 2 LOVE
PIKNIK - SIDDHARTA

Lestvico 20 vročih lahko poslušate 
vsako soboto ob 18. uri. Za svoje 
najljubše skladbe lahko glasujete na 
spletni strani www.radiocelje.com.

20 vročih
Radia Celje

TEDENSKI SPORED RADIA CELJE

Po slovensko s 
Katrco

 1. Rosa: Babica naša slavi
 2. Žargon: Imela je upanje
 3. Mladika: Punca za igrice
 4. Ans. Petra Finka: Ni veselice brez 

Golice
 5. Aplavz: Študent

KINO VELENJE

S E Z N A M   D O G O D K O V
M E D  1 7 .   I N   2 4 .   S E P T E M B R O M

ČETRTEK,
17. september,

ob 17. uri

ODDELEK GLASBA FILM
Zgodovina filma
Predava dr. Matic Majcen

SOBOTA,
19. september,

ob 9. uri

PLOŠÈAD PRED KNJIŽNICO
cART
Sejem unikatnih izdelkov

PONEDELJEK,
21. september,

ob 17.30

UNIVERZA ZA TRETJE ŽIVLJENJSKO 
OBDOBJE
Medgeneracijsko sreèanje z Dušico Kunaver

TOREK,
22. september,

ob 17. uri 

ODDELEK GLASBA FILM
Psihoanaliza in film
Predava dr. Dušan Rutar

NE 
SPREGLEJTE

NOVO ŠTUDIJSKO LETO U3O
Vpis bo od 3. do 22. septembra v 1. nadstropju 
Osrednje knjižnice Celje

SREDA,
23. september,

ob 17. uri 

KNJIŽNICA PRI MIŠKU KNJIŽKU
Pravljiène dogodivšèine s pravljièarko
Mojco

ČETRTEK,
17. september

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 5.40 
Domača melodija tedna, 
6.00 Novice in poročilo 
OKC, 6.15 Časoplov, 6.30 
Odkrivamo skrivnostni 
zvok, 7.00 2. jutranja kroni-
ka RaSlo, 8.00 Poročila, 8.40 
Melodiji tedna (slovenska, 
tuja), 8.45 Poročilo PU Celje, 
10.00 Novice, 12.00 Novice, 
12.15 Odmev, 14.00 Regijske 
novice, 14.10 Kalejdoskop, 
15.00 Šport danes, 15.30 
Dogodki in odmevi RaSlo, 
17.00 Kronika, 17.45 Melo-
diji tedna (slovenska, tuja), 
18.00 Odmev – ponovitev, 
19.00 Novice, 19.15 Kalej-
doskop – ponovitev, 24.00 
SNOP (Radio Ptuj)

PETEK,
18. september

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 5.40 
Domača melodija tedna, 
6.00 Novice in poročilo 
OKC, 6.15 Časoplov, 6.30 
Odkrivamo skrivnostni 
zvok, 7.00 2. jutranja kro-
nika RaSlo, 8.00 Poročila, 
8.40 melodiji tedna (sloven-
ska, tuja), 8.45 Poročilo PU 
Celje, 10.00 Novice, 11.15 
Radi ste jih poslušali, 12.00 
Novice, 12.15 Od petka do 
petka, 13.00 Kulturni mo-
zaik, 14.00 Regijske novice, 
15.00 Šport danes, 15.30 
Dogodki in odmevi RaSlo, 
17.00 Kronika, 17.45 Melo-
diji tedna (slovenska, tuja), 
18.00 Poglejte v zvezde z 
Gordano in Dolores, 19.00 
Novice, 19.15 Gostimo go-
stoljubnega glasbenega 
gurmana, 24.00 SNOP (Ra-
dio Celje)

SOBOTA,
19. september

5.00 Začetek jutranje-
ga programa, 5.20 Ena po 
domače, 5.30 Horoskop, 
5.40 Domača melodija te-
dna, 6.00 Novice in poro-
čilo OKC, 6.15 Časoplov, 
7.00 2. jutranja kronika 
RaSlo, 8.00 Poročila, 8.45 
Melodiji tedna (slovenska, 
tuja), 9.15 Otroški radio, 
10.00 Novice, 10.15 Sončni 
žarek, 11.00 Kulturni moza-
ik, 11.20 Kuhajmo skupaj, 
ponovitev, 12.00 Novice, 
12.15 Tedenski osir, 14.00 
Regijske novice, 14.15 Go-
stimo gostoljubnega glas-
benega gurmana, pono-
vitev, 15.00 Šport danes, 
15.30 Dogodki in odmevi 
RaSlo, 17.00 Kronika, 17.45 
Melodiji tedna (slovenska, 
tuja),18.00 Lestvica - 20 
vročih Radia Celje, 19.00 
Novice, 24.00 SNOP (Radio 
Celje)

NEDELJA,
20. september

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 5.40 
Domača melodija tedna, 
6.00 Novice in poročilo OKC, 
6.15 Časoplov, 7.00 2. jutra-
nja kronika RaSlo, 8.00 Po-
ročila, 8.45 Melodiji tedna 
(slovenska, tuja), 9.10 Luč 
sveti v temi, 10.00 Novice, 
10.10 Znanci pred mikro-
fonom, Srečko Meh, 11.15 
Tedenski osir – ponovitev, 
12.00 Novice, 12.10 Pesem 
slovenske dežele, 13.00 
Čestitke in pozdravi, 24.00 
SNOP (Radio Celje)

PONEDELJEK,
21. september

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 5.40 
Domača melodija tedna, 
6.00 Novice in poročilo OKC, 
6.15 Časoplov, 6.30 Odkriva-
mo skrivnostni zvok, 7.00 2. 
jutranja kronika RaSlo, 8.00 
Poročila, 8.40 Melodiji te-
dna (slovenska, tuja), 8.45 
Poročilo PU Celje, 9.15 Pred-
stavitev skladb za melodije 
tedna, 10.00 Novice, 10.15 
Ponedeljkovo športno do-
poldne, 12.00 Novice, 12.15 
Vaš zakaj, naš zato, 13.00 
Kulturni mozaik, 13.15 Izbi-
ramo skladbe tedna, 14.00 
Regijske novice, 15.00 Šport 
danes, 15.30 Dogodki in od-
mevi RaSlo, 17.00 Kronika, 
17.45 Melodiji tedna (sloven-
ska, tuja), 18.00 Znanci pred 
mikrofonom, Srečko Meh, 
ponovitev, 19.00 Novice, 
19.15 Katrca, 24.00 SNOP 
(Radio Velenje)

TOREK,
22. september

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 5.40 
Domača melodija tedna, 
6.00 Novice in poročilo 
OKC, 6.15 Časoplov, 6.30 
Odkrivamo skrivnostni 
zvok, 7.00 2. jutranja kro-
nika RaSlo, 8.00 Poročila, 
8.40 Melodiji tedna (sloven-
ska, tuja), 8.45 Poročilo PU 
Celje, 9.15 Stetoskop, 10.00 
Novice, 12.00 Novice, 12.15 
Male živali, velike ljube-
zni, 13.00 Kulturni mozaik, 
14.00 Regijske novice, 15.00 
Šport danes, 15.30 Dogod-
ki in odmevi RaSlo, 17.00 
Kronika, 17.45 Melodiji te-
dna (slovenska, tuja), 18.00 
Strokovnjak svetuje, 19.00 
Novice, 19.15 Male živali, 
velike ljubezni, ponovitev, 
24.00 SNOP (Radio Velenje)

SREDA,
23. september

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-

mače, 5.30 Horoskop, 5.40 
Domača melodija tedna, 
6.00 Novice in poročilo OKC, 
6.15 Časoplov, 6.30 Odkri-
vamo skrivnostni zvok, 
7.00 2. jutranja kronika Ra-
Slo, 8.00 Poročila, 8.40 Me-
lodiji tedna (slovenska, tuja), 
8.45 Poročilo PU Celje, 10.00 
Novice, 10.15 Kuhajmo sku-
paj, 11.15 Zeleni val, 12.00 
Novice, 13.00 Kulturni mo-
zaik, 13.20 Mali O – pošta, 
13.30 Mali O – klici, 14.00 
Regijske novice, 15.00 Šport 
danes, 15.30 Dogodki in od-
mevi RaSlo, 16.20 Filmsko 
platno, 17.00 Kronika, 17.45 
Melodiji tedna (slovenska, 
tuja), 18.00 Pop čvek, 19.00 
Novice, 19.15 Zeleni val, po-
novitev, 24.00 SNOP (Radio 
Velenje)

ČETRTEK, 17. 9.

9.00 do 17.00 Muzej Vrbovec 
Nazarje
Dan odprtih vrat ob 14. 
obletnici delovanja

16.00 Velenjski grad
Alja Krofl : Edina 
prebivalka svojega 
plemena
delavnica za otroke in 
mlade ob razstavi

17.00 Pokrajinski muzej Celje
Kulturnozgodovinska 
zbirka s Celjskim 
stropom
javno vodstvo po razstavi

18.00 Velenjski grad
Življenje v novem mestu: 
Velenje in njegove 
urbane identitete 
1945–1960
predava: dr. Jože Hudales

19.00 Galerija Železarskega 
muzeja Teharje
Ptice sveta
odprtje fotografske razstave 
Gorazda Goloba

19.00 Ekomuzej Žalec
Mož, ki je sooblikoval 
Savinjsko dolino
razstava ob 150-letnici 
rojstva Frana Robleka

19.00 Grad Vrbovec Nazarje
Odprtje novih prostorov 
knjižnice Nazarje

19.19 Knjižnica Velenje
Prijateljstvo za določen 
čas ali kako postati 
prostovoljec društva 
Hospic
predavata: Tatjana Šuha 
in Nina Gošnik

19.30 Glasbena šola Velenje
Veronika Celarc in Stina 
Strehar
orgelski koncert

Spored od 17. 9. do 23. 9.
Kinematografi  si pridržujejo 
pravico do spremembe pro-
grama.
Hitman: Agent 47 – akcijski, 
triler
četrtek, ponedeljek, torek, sre-
da: 17.00, 20.20
petek: 17.00, 20.20, 22.20
sobota: 15.00, 17.00, 20.20, 22.20
nedelja: 15.00, 17.00, 20.20
Jenny se poroči – komedija, 
drama
od ponedeljka do srede: 19.40
Julija in alfa Romeo – komedija
četrtek, petek, ponedeljek, to-
rek, sreda: 17.00, 18.45, 20.30
sobota, nedelja: 13.30, 15.15, 
17.00, 18.45, 20.30
Kar hočeš – komedija, znanstve-
na fantastika
četrtek, nedelja, ponedeljek, to-
rek, sreda: 19.00
petek, sobota: 19.00, 22.25
Labirint: Pogorišče – akcijski, 
znanstvena fantastika
četrtek, ponedeljek, torek, sre-
da: 16.00, 17.30, 18.30, 20.00, 
21.00
petek: 16.00, 17.30, 18.30, 
230.00, 21.00, 22.30
sobota: 15.00, 16.00, 17.30, 
18.30, 20.00, 21.00, 22.30
nedelja: 15.00, 16.00, 17.30, 
18.30, 20.00, 21.00
Minioni – animirani, sinh
četrtek, petek, ponedeljek, to-
rek, sreda: 16.30, 18.20
sobota, nedelja: 14.30, 16.30, 
18.20
Minioni – animirani, sinh, 3D
četrtek, petek, ponedeljek, to-
rek, sreda: 15.40, 17.40
sobota, nedelja: 13.40, 15.40, 
17.40
Misija: Nemogoče – Odpadni-
ška nacija – akcija
od četrtka do srede: 20.45
Nore počitnice: Nova generaci-
ja – komedija
četrtek, petek, ponedeljek, to-
rek, sreda: 16.15, 18.15, 20.15
sobota, nedelja: 14.15, 16.15, 
18.15, 20.15
Obisk – grozljivka, komedija
od četrtka do srede: 15.30, 17.25, 
19.20, 21.15
Razuzdanka – komedija
petek, sobota: 22.15
Straight Outta Compton - Zgod-
ba o N. W. A. – biografska drama
petek, sobota: 21.40

PETEK
18.00 Spuži na suhem – animi-
rana komedija, sinh. 3D
18.30 Še ena priložnost – dra-
ma, triler
19.45 Jenny se poroči – kome-
dija
21.30 Straight Outta Compton - 
Zgodba o N. W. A. – biografska 
drama
SOBOTA
18.00 Minioni – animirana ko-
medija, podnapisi
19.00 Še ena priložnost – dra-
ma, triler
19.45 Ljubezenska odiseja – do-
kumentarna komedija
21.30 Straight Outta Compton - 
Zgodba o N. W. A. – biografska 
drama

ČETRTEK
20.00 Nova prijateljica – drama
PETEK
18.00 Nova prijateljica – drama
20.00 Ljubezenska odiseja – do-
kumentarna romantična drama
SOBOTA
18.00 Ljubezenska odiseja – do-
kumentarna romantična drama
20.00 Nova prijateljica – drama
NEDELJA
18.00 Nova prijateljica – drama
20.00 Ljubezenska odiseja – do-
kumentarna romantična drama
SREDA
19.00 Prihajamo v miru – do-
kumentarni

NEDELJA
10.30 Prava nota 2 – glasbena 
komedija
16.00 Spuži na suhem – animi-
rana komedija, sinh. 3D
18.00 Jenny se poroči – kome-
dija
19.00 Še ena priložnost – dra-
ma, triler
20.00 Straight Outta Compton - 
Zgodba o N. W. A. – biografska 
drama
PONEDELJEK
18.00 Ljubezenska odiseja – do-
kumentarna komedija
20.00 Policist – komična krimi-
nalka

20.00 Branibor club Celje
Jonas Žnidaršič in gosti
stand up večer

20.00 Galerija eMCe plac Velenje
Moj planet
odprtje razstave Kaje Flis

PETEK, 18. 9.

18.00 Medobčinska splošna 
knjižnica Žalec
Ročna dela študijskega 
krožka Deteljica 
Univerze za tretje 
življenjsko obdobje Žalec
odprtje razstave

19.00 Glavni trg Celje
Naših 100+3 ali GCC gre v 
mesto svobode
tradicionalno druženje 
nekdanjih in sedanjih 
dijakov, učiteljev in 
prijateljev

19.00 Galerija Nika Ignjatiča 
Celje
Sprejemanja
odprtje prve samostojne in 
prodajne razstave slikarke 
Milene Šimunič

19.00 Titov trg Velenje
Jure Pukl kvartet 
in Pihalni orkester 
Premogovnika Velenje
koncert ob prazniku 
Mestne občine Velenje

19.30 Kulturni dom Zarja 
Trnovlje
Blazinec
drama v izvedbi KUD 
Zarja Trnovlje

19.30 SLG Celje
Učene ženske po motivih 
Molièrovih Učenih žensk
abonma Premiera in izven

22.00 Branibor club Celje
Oktoberfest žur z Gadi

SOBOTA, 19. 9.

11.00 do 19.00 Stari grad Celje
Živa zgodovina na 
Starem gradu

12.00 Glavni trg Celje
Rojstni dan Radia Celje z 
Modrijani, s Sopranos in 
z Novim tednikom
Kdo bo zapel z Modrijani?, 
nagradne igre, žrebanje 
naročnikov Novega 
tednika

14.00 Letno gledališče Limberk 
Griže
Magnetik festival 2015
festival elektronske glasbe

19.00 Dom kulture Svoboda 
Griže
Odprtje likovne razstave
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Podjetje NT&RC, d.o.o. opravlja časopisno-založni-
ško, radijsko in agencijsko-tržno dejavnost
Naslov: Prešernova 19, 3000 Celje,
telefon (03) 42 25 100, fax: (03) 54 41 032.

Direktorica: Anica Šrot Aužner

Naročnine: Vera Gmajner. Telefon: (03) 4225 171. 
Sprejem naročnin po e-pošti: vera.gmajner@nt-rc.si
Mesečna naročnina je 9,50 EUR. Za tujino je letna 
naročnina 228 EUR. Številka transakcijskega raču-
na: 06000  0026781320. Nenaročenih rokopisov in 
fotografij ne vračamo.

Tisk: Delo, d.d., Tiskarsko središče, Dunajska 5, 
direktor: Bogdan Romih. Novi tednik sodi med pro-
izvode, za katere se plačuje 9,5% davek na dodano 
vrednost.

NOVI TEDNIK
Odgovorna urednica: mag. Marjetka Raušl Lesjak
Namestnica odg. ur.: Tatjana Cvirn
Oblikovanje: Minja Bajagič
Računalniški prelom: Igor Šarlah, Andreja Balja
Fotografija: Sherpa, GrupA
E-mail uredništva: tednik@nt-rc.si
E-mail tehničnega uredništva: tehnika.tednik@nt-rc.si

RADIO CELJE
Odgovorna urednica: Bojana Avguštinčič
Namestnica odg. ur.:  Tina Strmčnik
E-mail: radio@nt-rc.si.
E-mail v studiu: info@radiocelje.com

UREDNIŠTVO
Robert Gorjanc, Janja Intihar, Brane Jeranko, 
Lea Komerički, Saška T. Ocvirk, Špela Ožir, Ivana 
Stamejčič, Simona Šolinič, Dean Šuster
Tajnica uredništva: Tea Podpečan
Lektorica: Tanja Drolec

AGENCIJA
Opravlja trženje oglasnega prostora v Novem tedni-
ku in Radiu Celje ter nudi ostale agencijske storitve.

Marketing: Marjan Brečko, Simona Brglez, 
Vojko Grabar, Eva Javoršek, Vesna Lejič Mlakar,
Kristina Šuhel

Telefon: (03) 42 25 100

Fax: (03)54 41 032, (03)54 43 511

Sprejem oglasov po elekt. pošti: agencija@nt-rc.si

19.00 Dom krajanov Šmartno v 
Rožni dolini
Mož moje žene
komedija v izvedbi 
Gledališke skupine KUD 
Šmartno v Rožni dolini

19.00 Titov trg Velenje
Jelena Rozga
koncert ob prazniku 
Mestne občine Velenje

19.30 Središče Celja, obrežje 
Savinje
Pozdrav ptic miru – 
sledimo svojim sanjam in 
premagajmo ovire
prireditev OŠ Lava

19.30 SLG Celje
Učene ženske po motivih 
Molièrovih Učenih žensk
abonma Sobota večerni 
in izven

20.00 Celjski mladinski center
Indija
potopisno predavanje Maše 
Župančič

20.30 Špital za prjatle Celje
La Bohemia
Vesna Prevolšek z gosti

20.30 Krčma TamKoUčiri Celje
Picksiebner
koncert

NEDELJA, 20. 9.

11.00 do 19.00 Stari grad Celje
Živa zgodovina na 
Starem gradu

11.00 Pokrajinski muzej Celje
Grofje Celjski
javno vodstvo po razstavi

11.00 Citycenter Celje
Dedkov otok
pravljična ura v otroškem 
parku Džungla

16.00 Dom krajanov Šmartno v 
Rožni dolini
Mož moje žene
komedija v izvedbi 
Gledališke skupine KUD 
Šmartno v Rožni dolini

TOREK, 22. 9.

16.00 Dom starejših Šentjur
Nastop folklorne skupine 
Blagovna

17.00 Osrednja knjižnica Celje
Psihoanaliza in film
predava dr. Dušan Rutar

18.00 Galerija Zgornji trg Šentjur
Motivi Kalobja
razstava likovnih del 
poletnega ex tempora s 
spremljevalnim kulturnim 
programom

19.00 Medobčinska splošna 
knjižnica Žalec
Večer z Majo Gal Štromar
z vsestransko umetnico se 
bo pogovarjal Zoran Pevec

19.30 SLG Celje
Učene ženske po motivih 
Molièrovih Učenih žensk
abonma Torek in izven

SREDA, 23. 9.

18.00 Muzej novejše zgodovine 
Celje
S puško in knjigo: 
narodnoosvobodilni 
boj slovenskega naroda 
1941–1945
predstavitev knjige 
slovenskega zgodovinarja 
in kolumnista Boža Repeta

Naredimo Celje 
zeleno

PETEK, 18. 9.

10.00 do 19.00 Krekov trg
Zelena avenija, 
reciklirana ulica, 
razstava primeri dobre 
prakse krajinske 
arhitekture, pesniška 
instalacija Zlata kletka

10.00 do 19.00 Celjski mladinski 
center
Razstava zavoda Fokus 
Črno na belem, zbiranje 
starih koles

SOBOTA, 19. 9.

10.00 do 17.00 Krekov trg
Zelena avenija, 
reciklirana ulica, 
razstava primeri dobre 
prakse krajinske 
arhitekture, pesniška 
instalacija Zlata kletka

10.00 do 17.00 Celjski mladinski 
center
Razstava zavoda Fokus 
Črno na belem, zbiranje 
starih koles

Pikin festival 
Velenje

NEDELJA, 20. 9.

10.00 do 17.00 TRC Jezero
Ustvarjalne delavnice 
štirih letnih časov

10.00 do 18.30 TRC Jezero – 
zunanja prizorišča
Dogajanja v Pikini deželi

10.30 TRC Jezero – Kapitanov 
oder
Plesna šola Spin
plesni nastop

11.30 TRC Jezero – Kapitanov 
oder
Anika Horvat s 
kitaristom
pesmi za otroke

13.30 TRC Jezero – Kapitanov 
oder
Godba veteranov 
Univerze za III. 
življenjsko obdobje 
Velenje
glasbeni nastop

15.00 TRC Jezero – Gusarski 
oder
Papelito in Brencl banda: 
Papir'n'muzka
predstava in koncert

16.00 TRC Jezero – Kapitanov 
oder
Svečana otvoritev 
festivala in zabava z 
Maraayo

PONEDELJEK, 21. 9.

9.00 do 13.30 in 15.30 do 18.00 
TRC Jezero
Ustvarjalne delavnice 
štirih letnih časov

9.00 do 18.30 TRC Jezero – 
zunanja prizorišča
Dogajanja v Pikini deželi

17.00 TRC Jezero – Gusarski oder
Manca Dremel
glasbeni nastop

TOREK, 22. 9.

9.00 do 13.30 in 15.30 do 18.00 
TRC Jezero
Ustvarjalne delavnice 
štirih letnih časov

9.00 do 18.30 TRC Jezero – 
zunanja prizorišča
Dogajanje v Pikini deželi

17.00 TRC Jezero – Gusarski oder
M dance
kolaž plesnih točk

19.30 Dom kulture Velenje
Večer s častno 
pokroviteljico Pikinega 
festivala Katarino Čas

SREDA, 23. 9.

9.00 do 13.30 in 15.30 do 18.00 
TRC Jezero
Ustvarjalne delavnice 
štirih letnih časov

9.00 do 18.30 TRC Jezero – 
zunanja prizorišča
Dogajanja v Pikini deželi

17.00 TRC Jezero – Gusarski oder
Hiša bendov se predstavi

Društva vabijo
ČETRTEK, 17. 9.

17.00 Center za samostojno 
učenje Nazarje
Kako s tapkanjem trajno 
odpravimo alergije, stres, 
strahove …
delavnica

19.00 Celjski dom
O pomočeh in izcelitvah 
po duhovni metodi Bruna 
Groeninga
informativno predavanje

PETEK, 18. 9.

8.00 Parkirišče za pošto Velenje
Kramarski sejem

18.00 Kulturni dom Štore
Slavnostna prireditev ob 
70-letnici ustanovitve 
prostovoljnega gasilskega 
društva

SOBOTA, 19. 9.

8.00 do 12.00 Žalec
Podeželska tržnica

8.00 Ploščad centra Nova in 
Cankarjeva ulica Velenje
Mestna tržnica Velenje

8.00 Parkirišče za pošto Velenje
Kramarski sejem

9.00 Šlandrov trg Žalec
Tek po ulicah Žalca

9.00 Pred Ekomuzejem Žalec
Brezplačni vodeni ogledi 
Žalca

9.00 do 13.00 Osrednja knjižnica 
Celje
Cart – sejem unikatnih 
izdelkov

10.00 Branibor club Celje
Otroške ustvarjalne 
delavnice

16.00 Celjski mladinski center
Avdicija za manekene in 
manekenke

16.00 do 18.00 Ribnik vrbje
Ponirkove otroške 
delavnice in jezdenje 
ponijev

18.00 Gasilski dom Zreče
Delavska veselica treh 
generacij

za zabavo bo poskrbel 
Ansambel Banovšek

PONEDELJEK, 21. 9.

14.00 Mladinski center Velenje
Središče mladih in otrok 
Velenje
od ponedeljka do četrtka: 
učna pomoč, interaktivne, 
kuharske, ustvarjalne, 
glasbene delavnice …

Razstave

Celjski strop: razstava Kri bo 
tekla za svobodo zlato, 500-letni-
ca slovenskega kmečkega upora; 
do preklica

Stari grad Celje, stolp nad 
Pelikanovo potjo: zvočna insta-
lacija Gašperja Piana Svetlikanje 
prekletih/ Flickering of the da-
mned, do nadaljnjega

Galerija AQ Celje: fotografska 
razstava Špele Bergant, The Bur-
ning Red, do 30. 9.

Osrednja knjižnica Celje: 
razstava, prof. dr. Marja Boršnik, 
prva dama slovenske slavistike; 
avtorici razstave: dr. Eva Premk 
Bogataj in dr. Francka Premk, 
do 24. 9.

Likovni salon Celje: samo-
stojna razstava Mito Gegič, do 
4. 10.

Galerija Kvartirna hiša Ce-
lje: razstava Emi Vega, Made in 
Metelkova, do 30. 9.

Galerija Volk Celje: razstava 
likovnih del ustvarjenih na XVII. 
poletnem slikarskem extempo-
ru: Celjske poletne vedute, do 
30. 9.

Galerija Mercator centra Ce-
lje: razstava Mravljica tihožitje 
2015, XIII. uličnega slikanja ti-
hožitij, do 30. 9.

Glavni trg Celje: ulična raz-
stava Moja mlada leta – Celje 
1945, do 30. 9.

Mestna plaža: razstava Sa-
vinjske kopele, Celjsko mestno 
kopališče na Savinji ob koncu 
19. in začetku 20. stoletja, do 30. 
9.; razstava izdelkov nastalih na 
delavnici Fotografskega društva 
Celje, do 23. 9.

Grad Podsreda, galerijski 
prostori: razstava steklenih 
mojstrovin Razkošje v steklu – 
Design studio Gry, do 31. 12.

Jakijeva hiša – Galerija Na-
zarje: razstava Gorana J. Hor-
vata Med peklom in rajem, do 
11. 10.



24 Št. 37, 17. september 2015ZANIMIVOSTI

Po Vlogi za Emo vlogi za 
Matejo in Alena

»Bilo je kot v filmu,« je še vedno prvi stavek ob obujanju 
spominov na tisto soboto, 22. avgusta. In prav s filmom se 
je vse skupaj tudi začelo. Mateja Zorko se je podpisala pod 
scenarij filma Vloga za Emo, Alen Pavšer je prevzel režijo.

podrla vse rekorde. Ljubezen 
do filma pa je neločljivo po-
vezala tudi dve srci, ki sta 
najprej ves ta čas utripali za 
Emo. Kmalu pa le še drugo 
za drugo.

Mateja in Alen sta se sre-
čala kot sodelavca in posta-
la prijatelja. V najbolj stre-
snih in napornih trenutkih 
ustvarjalnega procesa je 
človek takšen, kot je, brez 
mask in olepšav. Bila sta 
si všeč. Ko je po premieri 
filma padel zastor, sta ugo-
tovila, da si življenja drug 
brez drugega enostavno ne 
predstavljata več. Ko sta se 
kmalu po selitvi v Šentjur 
sprehajala po tamkajšnjih 
ulicah, je Mateja mimogre-
de navrgla, kako je nekoč 
sanjala o poroki ob bazenu. 
Ne katerem koli. Čeprav ga 
še ni videla, je vedela, da bi 
bil šentjurski bazen prava 
kulisa za filmsko poroko. 
»Alen je moški akcije. Princ, 
ki uresniči še tako tiho že-
ljo,« nasmejano izda Mateja. 
Ko jo je čez dva tedna prese-
netil z vprašanjem, ni okle-
vala niti za trenutek.

Na veliki dogodek so se 
začeli pripravljati že v maju. 
Taktirko je v roke vzela Ale-
nova mama Natalija, ki ima 
za to prav posebno žilico. 
Če bi se življenje drugače 
obrnilo, bi postala organi-
zatorka porok. Tokratni se 
je seveda posvetila z izje-
mno pozornostjo in kot se 
strinjata mladoporočenca, 
je svojo nalogo opravila z 

odliko. »Osnovno predstavo, 
ki sem jo imela o sanjskem 
poročnem dnevu, je izvr-
stno uresničila in dodelala 
do najmanjših podrobnosti. 
Meni pa je Alen naložil le to, 
da pridem na poroko sreč-
na, spočita in dobre volje. 
In bilo je resnično filmsko 
in nepozabno.«

Poročila ju je Marijana 
Kolenko, ki je z obema po-
vezana že vrsto let. Njene 
izbrane besede so bile zato 
še bolj doživete in osebne. 
In ko je zadnji večerni sočni 
žarek poljubil gladino vode 
v ozadju, sta se Mateja in 
Alen prvič poljubila kot mož 
in žena.

Nadaljevalo se je v noč, ki 
si jo bosta sama in vsi nju-
ni povabljenci zapomnili 
za vedno. Še vedno urejata 
vtise in se veselita poročne-
ga potovanja konec oktobra. 
»Izbrala sva Budvo. Tam še 
nihče od naju ni bil, pa še 
na letalo mi ni treba,« je za-
dovoljna Mateja, ki se v tem 
pogledu najbolje počuti tr-
dno na tleh.

Vmes pa že nastajajo novi 
projekti, saj se od ustvarjalne 
energije v njunem domu kar 
iskri. »Morda bova posnela 
še kakšen videospot v svo-
ji produkciji, promocijski 
film, spisala kakšen scenarij 
in mladim pomagala, da uja-
mejo svoje sanje. Tako neka-
ko nameravava preživeti vsa 
leta do zlate poroke,« srečno 
zaključita zakonca Pavšer.

StO

FOTO TEDNA Vidim te! Foto: SHERPA

Ko so se še vsi skupaj sra-
mežljivo spogledovali z me-
galomanskim projektom, si 
nihče ni predstavljal, kako se 

bodo stvari razvile. Vloga za 
Emo je postala filmska uspe-
šnica, ki je v zgodovini slo-
venskega neodvisnega filma 
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Dijak drugega letnika 
srednje elektro in raču-
nalniške šole v Velenju 
igra harmoniko s takšnim 
zanosom in z ljubeznijo, 
da občinstva ne pusti rav-
nodušnega. »Lani so mi 
na Ljubečni ploskali celo 
med igranjem,« je odziva 
odkrito vesel Gašper, ki ne 
skriva, da tudi v nastope, 
ne zgolj v igranje, vloži ve-
liko truda.

Gašper je lani na tekmova-
nju Zlata harmonika prejel 
bronasto plaketo, letos pa 
celo srebrno. »Nagrade mi 
veliko pomenijo, so potrdi-
tev, da sem na pravi poti pri 
tem, kar počnem, in da je lju-
dem všeč, kar igram in kako 
igram,« je vesel tovrstnih 
spodbud. Obenem pove, da 
nagrade ne pridejo same od 
sebe: »Redno vadim po dve 
uri na dan. Resda ne skupaj, 
temveč po pol ure, vmes pa 
imam malo premora.« Pred 
tekmovanji je treba vaditi 
še več: »Takrat vadim tudi 
po pet ur dnevno. Pred tek-
movanjem na Ljubečni sem 
poleg tega trikrat tedensko 
vadil še z učiteljem Urošem 
Točajem.«

Meh razteguje z 
dušo in s srcem
Gašper Laznik iz Lepe Njive je prejemnik letošnje in lanske nagrade občinstva 
na tekmovanju Zlata harmonika na Ljubečni

Mladi harmonikar se zgleduje po Francu Miheliču. (Foto: Helena Murgelj)

Nasmeh je Gašperjev zaščitni znak. (Foto: GrupA)

Ljubezen do harmonike se 
je pri Gašperju rojevala po-
stopoma. Pravi, da ga je pri 
devetih letih za igranje začel 
navduševati oče Bojan, svoj 
ne nepomemben vpliv pa je 
imela tudi mama Mateja, ki 
je igrala ›malo‹ harmoniko in 
mu je pokazala prve prijeme. 
Ko se je nad tem glasbilom 
navdušil, ga ni ustavilo nič 
več. Njegov vzornik je Franc 
Mihelič: »Po njem se zgledu-
jem tudi po načinu nastopa 
na odru, skušam biti čim 
bolj nasmejan, poskušam 
biti enako dober kot on. On 
je res virtuoz.«

Harmonika ni edina v Ga-
šperjevem življenju. To ni 
nič posebnega, saj ponavadi 
tisti, ki se aktivno ukvarjajo s 
kakšno dejavnostjo, najdejo 
čas in priložnost, da karse-
da uporabno izkoristijo tudi 
preostali čas. Tako Gašper 
rad igra tudi nogomet, ukvar-
ja pa se še z ljubiteljskim lo-
vom in ribolovom.

Pri Laznikovih kaže, da 
bodo imeli pravi ansambel 
že kar doma. Medtem ko 
Gašper razteguje meh kot za 
šalo, njegov mlajši brat Matic 
igra trobento, najmlajši Ja-

kob pa se kljub šele petim le-
tom že navdušuje za kitaro.

In načrti za naprej? Glas-
bene želje so povezane z 
ustanovitvijo ansambla: »Že 
zdaj se razgledujem po glas-
benem ozvočenju in ga bom 
začel kupovati, potem pa bo 
treba najprej opraviti še voz-

niški izpit. Ko bo ta ›pod stre-
ho‹, bom sestavil ansambel 
in nastopal z njim.« Načrti 
›na kratek rok‹ pa ostajajo 
različna tekmovanja, kot je 
Zlata harmonika. Prvi nasle-
dnji poskus bo na Pohorski 
cokli.

MARJETKA R. LESJAK

Na letošnjem tekmovanju Zlata har-
monika je Gašper nastopil s skladbami 
Franca Miheliča Pri tušku, z venčkom 
Al me boš kaj rada imela in z Avseniko-
vo Pozno v noč.

Trud učitelja 
tisočkrat 
poplačan

Tako o Gašperjevih uspehih pravi njegov učitelj har-
monike Uroš Točaj:

»Te nagrade učencev mi pomenijo zelo veliko. Po njih 
se vidi uspešnost učitelja. Ob takšnih rezultatih učencev 
je trud učitelja poplačan tisočkrat.

Gašper je zelo preprost kmečki fant, ki prihaja z dežele 
in mu slovenska narodnozabavna glasba vre iz srca. Kot 
učenec je zelo priden, poslušen in nenazadnje tudi dober 
prijatelj. Če med učiteljem in učencem ni dobrih odno-
sov, namreč tudi rezultatov ne more biti. Igra z dušo in 
s srcem. To je zelo pomembno, kajti danes je ogromno 
godcev, ki sicer zelo dobro igrajo. Manjka pa godcev, ki 
bi glasbo čutili in potem znali to prenesti na glasbilo.

Igranje harmonike je v Sloveniji zelo razvito, zato se 
za izumrtje tega glasbila ni treba bati. Današnja glasba 
je sicer začela postajati vedno bolj umetno narejena in se 
čedalje bolj odmika od prave ljudske glasbe, harmonika 
pa je bila in ostaja pristno ljudsko glasbilo.«

»Harmonika je bila in ostaja ljudsko glasbilo.«

Vozi me vlak 
čez mejo

Za vsako 
težavo se obliž 
najde
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Njena energija je nalezljiva in njena vera 
v boljši svet opogumljajoča. Umetnica po 
duši iz zapovedanih družbenih kalupov 
vedno znova izstopa s svojo edinstveno-
stjo in samozavestjo. Po drugi strani se s 
prizemljeno skromnostjo pokloni vsemu 
tistemu, kar bi moralo predstavljati temelj 
vsakemu posamezniku, narodu in člove-
štvu nasploh. Že enajst let je ravnateljica 
v Osnovni šoli Lava. Primere dobre prakse 
vztrajno goji, tudi ko se projektni roki kon-
čajo. In najbolj pomembnih lekcij se ne 
naveliča ponavljati. »Tudi če bodo zaradi 
njih samo dva ali trije drugače živeli in 
delali, je vredno,« je prepričana tokratna 
sogovornica Marijana Kolenko.

Kot pravi, znamo biti ljudje včasih tako 
zelo ozkogledi pri normah, ki dušijo našo 
ustvarjalnost, neobremenjenost in širino. Po 
drugi strani pa ne vemo več čisto dobro, za 
čim bi bilo vredno neomajno stati. »Ustaljeni 
vzorci so največja težava naših možganov. 
Na račun tega, da sem nekoliko samosvoja, 
sem slišala tudi kaj grdega. A sem se naučila 
iti čez to. Dokler nikomur ne škodujem in 
svoje delo opravljam s toliko odgovornosti in 
zdrave pameti, je res povsem nepomembno, 
ali sta uhana enaka ali ne. To je stvar oseb-
nosti in kreativnosti. Jaz pa bi rada otroke 
naučila, da je pomembna vsebina. Da je na 
svetu še najmanj pomembno, kakšno znam-
ko oblačil ima kdo na sebi. Tudi na svojem 
profesionalnem področju pogrešam več 
odprtosti. Umetno uvajamo ustvarjalnost, 
inovativnost, podjetnost, namesto da bi 
otrokom enostavno pustili, da izživijo svoje 
največje potenciale.«

Ta konec tedna bodo v Celju spet vzletele 
ptice miru. Po eni strani so že naše stare 
znanke, po drugi še vedno marsikdo ne ve, 
za kaj sploh gre.

Pred enajstimi leti, ko sem postala rav-
nateljica, smo imeli projekt, ki smo ga ob 
mednarodnem dnevu miru v mestu zaključili 
s prijetno prireditvijo. Že takrat smo želeli 
sporočiti, kako pomemben je za vse nas mir 
in kako si moramo vedno znova prizadevati, 
da ga ohranjamo. Projekt se je iztekel, ideja 
pa je bila preveč pomembna, da bi jo opustili. 

So kalupi, iz katerih je pametno izstopiti, 
in so temelji, ki jih je treba spoštovati
Ob svetovnem dnevu miru z ambasadorko ptic miru, ravnateljico Marijano Kolenko

je tako kot objem. Predstavlja nam varnost, 
sprejetost, ljubezen, a če ni podarjen iz pra-
vih razlogov, ne pomeni nič od tega. Današnji 
otroci so veliki individualisti in tudi egoisti. 
Sobivanja v dobrem, še bolj pa v slabem, se 
morajo preprosto naučiti. Tega tudi odrasli 
ne znajo vedno in prav otroci so tisti, ki jim 
kakšno pozitivno sporočilo najlažje predajo. 
Vsak dan bi se morali zavedati, da nam nič v 
življenji ni samoumevno podarjeno. In samo 
z aktivnim delom lahko otroke pripravimo 
do tega, da bodo začeli razmišljati in tudi 
delovati v pravo smer.

Pravite, da je razvijanje tovrstnih kom-
petenc posebnost v slovenskem prostoru. 
Je res lahko nekaj tako pomembnega pre-
puščeno zgolj predanosti in zavzetosti po-
sameznega ravnatelja?

res poenotiti. Ko recimo govorimo o vredno-
tah, je povsem jasno, da ima vsak svoj nabor 
najpomembnejših. A tiste temeljne, ki nas 
združujejo kot narod in človeštvo, bi morale 
biti jasne in nedvoumne.

Ob tem kar naprej poslušamo o krizi 
vrednot …

Niso vrednote v krizi. V krizi smo ljudje, 
ki nismo prepoznali vrednosti določenih 
vrednot. Denar na primer nikoli ne bi smel 
biti vrednota. Je pa kapital vsekakor nujno 
potreben in do tega bi morali imeti zdrav 
odnos. Koliko ga kdo potrebuje, je individu-
alno. Razumljivo, da si starši želijo, da bi bili 
otroci materialno preskrbljeni. Toda v prvi 
vrsti bi se morali zavedati, da so najboljša 
pot do tega pozitiven odnos do kakovostne 
izobrazbe, dobre delovne navade in odgovor-
nost, aktivno državljanstvo, spoštljivost do 
soljudi, odprtost do različnih ciljnih skupin, 
kritično in ustvarjalno razmišljanje ter nena-
zadnje zdrav odnos do samega sebe.

Bi lahko rekli, da je ideal zdrava samo-
zavest, ki je odporna na zunanje vplive?

Ko otroka opremiš z vsemi prej omenjeni-
mi kompetencami, ga oblikuješ v samozave-
stnega človeka. Seveda je zdrava samozavest 
nekaj, kar lahko danes iščeš z lučjo pri belem 
dnevu. Gremo namreč iz ene skrajnosti v 
drugo. Vsak posameznik mora vedeti, da so 
področja, kjer je lahko zelo dober. A nihče 
ni dober v vsem. Pomembno je prepoznati, 
kdo si, kako deluješ, kje so tvoje močne in 
kje šibke točke. Prve ti dajejo samozavest in 
moč, da lahko izboljšaš tudi svoje slabosti. 
Pri tem gre za aktiven pristop v življenju. Če 
govorim čisto konkretno, sem sama odgovor-
na za svoje zdravje, ne država. Sama sem 
odgovorna, da bom lepo ravnala z ljudmi, 
noben zakon me ne more k temu prisiliti. 
Sama sem odgovorna, da prosim za pomoč, 
če jo potrebujem. Pri tem moram vedeti, da 
zaradi zavrnitve nisem nič manj vredna. No-
bena zavrnitev mi ne bi smela vzeti poguma, 
da ne bi ob kakšni drugi priložnosti spet dvi-
gnila svojega glasu in predstavila svoje ideje.

»Z geslom ›sodeluj in spremeni‹ otroke spodbujamo k zavesti, 
da ne bo nihče nič naredil namesto njih. Vsak je zavezan, 
da v mozaik skupnosti prispeva po svojih najboljših močeh – 
med seboj, v družini ali širši skupnosti.
Sanje in cilje lahko dosežeš le, če živiš v svobodi in miru. Dostojno delo pomeni 
tudi to, da se za življenje usposobiš tako, da boš sposoben poskrbeti zase in nekaj 
spremeniti na bolje. Filozofija za celotnim projektom je zelo globoka in široka. Precej 
bolj, kot se je otroci trenutno zavedajo.«

»V šoli smo začeli uvajati model državljanskih kompetenc. 
Gre za nekaj novega v slovenskem šolskem prostoru.
Otroke želimo naučiti aktivnega državljanstva, socialnih in kulturnih kompetenc. Vedeti 
morajo, kako pomembno je sobivati, se boriti proti vsakemu nasilju in se zavedati, da 
je v sodobnem svetu mir vsak dan znova na preizkušnji. Ob svetovni begunski krizi ne 
bi smeli pozabiti na vsa krizna žarišča po svetu. To, da vsega tega gorja nimamo na 
svojem pragu, je zgolj velika sreča in neskončen privilegij.«

Marijana Kolenko s svojimi sodelavci in učenci ptice miru 
v let pošilja že 11 let.

»Zgodaj sem se 
naučila reševati 
težave. Spoznala sem, 
da je enostavno treba 
najti energijo in moč 
ter iti dalje, da je jutri 
nov dan, da ne moreš 
ždeti na mrtvi točki, 
da nihče, ne šola, ne 
država, ne družba, 
ne bo ničesar naredil 
namesto mene.
Tudi veliko polen sem v življenju 
dobila pod noge, vendar sem 
se naučila splezati čez. Veliko 
življenjskih veščin sem pridobila iz 
izkušenj. Današnji mladi imajo ob 
dobrem vodstvu v življenju morda 
to srečo, da jim čisto vsega ni 
treba izkusiti na lastnih ramenih.«

»Otrokov osebnostni 
razvoj in zdrav odnos 
do vsega in vsakogar 
bi morala starše 
najbolj skrbeti. Zato 
pri Pozdravu ptic miru 
vztrajamo že toliko let.«

Tako smo pripravili Pozdrav ptic miru. Pti-
ce so namreč simbol brezmejnosti, širine in 
svobode, saj jih omejuje le nebo. Ta simbo-
lika in osnovno vodilo »sodeluj in spremeni« 
nas kot rdeča nit spremljata vsa leta. Vedno 
znova pa izberemo podtemo, vezano na 
evropske projekte. V letu evropskega razvoja 
si prizadevamo za aktivno državljanstvo, z 
geslom »sledimo svojim sanjam in premagaj-
mo ovire za trajnostno rast in dostojno delo«.

Ptice miru zato niso le del septembrske 
prireditve, ampak vodilo za delo celo leto.

Tako je. Ne gre za projekt, ampak za vzgoj-
no vodilo, ki smo ga vpeli v vse pore od prve-
ga do devetega razreda. Že otroci iz vrtca so 
seznanjeni s sporočilom ptic miru. O tem se 
pogovarjamo ob vsaki priložnosti. Ne zato, 
da bi nekaj lepega napisali na papir. Zato, da 
bi bili to pripravljeni sprejeti in tako živeti. To 

V zadnjih letih smo v vzgoji in izobraževa-
nju res spregledali določene vzgojne princi-
pe. Ko govorimo o državljanskih, socialnih in 
kulturnih kompetencah, otrok tega ne morejo 
naučiti niti samo starši niti samo šola. Učni 
načrti vsebujejo dovolj odprtosti za te vsebi-
ne, seveda pa je pomembno, da to kot učitelji 
in ravnatelji tudi prepoznamo. Res pa je, da 
nismo vsi enaki. Sama sem na to mesto prišla 
z drugačnimi razmišljanjem, zelo nemateri-
alnim in za ta svet zelo čudnim. Zelo se mi 
zdi pomembno, da sem kot človek odprta do 
ljudi. To pomeni, da bom imela v odnosu z 
drugimi manj težav, da se bom znala prilago-
diti ali jih vsaj razumeti. Pri nas smo to obliko-
vali v razvojno smer, ki se je zavedajo učitelji, 
učenci in starši. Če pa je to zgolj prepuščeno 
neki avtonomiji znotraj učnih načrtov, lahko 
eni to prepoznajo in drugi ne. To bi morali 

To soboto bomo tradicionalno 
v sodelovanju obeležili 
svetovni dan miru in rojstni 
dan Radia Celje. Otroške 
delavnice in aktivnosti se 
bodo v mestu na različnih 
lokacijah začele že ob 10. uri. 
Točno opoldne bodo otroci 
s pticami miru odrsko štafeto 
predali ekipi Radia Celje.

Stremljenje k materialnemu je v sodob-
nem svetu pohodilo vse, kar je ljudi vedno 
združevalo. Vse tisto, kar jih je spodbujalo, 
da so znali stopiti skupaj, se skupaj veseli-
ti, si pomagati, vse tisto primarno. In ko so 
civilizacije to izgubile, se je običajno začel 
razkroj družbe. Zato so pozivi nazaj k naravi, 
nazaj k duhu človeka tako zelo pomembni. 
Vzgojiti moramo generacije otrok, ki bodo 
boljši! Ker samo tako bodo lahko delali dobra 
dela, samo tako bodo vedeli, kje je zdrava 
mera in kaj je temeljna vrednota.

Kaj pa je bilo tisto, kar je vas najbolj po-
zitivno izoblikovalo?

Najprej zdrava domača vzgoja. Prihajam iz 
številne družine, kjer smo se morali otroci, 
predvsem po smrti očeta, hitro postaviti na 
svoje noge in začeti razmišljati s svojo glavo. 
Doma so nas naučili odličnega sobivanja, 
odličnega spoštovanja do vsega in vseh. Ve-
dno je bila na mizi knjiga, veliko smo brali, 
veliko je brala mama. Človek, ki nič ne bere, 
se ne izobražuje, tudi nima od kod črpati. 
Naučili so me odgovorno delati, poslušati in 
zelo hitro razumeti, da so moje težave v pri-
merjavi z drugimi pravzaprav čisto majhne. 
Dobila sem dobro popotnico skozi izobra-
ževanje. Pravzaprav me niso spodbujali k 
veliko rečem, a kar je veliko bolj pomembno 
– nikoli me niso ovirali na poti do tega, kar 
sem želela doseči. Nič mi ni težko in pred-
vsem cenim ljudi.

SAŠKA T. OCVIRK
Foto: arhiv NT
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Celjski poklicni gasilci: 
vsi za enega, eden za vse
Direktor PGE Celje Janko Požežnik: »Gasilec ni poklic. Je poslanstvo!«

Poklicna gasilska enota Celje je zagotovo 
ena najsodobneje opremljenih v tem delu 
Evrope. V šestdesetih letih obstoja je doži-
vljala vzpone in padce ter obdobja razvoja in 
obdobja, ko je šlo za golo preživetje. A pre-
lomnico predstavlja zadnje desetletje, ko je 
enota doživela največji možen razvoj. Pred 
desetimi leti je bilo v njej 28 poklicnih ope-
rativnih gasilcev, danes jih je 48. Zamenjala 
je ves vozni park, v katerem je 19 gasilskih 
vozil, vso zaščitno opremo in opremo za re-
ševanje. Ključni dejavnik, brez katerega se 
to ne bi zgodilo, so zaposleni, pravi direktor 
PGE Celje Janko Požežnik.

»Naš kolektiv dela in diha kot eno. In če je 
tako dober tim, potem zanj nobena naloga ni 
neizvedljiva. Ustvarili smo enoto, kjer zaupa-
mo drug drugemu ne glede na to, ali gre za 
gasilca, vodjo gasilskih izmen ali poveljnika. 
Ideje vsakogar so enakovredne in so kamenček 
v mozaiku, ki ga gradimo skupaj. Če so dobre, 
jih uresničimo. Ravno tega se gasilci zavedajo, 
čutijo pripadnost, zato predlagajo ideje, kaj iz-
boljšati, kaj še nabaviti.«

Tudi navzven se čuti, da je PGE močna in 
da na terenu deluje izredno usklajeno. To 
velikokrat slišimo od različnih reševalcev, 
policistov in ostalih, ki posredujejo ob raz-
ličnih nesrečah.

Pravijo, da je veriga močna, kot je močan 
najšibkejši člen. Vendar pri nas najšibkejšega 
člena ni in ga nikoli ne sme biti. To je tisto, kar 
ljudje čutijo. Vsi, ki se odločijo za delo gasilca 
ali za prostovoljno gasilstvo, imajo poseben čut 
do sočloveka. Imeli smo na primer primere, ko 
so imeli gasilci pri sebi doma poplavo, a so naj-
prej pomagali drugim, ki so potrebovali pomoč. 
Največ so od vse te naše povezanosti pridobili 
ljudje. Tisti, za katere delamo, in tisti, ki jim 
rešujemo življenja.

Marsikdo bi na začetku poudarjal naložbe 
v preteklosti. Vi ste začeli pri svojih zapo-
slenih …

 … zato, ker gasilec ni poklic. To je poslan-
stvo. Ko sem pred devetimi leti prišel v to eki-
po, so operativni gasilci imeli še stare vojaške 
delovne obleke. Danes si tega nihče več ne zna 
predstavljati. Zato smo najprej poskrbeli za-
nje. S tem smo jim dali dostojanstvo. Dobili so 
ustrezno in varno opremo, nato smo to samo 
nadgrajevali. Ne gre za to, da imajo naši gasilci 
najdražjo zaščitno opremo, ampak najboljšo, 
ki jih ščiti, ko rešujejo ljudi v težkih pogojih.

Tudi gasilski dom ste gasilci sami obnovili.
Stavba je stara več kot petdeset let in s pono-

som lahko danes rečem, da ne kaže več videza 
takšne starosti. Obnovili smo jo v celoti, na-
mestili sončno elektrarno na strehi in toplotne 

Gasilska zveza Celje in Poklicna 
gasilska enota Celje pripravljata ob 
šestdesetletnici svojega delovanja 
26. septembra veliko gasilsko vajo 
in predstavitev reševalnih služb na 
parkirišču Spodnji grad v Celju, kjer bodo 
ljudje lahko videli, kako poteka reševanje 
ob nesrečah. Isti dan bo v kulturnem 
domu v Štorah slovesnost s podelitvijo 
spominskih odlikovanj društvom in 
posameznim članom GZ Celje in PGE 
Celje. Dan prej, 25. septembra, bo 
v Narodnem domu v Celju svečana 
akademija, v Citycentru pa bo na ogled 
filatelistična razstava na temo gasilstva. 
PGE Celje je ob tej priložnosti izdala tudi 
znamke s svojim znakom. Že v četrtek, 24. 
septembra bo v Osrednji knjižnici Celje 
predstavitev monografije GZ Celje in filma 
PGE Celje ob tej častitljivi obletnici.

črpalke. S tem smo ustvarili ustrezne pogoje za 
normalno delo. Največji zalogaj je bila seveda 
nabava tehnične opreme, ki jo imamo danes. 
A nam je uspelo tudi to. S pomočjo občine in 
delno države.

Kako nekomu v zadnjem desetletju, ko 
državo zaznamuje predvsem varčevanje na 
vseh področjih, uspe pri naložbah v sodobno 
opremo doseči največji preboj?

Tudi tako, da so naši zaposleni pripravljeni 
intenzivno sodelovati pri tržni dejavnosti. Opra-
vljamo pet servisnih dejavnosti (servise gasilnih 
aparatov, gasilskih črpalk, dihalnih aparatov, 
izvajanje tlačnih preizkusov in servis orodij We-
ber hydravlik), s katerimi pridobimo 28 odstot-
kov vseh finančnih sredstev, ki jih potrebujemo 
za svoje delovanje. 11 odstotkov vseh finančnih 
sredstev za PGE Celje primakne država, vendar 
to ni podarjen denar. Poleg tega, da delujemo 
na območju celjske občine, imamo koncesijo 

še v 13 občinah za reševanje ob prometnih ne-
srečah, nesrečah z nevarnimi snovmi in nesre-
čah na vodi in v njej. Tudi Mestna občina Celje 
se zelo zaveda pomena gasilcev. Malo več kot 
šestdeset odstotkov denarja za delovanje naše 
ekipe dobimo od lokalne skupnosti.

Med uspešnimi naložbami v zadnjem 
obdobju sta 42-metrska avtolestev, ki ste jo 
uporabili pri gašenju Alpeksa in Rakuševega 
mlina, in osemkolesnik za reševanje na tež-
ko dostopnih terenih, ki je edini v Sloveniji. 
Novost bo kmalu še gasilsko vozilo za gasilce 
potapljače.

V zadnjih letih smo na Celjskem imeli kar 
nekaj ekstremnih tragičnih nesreč na vodi in 
v njej. Vse to mi ni dalo miru, zato sem raz-
mišljal, kako izboljšati možnost reševanja v 
teh primerih. Zato smo se pred 4 leti odločili 
usposobiti, da bomo usposobili potapljaško 
enoto. Cilj je bil, da bi v vsaki izmeni imeli 
izšolane potapljače, ki bi bili na voljo v ga-
silskem domu, in sicer za pomoč v vsakem 
trenutku. Kajti če se zgodi nesreča in kliče-
mo potapljača reševalca, ki je takrat doma, 
izgubljamo čas in potem se na žalost zgodi, 
da lahko samo še iščemo žrtve. Toda naša 
naloga je reševati življenja. Imamo srečo, da 
je v PGE Celje vrhunski slovenski potapljaški 
strokovnjak Zlatko Šunko, ki zdaj potapljaško 
enoto tudi vodi. Naredili smo načrt dela, na-
bave opreme in usposabljanja, tako da zdaj 
enota operativno že deluje. Intenzivno se ves 
čas usposablja tako na naših rekah, jezerih in 
morju kot v tujini. Imamo gasilce potapljače, 
ki brez težav lahko rešujejo do štirideset me-
trov globine. Gasilsko vozilo z vso opremo 
za reševanje iz vode, ki ga pričakujemo spo-
mladi, je nadgradnja tega. Ko se bo zgodila 
nesreča, se bo ekipa lahko takoj odpeljala na 
kraj brez nakladanja opreme, klicanja pota-
pljačev in izgubljanja časa, saj pri tovrstnih 
nesrečah resnično štejejo sekunde. Odločitev 
za nabavo takšnega avtomobila je bila dobra.

Tudi z gasilskim reševalnim psom ste pre-
hiteli marsikatero gasilsko enoto.

Ves čas poskušamo iskati nove izzive in ta je 
eden od njih. Želimo biti prepoznavni, a tudi 
v korak s časom moramo iti. V enoti imamo 
tudi operativnega gasilca, ki je strokovnjak v 
šolanju psov. Njegova ideja o službenem psu 
je bila uresničljiva. Pes nam tako pomaga v 
različnih situacijah, do zdaj je bil že vključen 
v posredovanje na terenu. Izurjen je za iskanje 
pogrešanih v ekstremnih pogojih, ruševinah, v 
večjih prometnih nesrečah tovornjakov, avto-
busov ali vlakov, kjer pod gmoto železja lahko 
najde ponesrečence.

Je sodelovanje z ostalimi reševalnimi eki-
pami dobro?

Z reševalci nujne medicinske pomoči imamo 
skupne vaje in usposabljanja. Ko je nek človek 
poškodovan, mora tisti, ki pride prvi na kraj, 
začeti tudi prvi reševati. Zato sta dobro sode-
lovanje in izmenjava znanj dobrodošla. Tudi s 
policisti se je sodelovanje v zadnjih letih izbolj-
šalo, ravno pred kratkim sva se pogovarjala še 
s komandirjem Policijske postaje Celje, da ga 
bomo še okrepili. Stvari gredo v pravo smer.

Kaj pa odnos z ljudmi?
Ljudem so vrata naše PGE vedno odprta. K 

nam prihajajo ne samo otroci iz vrtca in šolarji, 
ampak tudi prostovoljni gasilci iz vse Slove-
nije in tujine, tudi iz posameznih podjetij. S 
takšnim načinom sodelovanja jim približamo 
svoje delo. Mislim, da so Celjani in prebivalci 
ostalih občin, kjer posredujemo, prav tako pre-
poznali pripravljenost in uspešnost pri našem 
poslanstvu.

Je res, da v Oddelku za gasilstvo v Izobra-
ževalnem centru za zaščito in reševanje Ig 
dobijo kar nekaj pobud za izboljšanje učne-
ga načrta ravno iz vrst PGE Celje?

Da. Dajemo predloge, kako v usposabljanje 
vnesti še kakšen program, za katerega se v 
praksi izkaže, da je koristen, in kako usposa-
bljanje še nadgraditi. Pogovarjamo se, da bi bila 
dobra ideja, če bi na Celjskem uredili gasilski 
vadbeni center. Možnosti namreč so. Lokaciji 
bi lahko bili v Laškem ali Zrečah. Verjamem, 
da bi ta projekt lahko zaživel že čez nekaj let, 
in tudi naši gasilci bi bili pri tem pripravljeni 
sodelovati.

Glede na optimizem – kje vidite PGE Celje 
čez pet let?

Prepričan sem, da bomo svoje delo v nasle-
dnjih letih dvignili še na višjo raven. Bodite pre-
pričani, da bomo še naprej sledili novostim tudi 
kar se opreme tiče in da bomo v samem vrhu 
po njeni sodobnosti in da jo bomo sposobni 
nabaviti, če bomo ocenili, da jo Celje potrebuje. 
Število nesreč se iz leta v leto povišuje, zato 
moramo biti na razpolago vedno z ustrezno 
opremo. Lahko imaš najdražjo opremo, vendar 
če z njo ne moreš rešiti življenja, potem se neka 
oprema ne more meriti v denarju. Ko pa rešiš ži-
vljenje nekomu, slediš svojemu poslanstvu. To 
je tisto, kar slehernega v naši ekipi žene naprej.

SIMONA ŠOLINIČ, foto: SHERPA

Direktor PGE Celje Janko Požežnik:

»Morate vedeti, da so gasilci izpostavljeni ne samo fizičnim 
naporom, ampak tudi psihičnemu stresu zaradi tragedij, 
ki jih vidijo. V celoviti oskrbi zaposlenih so zato ugodnosti, 
kot so obisk gledaliških predstav, savne in udeležba na 
različnih športnih aktivnostih. Ob gasilskem domu je tudi 
plezalna stena. V teh sprostitvah dajemo gasilcem na nek 
način tisto, kar jim je v posredovanjih v težkih situacijah 
odvzeto.«

PGE Celje je zaposlenih 57 ljudi, 48 od teh je operativnih gasilcev.
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Vozi me vlak čez mejo
Železna cesta nekoč močneje povezovala ljudi – Za vzpostavitev povezave podpisali tudi peticijo

Šest arhivov iz Slovenije 
in s Hrvaške je združilo 
moči za razstavo Z vlakom 
čez mejo/Z vlakom preko 
granice, ki so jo minuli četr-
tek odprli v Zgodovinskem 
arhivu Celje. S pomočjo ar-
hivskega gradiva so prika-
zali zgodovino železnic na 
obmejnem območju. Raz-
stava med drugim opozar-
ja, da železnice nikoli niso 
pomenile zgolj tehničnega 
napredka, temveč so vpliva-
le na medčloveške odnose 
železničarjev, potnikov in 
ljudi, živečih ob meji.

Arhivisti so v zadnjem 
mednarodnem projektu za-
grizli v raziskovanje zgodo-
vine petih železniških prog, 
ki prečkajo državno mejo na 
območju njihove pristojnosti. 
Raziskovali so torej proge 
na območju severovzhodne 
Slovenije in severozahodne 
Hrvaške. Posvetili so se tudi 
Južni železnici, ki je poveza-
la Dunaj in Trst in je pred-
stavljala osnovo za gradnjo 
ostalih prog. Po slovenskem 
ozemlju je vlak iz Gradca 
v Celje prvič pripeljal leta 
1846, odsek med Celjem in 
Ljubljano je bil odprt tri leta 
kasneje, med Ljubljano in 
Trstom pa leta 1857.

Kot je poudaril dr. Borut 
Batagelj, direktor Zgodovin-
skega arhiva Celje, ki je pro-
jekt vodil na slovenski strani 
meje, vzpostavitev železne 
ceste med dvema državama 

stil. Je pa proga danes edina 
opuščena, tam za razliko od 
ostalih štirih povezav torej 
ne poteka več mednarodni 
potniški promet.

Arhivi niso le 
glasnik preteklosti
Arhivi na obeh staneh 

meje so sicer že sodelovali, 
ko so pripravili projekt Mesta 
in trgi ob štajersko-hrvaški 
meji/Gradovi i trgovišta uz 
štajersko-hrvatsku granico. 
A z »železniškim« projektom 
želijo tematiko povezovanja 
tudi problematizirati. Kot 
ugotavljajo, železnice danes 
niso več takšen element po-
vezovanja kot nekoč. »V za-
dnjem času so spet obnovili 
nekaj neposrednih povezav, 
kar je zagotovo dobra novi-
ca, ob čemer si želimo, da bi 
povezave zaživele in postale 
tudi čez dan pogostejše, da 
bi vožnja z vlakom postala 
ljudem ob meji samoumev-
na odločitev.« Ob tem arhivi, 
vključeni v projekt, še doda-
jajo, da svoje vloge ne vidijo 
le v ohranjanju preteklosti, 
temveč se skušajo odzivati na 
aktualne razmere v družbi in 
opozarjati nanje.

TINA STRMČNIK
Foto: SHERPA

»Ne gradimo zgolj profesionalnih 
odnosov, ne sledimo zgolj strokovnim 
smernicam in debatam znotraj 
stroke, ampak želimo z našim 
delom povezovati oba naroda,« je 
ob odprtju razstave povedal direktor 
Zgodovinskega arhiva Celje dr. Borut 
Batagelj.

ni pomenila le možnosti 
prevoza potnikov ali tovora. 
Spodbudila je povezovanje 
ljudi, gospodarstva, ekono-
mije.

Tiri kot pravi 
blagoslov
Proga med Rogatcem in 

Krapino je bila zgrajena leta 
1930. Kljub velikim pričako-
vanjem so se predvsem obča-
ni na hrvaški strani pred od-
prtjem povezave že postarali. 
Tako na primer piše v peticiji 
iz leta 1907, ki jo hrani va-
raždinski arhiv. Peticija, na-
slovljena na tedanjo oblast, 
namreč pravi, da so mladi 
občani zagorske prestolnice 
več desetletij opazovali meri-
tve za gradnjo železnice. »Te 
so ponovili stokrat in ves čas 

obljubljali, da bodo zgradili 
železnico do Poljčan in nato 
do Grobelnega. Zdaj so isti 
ljudje že osiveli, govorice so 
potihnile. Ostal je le porog, 
da Hrvati ne moremo ničesar 
doseči.« Podpisniki peticije 
so bili povsem navdušeni, da 
je sosednja Štajerska zgradi-
la progo od Grobelnega do 
Rogatca ter krasen most čez 
reko Sotlo. Čudili so se ure-
jenemu območju ob progi in 
vzorni čistoči, medtem ko 
takšnega »blagoslova« niso 
bili deležni na hrvaški strani. 
»Ne dobimo tistega, kar nam 
pripada,« so tožili.

Hrvati in Slovenci 
kot eno
Proga med Kumrovcem in 

Stranjem je bila končana leta 

Društvo ljubiteljev železnic in 
železniških eksponatov je razsta-
vo obogatilo s predmeti iz svoje 
zbirke. Med drugim je prispevalo 
sprevodnikovo uniformo in tabli-
co z lokomotive, ki je vozila med 
Celjem in Zagrebom.

Poleg Južne železnice so bolj natančno predstavljene naslednje proge: Pragersko–Ptuj–Čakovec–Kotori-
ba/Varaždin, Zidani Most–Zagreb–Sisek, Čakovec–Mursko Središče–Lendava, Krapina–Rogatec, Savski 
Marof–Kumrovec–Stranje.

Urednika zbornika Borut Batagelj in Ana Tuk ter Veleposlanica Republike Hrvaške v Sloveniji Vesna 
Terzić (levo). Slednja meni, da bi morali posnemati vlake, ki že vrsto let povezujejo mesta, jezike, kulture 
na obeh straneh meje.

Na panojih so zajeli podatke o izgrajeni železnici, njeno dolžino, letnice izgradnje ter zanimivosti, o katerih pričajo ohranjeni dokumenti iz arhivov.

Društvo ljubiteljev železnic in železniških eksponatov Celje, ki mu 
predseduje Rudi Ljubej, bo ob letošnjih dnevih evropske kulturne de-
diščine v sodelovanju z območno celjsko enoto Zavoda za varstvo 
kulturne dediščine Slovenije organiziralo vodene oglede vodne postaje 
in kretniške postavljalnice. Ogled bo mogoče pospremiti tudi z obiskom 
razstave Z vlakom prek meje/Z vlakom preko granice.

Ljubitelji železnic si lahko ogledajo stare fotografije, vozovnice, naj-
različnejše listine, povezane z železnicami. V arhivih se je med drugim 
skrival tudi obračun stroškov banketa ob odprtju železniške proge med 
Rogatcem in Krapino.

Ko so se partnerji – državni arhivi iz Varaždina, Za-
greba, Medžimurja, pokrajinski arhiv Maribor in zgo-
dovinska arhiva s Ptuja in iz Celja – lotili projekta, vlaki 
niso vozili na štirih od petih čezmejnih železniških prog. 
Nato so sledila odprtja obujenih povezav. Znova je možno 
potovati od Ormoža do Čakovca, od Lendave do Čakovca 
ali od Rogatca proti Džurmancu. Od decembra naj bi bila 
na voznem redu zabeležena že nova dopoldanska vožnja 
od Celja, Rogatca, Džurmanca do Zagreba. Edina proga, 
ki je danes še opuščena, je med Kumrovcem in Stranjem.

1960. Po besedah Ane Tuk, 
ki je projekt koordinirala na 
hrvaški strani in je poleg Ba-
tagelja tudi soavtorica kata-
loga, ki je izšel ob razstavi, 
je gradnjo te povezave moč-
no podpirala tedanja oblast. 
Ob otvoritveni slovesnosti 
so izza govornice zadonele 
besede: »Hrvatje in Slovenci 

ob Sotli smo eno. Nova pro-
ga nas bo še tesneje povezala 
med seboj in s svetom.«

Pri tem so se že pet let po 
odprtju te železnice z obeh 
strani meje pojavljale zah-
teve po njeni ukinitvi, saj se 
tamkajšnji železniški promet 
ni ekonomsko izšel. Vendar 
politični vrh tega ni dopu-

Dokument iz leta 1969 
na primer priča, da se je 
Skupščina občine Šmarje 
pri Jelšah zavzemala za po-
gostejši tovorni promet po 
železnici, takratni proizva-
jalec mineralne vode Donat 
je zato kupce vode seznanil 
s finančnimi ugodnostmi ta-
kšnega prevoza. Vendar je 
poročal tudi o težavah, kot 
so bile na primer velik lom, 
počasen prevoz, težave pri 
ugotavljanju krivde loma.
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Za vsako težavo 
se obliž najde
Danski terapevt v Celju razvija revolucionarno protibolečinsko terapijo

Danski fizioterapevt in 
športni trener Mikel Hoff 
se je vse življenje ukvarjal z 
vprašanjem, kako učinkovi-
to odpraviti fizično bolečino 
in ljudem povrniti zdravje. 
Prišel je do spoznanja, da 
imajo vse zdravstvene teža-
ve izvor v frekvenčni motnji 
v celici. »Tako se rodi žarišče 
mišičnega vnetja, ki ga lah-
ko z bolečino začutimo šele 
čez leta. Zdravniki so se stri-
njali, da bi lahko večino te-
žav zatrli v kali, če bi le znali 
znova vzpostaviti pravo fre-
kvenco,« pravi Hoff. Kar se 
je zdelo nemogoče, danes s 
pomočjo posebnih obližev 
aminoterapije postaja resna 
alternativa protibolečinskim 
in regenerativnim posegom 
po vsem svetu.

Zgodba, ki jo pripoveduje 
sogovornik, je na meji verje-
tnega, vprašanje, ali obliže 
uporablja tudi sam, pa pov-
sem odveč, tudi če bi spregle-
dali okroglo nalepko kožne 
barve na njegovih sencih. »Ves 
čas,« se na široko nasmeje, 
»odkar vem, kako učinkoviti 
so, bi bil skrajno neumen, če 
bi se jim odrekel.« V Sloveniji 
je bil pred dnevi že desetič. 
Sem ga je pripeljalo znanstvo 
z mladima kineziologinjama 
Ulo Toplak in Ano Stankovič, 
ki sta se na Danskem v pet 
mesecev trajajoči študijski 
izmenjavi temeljito seznanili 
z revolucionarno zdravstveno 
metodo. V Celju bodo postavi-

Karbonska 
tehnologija iz Nase
Kot razlaga Hoff, je bila 

desetletja poglavitna teža-
va pri razvoju te ideje, kako 
najti ustrezen material, ki bi 
ohranjal frekvenco, se akti-
viral ob stiku s telesom in jo 
dovolj dolgo oddajal, da bi jo 
živčni sistem znova povzel 
in s tem spodbudil proces 
samozdravljenja. »Potem sem 
v Ameriki naletel na Nasine-

no diagnostiko krvne slike, 
merjenja različnih telesnih 
parametrov, so učinki tudi 
znanstveno preverljivi.«

Zdravljenje žarišča, 
ne pogorišča
Razvili so 70 vrst obližev 

različnih frekvenc, s katerimi 
naj bi zaustavili vnetne proce-
se v mišičnem tkivu. Učinek 
terapije se čuti takoj ali pa ne 
deluje. Kot pravi Hoff, se mu 
to še ni zgodilo. »Stvar je revo-
lucionarna predvsem zato, ker 
je lahko učinek na telo kve-
čjemu pozitiven. Če vzamete 
najbolj običajno paracetamol-
sko zdravilo proti bolečinam, 
njegove negativne sestavine 
ostanejo v telesu več kot leto, 
po drugi strani pa so v zelo 
veliki raziskavi na Švedskem 
ugotovili, da lahko največji del 
pozitivnega učinka na primer 
aspirina pripišemo placebu. 
Zakaj bi se torej zastruplja-

polnega zavračanja. In tako 
je edino prav. »Če zdravniki 
ne bi dvomili, bi bilo z njimi 
nekaj narobe. Mlajši so po 
pravilu bolj odprti za nova 
spoznanja. Če sem iskren, 
sem tudi sam prepričan, da 
je večina alternativnih metod 
bedarija. Kar me osebno lah-
ko prepriča, so rezultati. In 
k meni pridejo ljudje potem, 
ko vse drugo odpove. Eno-
stavno se je treba prepričati.« 
Po prvotnem pregledu bolni-
ku na izvorne točke boleči-
ne namesti različne obliže. 
Po treh dneh, ko izgubijo 
učinek, sledi prvi kontrolni 
pregled. V nadaljevanju si 
bolnik obliže vsakih nekaj 
dni zamenja sam. In kot po-
jasni Ula Toplak, je lahko 
relativno enostavna težava 
teniškega komolca z dvema 
obližema odpravljena že 
v nekaj dneh, lahko pa pri 
bolj zapletenem kroničnem 
obolenju zdravljenje traja 
tudi pol leta. »Pri nas smo na 
primer pomagali rokometa-
šu Tilnu Kodrinu. Pri strgani 
trebušni mišici traja rehabili-
tacija od šest do dvanajst te-
dnov. S pomočjo obližev je 
bil po dveh tednih nazaj na 
nogah.« Podobne izkušnje 
ima Hoff tudi z nemško no-
gometno reprezentanco. »Na 
zadnjem svetovnem prven-
stvu so bili vsi igralci pole-
pljeni, čeprav je le malokdo 
vedel, čemu. Regeneracija je 
bila vsaj pol krajša kot sicer. 
In to je nekaj, ob čemer nih-
če več ne zamahne z roko.«

SAŠKA T. OCVIRK
Foto: GrupA

Tokrat smo v Centru za zdravje in rekreacijo Top-Fit spremljali pregled pri gospe, ki je tožila zaradi hudih bolečin v kolenu. Ob pregledu je pri 
pritisku zaradi bolečine hudo nakremžila obraz. Potem ko so ji nalepili obliže, je očitno ni bolelo več. O izkušnjah na lastni koži vam bomo 
poročali prihodnjič.

Aminoterapijo v Sloveniji izvajajo od začetka leta. Dostopna je v Ce-
lju, Ljubljani, Slovenski Bistrici in Kopru, dogovarjajo pa se tudi za 
nekatere druge lokacije.

Ula Toplak se je diagnostike in zdravljenja pri aminoterapiji pet mese-
cev učila na Danskem. Kot pravi, ji je strokovno znanje Fakultete za 
šport univerze v Ljubljani prišlo prav, najbolj pomemben pa je občutek 
v prstih, ki si ga lahko pridobiš le z izkušnjami. Njen mentor Mikel Hoff 
Celje kot novo učno središče obišče vsak mesec.

»Četudi obliži odpravijo akutno vnetje 
in lahko pozdravijo tudi kronične 
težave, ne morejo trajno odpraviti 
nevarnosti, če svojemu telesu nismo 
pripravljeni prisluhniti in mu pomagati.
Življenjski slog je zelo pomemben. Ni vseeno, kaj jemo. 
Sladkor je ubijalec, ki podaljšuje vnetja v telesu. Po 
drugi strani nam zmerne pregrehe ne škodijo. Z njimi 
imunski sistem ohranjamo v formi. Pozorni moramo biti na 
simptome, kot so nenehna utrujenost, slabšanje spomina, 
hitra vzkipljivost. To so lahko znanilci resnih težav.«

»Ne zanima me 
denar. Vesel sem, 
če lahko ljudem 
pomagam.
Moja vizija je, da bi to 
terapijo prenesel tudi v 
dežele tretjega sveta. 
Brez škodljivih stranskih 
učinkov bi lahko pomagali 
številnim ljudem, 
predvsem otrokom …«

ga znanstvenika, ki je delal 
s karbonizirano kovino. Gre 
za material, iz katerega je na 
primer narejena sonda, ki so 
jo poslali na Pluton in ima 
edina vse zahtevane lastno-
sti refleksnega transmiterja. 
In tako smo rešili problem, 
ki nas je zaposloval desetle-
tja,« je še vedno navdušen 
Hoff. Kot pravi, se podobna 
revolucija v zdravstvu zgodi 
zelo redko. »Zdaj lahko brez 
stranskih učinkov, brez ke-
mičnih snovi zdravimo tako 
novorojenčke kot starejše. 
In ker uporabljamo klasič-

»Pri zdravljenju z obliži je zelo pomembno, da spijemo 
dovolj vode.
To je v bistvu edino, kar zahtevam od bolnika. In to sploh ni enostavno. Še posebej 
pri starejših ljudeh. Spijejo kozarec vode in se jim že zdi, da se utapljajo.«

li?« se sprašuje sogovornik. 
»Porušena frekvenca lahko 
pripelje do dvojega – kronič-
nega vnetja ali mutacije celic, 
ki jih poznamo kot rakave 
tvorbe. S frekvenčno terapijo 
telo spodbudimo, da tudi zelo 
hude težave reši pri izvoru, ne 
pa da gasimo požare oziroma 
odpravljamo simptome.«

Tudi nemški 
nogometaši so 
polepljeni
Odzivi uradne medicine 

se menda raztezajo vse od 
velikega navdušenja do po-

li izobraževalno središče, kjer 
se bodo usposabljali tako slo-

venski terapevti kot speciali-
zanti iz tujine.
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Najtežji pogoji
za največji užitek
»Kaj bi se jezil, ko si za napako kriv sam,« v smehu pove jadralni padalec Matjaž 
Sluga, svetovni podprvak v natančnosti pristajanja

Četrt stoletja mineva, 
odkar si Matjaž Sluga s 
pticami deli nebo. Prvič je 
poletel kot 16-letnik, pri 22 
letih je začel tekmovati in z 
vmesnim nekajletnim pre-
morom ostaja jadralnemu 
padalstvu zvest še danes. 
Kot med pogovorom kaže 
žar v njegovih očeh, bodo 
minila še dolga leta, preden 
bo zadnjič zložil jadralno 
padalo. »Imam srečo, v tem 
športu leta niso posebej po-
membna,« pove 41-letnik, 
ki se zaveda, da so ob re-
dnih treningih in dobri te-
lesni pripravljenosti dolgo-
letne izkušnje kot češnja na 
vrhu torte.

Razlika med letom 1998, 
ko je Matjaž Sluga postavil 
državni rekord in preletel 
130 kilometrov z Lisce v 
Gozd Martuljek, in letošnjim 
letom, ko čaka na uradno 
priznanje svetovnega rekor-
da v natančnosti pristajanja, 
saj je edini na svetu v osmih 
zaporednih pristankih sre-
dišče tarče zadel v razdalji 
manj kot pet centimetrov, je 
ogromna. Pravi, da so jadral-

»Uživam v težkih pogojih, ko sta 
močna termika in veter, pri čemer 
tudi pristanek ne sme biti na ravnini. 
V Indoneziji je bil pristanek na 
nagnjenem terenu, ker smo štartali 
na 1.450 metrih nadmorske višine in 
pristajali na 1.000 metrih, pri čemer 
je že ob osmi uri veter pihal s hitrostjo 
od 2 do 3 metre na sekundo. Če si res 
dobro pripravljen, v težjih pogojih prej 
dosežeš dober rezultat, v lažjih smo 
tekmovalci preveč skupaj.«

»Ko pristanek ne uspe, sem seveda 
jezen – a mislim, da me jeza še nikoli ni 
držala dlje kot pet minut. Tudi zato, ker 
se nimaš na koga niti na kaj jeziti. Če 
ne uspe, si kriv sam. Napaka je tvoja, 
nihče drug ni kriv.«

Matjaž Sluga je z jadralnim padalom prvič poletel kot 16-letnik. Sve-
tovni podprvak v natančnosti pristajanja ostaja z vmesnim nekajletnim 
premorom temu športu zvest že četrt stoletja.

Šport je stalnica v življenju družine Sluga – uživajo vsi štirje in če se le da, soproga in otroka Matjaža 
spremljajo tudi na tekmovanja. Razlika med sinom Matevžem in očkom Matjažem na eni strani ter hčerko 
Kajo in mamico Janjo na drugi je v tem, da je tekmovalnost zapisana le v moških genih. 12-letni Matevž je 
odličen duatlonec, lani je že bil tretji na državnem prvenstvu. Kombinacijo teka in kolesarjenja je spoznal 
kot prvošolec, in sicer po naključju ob prebiranju rezultatov cici duatlona v Novem tedniku. Gimnazijka 
Kaja se rada rekreira, trenirala je atletiko in tenis. Kljub temu da je Matjaž zelo tekmovalen, ne razume, 
zakaj starši tisti trenutek, ko otroka vpišejo v športni klub, stavijo le še na uspeh. »To je narobe!«

Brez športa Matjaž ni 
zdržal niti v tistih letih, ko 
je jadralno padalo odložil 
zaradi tega, ker sta s so-
progo gradila hišo. Takrat 
je tekmoval s štirikolesni-
ki in med drugim zmago-
val na državnih prvenstvih 
Slovenije in Hrvaške. Med 
tekmo v Jastrebarskem je 
staknil tudi edino športno 
poškodbo v življenju. Del-
ček sekunde je bil dovolj, 
da je »zamudil v ovinek« in 
posledice padca ter kotalje-
nja z motorjem po pobočju 
so bili na srečo le številne 
odrgnine, bolečina in spi-
ralni zlom golenice.

Lani avgusta so Matjaž Sluga ter Jože in Dejan Dovjak 
iz Sevc pri Rimskih Toplicah v enem dnevu osvojili vrh 
Triglava in se vrnili domov. Na kolesa so sedli natančno 
opolnoči, ob petih so jih odložili v Mojstrani, do Aljaže-
vega stolpa so prišli malo po osmi uri. Ob vrnitvi v dolino 
so jih pričakali preostali družinski člani, po kratkem po-
stanku pa je sledil povratek s kolesi v Rimske Toplice. Za 
prihodnje leto načrtujejo 24 vzponov v 24 urah na hrib v 
okolici Laškega, a natančna lokacija naj ostane skrivnost, 
da Matjaža, Jožeta in Dejana ne bi kdo prehitel.

na padala tako izpopolnjena, 
da si zdaj padalec v zraku 
lahko privošči vse tisto, česar 
si pred desetletji še v sanjah 
ni mogel predstavljati – tudi 
lupinge, na primer.

Zmanjkal kanček 
športne sreče
Letos je postal svetovni 

podprvak v natančnosti pri-
stajanja in to, da bi bil prvi 
na svetu, je zgrešil za zgolj 
en centimeter. »Če bi imel le 
kanček športne sreče …« mu 
za trenutek zmanjka besed, 
ko opiše, kako se je že videl 
na najvišji stopnici zmago-
valnega odra. V šesti seriji je 
poletelo že 80 tekmovalcev, 
na vzletišču jih je čakalo še 
41. Med tistimi na cilju so bili 
že vsi najboljši in Matjažu 
je odlično kazalo, saj je bil 
vodilni. A ker pravila v tem 
športu narekujejo, da je seri-
ja veljavna le, če poletijo prav 
vsi padalci, ki so na štartu, je 
zmaga padla v vodo. Ker za-
radi premočnega vetra serije 
niso mogli izvesti do konca, 
so obveljali rezultati prvih 
petih, ki so Matjažu prinesli 
drugo mesto.

Podobno kot se je zgodilo 
letos, je bilo tudi predlani 
na svetovnem prvenstvu na 

Bjelašnici v Bosni. Takrat se 
je tik pred pristankom obr-
nil veter, a Matjažu je kljub 
temu – sicer malo bolj trdo 
– uspelo pristati na nogah. 
Gležnja sta na srečo vzdrža-
la, dosegel je celo zelo dober 
rezultat, ki bi mu, če bi serijo 
uspeli v celoti izpeljati, pri-
nesel končno drugo mesto. 
Tako pa se mu je športna 
sreča že takrat izmaknila in 
je ostal na sicer odličnem, a 
nehvaležnem četrtem mestu.

Ostra, a izenačena 
konkurenca
Letošnje, že osmo svetov-

no prvenstvo v natančnosti 
pristajanja z jadralnimi pa-
dali je bilo avgusta v indone-
zijskem Puncaku, gorskem 
prelazu na otoku Zahodna 

Jawa. Ob drugouvrščenem 
Matjažu Slugi je slovenski 
uspeh zaokrožil tudi član 
Društva za jadralno padal-
stvo Zlatorog Laško Anton 
Svoljšak iz Tržiča, ki si je s 
Čehom Tomasom Lednikom 
delil tretje mesto, slovenska 
reprezentanca je zasedla 
peto mesto. Sluga se je po 
veljavnih pravilih Letalske 
zveze Slovenije v reprezen-
tanco uvrstil neposredno, saj 
zaseda prvo mesto na svetov-
ni jakostni lestvici med več 
kot 1.900 jadralnimi padalci 
s celega sveta. Potem ko se 
je leta 2011 vrnil med tekmo-
valce, je bil namreč že leto 
kasneje tretji na evropskem 
prvenstvu, leta 2013 četrti na 
svetovnem in drugi lani na 
evropskem. Letos je v kon-
kurenci 121 tekmovalcev iz 
19 držav veljal za favorita, 
kar je v zahtevnih vremen-
skih pogojih tudi upravičil. 
Organizatorjem je uspelo 
izvesti le pet tekmovalnih 
serij od 12 predvidenih, naj-
več sreče pa je imel domačin 
Dede Supratman. Kako tesno 
skupaj so bili najboljši, pri-
ča podatek, da je Matjaž za 
zmagovalcem zaostal le za 

centimeter, za prav toliko pa 
je prekosil tretjeuvrščena.

Zmagovalec 
svetovnega 
pokala?
Matjaž je pred prvenstvom 

opravil 75 skokov, v Indone-
ziji še dodatnih 30. Do konca 
sezone ga čakajo še tri velika 
tekmovanja, ob odprtem dr-
žavnem prvenstvu Sloveni-
je še dve od preostalih treh 
tekem za svetovni pokal. 
Tako v domači kot svetovni 
konkurenci cilja na sam vrh 
in če se bo konec prihodnje-
ga tedna v Nemčiji in zatem 
čez dva meseca še v Bolgari-
ji izšlo po njegovih načrtih, 
bo za to poleg njega najbolj 
zaslužen vrhunski češki 
proizvajalec jadralnih padal 
Gradient, ki skrbi za Matja-
ževo opremo. »Tehnologija v 
izdelavi opreme za jadralne 
padalce je izredno napredo-
vala,« Matjaž namigne, da či-
sto vse v zraku le ni odvisno 
zgolj od človeka. Tekme za 
svetovni pokal na Kitajskem 
se zaradi stroškov in dolge 
poti ne bo udeležil. Lani je 
sodeloval le na treh tekmah, 
kar ga je za tri mesece stalo 
vodilnega mesta na svetov-
ni lestvici. Zdaj štiri mesece 
spet vodi, sicer pa je bil v 
obdobju zadnjih 38 mesecev 
vodilni kar 30 mesecev. »Le-
tos sem nastopil že na dveh 
tekmah, v Maleziji in Srbiji, 

in če malo ›kalkuliram‹, bi 
lahko štirje odlični rezultati 
zadoščali za zmago,« pravi 
in doda, da bi rad do tekme 
v Nemčiji opravil še vsaj 30 
skokov. »Predolg premor ni 
dober, pred samo tekmo pa 
je treba stopnjevati trening.«

Hvaležen za 
podporo
Glede na to, da je bil Ma-

tjaž z dosedanjimi športni-
mi rezultati kategoriziran v 
mednarodnem razredu, kot 
svetovni podprvak pa bo 
dve leti razvrščen v svetov-
ni razred, mu potne stroške 
za tekmovanja krije mini-

strstvo za šolstvo in šport. 
Največ težav ima tako zaradi 
dopusta, saj mu ga kot voz-
niku pri celjskem Izletniku 
praviloma zmanjkuje za to, 
da bi si z družino privoščil 
pravi oddih. »A imam srečo, 
da mi tako soproga kot oba 
otroka stojijo ob strani,« 
pove, da ga družina veliko-
krat tudi spremlja na tekme 
in tako so tudi letos svetov-
no prvenstvo združili s peti-
mi dnevi na Baliju in »je bilo 
prav za vse štiri«. Otroka, 
zlasti Matevž, vse bolj »skr-
bi« za njegovo kondicijo, na 
treninge pa ga vozijo starši 
ali soproga. »Velikokrat tudi 

prijatelji, včasih grem s ta-
ksijem, logistično najlažje 
pa je, če trenira več jadral-
nih padalcev skupaj,« pove, 
saj se je treba najprej pripe-
ljati do vzletišča, vozilo pa 
mora padalca čakati spet ob 
pristanku. Največ treningov 
opravi v okolici Laškega, leti 
z Maliča, s Huma, Šmohor-
ja, Kopitnika, odlična je Li-
sca … »Sicer pa se jadralni 
padalci srečujemo tudi v 
Dolenjskih Toplicah, kjer je 
odlično vzletišče z dvema 
zahtevnima pristankoma, 
ter v Gozdu na Kriški gori pri 
Tržiču in v Lijaku pri Novi 
Gorici,« še pravi in doda, 
da mu pri treningih veliko 
pomaga soproga. »Vidi me 
v zraku in ve, kaj naredim 
narobe. Sam sem sicer pre-
pričan, da vse delam prav, 
in čeprav sem se ob njenih 
pripombah najprej jezil, češ, 
saj sama še nikoli nisi letela, 
ji zdaj povsem zaupam.«

IVANA STAMEJČIČ
Foto: osebni arhiv

Namig za izlet
vam pomagamo z opisi zanimivih poti in krajev.

V rubriki
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Letošnja sezona v Baški ena 
najuspešnejših

Celjski dom v Baški, v ka-
terem so letovale že številne 
generacije otrok s Celjske-
ga, tudi letos beleži uspešno 
sezono. Verjetno bo ta celo 
najuspešnejša v zadnjih pe-
tih letih. Ker je letos odlično 
vreme, je pričakovati, da bo 
število nočitev preseglo lan-
sko številko 9.500.

Celjski dom je v prvi vrsti 
namenjen otrokom, čeprav v 
njem dopustujejo tudi ostali 
gostje. Šolarji iz vseh celjskih 
in nekaterih okoliških osnov-
nih šol v zadnji polovici junija 
in prvih treh tednih septem-
bra tam preživljajo šolo v na-
ravi, medtem ko sta počitni-
ška julij in avgust namenjena 
letovanju otrok v okviru soci-
alnih in zdravstvenih kolonij.

Letos je v Celjskem domu v 
kolonijah letovalo 361 otrok, 
od tega 272 iz socialno ogro-
ženih družin, ki jim je bivanje 
financirala Mestna občina Ce-
lje, 28 otrok je v Baško odšlo 
preko zdravstvene kolonije 
(letovanje sofinancira Zavod 
za zdravstveno zavarovanje 
Slovenije), 61 otrok pa je bilo 
samoplačnikov oziroma so 
njihovo bivanje financirale 
druge občine. V družbi Ce-
leia opažajo, da se povečuje 
število otrok, ki so za letova-
nje upravičeni do stoodsto-
tnega financiranja občine, 
in zmanjšuje število otrok v 
zdravstvenih kolonijah. Me-
stna občina Celje je letos za 
letovanje otrok v Baški name-
nila približno 140 tisoč evrov.

V Baško tudi 
srednješolci
Direktor Celeie Mijo Zorko 

je zadovoljen, da Celjski dom 
postaja priljubljeno letovišče 
za vedno širši krog uporabni-
kov. »Povpraševanja je toliko, 
da nam že skoraj zmanjkuje 
terminov. Zato si želimo, da 
bi šole v naravi lahko začeli 
izvajati že v maju,« pravi. To 
poletje so v Celjskem domu 
med drugim letovali tudi 
otroci iz šestih slovenskih 
varstveno-delovnih centrov, 

Gostje ustvarili več kot 9.500 nočitev – Vedno več otrok 
upravičenih do brezplačnega letovanja

privabiti pa želijo tudi srednje 
šole. Baška namreč ne nudi 
le morskih užitkov, ampak 
je primerna tudi za številne 
druge dejavnosti, kot so ko-
lesarjenje, pohodništvo, ob-
čudovanje narave, izleti … Le-
tos so že letovali novomeški 
gimnazijci in dijaki Šolskega 
centra Celje.

Da je za otroke v Celjskem 
domu dobro poskrbljeno 
in da se odlično počutijo, 

skrbijo prijazni in izkušeni 
vzgojitelji s pedagoškim vod-
jem Tonetom Ojsterškom na 
čelu. V domu je ves čas pri-
sotna tudi medicinska sestra, 
kuharsko osebje pa otroke in 
ostale goste razvaja z odlično 
hrano.

Velika letošnja pridobitev 
v Celjskem domu je defibri-
lator. Nakup je omogočila 
Pivovarna Laško, a tudi dru-
ga podjetja po svojih močeh 

priskočijo na pomoč z dona-
cijami za otroke.

50 tisočakov za 
obnovo
Poseben čar Celjskemu 

domu v Baški daje domač-
nost. Čeprav je stavba stara 
že 56 let, si s stalnim vzdr-
ževanjem in obnavljanjem 
v družbi Celeia prizadevajo 
ohranjati ali še celo izbolj-
šati kakovost bivanja v njej. 

Mestna občina Celje je letos 
za obnovo objekta namenila 
50 tisoč evrov. Tako so spo-
mladi pred začetkom letovanj 
popolnoma obnovili otroške 
kopalnice, prepleskali sobe, 
v katerih so nastanjeni otro-
ci, zamenjali nekaj vrat … 
Obnovitvena dela bodo na-
daljevali po sezoni, ki se bo 
končala v začetku oktobra. 
»Na več kot 50 let stari stav-
bi dela nikoli ne zmanjka. 

Novogradnji sedanji časi žal 
niso naklonjeni,« pravi Mijo 
Zorko. Tako bodo morali še 
nekaj časa počakati z načrti o 
gradnji hotela na mestu, kjer 
stoji Celjski dom. A nič ne 
de; ni vse v novih zidovih in 
nadstandardni opremi, česar 
se zavedajo tudi gostje, ki se 
tako radi vračajo v ta legen-
darni celjski počitniški dom.

BA
Foto: BA in arhiv Celeia, d. o. o.

V Celjskem domu v Baški nepozabne počitnice preživljajo otroci v okviru socialnih in zdravstvenih kolonij ter šol v naravi.

Letošnja novost v ponudbi Celjskega doma so tudi skiroji, s katerimi se lahko otroci popeljejo po Baški in 
spoznavajo njeno okolico.

Otrokom v Baški nikoli ni dolgčas. Ko se ne kopajo ali vozijo s kolesi 
in skiroji, ustvarjajo in se tudi pri tem odlično zabavajo.

Svojevrstno doživetje je tudi vožnja s kanuji, ki so na voljo v Celjskem 
domu.

Baška ne nudi le morskih užitkov, ampak je primerna tudi za pohodništvo, občudovanje narave, izlete. Z 
bližnje vzpetine se odpre čudovit razgled na smaragdno morje in peščeno plažo.
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Slalom z avtomobili 
na Ljubečni
Avtomobilski navdušenci so sproščali adrenalin na avtopoligonu – Med tekmo-
valci ponovno najboljši Avstrijec

V nedeljo smo si na avtopoligonu na Lju-
bečni pri Celju lahko ogledali eno najve-
čjih avtomobilističnih prireditev v Sloveni-
ji, tokrat že deseto po vrsti. 76 tekmovalcev 
iz vseh koncev Slovenije in nekaj tudi iz 

tujine so organizatorji razdelili glede na 
prostornino motorja njihovega jeklenega 
konjička v štiri tekmovalne razrede. Ab-
solutni zmagovalec je Avstrijec Patrick 
Mayer, ki je pritiskal na plin VW golfa.

Najboljša med ženskami je bila Birgit Löschnigg s fi-
atom cinquecento, najboljši med »legendami« pa Walter 
Windisch s peugeotom 205 rally.

Da bi šlo hitreje in bolj zanesljivo …

sti in spretnosti med stožci 
pomerile tudi ženske. »Pro-
go smo nekoliko podaljšali, 
vključevala je tudi vožnjo 
po privlačnem rondoju,« je 
povedal Saša Friedrich, pred-
sednik AMD Šempeter, ki je 
tudi glavni organizator tega 
težko pričakovanega avto-
slaloma. Takšni dogodki so 
med slovenskimi vozniki 
vedno težko pričakovani, 
saj voznikom omogočajo, 
da se preizkusijo v vožnji 
med stožci. Ker tekmovalci 

Najboljše ženske (z leve proti desni): drugo mesto Barbara Ramšak, zmagovalka Birgit Löschnig, tretje 
mesto Jasmina Janžekovič.

Najboljši v generalni razvrstitvi (z leve proti desni): tretjeuvrščeni Dragan Gajič, zmagovalec Patrick Mayer, 
drugo mesto Matthias Auinger.

Takole je brizgal šampanjec Dragana Gajiča, ki je osvojil 3. mesto v 4. razredu in 3. mesto v generalni razvrstitvi.Najboljši ogled tekme je bil z mostu.

Na tekmovanje so se lahko 
prijavili vsi vozniki z veljav-
nim vozniškim dovoljenjem 
in s tehnično brezhibnim 
vozilom. Letos so se v hitro-

na avtoslalomu tekmujejo s 
serijskimi vozili, se slalom 
uvršča med najcenejše avto-
moto športe.

Namena te prireditve ne 
predstavljata zgolj cviljenje 
gum in obilica izpušnih pli-
nov. Organizatorji voznike 
tudi ozaveščajo o pomenu 
varne vožnje v cestnem pro-
metu na sploh, koristno pa 
je tudi preizkusiti, kako se 
jekleni konjiček »obnaša« v 
različno kočljivih situacijah.

MRL, foto: GrupA

Temeljit pregled »drobovja« sodi k skrbni pripravi.
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Glas in stas 
kulturne dediščine
Plesali od Celja do Žalca in še naprej

Z dvema otvoritvenima 
slovesnostma se je pred 
približno tednom začel 
že deseti mednarodni fol-
klorni festival Od Celja do 
Žalca. Teden tradicionalne 
narodne glasbe in plesa je 
postregel s številnimi kon-
certi in spremljevalnimi 
aktivnostmi. V šestih dneh 
se je v štirih slovenskih 
občinah predstavilo osem 
folklornih plesnih sestavov. 
Obiskovalci so imeli kaj vi-
deti in slišati.

Zadnji ples jubilejnega 
desetega mednarodnega fol-
klornega festivala Od Celja 
do Žalca, ki v Slovenijo vsa-
ko leto privabi več in boljše 
folklorne plesne sestave, so 
zaplesali na sobotnem gala 
zaključku v Žalcu. Pred 
desetimi leti je šempetrska 
folklorna skupina Grifon v 
Žalcu prvič organizirala ta-
krat enodnevni mednarodni 
festival. Že naslednje leto 
je moči združila s celjskimi 
folkloristi. Danes folklorno 

festivalsko dogajanje v glas-
bi in plesu povezuje že štiri 
občine; poleg Žalca in Celja 
še Laško in Velenje.

Na jubilejnem festivalu je 
nastopilo osem plesnih sesta-
vov, ki sodijo v sam svetovni 
vrh. Obiskovalce so navdušili 
plesalci s Škotske, iz Bosne 
in Hercegovine, s Šrilanke 
in Češke. Velik aplavz in po-
klon so prejeli tudi domači 
folkloristi Folklorne skupi-
ne Celje, šempetrskega kul-
turno-umetniškega društva 
Grifon, kulturno-umetniške-
ga društva Lipa iz Rečice in 
plesalci Šaleškega folklorne-
ga društva Koleda iz Velenja.

Vsako leto večji in 
boljši
Organizatorji vsako leto 

pripravijo kakšno novost. 
Ker je poleg plesa in glasbe 
zanimiv vidik ljudskega izro-
čila tradicionalna kuhinja, so 
letos moči združili s celjsko 
srednjo šolo za gostinstvo 
in turizem in premierno za 

Na dediščino 
premalo ponosni
Folklorni festival Od Celja 

do Žalca velja za enega naj-
večjih in najkakovostnejših 
v tem delu Evrope in je že 
nekaj let označen na kole-
darju pomembnih folklor-
nih festivalov sveta. Čeprav 
je kakovost festivala vsako 
leto na višji ravni, je odziv 
slovenskega občinstva še ve-
dno precej mlačen. Slovenci 
smo na svojo dediščino pre-
malo ponosni, je prepričan 
Bojan Pevec. »Na festivalih 
v tujini opažamo, da vse ge-
neracije dihajo s festivali, da 
so ljudje ponosni na lastno 
dediščino in da njeno ohra-
njanje izredno podpirajo. V 
Sloveniji pa je razen besed 

podpora precej skromna. Ni 
mogoče zaznati, da bi se na 
primer sponzorji kljub veliki 
prepoznavnosti v tujini po-
sebej zanimali za sodelova-
nje. Tudi mladih, ki bi želeli 
plesati narodne plese in na 
tak način ohranjati kultur-
no dediščino, ni na pretek. 
Na srečo nas je še dovolj 
navdušencev, ki želimo 
promovirati našo kulturno 
dediščino, predvsem pa že-
limo, da Slovenci sprejmemo 
svojo lastno identiteto tudi 
skozi glasbo in ples,« pravi 
Pevec. Ob tem priznava, da 
so v zadnjih letih, tudi zaradi 
uspešnega festivala, deležni 
nekoliko več pozornosti.

LEA KOMERIČKI
Foto: SHERPA

Eno od posebnosti mednarodnega festivala Od Celja do Žalca zagotovo predstavljata tudi dve otvoritveni slovesnosti. Nastopajoči so se tako tudi letos 
najprej predstavili v Žalcu, od koder festival izvira, in nato še isti večer tudi v Celju. Tisti, ki so si uvodni plesni spektakel ogledali, so imeli kaj videti.

Osrednja koncerta so pripravili najprej v Laškem in nato še v Ve-
lenju. Še bolj slovesno je bilo na gala koncertih v Celju in Žalcu. 
So pa organizatorji in nastopajoči v vseh krajih, kjer so nastopili, 
pripravili tudi brezplačne predstave za mladino.

Veliko pogledov so v festivalskem tednu na vsakem koraku pritegnili folkloristi s Šrilanke, ki so poskrbeli, da je bilo vroče tudi obiskovalcem. 
V program desetega festivala so se uvrstili naknadno, po odpovedi plesalcev iz Konga. Nad organizacijo in Slovenijo so bili navdušeni. Enako 
zadovoljni so bili z njihovimi nastopi tudi organizatorji in obiskovalci.

Ker želijo organizatorji folklorni ples in narodne noše približati čim 
širšemu krogu ljudi, so pripravili tudi manjšo parado po celjskih ulicah. 
Največ pogledov so pritegnili škotski plesalci v kiltih. Tega, kaj Škoti 
pod tradicionalnimi oblekami nosijo, nismo preverili.

udeležence festivala pripra-
vili tržnico nacionalnih jedi. 
»Dijaki so s pomočjo men-
torjev pripravili nacionalne 
jedi držav udeleženk, ki so 
jih nato poskusili gostje in 
udeleženci festivala,« je po-
vedal tiskovni predstavnik 
in finančni direktor festivala 

Bojan Pevec. Letos je bila tr-
žnica še zaprtega tipa, Pevec 
pa upa, da bodo lahko kuli-
narično popestritev festivala 
že prihodnje leto nadgradili 
in pripravili tržnico nacional-
nih jedi za vse, ki bodo želeli 
poleg različne glasbe in plesa 
spoznati še kulinariko.

Foto: TT
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V službo 
na zdrav način
Hoja bolj koristna od vožnje z avtomobilom

preprečevati razvoj kronič-
nih nenalezljivih bolezni, 
kot so rakava obolenja in 
sladkorna bolezen. Takšna 
hoja je pomembna tudi za 
ohranjanje in zmanjševanje 
telesne mase,« je poudarila 
sogovornica. Ne le ob tednu 
mobilnosti, ampak večkrat bi 
lahko ljudje za pot v službo 
izkoristili tudi kolesarjenje, 
ki krepi zdravje podobno kot 
hoja.

SŠol
Foto: arhiv NT (GrupA)

Poudarek na 
tem, da bi mnogi 
že s hojo ali 
kolesarjenjem v 
službo naredili 
nekaj tudi za 
svoje zdravje, 
pozdravljajo tudi 
na ministrstvu 
za zdravje. Gre 
za naložbo v 
dobro počutje in 
zdravo prihodnost, 
dodajajo.

82 % otrok 
sveta je pred tremi 
desetletji hodilo ali 
kolesarilo v šolo. 
Danes jih le še 14 
odstotkov. Tretjina 
vseh Slovencev nikoli 
ne kolesari.

Ste se kdaj v 
službo odpravili 
peš ali se raje 
hudujete, ker v 
neposredni bližini 
službe ni parkirišča 
za avtomobil?

Pravočasno 
nad raka
Na Celjskem te dni predstavitve pro-
grama Svit

Celjska območna enota 
Nacionalnega inštituta za 
javno zdravje organizira v 
tem mesecu več informa-
tivno-izobraževalnih sre-
čanj na našem območju, s 
katerimi ozavešča javnost o 
pomenu programa Svit. Kot 
je znano, je ta program na-
menjen pravočasnemu od-
krivanju predrakavih spre-
memb na debelem črevesu 
in danki. Če jih odkrijejo 
zgodaj, je namreč rak v ve-
čini primerov ozdravljiv ozi-
roma ga lahko preprečijo.

»S srečanji želimo razši-
riti informacije o namenu 
in koristnosti programa, saj 
je pomembno, da prebival-
ci program poznajo in se 
nanj odzovejo, ko prejmejo 
osebno vabilo. Program se 
lahko začne šele takrat, ko 
posameznik privoli v sode-
lovanje. Sicer je program na-
menjen odraslim moškim in 
ženskam, starim od 50 do 74 
let. V celjski regiji se vabilu v 

program Svit v povprečju od-
zove 61 odstotkov vabljenih 
posameznikov, želimo pa si, 
da bi odzivnost še povečali,« 
pravi Tatjana Škornik Tovor-
nik, regijska koordinatorica 
preventivnega programa Svit 
na Celjskem.

Prvi od dogodkov na Celj-
skem je bil že v okviru medna-
rodnega obrtnega sejma v Ce-
lju, nato so sledile predstavitve 
v Rogaški Slatini, Šmarju pri 
Jelšah in Zidanem Mostu. Jutri 
bodo zdravstveni strokovnjaki 
o pomenu zgodnjega odkriva-
nja raka na debelem črevesu in 
danki govorili v Zdravstvenem 
domu Radeče, v torek pa pred 
trgovskim centrom in v dvora-
ni Grajske pristave v Rogatcu. 
Obiskovalci si bodo pri tem 
lahko ogledali napihljiv model 
debelega črevesa, na katerem 
jim bodo zdravniki pokazali, 
kako izgleda zdrava sluznica 
debelega črevesa in katere bo-
lezenske spremembe se lahko 
na njej pojavijo.

Odprta vrata za zdravje
V Ljudski univerzi Celje se bo v torek začel projekt Odprta 

vrata za zdravje, ki je namenjen albanskim ženskam. Kot so 
sporočili organizatorji, bodo delavnice namenjene reševanju 
problematike albanskih žensk, kjer jih bo patronažna sestra 
motivirala k vključevanju v preventivne programe, jim pred-
stavila delovanje novega centra za krepitev zdravja v zdra-
vstvenem domu, izvedla meritev krvnega tlaka in sladkorja 
ter jim pomagala pri izbiri osebnega zdravnika.

Letošnji Evropski teden mobilnosti, ki 
se je začel včeraj in bo trajal do srede, 22. 
septembra, je tesno povezan z zdravjem. 
Ljudje so zaradi sodobnega in hitrega ži-
vljenja skorajda že odvisni od avtomobilov, 
pri čemer zanemarjajo gibanje, ki zdravju 
prinaša pozitivne učinke. Promet pravza-
prav ustvari največ različnih zdravju ne-
varnih snovi. Slogan tokratnega tedna mo-

bilnosti je: »Izbiraj. Spreminjaj. Združuj.« 
S tem želijo ljudi spodbuditi, da bi tudi 
za pot v službo uporabili različne oziro-
ma kombinirane načine potovanja. Izbira 
vrste mobilnosti je danes že navada in ne 
premislek, ali je vožnja z avtomobilom 
za človeka sploh zdrava ali bi bilo morda 
bolje uporabiti javni promet oziroma do 
službe odkolesariti ali oditi peš.

Prva grožnja, ki je proi-
zvod avtomobilskega pro-
meta in je nevarna za člo-
vekovo zdravje, je ogljikov 
dioksid. Ta povzroča dihalne 
in kardiološke težave, glavo-
bol, vrtoglavico, slabost in 
težave z vidom. Naslednja 
nevarnost so dušikovi oksi-
di, ki dražijo dihalne poti, 
zmanjšujejo odpornost, po-
večujejo pogostost astma-
tičnih napadov in nastanek 
pljučnih okužb. Posledica 
prometa je tudi troposferski 
ozon, ki draži dihala in oči 
ter poslabšuje stanje pri ast-
matikih in srčnih bolnikih. 
Benzen pa je kancerogen in 
ima depresiven učinek na 
človeka ter vpliva na osre-
dnje živčevje.

Hoja za srce
Če ima človek možnost, da 

pot v službo ali šolo prepeša-
či ali prekolesari, lahko tako 
velik del dnevne telesne de-
javnosti opravi mimogrede. 
»Če so vsakodnevne poti pre-

dolge, da bi jih v celoti opra-
vili peš ali s kolesom, bi mo-
rali razmisliti, ali lahko vsaj 
del poti opravimo aktivno, 
tako da parkiramo avtomobil 
dlje ali izstopimo z avtobusa 
kakšno postajo ali dve prej,« 
je za Novi tednik povedala 
asist. Janet Klara Djomba, dr. 
med., spec. javnega zdravja 
iz Nacionalnega inštituta za 
javno zdravje. »Hoja z obi-
čajno hitrostjo, ki je manj kot 

Delavnice za 
zdravo življenje
Brezplačni nasveti in pomoč ljudem

V celjskem zdravstvenem domu so se že začele prve 
delavnice v novem tako imenovanem centru za krepitev 
zdravja, kjer želijo ljudi spodbujati k izbiri zdravega 
načina življenja in jim pomagali do boljšega počutja. V 
centru so na voljo tudi brezplačna individualna svetova-
nja pri opuščanju kajenja in prekomernega pitja alkoho-
la. Za takšna srečanja ljudje ne potrebujejo napotnice.

Septembra bo na voljo 
sedem različnih delavnic, 
ki bodo tudi brezplačne in 
jih bodo izvajali zdravstveni 
strokovnjaki. Center za kre-
pitev zdravja je vzpostavljen 
v okviru projekta Skupaj za 
zdravje, ki poteka pod okri-
ljem Nacionalnega inštituta 
za javno zdravje. Za vključi-
tev v delavnice udeleženci 
ne potrebujejo napotnice, 
izjema je le šola zdravega 
hujšanja, kjer je predvide-

nih šestnajst srečanj, za 
vključitev pa udeleženci 
potrebujejo napotitev iz-
branega zdravnika. Delav-
nici o zdravem življenju in 
tehnikah sproščanja sta že 
bili v zadnjem tednu, delav-
nici o zvišanih maščobah v 
krvi in o povišanem krvnem 
tlaku bosta 22. septembra, 
delavnici o zvišanem slad-
korju v krvi in o sladkorni 
bolezni tipa 2 pa bosta 29. 
septembra.

zmerno intenzivna, sicer ni 
zajeta v priporočilih glede 
telesne dejavnosti za krepi-
tev zdravja, vendar predsta-
vlja tudi obliko rekreacije in 
sprostitve in je pogosto tudi 
edina telesna dejavnost pri 
gibalno oviranih osebah za-
radi debelosti, starosti ali de-
generativnih bolezni. Prina-
ša ugodne učinke na zdravje 
in zlasti zmanjšuje tveganje 
za bolezni srca in žilja. Tudi 
predhodno telesno nedejav-
ne osebe lahko samo s hojo 
dosežejo znatne pozitivne 
učinke na zdravje,« je še do-
dala Djomba.

Hoja v službo tako lahko 
pomeni sprostitev. Kadar je 
dovolj hitra, da se človek 
nekoliko zadiha in ogreje, 
je to že telesna dejavnost 
zmerne intenzivnosti, zato 
so učinki za zdravje še večji. 
»Poleg tega, da se izboljšuje 
telesna kondicija, lahko po-
maga pri zniževanju krvne-
ga tlaka, krvnih maščob in 
sladkorja in tako pomaga 

Tretja možnost, ki jo 
izkoristijo predvsem mladi 
kdaj pa kdaj za pot v šolo, 

je rolanje. Rolerji niso 
samo prijazni okolju, ampak 

tudi človekovemu zdravju. 
Uporaba rolerjev »kuri« 

kalorije, oblikuje mišice trebuha, 
zadnjice in stegen, krepi srce, a 

pozitivno deluje tudi na zmanjšanje 
stresa in na razvoj koordinacije.
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Družinska nedelja na kolesu

Gibanje je še posebej 
priporočljivo za otroke in 
mladostnike, saj koristi 
njihovemu celotnemu ra-
zvoju. Pri odraslih pa je 
pomembno zato, ker pre-
prečuje razvoj kroničnih 
obolenj in zavira upadanje 
gibalnih in psihofizičnih 
sposobnosti.

Kolesarski klub Žalec je v sodelovanju z Zavo-
dom za kulturo, šport in turizem Žalec v sklopu 
športnih prireditev ob občinskem prazniku pri-
pravil rekreativno prireditev Družina kolesari. V 
sončnem in ne prevročem nedeljskem dopoldne-
vu je pedala vrtelo več kot osemdeset kolesarjev 
vseh starosti. Najštevilnejša je bila družina Glušič 
iz Drešinje vasi, ki je štela šest članov.

Z organizacijo skupnega kolesarjenja želijo or-
ganizatorji ljudi, predvsem družine, spodbuditi k 
zdravemu in h kakovostnemu preživljanju prostega 
časa. 17 kilometrov dolga pot je pretežno ravninska, 
kolesarje pa je vodila najprej na Ložnico, mimo rib-
nika Tajht, proti perišču Toplica, od tam proti Zgor-
njim in Spodnjim Grušovljam do Podloga, Gotovelj, 
Ložnice in do cilja pred klubskimi prostori žalskega 
kolesarskega kluba. Kolesarji so se ob poti in na 
cilju okrepčali, vsi udeleženci pa so na cilju prejeli 
praktično nagrado. Za udeležence tretje kolesarske 
prireditve Družina kolesari so pripravili tudi bogat 
srečelov. Glavne nagrade, otroškega kolesa, se je 
razveselil Jaka Žagar iz Žalca.

LK, foto: TT

Takole so se mali in veliki kolesarji pognali s štarta. Pedala 
so vseh 17 kilometrov vrteli ob rednem prometu, zato so or-
ganizatorji veliko pozornosti namenili predvsem varnosti. 
Je pa prireditev hkrati tudi priložnost za obnovo ali osvaja-
nje kolesarskih zakonitosti in cestnoprometnih prepisov.

Vsak vrtljaj koristi
Gibanje koristi vsakomur ne glede na starost. Eden od učin-
kovitih načinov gibanja je kolesarjenje.

Za odrasle je za ohranja-
nje zdravja dovolj že pol ure 
zmerno intenzivne telesne 
aktivnosti na dan. Eden zelo 
priporočljivih načinov giba-
nja je kolesarjenje, ki izbolj-
šuje telesno vzdržljivost. Še 
posebej to velja, ko kolesari-
mo tako hitro, da se nekoli-
ko zadihamo in spotimo, pri 

čemer se nam pospeši srčni 
utrip.

10 minut je dovolj
Za zdravje ni treba kolesari-

ti daleč. Dovolj je, da se s ko-
lesom odpravimo po opravkih 
ali v službo. Že 10 ali 15 minut 
kolesarjenja na dan je dovolj, 
pravijo strokovnjaki. Kolesar-

jenje je zelo primerna oblika 
gibanja tudi zato, ker od nas 
ne zahteva posebej drage 
opreme, članarine ali veliko 
časa. Številne raziskave v me-
stih so pokazale, da je kole-
sarjenje v primerjavi z vožnjo 
– tako z javnim prevozom kot 
avtomobilom – in s hojo ča-
sovno najbolj ekonomično.

Dobro za srce
Če kolesarimo s hitrostjo 15 

do 20 kilometrov na uro, je to 
dovolj za uravnavanje telesne 
teže, holesterola in sladkorja v 
krvi ter krvnega tlaka. Za ohra-
njanje srčno-žilnega zdravja je 
treba kolesariti vsaj 150 minut 
na teden, ugotavljajo strokov-

njaki. Pri tem ni nujno, da vsak 
dan kolesarimo enako dolgo; 
med tednom je dovolj, če kole-
sarimo na krajših relacijah, ob 
koncu tedna pa si privoščimo 
malo daljšo vožnjo.

Spodbuja hujšanje
Odrasla oseba s težo 80 ki-

logramov bo v uri kolesarjenja 
porabila več kot 650 kalorij. 
Na kolesu bomo tonificirali 
predvsem noge in zadnjico, 
pri kolesarjenju navkreber pa 
bo delal tudi zgornji del tele-
sa. Kolesarjenje je še posebej 
dobrodošlo za tiste, ki imajo 
težave s sklepi in je tek zanje 
preveč obremenjujoč.

Zmanjšuje stres
Kolesarjenje pozitivno 

vpliva na naše razpoloženje 

Kolesarjenje postaja tudi med Slovenci vse bolj priljubljena oblika rekreacije. (Foto: arhiv NT, SHERPA)

in zmanjšuje negativne po-
sledice stresa. Ko smo pod 
stresom, postane dihanje 
plitko in hitro, kar povzroči 
pomanjkanje kisika v mož-
ganih in višek ogljikovega 
dioksida. Pri kolesarjenju 
smo dihanje primorani urav-
nati in popraviti, s čimer se 
znebimo tudi stresa. Med 
kolesarjenjem se dokazano 
sprošča hormon sreče en-
dorfin. Znano je, da profesi-
onalni kolesarji po daljšem 
kolesarjenju izkusijo tako 
imenovano tekaško zadetost, 
ki jo med tekom zaznavajo 
ultramaratonci. Gre za naval 
endorfinov in evforije, ki ga 
športniki opisujejo skoraj kot 
izventelesno, transcendenč-
no izkušnjo.

LK
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Marketing
Marketing Radia Celje skrbi za finančni del radijskega delovanja. Trži radijske spote, 

javljanja s terena, radijske oddaje in v povezavi z Novim tednikom tudi oglaševalske 
pakete. Z radijskimi kolegi pripravlja tudi vsebino komercialnih oddaj in velikokrat 
tudi tekste za radijske spote.

Vesna Lejič 
Mlakar, Celje

»Na Radiu Celje sem bila 
sprva novinarka za podro-
čji gospodarstva in turizma, 
zdaj pa že trinajst let delam v 
marketingu, trenutno kot ko-
ordinator trženja in prodaje. 
Delo je zanimivo, včasih celo 
ustvarjalno. Ker so razmere 
zapletene, ni enostavno. Ven-
dar se z razumevanjem, dobro 
voljo in s potrpežljivostjo vse 
da. Najbolj pomembno pri 

vsem skupaj je, da tudi v naj-
težjih situacijah in trenutkih 
ostaneš človek. Pri sproščanju 
telesa mi še najbolj pomagajo 
fitnes, kolesarjenje, telovadba 
in dvigovanje uteži, medtem 
ko mi pri sproščanju duha pri-
de prav dobra knjiga.«

Naj knjige: Zapisi iz podtalja 

(Dostojevski), Človek zver 

(Zola), Zlati človek (Jokai), 

Tuleči mlinar (Passilinna), Njeno 

življenje (Maupassant)

Vojko Grabar, 
Celje

»So stvari v življenju, za-
radi katerih lahko človek 
iskreno reče, da je srečen: 
zdravje, družina, služba, 
prijatelji. Za vse te stvari 
zaenkrat lahko rečem, da 
sem zelo zadovoljen človek. 
Že po naravi sem družaben 
človek, komunikativen in od-
prt, včasih celo malo preveč. 
Rad imam ljudi. Zato mi je 

Naj izvajalec: Aki Rahimovski, 

Parni valjak

Naj knjiga: Da Vincijeva šifra

Vesna je koordinator trženja in pro-
daje NT&RC. Foto: Nataša Müller

Vojkov ›pogon‹ sta smeh in dobra 
volja. Foto: GrupA

služba, ki jo opravljam že kar 
precej let, pisana na kožo. S 
sodelavci se rad pošalim, 
s poslovnimi partnerji mi 
uspeva ustvarjati in ohranjati 
korektne odnose. Nad svojo 
pisalno mizo imam oglasno 
tablo, na kateri so dragoceni 
spomini in tudi nekaj pame-
tnih ali duhovitih izrekov, 
ki mi v slabših trenutkih 
dvigujejo moralo. Ob izteka-
nju svojih službenih dni še 
vedno čutim ponos, da sem, 
sicer z drugačne strani kot 
naši novinarji, vsaj malo pri-
pomogel k prepoznavnosti 
hiše NT&RC.«

Eva Javoršek, Celje
»Medijski hiši NT&RC sem se pridružila letos 

v začetku junija. Delam na področju trženja. 
Trženje za medije se mi je od nekdaj zdelo izje-
mno zanimivo, zato sem si vedno želela vstopiti 
v ta svet. Že v prvih delovnih dneh sem imela 
priložnost pokukati tudi v prostore radia, kjer 
so mi novi sodelavci prijazno predstavili svoje 
delo. Vse, kar mi je v tistih trenutkih rojilo po 
glavi, je bilo: »Tole je pa res zakon!« Delo pri 
NT&RC zame predstavlja točno tisto, kar sem 
si vedno želela, povrhu vsega pa imam možnost 
sodelovati še z najzabavnejšim radiem pod son-
cem. Vse najboljše!«

Naj pesem: Josipa Lisac: 1000 razloga

Naj izvajalec: Sting

Naj film: The Heat

Simpatično, zgovorno in nasmejano Evo boste srečali 
tudi na teniškem igrišču. Foto: GrupA

Kristina Šuhel, 
Štore

»Delo v marketingu v tej 
medijski hiši je zanimivo in 
predvsem razgibano. Naša 
naloga je, da bralce časopi-
sa in poslušalce radia obve-
ščamo o aktualni ponudbi 
naših strank. Smo njihovi 
skrbniki. Koordiniramo re-
klamna sporočila in poskr-
bimo, da radijski program 
popestrimo z reklamami. 
Pri oblikovanju časopisnih 
oglasov, radijskih spotov in 
komercialnih oddaj posku-
šamo biti čim bolj izvirni, 
da v času ›epp bloka‹ ne pre-

klopite na drug ›kanal‹ … Po-
skrbimo tudi, da ste bralci 
in poslušalci deležni lepih 
in zanimivih nagrad v na-
gradnih igrah.

A delamo tudi napake … 
smešne in tudi malo manj 
smešne. Včasih jih eno-
stavno moramo narediti. Z 
njihovo pomočjo se največ 
naučimo. Vsaj tako pravijo 
tudi starejši ljudje in me-
nim, da je tudi res tako.

Zaradi razgibanosti dela 
bi lahko rekli: »Dogaja se 
nam vsak dan.« Včasih kaj 
bolj prijetnega, včasih pa 
tudi manj.«

Kristina pravi: »Najboljši dokaz mo-
drosti je dobra volja.« Foto: GrupA

Teja Podgoršek, 
Celje

»Brez pomoči ljubiteljev 
čestitk in pozdravov mi v 
prvih letih dela na oglasnem 
oddelku ne bi uspelo spozna-
ti bogate zakladnice sloven-
ske narodnozabavne glasbe. 
Kot zaprisežena rokerica te 

Naj pesmi: John Lennon: Stand 
by me, U2: Walk on, Coldplay: 
Fix you, Sade: King of Sorrow, 
Santana: Samba pa ti
Naj izvajalci: The Beatles, Sade, 
Santana, U2
Naj film: Ko to tamo peva

Teja se rada potepa tudi po gorah in hribih. Kot pravi, ji je še posebej 
všeč, »da so hribe vzljubili tudi tisti, ki jih ima rada.« Foto: osebni arhiv

glasbene zvrsti seveda nisem 
poznala. Da bi mi olajšali is-
kanje želene skladbe, so mi 
naročniki čestitk melodijo 
zapeli in se obenem močno 
čudili mojemu neznanju. Iz 
zadrege so me običajno rešili 
radijski tehniki, ki so, če je le 
bila ›prava intonacija‹, težavo 
uspešno rešili.

Sicer pa imam glasbo zelo 
rada; poslušala sem jo že v 
otroštvu, ko sem v duetu z 
Johnom Lennonom v atlasu 
iskala kraje z zanimivimi ime-
ni, merila razdalje med drža-
vami in si neizmerno želela 
oditi na pot okoli sveta.

Ob koncu srednje šole sem 
šla s sošolko na prvo potova-
nje po Grčiji. Večino poti sva 
preštopali, spali v hostlih, v 
najhujši vročini občudovali 
templje in se ob okušanju 
kulinaričnih dobrot počutili 
zelo odraslo. Morda se prav 
zaradi te prve zelo lepe poto-
valne izkušnje še danes rada 
potepam.«

Vera Orešnik, 
Celje

»Niti tri mesece ni minilo 
od strnjevanja spominov, ko 
je praznoval starejši brat Ra-
dia Celje Novi tednik. In zdaj 
– ponovi vajo! Težko je nare-
diti izbor, opisati dogodek, 
ki je ostal v spominu, saj se 
je v dolgih letih nabralo kar 
nekaj zanimivosti.

Z delom za radio in pri njem 
sem se spogledovala, ko sem 
v marketingu pripravljala ra-
dijski ›epp program‹. To je tra-
jalo kar nekaj let. Na tista leta 
imam lepe spomine, saj je bilo 
delo dinamično in zanimivo.

Vera vztraja: »Delo v ozadju da, za mikrofonom ne.« Foto: osebni arhiv

Naj knjiga: Jojo Moyes: Ob tebi

Naj film: Čokolada

Naj koncert: Andre Rieu

Posebej mi je ostal v spo-
minu dan, ko smo morali 
takoj posneti reklamni spot. 
Tekla sem k radijski urednici 
in povedala, da se zelo mudi, 
da naročnik zahteva … Do-
bila sem odgovor: ›Nimam 
prostega spikerja, sedi za mi-
krofon in posnemi! ‹ Seveda 
sem jo gledala prav začude-
no, vendar se nisem obirala, 
šlo je za minute, hkrati pa 
sem dvomila, kaj bo nasta-
lo, saj še nisem nikoli sedela 

na drugi strani mešalne mize. 
Da, nastal je spot. Ko sem ga 
slišala, sem najprej vprašala: 
›A to sem jaz, je to moj glas? 
‹ Res neprepoznaven glas je 
zvenel v mojih ušesih, vendar 
sta urednica in naročnik odo-
brila predvajanje.«

Vera Gmajner, 
Vojnik

»Zase ne morem reči, da me 
je delo na radiu in pred mikro-
fonom zasvojilo kot moje kole-
ge radijske voditelje, saj pred 
mikrofon sploh ne bi stopila. 
Nisem človek za to. Delam pa 
za radio ›iz ozadja‹. Pripravljam 
radijske čestitke, osmrtnice in 
obvestila.

Na radiu me navdušuje hitra 
odzivnost poslušalcev na vse, 
kar slišijo. Te odzive vsak dan 
spremljam, ko se javljam na 
telefon. Za razliko od časopisa, 
kjer se vse informacije lahko 

Naj knjiga: Edina knjiga, ki sem 

jo dvakrat prebrala, je Viharni 

vrh od Emily Bronte.

Naj pesem: I'm Alive: Celine Dion

Veri je všeč vse, kar je zaigrano in zapeto z občutkom in nosi sporočilo. 
Foto: SHERPA

večkrat preberejo, pregledajo in 
popravijo, da je vse, kot mora 
biti, pri radiu tega ni. Na radiu 
napak ne moreš popravljati. Kar 
je povedano, je povedano.

Sicer pa želim vse najboljše 
našemu radiu, ki ga je pomaga-
lo narediti takšnega, kakršen je, 
več generacij urednikov, novi-
narjev in sodelavcev, vsak pa 
mu je na nek način vtisnil svoj 
pečat.«

www.radiocelje.com

90,6    95,1    95,9    100,3   MHz

Oglasni oddelek
Na oglasnem oddelku Radia Celje poslušalci oddajajo in naročajo čestitke, male 

oglase, obvestila in osmrtnice, ki jih radijske sodelavke nato primerno oblikujejo in 
pripravijo za radijsko objavo. Med nalogami zaposlenih na oglasnem oddelku sta tudi 
komuniciranje z oglaševalskimi agencijami in priprava najboljših ponudb za oglaševanje 
na radiu (pridobivanje finančnih sredstev preko agencij) in reklam za snemanje (besedilo, 
navodila, številčenje). Na oglasnem oddelku pripravijo tudi načrt predvajanja naročenih 
radijskih oglasov in obvestil ter samoreklamnih spotov v reklamnih blokih.

Naj pesem: skladati se mora z okoljem in s situacijo

Naj knjiga: Jedi z žara in slastne priloge …zadnja najbolj aktualna
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Simona Brglez, 
Celje

»Radio je moja velika lju-
bezen že več kot petindvajset 
let. Veliko zanimivih zgodb 
se je napletlo v teh letih dela 
pred radijskim mikrofonom, 
a tudi na različnih čofota-
njih na bazenih, animacijah 
na smučiščih, potovanjih s 
poslušalkami in poslušalci, 
v oddaji Do polnega vozička 
brez mošnjička … Človeku se 
orosijo oči, ko v desetih letih 
dela z mladimi glasbenimi ta-
lenti vidi, da je mnogim, ki so 
sodelovali v Full Cool Demo 
Topu in so svoje prvo demo 
posnetke naredili v glasbenem 

ateljeju Coda v Celju, uspelo 
priti v številne glasbene sku-
pine ali se uveljaviti drugače. 
Nepozabni so številni kon-
certi, ki sem jih organizirala 
v okviru naše medijske hiše. 
Prvi smo bili, ki smo pripravi-
li koncert v Ledeni dvorani v 
Celju. Preproga, ki je prekrila 
led, je prišla v Slovenijo dan 
pred koncertom. Adrenalin je 
res deloval. Še toliko bolj na-
slednji dan, ko smo navsezgo-

Simona pravi, da ji bo koncert ob 
70-letnici Novega tednika »ostal v 
večnem spominu«. Zelo se veseli 
tudi sobotnega koncerta skupine 
Sopranos in Modrijanov na Glav-
nem trgu v Celju. Foto: SHERPA

daj postavljali ozvočenje in je 
bila v dvorani takšna megla, 
da se ni videlo čisto nič. A kot 
vedno je bilo do koncerta vse 
urejeno. Še danes mi kdo reče, 
da ne more pozabiti prazno-
vanja rojstnega dne na zvezdi 
v Celju. In čeprav mi je takrat 
novinarski kolega dejal, da se 
mi bo scenarij podrl že v prvi 
uri, je na koncu prišel k meni 
in mi s prijateljskim objemom 
povedal vse.«

Naj pesem: Ain't Nobody

Naj izvajalec: Felix Jaehn ft. 

Jasmine Thompson

Naj fi lm: Beležnica

Suzanina velika ljubezen je glasba. 
Ne samo da rada prisluhne vsem 
zvrstem glasbe – pogosto tudi 
pozno v noč – temveč tudi sama 
preigrava strune v tamburaškem 
orkestru Petrovi tamburaši. Foto: 
osebni arhiv

Suzana Rober, 
Braslovče

»Odgovorna sem za vse 
popestritve radijskega pro-
grama z reklamami, se pravi, 
da je tudi meni dano, da lahko 
sooblikujem delček poučne 
radijske vsebine, kjer lahko 
pozoren poslušalec izve, kje 
in kaj je najbolje kupovati, 
kako poskrbeti zase, za svoje 
zdravje in dobro počutje, kje 
se kaj dogaja. skupinskega

Za posamezno reklamo, 
ki jo slišimo na radiu, je vlo-
ženega veliko dela. Kolegi se 
najprej s stranko dogovorijo 
za oglaševanje in sporočijo 
njene želje, nato stopi v akci-
jo ekipa, ki te želje pretvori v 
realnost in posname radijski 

oglas – vsa pohvala gre radij-
skim tehnikom, ki vsa leta na 
profesionalen način skrbijo, 
da se reklame posnamejo iz-
jemno kakovostno in seveda 
kar se da hitro, kar brez odlič-
nih glasov, ki jih posodijo za 
ta namen radijski voditelji, ne 
bi šlo.

Nekateri se znajo v situacijo 
izjemno vživeti in ›realistično‹ 
posneti reklamno sporočilo. 
Na ta račun se velikokrat tudi 
nasmejimo, saj včasih koga 
malo ›zanese‹ in se preveč 
vživi v dogajanje. Takrat na-
stanejo posnetki, ki se jim z 
veseljem in od srca nasmeji-
mo. Sicer pa tako pravijo, da je 
smeh pol zdravja. Še na mno-
ga leta, Radio Celje in ekipa 
profesionalnih sodelavcev!«

Tea 
Podpečan, 
Žalec

»Ko sem neke-
ga večera čisto po 
naključju s svojim 
maturantskim ple-
salcem po plesnih 
vajah prvič stopila 
v prostore te medij-
ske hiše, se mi niti 
sanjalo ni, kako 
usodno mi bo za-
znamovala življe-
nje. Tri leta kasneje 
sem se tu zaposlila 
in tako se življenje 
zdaj deli na čas 
pred NT&RC in čas 
pri njem. Kot tajnici 
uredništva mi na-
mreč ne zmanjka 
najrazličnejših na-
log. O raznolikosti 
svojega dela bi sicer 
lahko napisala ob-

širno ekspertizo, moji sodelavci pa imajo za vsakega 
novinca čisto kratko pojasnilo: »V tistem kotu pa sedi 
naša ›generalna‹.« No, ko izvedo, da pri meni dobijo 
(le) ključe od službenega avta in dopustniški odpis, gre 
strahospoštovanje še isto minuto rakom žvižgat. Da, 
prav ste pomislili – sem nekakšna deklica za vse. Pri-
pravljam Vodnik kulturnih prireditev, matična dejstva, 
prepisujem različna besedila, urejam razne sezname in 
vodim evidence dopustov. Skrbim za radijska obvestila, 
urejam »srajčke«, tako pravimo vsemu, kar sodi v pro-
gram, stike z naročniki, nagrajenci, pobiram ›zloglasna‹ 
dva evra in skrbim, da 
vedno diši po kavi, in še 
in še in še … Saj veste. 
›Generalna‹ pač.«

Tea z veliko dobre volje poskrbi še za 
prenekatero drugo »malenkost«, ki je 
nujna, da je delo v uredništvu gladko 
in brez težav. Foto: GrupA

Naj pesem: Čarobno jutro

Naj izvajalec: Nina Badrić

Naj fi lm: Najini mostovi

Naj pesem: Resnično težko se je opredeliti samo za eno skladbo, 

enega izvajalca. Predvsem mi je pri srcu slovenska glasba, saj delo 

slovenskih glasbenikov spremljam že vrsto let. Od Pop čvekov, 

ki sem jih vodila na Radiu Celje, do Do opoldneva po slovensko, 

številni glasbeniki so se rodili v okviru Full Cool Demo Topa, ki 

sem ga pripravljala deset let. Če pa že moram izbrati, potem vsem 

podarjam Šopek maka Anžeja Dežana.

Naj koncert: Težko je izbrati enega, saj sem bila na številnih 

odličnih, nikoli pa ne bom pozabila koncertov, ki sem jih pripravila 

v okviru naše medĳ ske hiše.

Kdo bo v soboto
zapel z Modrijani?
Srečneži, ki smo jih izžrebali, so:

Se vidimo v soboto,
19. 9., ob 13. uri

na Glavnem trgu v Celju!

Zmaga Antončič, Sežana
Zinka Bedenik, Šmarje pri Jelšah

Lana Bek, Celje
Antonija Borovšek, Vojnik

Andrej Cizej, Slovenske Konjice
Amalija Rajnar, Prebold

Etno skupina Sončnice DU Ostrožno
Andreja Filipič, Žalec

Ivan Gostečnik, Braslovče 
Jože Jurc, Slovenske Konjice

Karolina Klezin, Laško
Hedvika Krivec, Velika Pirešica
Marjeta Kuhar, Rogatec
Roman Lazar, Vransko
Željko Lipnik, Rogaška Slatina
Anica Pahor, Miren 
Alja Pilih, Vojnik
Dušan Šantej, Celje
Franc Škrubej, Latkova vas
Ivan Tovornik, Dobje
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Uredništvo objavlja pi-
sma bralcev po svoji presoji 
v skladu z uredniško poli-
tiko, razen ko gre za odgo-
vore in popravke v skladu z 
Zakonom o medijih. Dolži-
na naj ne presega 40 vrstic 
oziroma 4 tisoč znakov. 
Daljše prispevke krajšamo 
v uredništvu oziroma jih 
avtomatično zavrnemo. 
Da bi se izognili nespora-
zumom, morajo biti pisma 
podpisana in opremljena s 
celotnim imenom, naslo-
vom ter s telefonsko števil-
ko avtorja, na katero lahko 
preverimo njegovo iden-
titeto. V časopisu pismo 
podpišemo z imenom in s 
priimkom avtorja ter kra-
jem, od koder je doma.

UREDNIŠTVO

ALBUM S CELJSKEGA

Prejeli smo

Vprašanje županu 
Miranu Gorinšku
Slovenske Konjice se kitijo z 

zlatim priznanjem Entene fl o-
rale, poudarjajo, da so mesto 
vina in cvetja z lepo urejenim 
Starim trgom. Dolga leta že 
stavbo nekdanje pekarne Ro-
gla »krasi« napis tudi propa-
dlega Klasja, ki je to pekarno 
pred davnimi leti prevzelo in 
tudi uničilo, podobno kot zdaj 
sebe. Stari trg je v celoti obno-
vljen, toda ta objekt kvari vi-
dez starega mestnega jedra z 
uničeno fasado in s prastarimi 
napisi na njej, ki spominjajo 
na to, da je nekoč bil tu dober 
pekarsko-gostinski objekt.

Gospod župan, povejte 
občanom in turistom, kako 
dolgo bo še ta packa »krasila« 
Stari trg. Povejte tudi, kdaj 
bo zaživel hotel Dravinja na 
Mestnem trgu, ki je na zunaj 
sicer še kar urejen, mesto vina 

občina s svojega zemljišča 
ambrozije ni niti pokosila, 
kaj šele, da bi jo odstranila.

Uprava Republike Slovenije 
za varno hrano, veterinarstvo 
in varstvo rastlin s sedežem 
v Ljubljani odgovarja: »Bral-
ka lahko poda prijavo na 
prijavo na krajevno pristojni 
območni urad Uprave RS za 
varno hrano, veterinarstvo in 
varstvo rastlin (UVHVVR), v 
tem primeru na Območni 
urad UVHVVR Celje. Naslo-
vi in telefonske številke so 
objavljeni na spletni strani 
UVHVVR www.uvhvvr.gov.si.

Fitosanitarni inšpektor 
uprave za varno hrano, ve-
terinarstvo in varstvo rastlin 
bo najprej v upravnem po-
stopku (opozorilo v skladu z 
drugim odstavkom 33. člena 
Zakona o inšpekcijskem nad-
zoru (ZIN) oziroma izdaja 
upravne odločbe) določil 
rok za odstranitev ambro-
zije. V večini primerov že ti 
ukrepi zadoščajo, da imetnik 
zemljišča rastline odstrani.

Če imetnik ne izvrši od-
rejenih ukrepov, v skladu z 
ZIN stori prekršek, za kate-
rega inšpektor izreče pred-
pisano sankcijo. V skladu z 
ZIN se z globo 1.500 evrov 
za prekršek kaznuje pravno 
osebo, z globo 500 evrov pa 
odgovorno osebo pravne 
osebe in posameznika, ki sa-
mostojno opravlja dejavnost, 
ter z enako globo (500 evrov) 
samostojnega podjetnika po-
sameznika ali fi zično osebo. 
Več o ambroziji in načinih 
odstranjevanja lahko prebe-
rete na naši spletni strani na 
naslovu www.uvhvvr.gov.si 
ali http://www.uvhvvr.gov.
si/si/delovna_podrocja/
zdravje_rastlin/skodljive_ra-
stline/ambrozija/.

BRANE JERANKO

Šolski dnevi od vrtca do fakultete
Generacija prvošolcev I. OŠ v Celju leta 1965/66

POVABILO OB 
140-LETNICI ŠOLE
Zbiranje spominov na 
I. osnovno šolo Celje

Ob 140-letnici (1875–2015) vabimo k sodelovanju vse 
imetnike gradiv, ki se nanašajo na I. osnovno šolo Celje. 
Fotografi je in dokumente si bomo ogledali in vas prosili, 
da nam zaupate zgodbo, ki se navezuje nanje, ter jih pre-
vidno digitalizirali in vam jih takoj vrnili. Najbolj zanimive 
zgodbe in fotografi je bomo objavili tudi v Kamri, portalu 
slovenske kulturne dediščine, in v časopisu Novi tednik, 
ki je medijski pokrovitelj akcije. Zbirali jih bomo vsak 
delovni ponedeljek v letu 2015 od 8. do 14. ure v šolski 
knjižnici I. osnovne šole Celje v Vrunčevi ulici 13. Več 
informacij o zbiranju dobite na telefonski številki 03 428 
51 20 (Bernardka Zupanc).

Generacija, ki v letu dveh pomembnih jubilejev I. OŠ Ce-
lje, ob 140-letnici šole in 88-letnici stavbe, obeležuje svojo 
petdesetletnico vstopa v šolo.

Prispeval: Bojan Tomc
Rubriko pripravlja: Domoznanski oddelek Osrednje knji-

žnice Celje
Medijski pokrovitelj: Novi tednik

Glasovanje
se začenja!
Na nagradnem natečaju Nav-
dušite nas s potopisom je letos 
sodelovalo šest potopisov naših 
bralcev, objavili pa smo tudi nekaj 
potopisov svojih sodelavcev. Zdaj 
se začenja glasovanje za najboljši 

potopis po izboru bralcev.
Septembra bomo objavljali »foto 
spisek« potopisov, ki ste nam 
jih poslali in ki se potegujejo za 
nagrado. Kupon izpolnite tako, 
da vpišite svoje podatke in ob-
krožite številko pred tistim po-
topisom, za katerega glasujete.
Kupon nam do 2. oktobra pošljite 

na naslov: Novi tednik,
Prešernova ulica 19, 3000 Celje.
       V ponedeljek, 5. oktobra,
bomo v sodelovanju z našim 
pokroviteljem, s podjetjem 
Optimist, izžrebali enega 
od bralcev glasovalcev in 
prešteli glasove, ki jih boste 
namenili posameznim poto-
pisom. Darila za izžrebanega 
bralca in za pisca najboljše-

ga potopisa že čakajo!

V Novem tedniku bomo
8. oktobra objavili,

kdo je s svojim 
potopisom zbral največ 
glasov bralcev in kdo od 

bralcev je bil izžreban 
kot glasovalec.

IME IN PRIIMEK:

NASLOV:

KRAJ, POŠTNA ŠTEVILKA:

TELEFON/GSM:

E-NASLOV:

KUPON

Obkrožite zaporedno številko potopisa za katerega glasujete:

Zapisane podatke bomo uporabili izključno za namen te akcije
in ne v komercialne namene.

NAGRADENAGRADENAGRADE

MATEJA TOPLAK
Ciper

MARJANA KOVAČIČ
Provansa

ANJA DEUČMAN
Šrilanka

STAŠA LEPEJ
Kirgizija

BERNARDA ZALOKAR
Turčija

PETRA GREGORC
Irska

Vir: www.kamra.si, Album Slovenije – osebni spomini 
20. st.

Pohvale

Pohvala mestu 
Celje
V času sejma obrti in pod-

jetnosti vsako leto z družino 
obiščem svoj rojstni kraj Ce-
lje in moram vam napisati, 
da ste izjemno lepo uredili 
staro mestno jedro. Zelo je 
lep del pri hotelu Evropa, 
navdušena pa sem tudi nad 
cvetličnimi kupolami v sre-
dišču, v Gosposki ulici pa bi 
še posebej pohvalila ocve-
tličena okna nad trgovino z 
glasbili, zares lepo, menim, 
da je vredno vašega truda. 
Skratka, mesto je čudovito 
in takšne cvetlične lepote so 
samo še dodana vrednost.

JOŽICA ROBIČ,
Medvode

Modri telefon

Težave zaradi 
ambrozije
Bralka stanuje v ulici ob 

manjšem zemljišču, ki je v 
občinski lasti. Na njem se 
je letos razpasla invaziv-
na rastlina ambrozija, za 
katero povsod sliši, da jo 
je nujno treba odstraniti. 
Brala je, da povzroča hude 
zdravstvene težave. Ko je 
občino obvestila, da je na 
njenem zemljišču ambrozi-
ja, je po dolgem času prišel 
kosec, ki je pokosil le vidne 
dele občinskega zemljišča 
(tistih, ki se s ceste ne vidi-
jo, ni pokosil). Po bralkini 
pritožbi so poslali novega 
kosca, ki je pokosil še ne-
kaj zemljišča, še vedno pa 
je ostalo nekaj nepokošene 
ambrozije. Bralko zanima, 
kam lahko prijavi to, da 

in cvetja pa mora svoje goste 
pošiljati v zreške hotele.

JOŽE JURC,
Slovenske Konjice



39Št. 37, 17. september 2015 ODKRIVAMO TURISTIČNE BISERE

V Egiptu lahko podoživite pravljični svet zgodb 1001 
noči in uživate na dopustu. Teden dni, ki smo ga preži-
veli v čudovitem hotelu Alf Leila Wa Leila, ostaja nepo-
zaben in zadnji dan smo spet ugotavljali, da sploh ne bi 
bilo slabo, če bi naše druženje še podaljšali.

Prijazno osebje, bogata all 
inclusive ponudba, animaci-
je, igre in nagrade, vse to je 

pustu pogledati na uro, da 
česa ne zamudijo. Z izletom 
po Hurgadi smo videli pre-
krasne dele mesta, vstopili 
v koptsko cerkev in mošejo, 
se sprehodili čez tržnico. Pri 
spoznavanju utripa mesta, 
ki zaživi pozno popoldne, 
je bilo marsikomu zanimivo 

to, da je do polnoči praktič-
no vse odprto in da so na 
ulicah in v trgovinah ob tem 
času cele družine. Mnogi so 
izlet, kjer smo se potapljali 
med živopisanimi ribicami 
in plavali ob koralnih grebe-
nih, pohvalili kot nepozab-
nega. Kar ne moreš verjeti, 
kakšen je podvodni svet in 
da lahko vse to opazuješ či-
sto od blizu.

Več fotografi j na
www.radiocelje.com in na

fb Novi tednik in Radio Celje.

Za naslednje leto so nam 
gostje dali kar nekaj predlo-
gov, kam bi šli na lepše v or-
ganizaciji turistične agenci-
je Relax ter Novega tednika 
in Radia Celje. Konec leta 
bomo prelistali nov katalog, 
spet poiskali zanimive kraje 
in vas povabili, da greste z 
nami!

NENA LUŽAR
SIMONA BRGLEZ

naredilo vsak dan malo dru-
gačen. Nekateri so ugota-
vljali, da je treba tudi na do-

Več fotografi j na

V majicah turistične agencije Relax ter Novega tednika in Radia Celje Pojdi z menoj smo 
se podali na odkrivanje lepot Hurgade in se slikali ob kristalno čistem morju.

Skupinska slika v novi in največji mošeji 
v Hurgadi. Nas prepoznate?

Smo bolj prepoznavni v kopalkah 
na rajskem otoku Giftunu?

Nasmejali smo se, ko so nas s po-
močjo brisač prelevili v Ali Babe, 
slončke, Miki miške …

V hotelu Alf Leila Wa Leila je Novi tednik in Radio Celje organiziral tudi slovenski večer. Z nami so zaplesali 
tako domačini kot drugi turisti. In seveda brez skupne fotografije ni šlo.

Ujeti palico. Sliši se enostavno. Poskusite. Po nekaj krogih je 
uspelo vsem.

Naši poslušalci so se izkazali kot odlični igralci golfa.

Mnogi so bili prvič na kameli 
in konju.
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Mladi planinci v osrčju 
Trnovskega gozda

Po tradicionalni vsakole-
tni prireditvi srečanja kra-
janov z lovci LD Gozdnik 
Griže je lovcem uspelo pri-
dobiti in izvesti državno 
prvenstvo v streljanju na 
tarčo bežečega merjasca. 
Čeprav vreme strelcem ni 
bilo najbolj naklonjeno, je 
minilo v prijetnem vzdušju 
in dobrih zadetkih.

Odprtje so zaznamovali 
zvoki rogov Savinjskih rogi-
stov, pozdravni govori pred-
stavnika LZS Toneta Kro-
pevška, podžupana Občine 
Žalec Ivana Jelena, predse-
dnika KS Griže Marjana Vo-
deba in dobrodošlica stare-
šine LD Andreja Drevenška.

Tekmovanja se je udeležilo 
28 strelcev iz sedmih lovskih 
zvez. Po mnenju strokovne 
komisije je bilo tekmovanje 
dobro organizirano in izpelja-
no brez zapletov. Bežeči mer-
jasec jih je najbolj skupil za-

radi prvih treh strelcev, to so 
bili Jože Štefančič in Gorazd 
Slemenšek iz posavske ZLD 
in Gregor Kovče iz Savinjsko- 
kozjanske ZLD, ki so prejeli 
tudi pokale za najboljše za-
detke. Ekipno je uspelo zase-
sti prvo mesto ekipi posavske 
ZLD s strelci Boštjanom Li-
parjem, Jožetom Štefančičem 
in Gorazdom Slemenškom, 
ki so odnesli pokal v vitrino 
svojih dosežkov v strelskih 
disciplinah.

Po podelitvi pokalov in 
sponzorskih nagrad so si 
strelci ob prijetnem po-
govoru, dobri kapljici in 
prigrizku zaželeli srečanje 
na prihodnjih tekmovanjih 
in dober pogled ter mirno 
roko pri lovu živega merja-
sca, saj povzroča vedno več 
škode na travnih površinah 
in posevkih ter slabo voljo 
kmetom.

MARJAN BURJAN

Državno 
prvenstvo tudi 
na Gozdniku

Uspešno končana še ena 
mladinska izmenjava

Reševalna akcija s psi
V ponedeljek, 7. septembra, zvečer je bila iskalna akcija 

pogrešane starejše gospe iz Kompol nad Štorami. Iskanja so 
se udeležili člani Kinološkega društva reševalnih psov Celje: 
Miloš Kužner, Tomaž Dražumerič s Cory in Tamara Jager s 
Tio. Iskalna akcija se je uspešno končala ob drugi uri zjutraj, 
ko je bila pogrešana oseba predana v oskrbo reševalni ekipi. 
V teh trenutkih je poplačan ves trud, ki ga reševalci z vso 
predanostjo vlagajo v svoje delo. MK

Še preden so spet sedli v šolske 
klopi, je mlade celjske planince ča-
kala prava avantura v objemu gora. 
Več kot 40 se jih je letos odpravilo na 
tradicionalni tabor mladih planincev 
Planinskega društva Celje – Matica.

Taborili so v Lokvah v osrčju Trno-
vskega gozda, od tam pa jih je pot vodila 
na razne planinske ture. Planinske po-
hode so vodniki prilagajali vremenskim 

razmeram, prosti čas pa so mladi planin-
ci preživeli v druženju, ob animacijah 
in številnih družabnih igrah, ki so jih 
zanje pripravili spremljevalci. Ena od za-
nimivosti letošnjega tabora je bil zipline, 
ki so ga med bližnjimi drevesi napeljali 
vodniki. Mladi so obiskali Sveto goro, 
hriba Korada in Sabotin, kjer so si ogle-
dali ostanke prve svetovne vojne. Hodili 
so po Trnovskem gozdu in med drugim 

prehodili Pot za zidom. Gre za pot okoli 
Lokve, po kateri so nekoč hodili logarji, 
ki so nadzirali gozdno površino.

Planinski tabor, ki ga vrsto let pripra-
vljajo v Mladinskem odseku PD Celje 
– Matica, je namenjen osnovnošolcem, 
ki se v tednu med gorami družijo, obi-
skujejo okoliške hribe in se učijo o pla-
ninskih vrednotah.

Mladinski odsek PD Celje – Matica

V soboto, 29. avgusta, se je v Celjskem mladinskem cen-
tru uspešno končala še ena mladinska izmenjava v okviru 
projekta Peer-to-peer. Ta je financiran v okviru programa 
Erasmus+, za izvajanje katerega na področju mladine v 
Sloveniji skrbi Movit, zavod za razvoj mobilnosti mladih. 
Na izmenjavi je sodelovalo 35 mladih iz Italije, Španije, s 
Poljske, Hrvaške in iz Slovenije.

stanja so udeleženci pripravili 
konkretne predloge ukrepov, s 
katerimi bi se izboljšala social-
na vključenost mladih z manj 
priložnostmi. Namen obliko-
vanih ukrepov je, da jih mla-
di, ki so se udeležili mladinske 
izmenjave, izvedejo v svojih 
lokalnih okoljih,« je povedala 
Sonja Majcen, vodja centra za 
mednarodno mobilnost.

V tednu bivanja in aktiv-
nega dela so mladi spoznali 
tudi Celje in nekatere njegove 
turistične zanimivosti. Med 

drugim so obiskali pokra-
jinski muzej in samostojno 
raziskovali Stari grad, kjer je 
bila njihova naloga preplesti 
oceno turistične ponudbe in 
zgodovino gradu. Spoznava-
li so Šmartinsko jezero in se 
preizkusili v vodnih športnih 
aktivnostih, obiskali odprtje 
festivala Reci: design – Podo-
be recikliranja, za zabaven za-
ključek pa še koncert Tribute 
to Rock Legends.

Udeleženci izmenjave so se 
strinjali, da gre za izjemno iz-
kušnjo in številna pridobljena 
znanja in veščine, ki jim bodo 
prišle še kako prav. Prav tako 
niso skrivali navdušenja nad 
Celjem in njegovimi turistič-
nimi biseri.

MP

Udeleženci izmenjave so 
definirali pojem socialne iz-
ključenosti, se z različnimi 
metodami in tehnikami učili 
prepoznavanja mladih z manj 
priložnostmi ter ugotavljali, 
katere omejitve so tiste, ki 
mladim preprečujejo boljšo so-

cialno vključenost. Delavnice, 
ki so bile ves teden, so vklju-
čevale različne miselne igre in 
igro vlog ter tudi povsem kon-
kretne aktivnosti s področja 
projektnega načrtovanja in an-
ketiranje prebivalcev lokalne 
skupnosti. »Na osnovi analize 
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Šentjurčani spet najboljši
V soboto se je v kraju Krašči v Prekmurju končala zadnja 

tekma državnega prvenstva v vleki vrvi. Slavili so Šentjur-
ski korenjaki, ki so s tem postali že četrtič državni prvaki. 
Podprvaki so postali sevniški Gamsi, tretji najmočnejši v 
državi so gorenjski Veterani, četrto mesto so si privlekli 

domačini Štrki, peta pa je Ilirska Bistrica. S tem je sezona 
za leto 2015 uspešno zaključena, zahvaljujemo se vsem 
ekipam za sodelovanje in hkrati vabimo še kakšno ekipo, 
da se nam pridruži.

LADI LEVART

Za navdih
Tale (ne)sramni paradižnik, ki je zrasel na vrtu Ivanke 

Kolenc ob Savinji v Celju, pojedli pa so ga v Ljubljani, bi 
bil primeren za animacijo decembrskega erotičnega sejma 
v Celju. Kdo ve, mogoče pa bodo za navdih v kakšni pro-
mocijski akciji.

MP

Trojanski konj za abrahama
Konec junija je zastal promet na cesti Vojnik–Globoče, saj se je po njej pomikal ne-

navaden sprevod.
Vesela druščina več kot 30 

ljudi je po magistralni cesti 
prevažala pravega trojanske-
ga konja, visokega skoraj šest 
metrov. V njegovi notranjosti 

so štirje točilni pulti in v njem 
je prostora za 30 ljudi. Delali 
so ga skoraj dva meseca, poto-
vanje iz Vojnika do Globoč pa 
je trajalo kar dve uri. Sprevod 

je bil prava paša za oči. Ljudje 
so se ustavljali, fotografirali, 
snemali … Na srečo sta ob poti 
tudi dve lokalni »furmanski« 
gostilni, kjer so popotniki ko-

nja tudi pošteno »napojili«. 
Konj je bil namenjen v Glo-
boče (tisti dan Trojo), kjer je 
Tomo Videnšek, ljubitelj konj, 
praznoval abrahama.

Nič hudega sluteč je na 
dvorišču zagledal ogro-

mnega konja. Še preden bi 
mu bilo karkoli jasno, pa je 
doživel napad vriskajočih 
prijateljev, ki so nanj planili 
iz konja. Šlo je za pravi tro-
janski napad sredi Občine 
Vojnik.

»Troja je končno odkrita, 
smo potem ob kozarčku ruj-
nega maledolčana in lepi slo-
venski pesmi ugotavljali do 
jutra,« pravi slavljenec Tomo 
Videnšek.

KŠ
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Podatki so vzeti z dovoljenjem avtorice iz setvenega pri-
ročnika Marije Thun za leto 2015, ki ga v Sloveniji izdaja v 
neskrajšani obliki založba Ajda, Vrzdenec, tel.: 01/754 07 43.

 17. ČE korenina do 12. ure, od 13. ure cvet

 18. PE cvet

 19. SO list

 20. NE list

 21. PO list do 11. ure, od 12. ure plod

 22. TO plod

 23. SR plod do 17. ure, od 18. ure korenina

Čas za presajanje je do 21. septembra do 13. ure.

Nič več 
»štihanja«

Ljudje precej težko iz-
stopimo iz svojih okvirjev. 
Tudi na vrtu. Ker tisto, kar 
se Janezek nauči, potem 
Janez tudi zna. Kar se vrta 
tiče, nisem zelo indoktri-
nirana. Število najstni-
kov, ki bi se iskreno zani-
mali za kmetijske veščine, 
lahko preštejem na prste 
ene roke. In jaz pač nisem 
bila med njimi. Sem se pa 
na primer naučila, da je 
treba njivo jeseni preora-
ti, da težka zemlja premr-
zne, da se spomladi grude 
lepo razbijejo, ter da je tre-
ba zgodaj spomladi vrt na 
globoko prelopatati, gre-
dice pa na debelo posuti 
s hlevskim gnojem. Zdaj 
je prišla nova direktiva, ki 
je vse to obrnila na glavo. 
Oranje pred zimo je men-
da najslabše, kar lahko 
naredite vsem vidnim in 
nevidnim megakoristnim 
»bibam« v zemlji. Globo-
ko obračanje zemlje na 
pomlad pa menda tudi ni 
veliko bolj koristno. No-
vim spoznanjem sem se 
seveda nemudoma uklo-
nila. Ne toliko zato, ker bi 
bila tako zelo osveščena in 
napredna, ampak še naj-
bolj zato, ker je »štiha-
nje« res težaško opravilo. 
Tudi če ga naložiš vsega 
hudega vajenemu sopro-
gu. Letošnjo sezono smo 
vrtnarjenje in vse, kar je 
s tem povezano, spustili 
v nekoliko nižjo prestavo. 
Tako rodovitno zemljico 
za boljše čase pripravljam 
že vse poletje. Skrivnost in 
hkrati najboljše nadome-
stilo lopatanja je očitno 
zastirka. Letos so mi še 
pred resnim cvetenjem v 
totalni ofenzivi srne na 
vrtu do korenin pojedle 
vse jagode. Za nameček 
si je nek pubertetnik na 
štirih nogah ob mladem 
figovem drevesu še teme-
ljito očedil rogove. Po pr-
vem šoku in obdobju žalo-
vanja sem vdano naredila 
križ čez domače jagode in 
izprosila novo figovo sadi-
ko. Tisto nesrečno gredico 
sem očistila in nanjo celo 
sezono zgolj odlagala po-
košeno travo. Plevela ni 
skoraj nikjer, pod debe-
lo organsko odejo pa se 
kaže rodovitna črnica, ki 
bo spomladi ravno prav 
rahla za prve sadike in 
semena. In tako za pobi-
ranjem vsakega pridelka 
pokrivam zemljo ped za 
pedjo. Včasih si moramo 
enostavno malo odpočiti 
drug od drugega. In kot 
kaže, bova z mojim vrtom 
spomladi spet v odlični 
navezi.

Jesenski okras na oknih 
in balkonih Pripravimo si jesensko-zimsko zasaditev – V hladnih 

mesecih ne gnojimo rastlin

»Vse rastline, ki so lepo 
preživele poletje in so v do-
bri kondiciji, lahko ob pri-
merni oskrbi ohranimo vse 
do prvega močnejšega mra-
za,« pravi Aljoša Naglič iz 
Vrtnarije Naglič na Ljubeč-
ni. Pravzaprav se nekatere 
rastline, ki jih je poletna 
vročina pripravila do stanja 
mirovanja namesto do rasti 
in cvetenja, šele zdaj lepo 
obraščajo in cvetijo.

Trenutno jesensko vreme 
je odlično za lepo rast rastlin. 
Rastline še vedno redno do-
gnojujemo, in sicer ob vsa-
kem drugem ali tretjem zali-
vanju oziroma tako, kot piše 
na embalaži gnojila. »Ker se 
začenja bolj megleno in vla-
žno obdobje, je za zdravje ra-
stlin ključno odstranjevanje 

Za jesensko-
zimske zasaditve 
najpogosteje 
uporabljamo 
mačehe, bršljan, 
resje, razne 
trave, ter druge 
trpežne rastline, 
kot so hojhera, 
gaultheria, 
calocephalus.

odmrlih in poškodovanih 
listov. Z odstranjevanjem 
odcvetelih cvetov dosežemo, 
da rastline hranila namesto 
odmiranju cvetov namenijo 

oblikovanju novih,« svetuje 
Naglič. Še vedno zalivamo po 
načelu redkeje, a takrat obil-
neje.« Tudi v najhladnejših 
mesecih ne smemo pozabiti 
na zalivanje, zlasti v času, ko 
je zima topla in suha: »Pri-
poročljivo je, da so rastline 
pozimi dobro zalite. Največ 
rastlin namreč pozimi propa-
de ravno zaradi suše in manj 
zaradi mraza.«

Je pa zdaj pravi čas, da zač-
nemo razmišljati o jesensko- 
zimskih zasaditvah. »Velja 
namreč pravilo, da prej kot 
so rastline posajene, prej se 
utrdijo, lepo vrastejo in so 
tako pripravljene, da lepše 

Zasajamo rastline, ki so 
močne, čvrste rasti, zdravega 
videza in ki dobro prenašajo 
neprestana temperaturna ni-
hanja, tudi sušo in nizke tem-
perature. »Če je možno, korita 
zaščitimo oziroma jih ovijemo 
z juto ali zimsko tkanino. S tem 
lahko korita tudi okrasimo, ko-
renine pa bodo še bolj zaščite-
ne pred mrazom,« je praktičen 
Naglič. Najpomembneje pa 
je, pravi, da v jeseni in pozimi 
rastlin ne gnojimo. Gnojenje 
namreč povzroča rast, mladi 
poganjki pa bodo v zimskih 
mesecih pomrznili.

MRL
Foto: Aljoša Naglič

NAJLEPŠE BALKONSKO CVETJE

Uredništvo Novega 
tednika izbira 
najlepšo letošnjo 
zasaditev balkonskega 
cvetja.
Sodelujete lahko vsi, ki 
imate takšno zasaditev 
na oknu, balkonu ali v 
posodi.
Vsak teden bomo v 
uredništvu izbrali 
»zasaditev tedna« in jo 
objavili skupaj z vašim 
imenom.
Fotografije nam 
pošljite do vključno 
25. septembra na 
elektronski naslov:
tednik@nt -rc.si
ali po pošti na: 
Uredništvo
Novega tednika,
Prešernova 19,
3000 Celje.
Zmagovalno zasaditev 
bomo razglasili in 
nagradili 1. oktobra.

Vabljeni k sodelovanju!

Nagradni 
natečaj

Irena Špes, Šempeter v 
Savinjski dolini

preživijo ekstremne zimske 
pogoje,« pravi Naglič. Če so 
naše poletne zasaditve še 
v obilnem cvetenju in nam 
jih je že škoda zamenjati z 
novo kombinacijo, poiščimo 
kakšno prazno korito in vanj 
zasadimo jesensko-zimski 
izbor. Ko bodo naše poletne 
rastline odmrle, bomo tako 
imeli že pripravljene lepe in 
čvrste zasaditve za okenske 
police. »Če nimamo lepih 
rezervnih korit, rastline po-
sadimo v kakšne druge manj 
ugledne in morebiti poško-
dovane posode in jih kasneje 
presadimo v lepa korita, ki so 
zdaj še v uporabi.
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PREDSTAVLJAMO VZREDITELJE

Pet živahnih dam
Cairnske in lakelandske terierke iz psarne Danatera v Mali Pirešici

Rahlo kodrasta lakelandska ali jezerska terierka rada skoči v naročje. 
Psi te pasme bi za igro naredili vse in vselej so pripravljeni na kaj 
novega. Zato so odlični družinski psi, nezahtevni in zdravi.

Starejše terierke Puma, Brie in Simba ter mlajši Audrey in Misty z lastnico Natalijo Dragan Gajari. Pri hiši je edini »moški« 14-letni kraški 
ovčar Feld.

Natalija Dragan Gajari se 
je najprej ukvarjala le z veli-
kimi pasmami. Tako je imela 
dalmatinca, šarplaninca in 
kraškega ovčarja. Z njimi je 
bila uspešna na razstavah. 
Da so tudi manjši psi lahko 
zelo zanimivi, je ugotovila, 
ko si je njena mama zaže-
lela belega višavskega teri-
erja. Terierji so se ji takrat 
prikupili, čeprav prej ni bila 
pozorna nanje. Vzreja je bila 
sicer njena želja že od nek-
daj, pri čemer je želela pa-
smo, ki bi bila pri nas redka, 
njeni predstavniki pa dokaj 
zdravi. Z obiski razstav in 
brskanjem po spletu je na-
šla cairnske in lakelandske 
terierje, pasmi, ki izvirata s 
Škotske.

Leta 2003 je najprej dobila 
cairnsko terierko Pumo, nato 
še Ulo in psički sta bili zače-
tnici njene vzreje. Natalija je 
nato prva v Slovenijo pripelja-
la še lakelandsko terierko in 
leta 2004 ustanovila psarno 
Danatera, ki ima svoje prosto-
re v Mali Pirešici.

Ne lajajo, če ni 
razloga
Ko smo sedli na sončen vrt, 

kjer imajo psi velik ograjen 
prostor za igro, psov sploh ni 
bilo slišati, čeprav je Natalija 
povedala, da ima trenutno pet 
psičk, od katerih se dve pri-
pravljata na materinsko vlo-
go, zato nanju pazi še malo 
bolj kot sicer. »Psi teh dveh 
pasem ne bevskajo ves čas, 
kot to velja za kakšne druge 
manjše pse,« poudari njihovo 
dobro lastnost Natalija. Sicer 
psičke delujejo kot trop, v 
katerem ima vsaka svojo vlo-
go. Le Audrey, mlada lake-
landka, je nekoliko nesrečna 
v tej skupini, saj se menda ne 
mora navaditi, da ni glavna. 
Da potrebuje pozornost, je 

O tem, kako psičke skrbijo 
druga za drugo, govori tale 
Natalijina zgodba: »Puma, 
najstarejša cairnka, ne mara 
vode, tudi tačk si ne zmoči, 
če ni res nujno. Če zjutraj 
dežuje, se pri vratih obrne 
in gre nazaj spat. Ko je k hiši 
prišla njena vnukinja Sim-
ba, je bila kot vsak mladič 
zelo navihana, Puma pa jo 
je hitro posvojila in skrbela 
zanjo. Tako smo se enkrat 
odpravili na sprehod k poto-
ku kraški ovčar Feld, Puma, 
Simba in jaz. Simba jo je 
naenkrat ucvrla čez potok v 
gozd, nobeno klicanje ni po-
magalo. Puma je hodila vsa 
nervozna sem in tja ob vodi, 
potem pa se je naenkrat od-
ločila in zabredla v vodo ter 
šla za Simbo. Čez kakšnih 
deset minut sta se prikazali, 
Puma je ves čas Simbo ›obde-
lovala‹, jo premetavala, ena-
ko se je obnašala kot mama, 
ki kaznuje mladiča. Tako je 
premagala odpor do vode in 
pripeljala Simbo nazaj.«

Cairnski terierji ali gomilarji so majhni kužki z velikim srcem, kot jih 
opiše vzrediteljica. Pri njih najprej opazimo kuštravo glavo in zvedav 
temen pogled. Lahko so različnih barv, le bela in popolnoma črna ter čr-
no-bela niso zaželene. Najstarejša terierka Puma je temno marogasta.

dokazala tudi tako, da mi je 
takoj skočila v naročje, kakor 
hitro je bila na prostem.

Terierji obeh pasem so dru-
žinski in družabni psi, ven-
dar imajo svoj značaj. »Ves 
čas sem imela pse, ki so bili 
učljivi in pametni, a trmasti. 
To mi je bilo všeč, zato so mi 
pri srcu tudi terierji, ker imajo 
takšne lastnosti. Poleg tega je 
pomembno, da je nega eno-
stavna in da nimajo dednih 
bolezni,« pravi Natalija in 
poudarja, da so predvsem 
družinski psi, pri čemer so 
primerni tudi za starejše. 
Jezerski terierji so malo bolj 
živahni, oboji pa so zelo pri-
lagodljivi. Nekateri z njimi 
trenirajo pasje športe, lahko 
jih vodijo na razstave ali jih 
imajo le za spremljevalce in 
družabnike v vsakdanjem 
življenju.

Pogodba z lastniki
Prav zaradi njihovega zna-

čaja Natalija vsakega novega 
lastnika opozori, da je najpo-
membnejše prvo leto. »Takrat 
morajo biti dosledni, ker so 
psi pametni in znajo vsako 
napako obrniti v svojo korist. 
Kakršnega psa si vzgojiš prvo 

leto, takega imaš vse življe-
nje, rečem svojim kupcem. 
Če imajo težave, jih skupaj 
rešujemo, vsakemu sem v 
oporo celo življenje njegove-
ga psa,« pravi vzrediteljica, 
ki vloži veliko dela, časa in 

denarja v vzrejo, zato ji tudi 
ni vseeno, kam gredo mladi-
či. Za vsakim toči solze, saj 
se nanj naveže. Nove lastni-
ke skuša čim bolje spoznati 
že prej, preden je pes dovolj 
star za oddajo. Povabi jih, naj 

pridejo pogledat mladičke, ob 
tem se pogovorijo, kakšne so 
njihove želje in njene zahte-
ve. S podpisom pogodbe se 
zavežejo, da bodo psi živeli 
skupaj s svojimi lastniki in 
ne v pesjaku ali na verigi. »Ta-
kšen kuža je revež in še zna-
čajsko se izrodi,« pojasnjuje 
svoje pogoje Dragan Gajari-
jeva. Se je pa že zgodilo, da 
je koga zavrnila ali da se je 
uštela pri ocenjevanju znača-
ja lastnika, ki se ji je zdel v 
redu, a ji je kmalu vrnil mla-
dička, češ da tega ne zmore.

Rodovnik kot 
jamstvo
Zato jo tudi jezi, ko nekate-

ri mislijo, da je to dejavnost, 
s katero lahko veliko zaslu-
žiš. »Lahko je kot dodatek, 
ne moreš pa pričakovati do-
bička, vsaj pri nas ne,« pravi 
vzrediteljica in lastnica psar-
ne Danatera. Vzrediteljem, 
kot je ona, in pasmi povzro-
čajo škodo različni »šteparji«, 
kot jim pravi. Ko ugotovijo, 
da se dviguje priljubljenost 
določene pasme, začnejo trg 
zalagati z mladiči. Trenutno 
je Slovenija na primer zasuta 
s cairnskimi terierji, ki so v 
resnici mešanci. »Kličejo me 
nesrečni ljudje, saj imajo psi 
cel kup bolezni in še zna-
čajsko niso cairnski terierji. 
To me boli, ker sem se zelo 
trudila, da bi uveljavila to 
pasmo.« Zato poudarja, da 
je rodovnik pomemben. Ne 
zato, da s psom hodiš na raz-

stave, temveč zato, da imaš 
psa s preverjenim poreklom 
in da za to jamči vzreditelj.

Obe vrsti terierjev sicer do-
čakata lepo starost in nimata 
posebnih zdravstvenih težav. 
Skrb za dlako ne zahteva veli-
ko časa. Natalija, ki tudi striže 
pse, pojasnjuje, da jim vsake 
štiri mesece odstrani odmrlo 
dlako oziroma psa »trima«, če 
hoče, da ima ustrezen videz. 
»Nekaj lastnikov svoje pse pri-
pelje le dvakrat na leto, ker jim 
je všeč, da so bolj skuštrani. 
Za frizerja takšno delo traja 
približno štiri ure, lastnik pa 
mora psa le vsakih nekaj dni 
počesati. Za mladiče iz njene-
ga legla je prvo leto »trimanje« 
zastonj. Tudi na ta način želi 
Natalija ohranjati stike z no-
vimi lastniki, ki mladiče ve-
činoma odpeljejo v različne 
kraje po Sloveniji, le nekaj jih 
je v tujini. Tako je tudi najbolj 
srečna, saj ima podmladek še 
vedno nekoliko pod nadzo-
rom.

TATJANA CVIRN
 Foto: GrupA
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VEČER V MUZEJSKI KAVARNICI
Vabimo vas v sredo, 23. septembra 2015, ob 18. uri 
na predstavitev knjige S puško in knjigo: narodno-
osvobodilni boj slovenskega naroda 1941–1945, 

avtorja Boža Repeta.
Prijazno vabljeni!
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Rubriko pripravlja 
Osrednja knjižnica Celje.

Amiry Suad: Kapučino v Ramali, vojni dnevnik

Le malokdo se lahko po-
hvali, da mu je na primer 
geopolitična situacija na 
Bližnjem vzhodu povsem ja-
sna. Če nas z vojnimi podo-
bami nekega vzporednega 
vesolja ne bi dnevno bom-
bardirali s TV-zaslonov, bi 
se večina brez težav zavila 
v odejo blažene nevednosti 
in bi se rade volje delala, da 
se je to ne tiče. Odkar val 
beguncev trka tudi na naša 
vrata, je vedno težje pogle-
dati stran. Po drugi strani 
pa so to še vedno neki drugi 
ljudje. Tisti, s katerimi ni-
mamo nič skupnega.

Izraelsko-palestinski spor 
je stoletna zgodba nenehnih 
trenj, spopadov in odkritega 
vojskovanja. Dežela pred-

stavlja versko in geografsko 
središče Hebrejcev že iz bi-
blijskih časov. A na tem ob-
močju živijo tudi Palestinci 
oziroma etnično in versko 
raznoliko prebivalstvo arab-
skega izvora. Sodobna drža-
va Izrael je nastala leta 1948 
na temelju odločitve OZN. 
Vse odtlej tam traja vojna 
med ljudstvoma, ki si vsako 
po svoji zgodovinski razlagi 
lastita deželo. Osnovno ža-
rišče ostaja vprašanje nad-
zora nad Zahodnim bregom 
in Gazo. Čeprav ju upravlja 
palestinska oblast, Judje v 
tem delu počasi, a vztrajno 
gradijo svoja naselja.

Ta nemirni svet je domovi-
na Suad Amiry. Kot profeso-
rica arhitekture dela na pa-

lestinski univerzi v Birzeitu. 
Otroštvo je preživljala med 
Amanom, Damaskom, Bej-
rutom in Kairom. Med dru-
gim je tudi direktorica nevla-
dnega združenja, ki skrbi za 
ohranjanje palestinske kul-
turne dediščine. V drobni 
knjižici opisuje svoje življe-
nje v Ramali leta 2001, ko so 
4. decembra v okrožje vdrli 
izraelski tanki. Svet se je ob 
zasedbi razdelil, politični ko-
mentatorji so podajali svoja 
mnenja, svetovni politiki so 
izražali svoja stališča, Pale-
stinci v Ramali pa so ostali 
ujeti v kletkah svojih domov.

Avtoričin slog je preprost. 
Brez sodb, brez iskanja vzro-
kov in pojasnil opisuje svoje 
vsakdanje stiske in ohranja 

smisel za humor. Medtem 
ko po cesti korakajo vojaki, 
tanki rušijo stavbe in neka-
jurna prekinitev policijske 
ure zadošča le za najnujnej-
še opravke, se ona sprašuje, 
kako bo preživela sama z 
včasih nadležno taščo, ali 
se bo njen mož lahko varno 
vrnil k njej, ali bo priprava 
kapučina preveč hrupna 
za rahle živce vojaka pod 
oknom … Nejasne podobe 
televizijskih spopadov dobi-
jo človeški obraz.

Saj ljudje nenazadnje ni-
smo tako zelo različni. Eno-
stavno bi si želeli v miru, z 
zavedanjem, da so naši bli-
žnji na varnem, spiti svojo 
jutranjo skodelico kave.

SAŠKA T. OCVIRK

Zakonca Josef Potočnik in 
Maria Kokoschinegg
Starša Hermana Potočnika Noordunga (1892–1929)

Josef Potočnik in Maria Kokoschinegg sta se poročila 
6. marca 1875 v Slovenski Bistrici. Konec tega leta (19. 
decembra) se jima je rodila Franziska. Krščena je bila 14. 
januarja 1876 v Vodnjanu (Dignano) pri Pulju, kjer je v 
vojaški bolnišnici služboval Josef Potočnik. Leto zatem se 
je rodil sin Adolf, leta 1885 Gustav in leta 1892 še Herman.

Franziska se je 6. avgusta 
1900 v Mariboru poročila 
z dr. Antonom Valentici-
gom, zdravnikom c. kr. li-
nijske ladje, stanujočim v 
Pulju. Ob Mariini smrti sta 
že stanovala v vili Styria 
v Krčevini, med vojnama 

pa v Gregorčičevi ulici 12, 
kjer je imel dr. Valenticig 
tudi zobozdravstveno am-
bulanto. Njuna hči Maria 
je umrla leta 2001 na Du-
naju, stara 97 let. Po pri-
povedovanju informatorke 
je v dvajsetih letih večkrat 

obiskala strica Hermana. 
Hermanov brat Adolf se je 
rodil leta 1876. Do zatona 
monarhije je bil kapetan 
korvete. Po upokojitvi je 
bil naprej predavatelj na 
vojaških tehniških strokov-
nih tečajih, leta 1923 pa je 
že imel prijavljeno nepre-
mičninsko in hipotekarno 
agencijo Realia. V materini 
smrtovnici je že bil naveden 
naslov Adolfovega bivanja v 
Neutorgasse 1 v prvem du-
najskem okrožju. Na tem 
naslovu je Herman zadnja 
leta pred smrtjo tudi pre-

bival. Leta 1937 se je Adolf 
poročil z Ilse Jasper in se 
preselil v tretje dunajsko 
okrožje v Jacquingasse 55, 
ki je bilo v neposredni bliži-
ni bivališča nečakinje Marie. 
Adolf je imel nepremičnin-
sko agencijo v adresarju na-
zadnje prijavljeno leta 1940. 
Ilse je po Adolfovi smrti leta 
1946 do sredine šestdesetih 
skrbela za Hermanov grob. 
Konec leta 1969 je v kore-
spondenci z dr. Mundo po-
sredovala nekaj Hermanovih 
življenjepisnih podatkov. 
Drugi Hermanov brat Gu-

stav, rojen leta 1885 prav 
tako v Pulju, je kot gojenec 
c. kr. pomorske akademije 
na Reki umrl v dvajsetem 
letu. Razen Franziske ni 

nihče od otrok Josefa in Ma-
rie Potočnik imel potomcev.

PRIMOŽ PREMZL

Nadaljevanje prihodnjič …

Josef Potočnik in Maria Kokoschinegg sta se poročila 6. marca 1875 v Slovenski Bistrici. Nadškofijski arhiv Maribor. Slovenska Bistrica, 
poročna knjiga VI, 1847–1897, str. 143



45Št. 37, 17. september 2015 NAMIG ZA IZLET

Pet ur zmerne hoje, pri-
bližno 22 prehojenih kilo-
metrov in približno tri tisoč 
porabljenih kalorij. To je 
rezultat pohoda od Resevne 
v občini Šentjur do Celjske 
koče z vmesnim postankom 
na štorski Svetini. Lepih raz-
gledov na poti se ne splača 
šteti, bolje jih je doživeti in 
jih vtisniti v spomin.

Glede na to, da imam Resev-
no, najvišji vrh v okolici Šen-
tjurja, skorajda na domačem 
pragu, ne mineta pomlad in 
poletje, da se ne bi vsaj ne-
kajkrat podala na njo. Tokrat 
smo s prijatelji cilj postavili 
še nekoliko dlje, zato se mi je 
vse skupaj zdelo mnogo bolj 
zanimivo. Pot sicer ni prav nič 
naporna. Največji vzpon pre-

Od Šentjurja 
do Celja čez 
hribe in doline
Izlet, primeren za ves dan ali le za prosto popoldne

magamo že v prvi poldrugi uri, 
da prilezemo na najvišji vrh 
Šentjurja, ki ima 682 metrov 
nadmorske višine. Noge so še 
rahlo utrujene, ko se po asfaltu 
prebijamo skozi ovinke, da do-
sežemo Svetino, od tam naprej 
pa je pot bolj kot ne položna.

Še bolj prijazna za 
obiskovalce
Resevna je ime dobila po 

resju, ki tam bujno cveti zgo-
daj spomladi in jeseni. Hrib je 
poraščen z mešanim gozdom, 
bogat z borovnicami, gobami 
in s kostanji. Več kot dovolj ra-
zlogov torej, da ga obiščemo v 
različnih letnih časih.

Če smo od grizenja kolen 
vsaj malce utrujeni, si lahko 
odpočijemo pri planinskem 

domu na gozdni jasi tik pod 
vrhom vzpetine. Z domom 
upravlja Planinsko društvo 
Šentjur, ki je pred tremi leti 
gostinsko oskrbo predalo na-
jemnici. Dom, ki je odprt ves 
teden, le ob ponedeljkih in tor-
kih ne, se lahko to leto pohvali 
z vrsto izboljšav. Po novem je 
tam na novo urejena kuhinja, 
ki ustreza vsem higienskim 
in ostalim zahtevam. Lepšo 
podobo imajo še glavna soba, 
točilni pult, tla, zunanje sto-
pnice. Za nemoteno hrambo 
pitne vode so člani planinske-
ga društva uredili rezervoarje. 
Ker je za Resevno vedno več 
zanimanja tudi med kolesar-
ji, je ob domu zrasel večna-
menski objekt s kolesarnico, 
z zunanjim točilnim pultom 

in drvarnico. Se bodo pa v 
društvu, kot je namignil nje-
gov predsednik Miro Rožej, 
posvetili tudi urejanju preno-
čišč, tako da bodo namestitve 
še bolj prijetne za obiskovalce.

Od Zagreba do 
Triglava
Resevna je znana tudi po 20 

metrov visokem razglednem 
stolpu. Ta je bil zgrajen ob pod-
pori občine in številnih spon-
zorjev. Namenu so ga predali 
septembra 1996. Na vzhodu 
in jugu vidimo kozjansko hri-
bovje, na severovzhodu Boč, 
Plešivec, Donačko goro in vse 
do Slemena pri Zagrebu. Na ju-
gozahodni strani so Svetina, za 
njo Tolsti vrh in v smeri proti 
Savinji in Savi vrhovi Posavske-
ga hribovja. Proti severozaho-
du se širi Celjska kotlina s Što-
rami in Celjem, razgled sega 
vse do Kamniško-Savinjskih 
Alp, ob lepem vremenu v tej 
smeri vidimo Triglav. Na seve-
ru se razteza šentjurska dolina, 
v ozadju je Konjiška gora, levo 
Paški Kozjak, za njim Plešivec 
(Uršlja gora), desno pa vidimo 
vso južno stran Pohorja z Ro-
glo.

Po sledeh Alme 
Karlin
Pot nadaljujemo po ozna-

čeni planinski poti, ki nas od 
stolpa usmeri desno navzdol. 

Na tem mestu še namig za lju-
bitelje geolova. Gozd na vrhu 
Resevne namreč med drugim 
skriva geocach. Koordinate so 
precej natančne, zato iskanje 
zaklada ni pretežko. Še en 
plus torej, po zaslugi katere-
ga lahko starši na ta pohod 
zvabijo svojo mladino.

Pot proti Svetini se mi je sicer 
ponekod zdela slabo označe-
na, vendar odgovor seveda 
ponujajo domačini ali morda 
navigacija na pametnem tele-
fonu. Težavo lahko predsta-
vlja tudi srečanje s psi, ki niso 
pripeti, vendar se je tokrat vse 
končalo srečno in brez ugrizov.

Mimo kraja Javornik nas do 
drugega cilja loči le še nekaj 
ovinkov. Pri Alminem domu, 
ki po letih propadanja znova 
živi, se lahko naužijemo pre-
lepega razgleda na Štore in 
Svetino. Slednja je sicer zna-
na po božjepotni cerkvi Mari-
je Snežne, ki je bila zgrajena 
ob koncu 15. stoletja. Gre za 
taborsko stavbo z osemeroko-
tnim zvonikom in obrambnim 
stolpom. Na oboku prezbite-
rija so poznogotske freske. V 
bližini Marijine cerkve stoji 
kapela sv. Križa iz 15. stoletja, 
v kateri so med nedavno obno-
vo prav tako odkrili freske. Če 
se boste odpravili do vaškega 
pokopališča, pa se boste lahko 
poklonili svetovni popotnici in 
etnografinji Almi Karlin.

Možnosti je na 
pretek
Po krajšem spustu kmalu 

sledi prva oznaka za Grma-
do, naša pohodniška drušči-
na pa se je tokrat odločila za 
Tolsti vrh in spust do Celj-
ske koče. Te najverjetneje ni 
treba posebej predstavljati. 
A vendar lahko omenim, 
da ima območje dolgoletno 
turistično športno tradicijo, 
saj sta tamkajšnje smučišče 
in planinska postojanka na 
650 metrih nadmorske vi-
šine od davnega leta 1920 
pomembni mestni turistični 
točki, namenjeni rekreaciji v 
naravnem okolju. Tisti bolj 
vzdržljivi se lahko po poho-
du odpravijo še v pustolovski 
park ali na bobkart. Avantu-
ra se lahko tukaj torej šele 
dobro začne. Če noge še 
niso dovolj utrujene, ponuja 
okolica Celjske koče še učne 
poti, sicer pa pohodnike iz 
drugih krajev čaka še krajši 
spust v dolino, kjer nas zno-
va osupnejo prelepi razgledi. 
Med drugim tudi na celjski 
Stari grad. Mi smo pot proti 
domu nadaljevali z vlakom. 
Tisti, ki še nimajo domotož-
ja, lahko dan zaokrožijo še 
z ogledom knežjega mesta.

TINA STRMČNIK
Foto: Arhiv NT 

(SHERPA, GrupA)

Do vznožja Resevne lahko pripešačite od šentjurske avtobusne ali že-
lezniške postaje in mimo naselja Hruševec. Če prispete z avtomobilom, 
ga lahko pustite nekje v dolini. Na vrh omenjenega hriba sicer vodijo 
številne poti. Tisti, ki niso najbolj navdušeni nad grizenjem kolen ali 
jim tega ne dopušča zdravje, se lahko z jeklenim konjičkom pripeljejo 
do spomenika NOB, od koder jih do vrha čaka le nekaj minut hoda.

Pogled je še ostrejši skozi daljnogled. Vendar se ob lepem vremenu ne 
gre pritoževati tudi nad razgledom s prostim očesom. (Foto: PD Šentjur)

Planinsko društvo Šentjur je letos poskrbelo za precej izboljšav Doma na Resevni. (Foto: PD Šentjur) Ko pridemo do Alminega doma, se nam pred očmi odpre prelep razgled na Svetino.

Če noge po pohodu še niso preveč utrujene, na Celjski koči vabi adre-
nalinski park.
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Ste slišali kako dobro 
šalo? Pošljite nam jo na 
Novi tednik, Prešernova 
19, 3000 Celje in če se bo 
tudi nam zdela smešna, 
jo bomo objavili.

REŠITEV SUDOKU 169

Odda
Oddam mačka, starega dva dni. Je križanec med rebulo 

in refoškom.

Razlika
Kakšna je razlika med dobrim sosedom in dobro sosedo?
Dober sosed ti posodi, dobra soseda ti da.

Priimek
Blondinka pravi prijateljici: »Danes sem bila pri ginekologu 

in sem izvedela, da sem noseča.«
»Oh, kako lepo, si že razmišljala o imenu?«
»Ne, zdaj razmišljam o priimku.«

Taksimeter
Taksist pelje po klancu navzdol in avto vedno bolj prido-

biva na hitrosti. Na ovinkih že škripljejo gume. Taksist se 
obrne k potniku in mu zgroženo reče: »Ne morem ustaviti 
avta! Zavore so odpovedale!«

Potnik: »Potem pa vsaj ugasnite taksimeter!«

Ne sam
Janez je nekaj rogovilil in so ga pripeljali k sodniku za 

prekrške. Ta ga je vprašal: »Kaj vas je pa pripeljalo sem?«
Janez: »Velika marica in štirje policaji.«

Kavalir
Prijatelja sta razpravljala in prvi je potožil: »Meni moja 

Jožica vedno govori, da med nami ni več pravih kavalirjev.« 
Drugi ga zavrne: »Ne bo držalo, ravno zadnjič sem svoji 
Mariji držal dežnik, da se ni zmočila.« Prvi ves navdušen: 
»A res? Kdaj pa je to bilo?« Drugi: »Ko je menjala gumo ob 
cesti proti Ljubljani.«

Ne bo šlo
Mama vpraša Mihce: »Koliko si dobil pri matematiki?«
Mihec: »Enko.«
»Saj boš lahko popravil!«
»Ja kako, če je pa napisana s kemičnim svinčnikom!«

Tatvina
Francelj potoži Jožetu: »Ukradli so mi vse kreditne kar-

tice!«
»Pa si prijavil policiji?«
»Ne in ne bom!«
»Zakaj ne?«
»Ta, ki jih je ukradel, manj zapravlja kot moja žena.«

Pred slavno bitko pri Termopilah (480 pred našim štetjem) 
so se precej številčnejši Perzijci želeli ponorčevati iz malo-
številnih Špartancev in so jim poslali kurirja s sporočilom: 
»Toliko nas je, da bo zaradi naših puščic potemnelo sonce.« 
Špartanski kralj Leonidas, junak Termopil, jim ni ostal dol-
žan in je odgovoril: »Še sreča, se bomo borili v senci!«

Tragedija življenja je v tem, da prezgodaj ostarimo in 
prepozno postanemo modri. (Benjamin Franklin)

Spraševali smo vas, kako se imenuje sejemska priloga, 
ki je bila priložena Novemu tedniku v začetku septembra.

Pravilen odgovor se glasi: Mosova Petica.
Med pravilnimi odgovori smo izžrebali kupon naročni-

ce Ane Šumej iz Rup, Šmartno v Rožni dolini, ki ji bomo 
poslali majico Novega tednika in Radia Celje. Čestitamo.

Kateri rojstni dan po Radio Celje praznoval 19. sep-
tembra?

Kupone z odgovorom pošljite najkasneje do torka, 22. sep-
tembra, na naslov Novi tednik, Prešernova ulica 19, 3000 Ce-
lje. Izžrebanemu nagrajencu bomo podarili majico NT&RC.

Dodatne storitve
V enem od celjskih lokalov ponujajo svojim moškim obi-

skovalcem zanimive dodatne storitve. Domnevamo, da je 
povpraševanja veliko.

»Torej, kakšna je bila 
sezona?« je popoldansko 
gostilniško spokojnost pre-
sekal glas mojega očeta. Vsi 
krajani manjšega naselja 
na severnem Jadranu ga po-
znajo, saj je bil njegov oče, 
torej moj stari oče, eden pr-
vih Slovencev, ki si je na tem 
območju omislil nepremič-
nino. Obenem vedo tudi, 
da jih moj oče rad malce 
razkači. Nejeverno so gostje 
lokala, večinoma domačini, 
pogledali proti nam. Videli 
so, da je Tonči Hitrec z nami 
in so bili pomirjeni. Pa se 
je oglasil Mate: »Dobra je 
bila, ni kaj. Sezona je bila 
ena boljših …« Kar težko mu 
je šlo z jezika. Vedno je le 
tarnal, pa naj je pred peti-
mi leti prodal čoln za dvoj-
no ceno, kot ga je kupil, ali 
pa ko je pred dvema letoma 
Nemcem prodajal gojene 
orade, kot da so divje.

»No, če je bila pa dobra, 
potem pa častim. Pero, run-
da za vse!« se je oglasil oče. 
Vedelo se je, da vsi pijejo 
bevando. Če je dal Slove-
nec za rundo in če je bila 
sezona dobra za Mateja, 
potem je bila seveda tudi 
za gostilničarja. In je nalil 
za vse na svoj račun. Začelo 
se je spontano, nadaljevalo 
pa, kot da je bilo naročeno. 
Sonce je izgubljalo moč in 
vse bolj prijetno je bilo piti.

»Ampak!« je pomenljivo 
splošni čvek prekinil oče. 
»Sezona bi lahko bila še 
boljša …« Boljša? Da bi lah-
ko še več zaslužili? Oči so se 
jim nenadoma zbistrile. Pa 
se je oglasil Velimir: »Ne, 
ni res. Boljša ne more biti. 
Ceste so bile nabito polne, 
hoteli tudi, še apartmaji. 
Na plažah so se drenjali in 
prepirali za prostor … Bolj-
ša ne more biti!« Podprl ga 
je sosed: »Res je. Vele ima 
prav. Kaj čvekaš, Joža. Ti si 
v penziji, prej si pa v cinkar-
no hodil po plačo. Ti pa veš, 
kaj bi mi lahko bolje naredi-
li, ti pa, ti.«

»Dobro. Če mislite, da 
boljša ni mogla biti, potem 
pa še enkrat častim. Runda 
za vse!« je oče, poln kun, 
ki jih je tisti dan dvignil na 
banki, zarohnel skozi kono-
bo. Pero je hitro pekel sar-
dele, da se njegovi gostje ne 

Pri južnih 
sosedih VII.

bi preveč napili. Stric Tonči 
je pobaral očeta, kaj mu je, 
ta pa je le odmahnil z roko. 
Ko se je krog rund skoraj še 
enkrat obrnil, je starega Du-
jeta vseeno zanimalo, če je 
moj oče resno mislil: »Joža, 
ti brihtnež. In kako bi ti še 
izboljšal našo sezono?«

Na odgovor ni bilo treba 
dolgo čakati. »Recimo … 
prodal bi več.« »Česa bi ti 
prodal več?« »Sladoleda. V 
juniju ga Pero še ni imel v 
hladilniku. Zdaj, v devetem 
mesecu, pa ga spet nima. 
Jaz bi ga kupil. In prej in 
zdaj.« »Pa pojdi v trgovi-
no,« je zakričal Pero. »Nisi 
mislil, da boš samo s sla-
doledom izboljšal sezono, 
a Joža?« »Res je. Poglejte, 
kakšno srečo imate letos z 
vremenom. Ko pridejo sredi 
septembra starejši Avstrijci 
ali Slovaki, mislijo, da so na 
Norveškem. Vi ste vse že po-
spravili. Sezona bi še lahko 
trajala. Samo vi raje pame-
tujete ob šanku, kot da bi se 
zmigali …«

Čeprav so bile besede tež-
ke, jih je resnica vsaj za ne-
kaj sekund zavila v molk. 
Čutil sem, da postaja vroče. 
A bilo je že tolikokrat. Pa se 
je vselej srečno končalo. »Ve-
čerja bo čez uro,« mi je spo-
ročila Suzana, sprijaznjena 
skupaj z mojo mamo, da 
bova z očetom popoldne in 
tudi del večera posvetila »po-
membnim temam«, čeprav 
sem, kot že tolikokrat, oblju-
bil, da se bom večni študent 
tokrat učil na morju.

»Torej, vi pravite, da je bilo 
vse polno na vaši obali in 
da turistov nimate več kam 
dati. Sem vas prav razumel? 
Se pravi, treba je najti pro-
stor!« Inženir Ivo je izpustil 
vsako drugo rundo, češ meni 
ne točiti, samo da mu ne bi 
bilo treba vsaj enkrat seči v 
denarnico. Vseeno se ga je 
vino malce prijelo: »In ti, 
Joža, bi iskal prostor. Res 
te ne razumem. Naša obala 
je tako dolga in razvejana, 
da ne potrebujemo niti cen-
timetra več …« »A da ne? 
Jaz pa vseeno mislim, da 
bi vam naše soline še kako 
prav prišle in bi tam posta-
vili nekaj hotelčkov,« je oče 
končno razkril scenarij. Za-
jemali so sapo, precej zari-
pli, iskali besede za napad, 
ko je skozi vrata planil vaški 
umetnik Stipe: » … odtekla 
ji je voda … kdo naju lahko 
pelje na Reko?« Oglasil se je 
Pero: »Nisem spil veliko, a 
v gostilni moram ostati. Vi 
ste pa vsi nasekani. Kaj pa 
ti, Ferdo?« Poklical sem Suzo 
in že smo drveli. »Ej, vi, Slo-
venci, na vas se lahko vedno 
zanesemo,« so me trepljali 
naslednji dan ob travarici.

FERDO

Dve poroki in porod
Po dveh porokah v uredništvu – Tine Strmčnik in 

Saške T. Ocvirk – smo zdaj proslavili še rojstvo otroka. 
Deklico Tiso je v torek povila Laura, partnerka našega 
športnega sodelavca Mitje Kneza, ki bo odslej verjetno 
malo manj obiskoval športne terene in več časa pomagal 
pri previjanju in pestovanju dojenčice. Čestitamo!

Dvajset veselih
Naša »generalna« Tea Podpečan je v torek osrečila cel 

kup ljudi. Dvajsetim izžrebancem nagradne igre ob roj-
stnem dnevu Radia Celje je sporočila, kdaj in kje morajo 
biti v soboto, da bodo zapeli skupaj z Modrijani. Nekateri 
so zavriskali od sreče, drugi pa povedali, da znajo vse 
skladbe in da ne bo težav. Mogoče bo pa to nova verzija 
»band aida«, tokrat na temo moje rožice?
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Ona: Uspeli boste na podro-
čju, kjer ste si že dolgo prizade-
vali uspeti. To vam bo vlilo še 
dodatnih moči in samozaupa-
nja, kar vam bo vsekakor ko-
ristilo pri nadaljnjem delu. Le 
tako naprej in uspelo vam bo.

On: Odločitev bo predvsem 
odvisna od vas, zato pazite na 
vsako izrečeno besedo. Nekdo 
vam že dlje koplje jamo, čeprav 
se vam drugače predstavlja kot 
prijatelj. Pozornost in previdnost 
vam vsekakor ne bosta škodili.

Ona: Partner vam bo pripra-
vil prijetno presenečenje in iz-
kazalo se bo, da je med vama 
še veliko več, kot sta hotela 
priznati. Izkoristite priložnost 
in si uredite tudi čustveno plat 
življenja, ki ste jo zadnje čase 
kar preveč zanemarjali.

On: Partnerka vam bo pre-
dlagala popestritev odnosa, 
kar vam bo nadvse všeč, tako 
da se ne boste prav nič obirali. 
Še najbolje bo, da si vzamete 
prosto in odidete daleč stran od 
vsakdanjih obveznosti.

Ona: S prijateljico se boste 
zapletli v precej neprijeten pre-
pir, ki bo pripeljal do razkritja 
skrivnosti, za katero bi bilo 
bolje, da bi ostala še naprej 
globoko zakopana. Pazite se, 
da vas to ne bo pokopalo.

On: Kritično obdobje je sicer 
za vami, a še vedno ne kažete ti-
ste samozavesti, ki ste jo nekoč. 
Treba bo še veliko truda, če boste 
hoteli uresničiti vse svoje načrte. 
Na srečo vam bo pomagala tudi 
vaša morebitna partnerka.

Ona: Na sprehodu boste 
srečali prijetnega neznanca, 
s katerim se boste zapletli v 
zanimiv pogovor, ki vam bo 
razkril marsikaj zanimivega o 
njem. Predlagal vam bo sreča-
nje v prihodnjih dneh, kar vam 
bo naredilo kar precej veselja.

On: Treba se bo kar precej 
potruditi, če boste hoteli ure-
sničiti svoje velike načrte. 
Nekdo vam hoče pomagati, 
zato nikar ne obupajte, tem-
več sprejmite ponujeno pomoč. 
Videli boste, da se bo splačalo.

Ona: Naj vas nikar ne mo-
tijo očitki iz okolice, temveč 
ravnajte tako, kot vam veleva 
srce. Nekaj, kar je bilo včeraj 
le še iskra, se počasi, vendar 
vztrajno razrašča v pravi lju-
bezenski ognjemet. Bodite pri-
pravljeni.

On: V službi se vam bo odpr-
la izredno dobra možnost, od 
vas pa bo odvisno, ali jo boste 
izkoristili, za kar imate več kot 
dobre možnosti. Sprejmite po-
moč sodelavcev, ki vam bodo 
rade volje pomagali.

Ona: Uspelo vam bo kar 
najbolje organizirati svoj prosti 
čas. To bo prineslo tudi konkre-
tne rezultate na čustvenem po-
dročju življenja, kjer vas čaka 
obilo lepih doživetij, ki ste jih 
dlje časa močno pogrešali.

On: Pred vami je zelo uspe-
šen teden, zato skušajte izko-
ristiti vse, kar se da. Na koncu 
boste lahko z izkupičkom zelo 
zadovoljni, prav tako se vam 
bo odprla povsem nepričako-
vana možnost v ljubezenskem 
življenju.

Ona: Zabave bo precej več 
kot ste pričakovali, zato se na 
to poskusite vsaj deloma pri-
praviti. Toda nikar ne pretira-
vajte, ker nobena skrajnost ni 
dobra. Malo več umirjenosti 
vam bo samo koristilo.

On: Prijeten nasmeh in 
nagajiv pogled vam bosta do-
dobra pospešila srčni utrip. 
Ponuja se vam ugodna prilo-
žnost, zato jo dobro izkoristite 
in preživeli boste čudovit te-
den in še lepši konec tedna. 
Zabavajte se in se končno 
malo sprostite.

Ona: Čaka vas zanimivo 
srečanje, iz katerega lahko 
odnesete še kaj več kot le po-
znanstvo. Mogoče je prav to 
tisto, kar že tako dolgo išče-
te, zato nikar ne počnite ne-
umnosti, da vam kasneje ne 
bo žal.

On: Zaradi opravljanja vas 
bo pošteno pekla vest. In to 
povsem upravičeno, saj dobro 
veste, da ste si s takšnim rav-
nanjem nakopali celo kopico 
sovražnikov. Ne bi bilo slabo, 
če bi začeli razmišljati o opra-
vičilu …

Ona: Tisto o bolečini kar po-
zabite. Za pomiritev je dober 
tudi svež zrak in ne samo alko-
hol. Posvetite se športnim ak-
tivnostim, privoščite si sprehod 
v naravo ter si dobro odpočijte. 
Koristilo vam bo.

On: Naredili boste drzen 
korak, ki vam bo v veliki meri 
pripomogel pri uresničitvi po-
slovnih ciljev. Sodelavci vam 
bodo sicer pomagali, vendar 
bo glavnina posla ostala v va-
ših rokah.

Ona: Ljubezen je zares 
lepa, še posebej če se dva za-
res imenitno razumeta. Dobro 
bi bilo, da učvrstite razmerje 
s partnerjem in mu pokažite, 
da je on edini, ki vas resnično 
zanima.

On: Še vedno boste imeli 
prav dobre možnosti za ure-
sničitev ljubezenskih načrtov, 
vendar se bo treba malo bolj 
potruditi. Uspeh je dobesedno 
pred vami – storite že enkrat ta 
usodni korak.

Ona: Ujeli ste se v past in to 
ne prvič. Mar se niste doslej 
še ničesar naučili? Je že res, 
da velja pravilo, da gre osel le 
enkrat na led, vendar je pov-
sem očitno, da ta rek za vas 
ne velja.

On: Vaša reakcija na nepri-
čakovano novico bo preveč im-
pulzivna, da bi lahko dosegli 
kakršnokoli razumno rešitev. 
Poskusite se zbrati in trezno 
razmisliti in se bo rešitev po-
kazala kar sama od sebe.

Ona: Bilo bi zelo priporo-
čljivo, če bi za nasvet vprašali 
starega prijatelja, ki ima obilo 
izkušenj. In nikar se ne pre-
naglite pri odločitvi, ki lahko 
pusti precej resne posledice 
predvsem na ljubezenskem 
področju.

On: Spremenili boste odnos 
do nekoga, ki ste ga do zdaj po 
krivici zanemarjali. Ni še pre-
pozno, da popravite napake, 
treba bo le nekaj vztrajnosti in 
vse bo v najlepšem redu.

RAZVEDRILO

Nagradna križanka
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Nagradni razpis
1. nagrada: bon za tri kosila v Gostilni pri Gašperju v Iven-

ci pri Vojniku
2. nagrada: bon za pedikuro v Centru znanja in zdravja 

Avrora v Celju
3. nagrada: bon za dve pici v Gostilni pri Gašperju v Ivenci 

pri Vojniku

Pri žrebanju bomo upoštevali pravilno geslo, ki ga do-
bite iz oštevilčenih polj. Rešitve nam pošljite na dopisnicah 
na naslov: NT&RC, Prešernova 19, 3000 Celje, do torka, 22. 
septembra 2015.

Rešitev nagradne križanke iz št. 36
Vodoravno: STONE, ISBN, SHAKE, LOKALPATRIOTIZEM, 

OB, GEL, ODKLOP, RŠ, NALOGA, TAO, JEDRO, AGITATOR, 
GARI, ROMANOPISKA, BETI, TOM JONES, ONEAL, LA, LT, 
RAZOR, ČRTE, OV, KORMORAN, ALO, RADE, OROPAJ, KR, 
BZ, RIGAVEC, ELEKTRONIK, AKA, NOSOROG, TAST, LEV, 

APA, SKAZA, KANADA, ADUT, TEKMA, ETIL, ET, HIMA-
LAIZEM, SO, KAJAKAŠ, TELEFON, GRANADA, KOCINE.

Geslo: Zazvonil je šolski zvonec.

Izid žrebanja
1. nagrado, družinski izlet Slovenskih železnic z vlakom 

in kopanje za dva odrasla in dva otroka v Termah Olimia, 
prejme: Viktor Gorjanc, Boletina 10, Ponikva.

2. nagrado, bon za dve kosili v Gostilni pri Gašperju v 
Ivenci pri Vojniku, prejme: Francka Ogradi, Bočna 18, Gor-
nji Grad.

3. nagrado, bon za refleksno masažo stopal v Centru 
znanja in zdravja Avrora v Celju, prejme: Štefka Šinkovec, 
Pregljeva 9, Celje.

Nagrajencem čestitamo. Nagrade bomo poslali po pošti.
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Popravek
V prejšnji številki smo napačno navedli, da je bil na odprtju obnovljene kanalizacije v 

Šempetru prisoten župnik Ivan Arzenšek iz Petrovč. Novo krajevno pridobitev je pospre-
mil in blagoslovil domači, šempetrski župnik Mirko Škoflek. On je župana tudi dopolnil z 
duhovito mislijo o potrpljenju in božji masti. Za napako se opravičujemo.

Mladi ustvarjajo in 
pomagajo

Moda, glasba, ples in dobrodelnost – vse to je bilo v petek mogoče doživeti v celjskem 
Narodnem domu, kjer so člani Interact kluba Celje, podmladka rotary kluba, organi-
zirali peto modno Interactijado.

To je vsakoletna osrednja prireditev kluba, ki je kot prvi tovrstni v Sloveniji nastal leta 
2008. Trenutno povezuje 20 srednješolcev, ki želijo svet spremeniti na bolje.

Na dogodku so svoje ustvarjalne moči združili oblikovalci, frizerji, vizažisti, manekenke, 
plesalke in glasbeniki, ki so predstavili svoje talente z željo po aktivnem sodelovanju v 
družbi, saj je imel dogodek dobrodelno noto. Del zbranih sredstev bodo namenili za projekt 
Botrstvo v Sloveniji.

S svojimi kreacijami so se predstavili Lara Bernot, Vida Bračun, Julija Divjak, Marjetka 
Lucija Prelog, Timotej Rosc, Romana Stojnšek, Sara Šrimpf, Ana Evelina Turk ter dijaki 
Srednje šole za storitvene dejavnosti in logistiko Celje. Manekenke so se v soju žarometov 
sprehodile ob glasbeni spremljavi osemčlanske skupine Ars Groova s Kozjanskega.

NC, foto: SHERPA

Kreacije mladih modnih oblikovalcev so predstavili njihovi vrstniki manekeni.

Bojan Cvelfar, direktor Arhiva Republike Slovenije, je predsednik Rotary kluba Celje – Barbara Celjska, 
zato ni smel manjkati na prireditvi podmladka. S seboj je pripeljal ženo Matejo.

Pri nas k sreči vlada 
sožitje

Po Evropi ter širše po svetu je trenutno vse več nestrpnosti, še posebej v povezavi z 
veroizpovedmi. Še več, celo med različnimi verskimi skupnostmi kristjanov ter med 
muslimani samimi se ponekod po svetu sporazumevajo le s pomočjo orožja. V naših 
krajih na srečo ni tako, saj najštevilčnejši katoličani, pravoslavni ter muslimani živijo 
v sožitju. Vsaj zaenkrat. Dokazi? Sobotne slovesnosti v Gornjem Gradu, kjer so se spo-
minjali 875-letnice ustanovitve tamkajšnjega benediktinskega samostana, se je udeležil 
tudi celjski pravoslavni župnik, paroh Milan Duduković (v sivem oblačilu). Gre seveda 
za redno sodelovanje med slovenskimi katoličani in pravoslavnimi.

BJ
Foto: JOŽE POTRPIN

Popotovanje z vlakom
Župan Občine Bled Janez Fajfar se je minulo sredo z vlakom odpravil na poslovno sre-

čanje na celjski Mos in se znašel v deželi palčkov …
Svetovljan, bolj vajen letal kot domačih vlakov in prog, se je iz Lesc do Celja vozil več 

kot štiri ure! Najprej je pomotoma namesto v Zidanem Mostu izstopil že v Zagorju in nato 
stopil na prvi vlak, ki je stal na progi. A glej ga, zlomka! Ta je odpeljal v nasprotno smer. 
Na naslednji postaji je izstopil in se le pripeljal do Zidanega Mosta in nato končno do 
Celja. »Vozovnico s popustom SŽ, darilo prijatelja za rojstni dan, sem kot pravi Gorenjec 
dobro izkoristil,« se je smeje ob tej odisejadi pošalil na svoj račun, ko mu je na pomoč 
kot vodička po sejmu priskočila prijateljica, naša upokojena novinarska kolegica Mateja 
Podjed. Z zgodbo o popotovanju od Lesc do Celja je popoldne spravil v smeh kar nekaj 
obiskovalcev in razstavljavcev sejma. Še palčki so bili nasmejani!

MP

Priprava razstave o povoj-
nem življenju otrok in mlado-
stnikov, ki so jo v torek odprli 
na celjskem Glavnem trgu, je 
gotovo zahtevala veliko časa 
in energije, zato ne presene-
ča nekoliko zaskrbljen obraz 
soavtorice razstave Darje 
Jan iz muzeja novejše zgo-
dovine. Pa se je praznovanje 
103. obletnice Gimnazije 
Celje – Center dobro začelo 
in se bo gotovo v tem duhu 
nadaljevalo jutri zvečer, ko se 
bodo na trgu družile genera-
cije gimnazijcev in njihovih 
profesorjev, uživale ob kul-
turnem programu in kulina-
riki. Ko bo vsega konec, si bo 
oddahnil tudi ravnatelj šole 
Gregor Deleja.

NC, foto: SHERPA

Pred velikim praznovanjem
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